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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ζ'
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Αθήνα, σήµερα στις 6 Ιουλίου 1999, ηµέρα Τρίτη και ώρα 18.48'
συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου το
Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Α' σύνθεση), για να
συνεδριάσει υπό την προεδρία του Προέδρου αυτής κ.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρία και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα στην
ηµερήσια διάταξη.
Υπουργείου Γεωργίας.
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: "∆ιεπαγγελµατικές
Οργανώσεις και ρύθµιση θεµάτων αρµοδιότητας του Υπουργείου
Γεωργίας".
Το νοµοσχέδιο θα ψηφισθεί στο σύνολο στη συνέχεια.
Yπουργείου Εθνικής Οικονοµίας
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Σύσταση Νέας Χρηµατιστηριακής Αγοράς
(ΝΕ.Χ.Α.), ρυθµίσεις γενικότερων θεµάτων της Κεφαλαιαγοράς, των
∆ηµοσίων Επιχειρήσεων και Οργανισµών, της Ανώνυµης Εταιρείας
∆ιώρυγας Κορίνθου και άλλες διατάξεις".
Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Επανερχόµαστε στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Γεωργίας.
Ο κύριος Υπουργός έχει να κάνει νοµοτεχνικές παρατηρήσεις.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΩΜΕΡΙΤΗΣ (Υπουργός Γεωργίας): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.
Στο άρθρο 1 στην παράγραφο 1 στον ένατο στίχο µεταξύ των
λέξεων "ή και" προστίθεται µια κάθετος "ή/και".
Στο άρθρο 2 στην παράγραφο 5 και ειδικότερα στην παράγραφο 6
του αντικαθιστάµενου άρθρου 28, στο τέλος της περίπτωσης α,
προστίθεται η φράση "Το δικαστήριο µπορεί να ζητήσει
συµπληρωµατικά από τον αιτούντα την παροχή ασφαλείας."
Αυτό δεν είναι καινούριο. Είναι γραµµένο δύο φορές το ίδιο πράγµα
στη σελίδα 7, η οποία λέει: "Το δικαστήριο µπορεί να ζητήσει από
τον αιτούντα την παροχή ασφαλείας" και "Για την ικανοποίηση του
αιτήµατος της αναστολής, το δικαστήριο δύναται να ζητήσει
συµπληρωµατικώς εκ µέρους του αιτούντος την παροχή
ασφαλείας". Υπάρχει κάποιο λάθος.

Στο άρθρο 4 στην παράγραφο 1 του αντικαθιστάµενου άρθρου 13
στον πέµπτο στίχο η λέξη "δρα" διαγράφεται.
Στην παράγραφο 5 και ειδικότερα στην προστιθέµενη νέα
παράγραφο 7 στον προτελευταίο στίχο η λέξη "θα" διαγράφεται.
Στην παράγραφο 6 υποπερίπτωση ββ), στο δέκατο στίχο η λέξη
"φύσεως" αντικαθίσταται από τη λέξη "είδους".
Στο άρθρο 6 στην παράγραφο 1 του αντικαθιστάµενου άρθρου 1
α) στην περίπτωση Αβ στον τρίτο στίχο οι λέξεις "χωρίς να"
αντικαθίστανται από τις λέξεις "που δεν".
β) στην περίπτωση Αβ και συγκεκριµένα στις υποπεριπτώσεις (αα)
και (ββ) στο τέλος του δεύτερου στίχου τα γράµµατα "κ.λ.π."
αντικαθίστανται από τη φράση "και λοιπά συναφή προϊόντα".
γ) στην περίπτωση Β στους στίχους ένατο και δέκατο οι λέξεις "της
απόφασης" και "εκδίδεται" αντικαθίστανται αντίστοιχα από τις λέξεις
"των αποφάσεων" και "εκδίδονται".
Τέλος, στο άρθρο 26 µετά τη λέξη "Καµάριζα" θέλει (,). ∆ηλαδή
λείπει ένα (,).
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ερωτάται το Τµήµα:
Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύνολο, µε τις νοµοτεχνικές
παρατηρήσεις του κυρίου Υπουργού;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το νοµοσχέδιο έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία και στο σύνολο, µε τις νοµοτεχνικές
παρατηρήσεις του κυρίου Υπουργού.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Γεωργίας:
"∆ιεπαγγελµατικές Οργανώσεις και ρύθµιση θεµάτων αρµοδιότητας
του Υπουργείου Γεωργίας" έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη
συζήτηση κατ' αρχήν, κατ' άρθρον και στο σύνολο και έχει ως εξής:
"∆ιεπαγγελµατικές Οργανώσεις και ρύθµιση θεµάτων
αρµοδιότητας του Υπουργείου Γεωργίας

'Αρθρο 1
∆ιεπαγγελµατικές Οργανώσεις

1. ∆ιεπαγγελµατικές Οργανώσεις, σύµφωνα µε το νόµο αυτόν, είναι
τα νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, µη κερδοσκοπικού
χαρακτήρα, που συνιστώνται σύµφωνα µε τις διατάξεις του Αστικού
Κώδικα από τους εκπροσώπους του συνόλου ή
αντιπροσωπευτικού µέρους των διαφόρων οικονοµικών
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δραστηριοτήτων και επαγγελµατικών οργανώσεων, ενώσεων ή
φορέων που εκπροσωπούν όσους ασκούν δραστηριότητες σχετικές
µε την παραγωγή ή/και τη µεταποίηση ή/και την εµπορία και κατά
περίπτωση την τυποποίηση ή τη διανοµή αγροτικών προϊόντων και
γενικά αγαθών του αγροτικού, αγροτοδιατροφικού, δασικού,
κτηνοτροφικού, αλιευτικού και των λοιπών τοµέων παραγωγής,
αρµοδιότητας του Υπουργείου Γεωργίας.
2. Οι ∆ιεπαγγελµατικές Οργανώσεις, που είναι εγκατεστηµένες στην
Ελλάδα, µπορεί να αναγνωρίζονται, µετά από αίτησή τους, µε
απόφαση του Υπουργού Γεωργίας, ύστερα από γνώµη της
αρµόδιας υπηρεσίας του Υπουργείου Γεωργίας, µόνο σε επίπεδο
εθνικό ή περιφερειακό, ανά κοινή οργάνωση αγοράς (Κ.Ο.Α.) ή
κλάδο ή οµάδα οµοειδών προϊόντων ή ανά προϊόν, εφόσον
δραστηριοποιούνται, εντός του πλαισίου των κανόνων που ισχύουν
κάθε φορά από την εθνική και κοινοτική νοµοθεσία και αποσκοπούν
κυρίως σε µία ή περισσότερες από τις ακόλουθες δραστηριότητες:
α) Στη συµβολή, το σχεδιασµό, τη διαµόρφωση και την εφαρµογή
της στρατηγικής και των πολιτικών ανάπτυξης όλων των
δραστηριοτήτων που αναφέρονται στην παράγραφο 1 και
γενικότερα στη θεσµική στήριξη των προϊόντων στις αγορές.
β) Στον καθορισµό ειδικών θεµάτων και την προώθηση σύναψης
συµφωνιών µεταξύ των µελών τους για ένα περιορισµένο χρονικό
διάστηµα ή για ορισµένη γεωγραφική περιοχή ή για την
αντιµετώπιση συγκυριακών αναγκών, ιδίως µε την κατάρτιση
διεπαγγελµατικών συµφωνιών ή κανόνων δράσης ή δεοντολογίας ή
την εφαρµογή εναρµονισµένων πρακτικών, εφόσον αυτές δεν
αντιβαίνουν στην εθνική ή κοινοτική νοµοθεσία.
γ) Στη συµβολή, την οργάνωση και τη διαχείριση των αγορών µε
διαφάνεια, καλύτερη προσαρµογή των προϊόντων σε προγράµµατα
ποιοτικής βελτίωσής τους, και καλύτερο συντονισµό της διάθεσής
τους.
δ) Στην ενίσχυση των µέτρων για την ασφάλεια των προϊόντων του
αγροτοδιατροφικού κυρίως τοµέα, ιδιαίτερα µε ελέγχους των
προϊόντων, χάριν της προστασίας των χρηστών και των
καταναλωτών και στην ορθή διαχείριση των σηµάτων ποιότητας,
που χορηγούνται από τον Οργανισµό Πιστοποίησης και Επίβλεψης
Γεωργικών Προϊόντων (Ο.Π.Ε.ΓΕ.Π.).
ε) Στην ανάπτυξη ερευνών, βελτίωση των γνώσεων, συγκέντρωση
πληροφοριών, για τον προσανατολισµό της παραγωγής σε
προϊόντα που ανταποκρίνονται περισσότερο στις ανάγκες της
αγοράς, τις προτιµήσεις και τις προσδοκίες των καταναλωτών, ιδίως
όσον αφορά την ποιότητα των προϊόντων, την προστασία των
εδαφών και υδάτων και γενικά το σεβασµό του περιβάλλοντος.
στ) Στην προώθηση, προβολή και προστασία της βιολογικής
γεωργίας και των ονοµασιών προέλευσης, των γεωγραφικών
ενδείξεων και των σηµάτων ποιότητας.
3. Μόνο µία ∆ιεπαγγελµατική Οργάνωση µπορεί να αναγνωριστεί
σε εθνικό επίπεδο, ανά Κ.Ο.Α. ή κλάδο ή οµάδα οµοειδών
προϊόντων ή προϊόν. 'Oταν αναγνωριστεί µία εθνική
∆ιεπαγγελµατική Οργάνωση, οι περιφερειακές ∆ιεπαγγελµατικές
Οργανώσεις εκπροσωπούνται ως µέλη σε αυτήν και αποτελούν
περιφερειακούς αντιπροσώπους της.
Οι περιφερειακές ∆ιεπαγγελµατικές Οργανώσεις αναγνωρίζονται και
έχουν ως περιφέρεια µία ή περισσότερες καθορισµένες διοικητικές
περιφέρειες, όπως αυτές ορίζονται στο π.δ. 51/1987 (ΦΕΚ 26 Α').
Με αποφάσεις του Υπουργού Γεωργίας, που δηµοσιεύονται στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, καθορίζεται ειδικότερα ο συνολικός
αριθµός των αναγνωριζόµενων σε εθνικό επίπεδο
∆ιεπαγγελµατικών Οργανώσεων.
Η εποπτεία και ο έλεγχος των αναγνωρισµένων, σύµφωνα µε τις
προηγούµενες διατάξεις, ∆ιεπαγγελµατικών Οργανώσεων ανήκει
στον Υπουργό Γεωργίας.
4. Με αποφάσεις του Υπουργού Γεωργίας, που δηµοσιεύονται στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, καθορίζονται:
α) Οι όροι, οι προϋποθέσεις και η διαδικασία για την αναγνώριση
των ∆ιεπαγγελµατικών Οργανώσεων σε εθνικό και περιφερειακό
επίπεδο, οι κατά περίπτωση ειδικότεροι σκοποί και δραστηριότητές

τους, οι κανόνες της δράσης τους, οι υποχρεώσεις τους έναντι της
εποπτεύουσας αρχής, το περιεχόµενο και ο τρόπος άσκησης της
εποπτείας και του ελέγχου αυτών, καθώς και οι λόγοι για τους
οποίους επιτρέπεται ή επιβάλλεται η προσωρινή ή οριστική
ανάκληση της πράξης αναγνώρισής τους ή η επιβολή άλλων
κυρώσεων.
β) Οι όροι, οι προϋποθέσεις και η διαδικασία για την κήρυξη ως
δεσµευτικών των διεπαγγελµατικών συµφωνιών, κανόνων και
εναρµονισµένων πρακτικών στα µέλη των αναγνωρισµένων
∆ιεπαγγελµατικών Οργανώσεων και για την επέκταση της
δεσµευτικότητας αυτής και σε µη µέλη τους στις περιπτώσεις που
επιτρέπεται από την κοινοτική νοµοθεσία.
γ) Κάθε άλλο συναφές θέµα ή αναγκαία λεπτοµέρεια για την
αποτελεσµατική λειτουργία των ∆ιεπαγγελµατικών Οργανώσεων.

'Αρθρο 2
Τροποποίηση και συµπλήρωση διατάξεων

του ν. 2520/1997 (ΦΕΚ 173 Α')
Στο ν. 2520/1997 επέρχονται οι εξής τροποποιήσεις και
συµπληρώσεις:
1. Το τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 1
αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"Για τον υπολογισµό της ηλικίας ως ηµεροµηνία γεννήσεως
λαµβάνεται υπόψη η 31η ∆εκεµβρίου του έτους γεννήσεως."
2. Το άρθρο 6 τροποποιείται ως ακολούθως:
α) Τα πέµπτο, έκτο και έβδοµο εδάφια της παραγράφου 3, που
αντικαταστάθηκαν µε την παράγραφο 10 του άρθρου 13 του ν.
2601/1998 (ΦΕΚ 81 Α'), αντικαθίστανται ως ακολούθως:
"Τα επιτόκια των µακροπρόθεσµων δανείων που χορηγούνται
στους νέους αγρότες για την αγορά γης και των σε αυτή
ευρισκόµενων αγροτικών εγκαταστάσεων που εξυπηρετούν
αποκλειστικά την αγροτική εκµετάλλευση, επιδοτούνται, για µεν τις
ορεινές και µειονεκτικές περιοχές µέχρι ογδόντα τοις εκατό (80%),
για δε τις λοιπές περιοχές µέχρι εξήντα τοις εκατό (60%)."
β) Η λέξη "κατά" στον τέταρτο στίχο του πρώτου εδαφίου, στον
πρώτο στίχο του δεύτερου εδαφίου, στον πέµπτο στίχο του
τέταρτου εδαφίου της παραγράφου 3, στον πρώτο στίχο του
πρώτου εδαφίου της παραγράφου 4, στον πρώτο στίχο της
παραγράφου 5 και στον δεύτερο στίχο του δεύτερου εδαφίου της
παραγράφου 6, αντικαθίσταται µε τη λέξη "µέχρι".
3. Η προβλεπόµενη από την περίπτωση α' της παραγράφου 2 του
άρθρου 26 του ν. 2520/1997 µείωση κατά πενήντα τοις εκατό (50%)
των αµοιβών των µηχανικών, ισχύει και για τη µελέτη και επίβλεψη
των αγροτοτουριστικών εγκαταστάσεων του εδαφίου δ' της
περίπτωσης ΙΙ της παραγράφου 1 του άρθρου 26 του ως άνω
νόµου, που προστέθηκε µε την παράγραφο 13 του άρθρου 70 του
ν. 2538/1997 (ΦΕΚ 242 Α').
4. Μετά το άρθρο 26 προστίθενται νέα άρθρα 26α και 26β, που
έχουν ως ακολούθως:

"'Αρθρο 26α
Σύσταση επιτροπής

1. Στο Υπουργείο Γεωργίας συνιστάται επιτροπή που συγκροτείται
από:
α) ∆ύο (2) µόνιµους υπαλλήλους του κλάδου ΠΕ1 Γεωπονικού, της
∆ιεύθυνσης Προγραµµατισµού και Γεωργικών ∆ιαρθρώσεων, από
τους οποίους ο ένας ορίζεται ως πρόεδρος, µε αναπληρωτές τους
µόνιµους υπαλλήλους του ίδιου κλάδου και της ίδιας ∆ιεύθυνσης.
β) 'Εναν (1) µόνιµο υπάλληλο του κλάδου ΠΕ1 Γεωπονικού, της
∆ιεύθυνσης Γεωργικών Εφαρµογών, µε αναπληρωτή του µόνιµο
υπάλληλο του ίδιου κλάδου και της ίδιας ∆ιεύθυνσης.
γ) 'Εναν (1) µόνιµο υπάλληλο της ∆ιεύθυνσης
Νοµοπαρασκευαστικού 'Εργου και Νοµικών Υποθέσεων, µε
αναπληρωτή του µόνιµο υπάλληλο της ίδιας ∆ιεύθυνσης.
δ) 'Εναν (1) εκπρόσωπο των Υπουργείων Εσωτερικών,
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∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, Οικονοµικών και
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµόσιων 'Εργων µε τους
αναπληρωτές τους.
ε) 'Εναν (1) εκπρόσωπο του Γεωπονικού Πανεπιστηµίου Αθηνών,
της Πανελλήνιας Συνοµοσπονδίας Ενώσεων Γεωργικών
Συνεταιρισµών (ΠΑ.Σ.Ε.ΓΕ.Σ.) και της Αγροτικής Τράπεζας
Ελλάδος (Α.Τ.Ε. Α.Ε.), µε τους αναπληρωτές τους.
στ) 'Εναν (1) εµπειρογνώµονα, µε τον αναπληρωτή του, µε γνώσεις
και εµπειρία επί θεµάτων νέων αγροτών.
2. Οι εκπρόσωποι που αναφέρονται στις περιπτώσεις δ' και ε' της
προηγούµενης παραγράφου, µε τους αναπληρωτές τους,
προτείνονται από τους οικείους φορείς. Αν οι φορείς δεν προτείνουν
τους εκπροσώπους τους µέσα στην προθεσµία που τάσσεται από
τον Υπουργό Γεωργίας, η επιτροπή συγκροτείται και λειτουργεί
νόµιµα χωρίς τη συµµετοχή αυτών.
3. 'Εργο της επιτροπής είναι η υποβολή προτάσεων και εισηγήσεων
για την αποτελεσµατικότερη εφαρµογή των µέτρων για τους νέους
αγρότες.
4. Στην επιτροπή, ύστερα από πρόσκληση του προέδρου, µπορεί
να παρίσταται, χωρίς δικαίωµα ψήφου, ο Σύµβουλος του
Επιχειρησιακού Προγράµµατος, στο οποίο είναι ενταγµένα τα µέτρα
για τους νέους αγρότες, για την παροχή συµβουλών επί τεχνικών
θεµάτων.
5. Χρέη γραµµατέα της επιτροπής εκτελεί µόνιµος υπάλληλος της
∆ιεύθυνσης Προγραµµατισµού και Γεωργικών ∆ιαρθρώσεων, µε
αναπληρωτή αυτού µόνιµο υπάλληλο της ίδιας ∆ιεύθυνσης.
6. Τα µέλη της επιτροπής και ο γραµµατέας, µε τους αναπληρωτές
τους, ορίζονται µε διετή θητεία, µε απόφαση του Υπουργού
Γεωργίας. Κατά τη διάρκεια της θητείας επιτρέπεται η
αντικατάσταση των µελών και του γραµµατέα µε την ίδια διαδικασία.
7. Στην επιτροπή εισηγείται ο προϊστάµενος του Γραφείου Νέων
Αγροτών της ∆ιεύθυνσης Προγραµµατισµού και Γεωργικών
∆ιαρθρώσεων.
8. Η επιτροπή συνεδριάζει µε την παρουσία έξι (6) τουλάχιστον
µελών της, για τη διατύπωση δε προτάσεων και εισηγήσεων
απαιτείται η πλειοψηφία των παρόντων. Σε περίπτωση ισοψηφίας
υπερισχύει η ψήφος του προέδρου. 'Οταν η επιτροπή συγκροτείται
χωρίς τους αναφερόµενους στις περιπτώσεις δ' και ε' της παρ. 1
εκπροσώπους, συνεδριάζει µε την παρουσία πέντε (5) µελών.
9. Στον πρόεδρο, τα µέλη και το γραµµατέα της επιτροπής, τον
εισηγητή και το Σύµβουλο του Επιχειρησιακού Προγράµµατος, για
τη συµµετοχή τους στις συνεδριάσεις καταβάλλεται αµοιβή, το ύψος
της οποίας καθορίζεται µε απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών
και Γεωργίας, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως,
σύµφωνα µε τις εκάστοτε ισχύουσες διατάξεις. Η προκαλούµενη για
την καταβολή της αµοιβής δαπάνη βαρύνει τις πιστώσεις του
Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων που εγκρίνονται µε τις
αντίστοιχες αποφάσεις εφαρµογής των µέτρων για τους νέους
αγρότες. Με την απόφαση του πρώτου εδαφίου καθορίζεται και ο
τρόπος, η διαδικασία καταβολής της αµοιβής, τα απαραίτητα
δικαιολογητικά, καθώς και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια για την
εφαρµογή της παρούσας παραγράφου."

" 'Αρθρο 26β
Γραφείο Νέων Αγροτών

1. Στη ∆ιεύθυνση Αγροτικής Ανάπτυξης κάθε Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης ή Νοµαρχιακού ∆ιαµερίσµατος συνιστάται αυτοτελές
Γραφείο Νέων Αγροτών, στην αρµοδιότητα του οποίου ανήκει η
παρακολούθηση της εφαρµογής των µέτρων για τους νέους
αγρότες, η ενηµέρωση των πολιτών και η υποβολή εισηγήσεων για
τη βελτίωση του συστήµατος των αναφερόµενων µέτρων.
2. Με απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης
και Aποκέντρωσης και Γεωργίας, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα
της Κυβερνήσεως, καθορίζονται οι ειδικότητες, τα προσόντα και ο
ελάχιστος αριθµός των υπαλλήλων που θα στελεχώνουν το
Γραφείο Νέων Αγροτών, καθώς και κάθε άλλη αναγκαία
λεπτοµέρεια για την εφαρµογή του παρόντος άρθρου."

5. Το άρθρο 28 του ν. 2520/1997 αντικαθίσταται ως ακολούθως:
" 'Αρθρο 28

Θέµατα σχετικά µε τη διαχείριση του Ειδικού
Λογαριασµού Εγγυήσεων Γεωργικών Προϊόντων

(Ε.Λ.Ε.ΓΕ.Π.) - Επιστροφή παρανόµως
και αχρεωστήτως καταβληθέντων

1. Σε περίπτωση που διαπιστωθεί παράνοµη ή αχρεώστητη
καταβολή, λόγω µη τηρήσεως κοινοτικών ή εθνικών διατάξεων, σε
βάρος του Ειδικού Λογαριασµού Εγγυήσεων Γεωργικών Προϊόντων
(Ε.Λ.Ε.ΓΕ.Π.), η αρµόδια για την έκδοση εντολής πληρωµής
∆ιεύθυνση της Γενικής ∆ιευθύνσεως ∆ιαχειρίσεως Αγορών
Γεωργικών Προϊόντων (ΓΕ.∆Ι.∆.Α.ΓΕ.Π.) του Υπουργείου Γεωργίας
ή του Οργανισµού Πληρωµών και Ελέγχου Κοινοτικών Ενισχύσεων
Προσανατολισµού και Εγγυήσεων (Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε.) από την κατά
την παράγραφο 1 του άρθρου 28 του ν. 2637/1998 (ΦΕΚ 200 Α')
έναρξη λειτουργίας του:
α) Καλεί µε έγγραφη πρόσκληση τον ενδιαφερόµενο να διατυπώσει,
µέσα σε προθεσµία είκοσι (20) ηµερών, που µπορεί να παραταθεί
µία µόνο φορά και µέχρι δέκα (10) ηµέρες, τις έγγραφες
παρατηρήσεις του και να προσκοµίσει συµπληρωµατικά στοιχεία. Η
πρόσκληση επιδίδεται στον ενδιαφερόµενο κατά τα οριζόµενα στην
παράγραφο 2.
β) Συντάσσει µέσα σε προθεσµία δύο (2) µηνών έκθεση ελέγχου για
τη νοµιµότητα ή µη της πληρωµής, αφού εξετάσει τις έγγραφες
παρατηρήσεις και τα προσκοµισθέντα στοιχεία. Στο κείµενο της
εκθέσεως εκθέτονται οι λόγοι του αδικαιολόγητου ή µη της
διενεργηθείσας δαπάνης, το ύψος του προς επιστροφή ποσού και ο
τρόπος υπολογισµού του. Επίσης, εφόσον από κοινοτικές ή εθνικές
διατάξεις προβλέπεται στην εξεταζόµενη περίπτωση η επιβολή
διοικητικών κυρώσεων, στην έκθεση αναφέρεται το είδος των
επιβαλλόµενων διοικητικών κυρώσεων, το ύψος των χρηµατικών
ποινών και προστίµων, καθώς και ο τρόπος υπολογισµού τους. Η
έκθεση διαβιβάζεται στον Υπουργό Γεωργίας, ο οποίος σε
περίπτωση που έχει αντιρρήσεις επί του περιεχοµένου της ή θεωρεί
ότι δεν είναι πλήρως τεκµηριωµένη σύµφωνα µε τις σχετικές
διατάξεις δύναται να ζητήσει επανέλεγχο και σύνταξη νέας
εκθέσεως.
Αν η αναγνώριση και η εκκαθάριση της δαπάνης, για την οποία
διαπιστώθηκε παράνοµη ή αχρεώστητη καταβολή, ενεργείται από
τις υπηρεσίες των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων ή του Οργανισµού
Βάµβακος ή του Εθνικού Οργανισµού Καπνού, η προβλεπόµενη
στα ανωτέρω α' και β' εδάφια διαδικασία τηρείται από τους φορείς
του παρόντος εδαφίου, οι οποίοι συντάσσουν την έκθεση ελέγχου
και την υποβάλλουν στην υπηρεσία του πρώτου εδαφίου της
παρούσας παραγράφου για την περαιτέρω διαβίβαση αυτής στον
Υπουργό Γεωργίας.
Εφόσον, βάσει του περιεχοµένου της εκθέσεως ελέγχου, συντρέχει
περίπτωση αδικαιολόγητης πληρωµής, ο Υπουργός Γεωργίας
εκδίδει απόφαση µε την οποία διατάσσεται η επιστροφή από τον
εισπράξαντα των αδικαιολογήτως καταβληθέντων ποσών,
προσαυξηµένων µε τους προβλεπόµενους τόκους. Σε περίπτωση
που από την εθνική ή κοινοτική νοµοθεσία προβλέπεται και επιβολή
διοικητικών κυρώσεων, εκδίδει σχετική απόφαση ανεξάρτητη της
προηγουµένης.
Οι τόκοι, οι οποίοι καθορίζονται στο ήµισυ του επιτοκίου των
εντόκων γραµµατίων του ∆ηµοσίου ετήσιας διάρκειας, που θα
ισχύει κατά την ηµεροµηνία σύνταξης της απόφασης για τον
καταλογισµό, υπολογίζονται από την εποµένη της επιδόσεως της
προσκλήσεως της περίπτωσης α' της παρούσας παραγράφου,
εκτός αν τεκµαίρεται ότι ο υπόχρεος γνώριζε τον παράνοµο
χαρακτήρα της καταβολής του χρηµατικού ποσού, οπότε
υπολογίζονται από την ηµέρα της εισπράξεώς του. Οι διατάξεις του
προηγούµενου εδαφίου εφαρµόζονται, εφόσον δεν προβλέπουν
διαφορετικά διατάξεις κοινοτικών κανονισµών.
2. Οι βάσει της προηγούµενης διαδικασίας εκδιδόµενες
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αποφάσεις του Υπουργού Γεωργίας αποτελούν νόµιµο τίτλο
εισπράξεως και εκτός από τα απαραίτητα για κάθε διοικητική πράξη
στοιχεία πρέπει να περιέχουν:
α) Το ονοµατεπώνυµο ή την επωνυµία του υποχρέου.
β) Τον Αριθµό Φορολογικού Μητρώου και τη ∆ηµόσια Οικονοµική
Υπηρεσία (∆.Ο.Υ.) στην οποία υπάγεται.
γ) Την αιτιολογία της απόφασης.
δ) Μνεία περί των ειδικών δικονοµικών διατάξεων του παρόντος
άρθρου.
ε) Πρόσκληση προς τον υπόχρεο όπως προσέλθει και καταβάλει
οικειοθελώς το αναγραφόµενο στην απόφαση χρηµατικό ποσό
εντός προθεσµίας τριάντα (30) ηµερών από την ηµέρα της
κοινοποιήσεως.
Οι αποφάσεις αυτές πρέπει να συνοδεύονται από επίσηµο
αντίγραφο της εκθέσεως ελέγχου της περίπτωσης β' της
παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου.
Οι αποφάσεις επιδίδονται, σύµφωνα µε τον Κώδικα Φορολογικής
∆ικονοµίας, στην κατοικία ή την επαγγελµατική εγκατάσταση ή σε
οποιονδήποτε τόπο βρεθεί ο υπόχρεος και για την επίδοση
συντάσσεται αποδεικτικό.
3. Μετά την επίδοση της απόφασης ο υπόχρεος οφείλει να
καταθέσει, µέσα στην προθεσµία που έχει ταχθεί, το ποσό που
αναγράφεται στην απόφαση σε οποιοδήποτε υποκατάστηµα της
Αγροτικής Τράπεζας της Ελλάδος στον τηρούµενο υπέρ του
Ε.Λ.Ε.ΓΕ.Π. λογαριασµό και να προσκοµίσει αµέσως το
παραστατικό της καταθέσεως στην αρµόδια ∆ιεύθυνση.
Σε περίπτωση µη καταβολής του απαιτούµενου ποσού, αυτό
βεβαιώνεται στην αρµόδια για τη φορολογία εισοδήµατος ∆.Ο.Υ.
του υποχρέου, εισπράττεται κατά τις διατάξεις περί εισπράξεως
δηµοσίων εσόδων και αποδίδεται στον Ειδικό Λογαριασµό
Εγγυήσεων Γεωργικών Προϊόντων. Το ποσό που βεβαιώνεται
περιλαµβάνει και τόκους, κατά τα οριζόµενα στην παράγραφο 1 του
παρόντος άρθρου.
4. Μέχρι να εισπραχθεί ολόκληρο το ποσό του υπόχρεου, η
αρµόδια ∆ιεύθυνση, αν υπάρχει άλλη αναγνωρισµένη και
εκκαθαρισµένη απαίτηση του υπόχρεου σε βάρος του Ε.Λ.Ε.ΓΕ.Π.,
συµψηφίζει το αντίστοιχο ποσό και κοινοποιεί την πράξη
συµψηφισµού στην αρµόδια ∆.Ο.Υ. και τον υπόχρεο.
5. Τα φυσικά πρόσωπα που ήταν διευθυντές, διαχειριστές ή
διευθύνοντες σύµβουλοι και γενικώς εντεταλµένοι στη διοίκηση
νοµικού προσώπου κατά το χρόνο εισπράξεως της αδικαιολόγητης
σε βάρος του Ε.Λ.Ε.ΓΕ.Π. δαπάνης, ευθύνονται ατοµικώς και εις
ολόκληρον µε το νοµικό πρόσωπο για την πληρωµή των
οφειλοµένων σύµφωνα µε την προαναφερόµενη απόφαση. Για τα
εις ολόκληρον ευθυνόµενα φυσικά πρόσωπα έχουν εφαρµογή τα
προβλεπόµενα στην παρ. 1α του άρθρου αυτού.
Σε περίπτωση συγχωνεύσεως νοµικών προσώπων, ευθύνεται εις
ολόκληρον και το νέο νοµικό πρόσωπο που προέκυψε από τη
συγχώνευση, ανεξάρτητα από το χρόνο της αδικαιολόγητης
καταβολής.
6. Κατά των αποφάσεων της παραγράφου 2, ο υπόχρεος δικαιούται
να προσφύγει ενώπιον του αρµόδιου διοικητικού πρωτοδικείου,
εντός προθεσµίας τριάντα (30) ηµερών από την επίδοση της
αποφάσεως, εφαρµοζοµένων των διατάξεων του π.δ. 341/1978
(ΦΕΚ 71 Α'), εκτός των περιπτώσεων που, σύµφωνα µε την
προβλεπόµενη διαδικασία δικαιολογήσεως και εισπράξεως του
επίδικου ποσού, ο υπόχρεος θεωρείται δηµόσιος υπόλογος, οπότε
δικαιούται να ασκήσει έφεση µέσα στην ίδια προθεσµία, ενώπιον
του Ελεγκτικού Συνεδρίου.
Κατ' εξαίρεση των διατάξεων του π.δ. 341/1978:
α) Μετά την άσκηση της προσφυγής και µε την προϋπόθεση ότι έχει
υποβληθεί σχετικό αίτηµα του προσφεύγοντος, το ∆ικαστήριο στο
οποίο εκκρεµεί η προσφυγή µπορεί, µε αιτιολογηµένη απόφασή
του, εκδιδόµενη σε συµβούλιο, να αναστείλει εν όλω ή εν µέρει την
εκτέλεση της υπουργικής αποφάσεως που προσβάλλεται µέχρι την
έκδοση οριστικής αποφάσεως επί της προσφυγής, εφόσον
πιθανολογείται ότι αυτή θα ευδοκιµήσει. Το δικαστήριο µπορεί να

ζητήσει συµπληρωµατικά από τον αιτούντα την παροχή ασφάλειας.
β) Ο πρόεδρος του δικαστηρίου ορίζει δικάσιµο µέσα σε τέσσερις
(4) το πολύ µήνες από την κατάθεση της προσφυγής, η οποία
εγγράφεται στο σχετικό πινάκιο καθ' υπέρβαση του ορισµένου
αριθµού υποθέσεων.
Αναβολή της συζήτησης επιτρέπεται µία µόνο φορά αυτεπαγγέλτως
ή ύστερα από αίτηση των διαδίκων και εφόσον συντρέχει σοβαρός
λόγος, ορίζεται δε συγχρόνως µε σηµείωση στο πινάκιο η νέα
συζήτηση που δεν µπορεί να απέχει περισσότερο από δύο (2)
µήνες από τη συζήτηση κατά την οποία χορηγήθηκε η αναβολή.
Νέα κλήτευση των διαδίκων δεν απαιτείται.
γ) Τα ένδικα µέσα της ανακοπής, εφέσεως, αναθεωρήσεως,
τριτανακοπής και αναιρέσεως ασκούνται, σε κάθε περίπτωση, µέσα
σε προθεσµία τριάντα (30) ηµερών από της κοινοποιήσεως της
αποφάσεως.
Στην εντολή προς επίδοση της απόφασης γίνεται ρητώς µνεία της
δυνατότητας ασκήσεως ένδικου µέσου, µέσα στην παραπάνω
προθεσµία των τριάντα (30) ηµερών.
Σε περίπτωση ασκήσεως εφέσεως ενώπιον του Ελεγκτικού
Συνεδρίου, εφαρµόζονται αναλόγως οι παραπάνω διατάξεις χωρίς
να εφαρµόζονται οι αντίστοιχες διατάξεις του Οργανισµού του
Ελεγκτικού Συνεδρίου και του π.δ. 1225/1981 (ΦΕΚ 304 Α').
7. Σε περιπτώσεις, οι οποίες προκαλούν δαπάνη σε βάρος του
Ε.Λ.Ε.ΓΕ.Π. και αναφέρονται σε συµβάσεις που έχουν καταρτισθεί
µεταξύ Ελληνικού ∆ηµοσίου και ιδιωτών και αφορούν εφαρµογή
πολιτικών επί των κοινοτικών αποθεµάτων γεωργικών προϊόντων
στην Ελλάδα, προερχοµένων από την άσκηση παρεµβάσεων,
καθώς και εφαρµογή διαφόρων προγραµµάτων βοήθειας τροφίµων
προς τρίτες χώρες ή προγραµµάτων δωρεάν διανοµής τροφίµων
στους άπορους της Χώρας ή άλλων προγραµµάτων κατ' εφαρµογή
κοινοτικών κανονισµών, ακολουθείται η διαδικασία, η οποία
προβλέπεται από τις υπουργικές αποφάσεις που καθορίζουν τη
διαδικασία αναθέσεως του έργου, τις σχετικές διακηρύξεις και τις
καταρτισθείσες συµβάσεις.
Σε περιπτώσεις επιβολής καταλογισµών και προστίµων ή
καταπτώσεως ποινικών ρητρών, για την είσπραξη των
βεβαιούµενων χρηµατικών ποσών εφαρµόζονται, εφόσον συντρέχει
λόγος, και οι διατάξεις της παραγράφου 5 του άρθρου αυτού.
8. Η αρµοδιότητα του Υπουργού Γεωργίας προς έκδοση
αποφάσεων αναζητήσεως παρανόµως ή αχρεωστήτως
καταβληθέντων χρηµατικών ποσών, ως και επιβολής χρηµατικών
ποινών και προστίµων, δύναται να εκχωρείται, εν όλω ή εν µέρει, µε
απόφασή του, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως, σε προέδρους Ν.Π.∆.∆. ή στους οικείους νοµάρχες
στους οποίους έχει ανατεθεί η αναγνώριση και εκκαθάριση
δαπανών σε βάρος του Ε.Λ.Ε.ΓΕ.Π..
9. Μη νόµιµες δαπάνες σε βάρος του Ε.Λ.Ε.ΓΕ.Π., οι οποίες
πραγµατοποιήθηκαν µε τίτλο ή εντολή πληρωµής, καταλογίζονται
µε απόφαση του Υπουργού Γεωργίας, στον υπάλληλο ο οποίος,
από δόλο ή βαρεία αµέλεια, προέβη σε παράνοµες πράξεις ή
παραλείψεις ή συνέπραξε στην έκδοση αυτών ή στη µη τήρηση των
νόµιµων διαδικασιών πραγµατοποιήσεως της δαπάνης. Οι
ανωτέρω καταλογιστικές πράξεις προσβάλλονται µε έφεση ενώπιον
του Ελεγκτικού Συνεδρίου.
10. Ο Υπουργός Γεωργίας µπορεί µε απόφασή του να συνιστά
επιτροπές αποτελούµενες από µόνιµους υπαλλήλους του
Υπουργείου Γεωργίας και να τους αναθέτει τον έλεγχο των
δαπανών ή των λογαριασµών, σχετικών µε τη διαχείριση των
εθνικών και κοινοτικών κεφαλαίων που αφορούν στην εφαρµογή
κάθε είδους ρυθµίσεων στον τοµέα των εγγυήσεων, µε την έκδοση
και χορήγηση των απαιτούµενων πιστοποιητικών εισαγωγών και
εξαγωγών γεωργικών προϊόντων, µε την εφαρµογή της πολιτικής
επί των κοινοτικών αποθεµάτων γεωργικών προϊόντων στην
Ελλάδα, προερχοµένων από την άσκηση παρεµβάσεων, καθώς και
την εφαρµογή διαφόρων προγραµµάτων βοήθειας τροφίµων προς
τρίτες χώρες ή προγραµµάτων δωρεάν διανοµής τροφίµων στους
άπορους της Χώρας µας ή άλλων προγραµµάτων κατ' εφαρµογή
κοινοτικών κανονισµών.
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Σε περίπτωση που κρίνεται αναγκαία για τη διενέργεια του ελέγχου
η συµµετοχή υπαλλήλων υπηρεσιών άλλων υπουργείων, η
σύσταση των επιτροπών διενεργείται µε κοινή απόφαση του
Υπουργού Γεωργίας και του κατά περίπτωση αρµόδιου Υπουργού.
11. Το Ειδικό Γραφείο Κοινοτικού ∆ικαίου στο Υπουργείο Γεωργίας,
το οποίο συνεστήθη µε τη διάταξη της παραγράφου 10 του άρθρου
14 του ν. 2227/1994 (ΦΕΚ 129 Α'), είναι αυτοτελές και ασχολείται
αποκλειστικώς µε την παροχή νοµικής και δικαστικής συνδροµής
στις υπηρεσίες του Υπουργείου Γεωργίας σε θέµατα ερµηνείας και
εφαρµογής του δικαίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων στο γεωργικό
τοµέα, καθώς και σε θέµατα που αφορούν τη λειτουργία και
διαχείριση του Ε.Λ.Ε.ΓΕ.Π..
Τα εκδιδόµενα, µετά από εισήγηση του ανωτέρω Γραφείου,
πρακτικά γνωµοδοτήσεως του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους,
περί της τηρητέας γραµµής επί των υποθέσεων ενώπιον του
∆ικαστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων (∆.Ε.Κ.) και του
Πρωτοδικείου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων (Π.Ε.Κ.) και των
αναφυόµενων προδικαστικών ζητηµάτων, σχετικών µε το γεωργικό
τοµέα, εγκρίνονται από τον Υπουργό Γεωργίας.
Σε περιπτώσεις που απαιτείται παράσταση ενώπιον του ∆.Ε.Κ. και
Π.Ε.Κ. επί υποθέσεων του γεωργικού τοµέα, ο Υπουργός Γεωργίας
επιλέγει από το προσωπικό του ανωτέρω Γραφείου τους
πληρεξούσιους της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και ανακοινώνει τα
ονόµατά τους στον Υπουργό Εξωτερικών προκειµένου να προβεί
στον επίσηµο διορισµό τους, κατά τα οριζόµενα στον Οργανισµό
του Υπουργείου Εξωτερικών.
12. Με απόφαση του Υπουργού Γεωργίας ή οσάκις απαιτείται, µε
κοινές αποφάσεις του Υπουργού Γεωργίας και του κατά περίπτωση
αρµόδιου Υπουργού καθορίζονται οι αναγκαίες λεπτοµέρειες για την
εφαρµογή του παρόντος άρθρου. Οι αποφάσεις αυτές
δηµοσιεύονται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως."

'Αρθρο 3
Τροποποίηση και συµπλήρωση διατάξεων

του ν. 2538/1997 (ΦΕΚ 242 Α')
Στο ν. 2538/1997 επέρχονται οι εξής τροποποιήσεις και
συµπληρώσεις:
1. Τα άρθρα 4 και 4α αντικαθίστανται, αφότου άρχισαν να ισχύουν,
ως εξής:

"'Αρθρο 4
1. Oι µετά την 1η Ιανουαρίου 1997 απoκτήσαντες: α) πτυχίο του
Τµήµατος Κτηνιατρικής της Σχολής Γεωτεχνικών Επιστηµών του
Αριστοτελείου Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης ή δίπλωµα,
πιστοποιητικό ή άλλο τίτλο προβλεπόµενο στο άρθρο 2 του π.δ.
498/1989 (ΦΕΚ 213 Α') ή ισότιµο πτυχίο ή δίπλωµα σχολής της
αλλοδαπής αντίστοιχης ειδικότητας και β) πτυχίο Γεωπονικής
Σχολής Ανώτατου Εκπαιδευτικού Ιδρύµατος ή ισότιµο πτυχίο ή
δίπλωµα σχολής της αλλοδαπής αντίστοιχης ειδικότητας ή πτυχίο
που αποτελεί τυπικό προσόν διορισµού στον κλάδο ΠΕ4
Ιχθυολόγων, σύµφωνα µε την παράγραφο 1 του άρθρου 44 του
π.δ. 402/1988 (ΦΕΚ 187 Α'), µπορούν, ύστερα από αίτησή τους, να
υπηρετήσουν για λόγους πρακτικής άσκησης, για ένα (1) και µόνο
έτος, εφόσον εκδοθεί σχετική προκήρυξη κατά την παράγραφο 3
του παρόντος άρθρου, σε υπηρεσιακές µονάδες του Υπουργείου
Γεωργίας, των Περιφερειών και των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων,
σε δευτεροβάθµιες συνεταιριστικές οργανώσεις, καθώς και σε
νοµικά πρόσωπα που εποπτεύονται από το Υπουργείο Γεωργίας,
ανάλογα µε τα τυπικά τους προσόντα.
H, κατά το προηγούµενο εδάφιο, αίτηση υποβάλλεται σε
αποκλειστική προθεσµία τριών (3) ετών από την απόκτηση του
βασικού ή µεταπτυχιακού τίτλου σπουδών ή από την αναγνώριση
της ισοτιµίας τίτλου σχολής της αλλοδαπής. Η προθεσµία αυτή
παρατείνεται για χρονικό διάστηµα ίσο µε τη διάρκεια παραµονής
του υποψηφίου στις ένοπλες δυνάµεις προς εκπλήρωση
υποχρεωτικής στρατιωτικής θητείας.
2. Οι ως άνω ενδιαφερόµενοι, εφόσον είναι κάτοχοι µεταπτυχιακού
τίτλου σπουδών (διδακτορικό δίπλωµα ή Masters), τοποθετούνται
κατά προτίµηση σε αντίστοιχα ιδρύµατα ή υπηρεσίες της Κεντρικής

Υπηρεσίας του Υπουργείου Γεωργίας και των εποπτευόµενων από
αυτό νοµικών προσώπων.
3. Η επιλογή και τοποθέτηση των ως άνω ασκουµένων ενεργείται
µε κοινές αποφάσεις των Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης και Γεωργίας ή µε απόφαση του
Υπουργού Γεωργίας, ανάλογα µε την υπηρεσιακή µονάδα
τοποθέτησης, ύστερα από σχετική προκήρυξη του Υπουργού
Γεωργίας, που εκδίδεται τουλάχιστον µία φορά κάθε έτος και
εφαρµόζονται ανάλογα οι διατάξεις του άρθρου 21 του ν. 2190/1994
(ΦΕΚ 28 Α').
4. Η αµοιβή των ως άνω ασκουµένων καθορίζεται µε βάση τις
διατάξεις για τη µισθοδοσία του προσωπικού µε σχέση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου του ∆ηµοσίου και η δαπάνη µισθοδοσίας τους
βαρύνει τις πιστώσεις του τακτικού προϋπολογισµού του
Υπουργείου Γεωργίας.
5. Ο αριθµός των θέσεων κατά ειδικότητα, η κατανοµή τους κατά
υπηρεσία, η διαδικασία επιλογής, καθώς και κάθε άλλη αναγκαία
λεπτοµέρεια για την εφαρµογή του παρόντος άρθρου καθορίζονται
µε αποφάσεις των Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης και Γεωργίας, που δηµοσιεύονται στην Εφηµερίδα
της Κυβερνήσεως."
2. Αιτήσεις, που έχουν υποβληθεί υπό την ισχύ των διατάξεων των
άρθρων 4 και 4α του ν. 2538/1997 δεν λαµβάνονται υπόψη.
3. Στο τέλος της παραγράφου 2 του άρθρου 14 προστίθεται νέο
εδάφιο που έχει ως εξής:
"Οι πέραν του ρυθµιζόµενου ποσού της οφειλής του Συνεταιρισµού
επεξεργασίας και πώλησης καπνών Μπέρλεϋ Γιαννιτσών της
περίπτωσης ιβ' της παραγράφου 1 τυχόν οφειλόµενοι τόκοι από
1.4.1995 διαγράφονται σε βάρος της Α.Τ.Ε. Α.Ε.."
4. Το τελευταίο εδάφιο της περίπτωσης α' της παρα- γράφου 2 του
άρθρου 15 αντικαθίσταται ως εξής:
"Πέραν των προαναφερόµενων ποσών τόκων παρέχεται η
δυνατότητα στην Α.Τ.Ε. Α.Ε. να διαγράφει τα επιπλέον ποσά τόκων
µέχρι την ηµεροµηνία υπογραφής των συµβάσεων ρύθµισης,
εφόσον µε τον τρόπο αυτόν εξασφαλίζεται η βιωσιµότητα των
φορέων."
5. Στο τέλος της παραγράφου 2 του άρθρου 16 προσ-τίθεται νέο
εδάφιο που έχει ως εξής:
"Ειδικά οι πέραν του ρυθµιζόµενου ποσού της οφειλής των
Οµόρρυθµων Εταιριών Συνεταιρισµών και Κοινοπραξιών
Καπνοπαραγωγών Μπέρλεϋ της περίπτωσης β' της παραγράφου 1
τυχόν οφειλόµενοι τόκοι από 1.1.1992 διαγράφονται σε βάρος της
Α.Τ.Ε. Α.Ε.."
6. Στο τέλος της παραγράφου 2 του άρθρου 17 προσ-τίθεται τρίτο
νέο εδάφιο που έχει ως εξής:
"Η επιδότηση του επιτοκίου του ν. 128/1975 (ΦΕΚ 178 Α'), που
προβλέπεται στην 1648/Γ.Γ.54/8.22/ 13.1.1994 κοινή απόφαση των
Υπουργών Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, όπως
τροποποιήθηκε και συµπληρώθηκε µε την 14237/Β/664/6.4.1994
όµοια, καταβάλλεται:
α) Στις οφειλές των επιχειρήσεων ΣΕΠΕΚ Α.Ε. και ΡΟ∆ΟΠΗ Α.Ε.
µόνο για τα πέντε (5) χρόνια της περιόδου χάριτος της
δεκαπενταετούς διάρκειας αποπληρωµής των δανείων τους.
β) Στις οφειλές της επιχείρησης ΣΕΒΑΘ Α.Ε. για ολόκληρη τη
διάρκεια αποπληρωµής του δανείου που ανέρχεται σε είκοσι (20)
χρόνια µε οκταετή περίοδο χάριτος."
7. Το άρθρο 19 τροποποιείται ως ακολούθως:
α) Μετά την παράγραφο 1 του άρθρου 19 προστίθεται παράγραφος
1α, που έχει ως εξής:
"1.α. Για την κάλυψη των δαπανών στις οποίες υποβλήθηκε η
ΚΥ∆ΕΠ για την ανέγερση των αποθηκευτικών χώρων, την επισκευή
και  συντήρησή  τους  και  γενικά  για  κάθε  σχετική  ενοχική
αξίωσή  της,  ο  ιδιοκτήτης  στον  οποίο  µεταβιβάζεται  ο  αποθη-
κευτικός  χώρος,  σύµφωνα  µε  την  προηγούµενη  παράγραφο,
αναλαµβάνει  την  υποχρέωση  να  καταβάλει  απευθείας  στη
δανείστρια  της  ΚΥ∆ΕΠ  Α.Τ.Ε.  Α.Ε.  µέρος  του  ποσού  της
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συµµετοχής της ΚΥ∆ΕΠ (ίδια κεφάλαια ή από δάνεια της Α.Τ.Ε.
Α.Ε.) στην ανέγερση και γενικά στην κατασκευή του
µεταβιβαζόµενου αποθηκευτικού χώρου, που ανέρχεται σε
ποσοστό 11,6% για τα έργα που αποπερατώθηκαν κατά το έτος
1983, 13,4% για τα έργα που αποπερατώθηκαν κατά τα έτη 1984
µέχρι και 1987 και 15,5% για τα έργα που αποπερατώθηκαν από το
έτος 1988 και στο εξής επί της συνολικής δαπάνης της τελικής
πιστοποίησης κάθε έργου, όπως τα στοιχεία αυτά (έτος
αποπεράτωσης και συνολικό ποσό τελικής πιστοποίησης)
προκύπτουν από τα επίσηµα στοιχεία του έργου και της ΚΥ∆ΕΠ. Τα
ποσά αυτά περιέρχονται απευθείας στην ΑΤΕ Α.Ε. µε ανάλογη
µείωση των απαιτήσεων αυτής έναντι της υπό εκκαθάριση ΚΥ∆ΕΠ."
β) Το δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 3 του άρθρου 19
αντικαθίσταται ως εξής:
"Με τις ίδιες αποφάσεις καθορίζεται και το ποσό το οποίο, σύµφωνα
µε την παράγραφο 1α του παρόντος άρθρου, υποχρεούται να
καταβάλει στην Α.Τ.Ε. Α.Ε. ο ιδιοκτήτης του ακινήτου στον οποίο
µεταβιβάζεται ο αποθηκευτικός χώρος, ο τρόπος καταβολής αυτού,
καθώς και κάθε άλλη λεπτοµέρεια που κρίνεται αναγκαία για τη
µεταβίβαση και δεν ρυθµίζεται από τις διατάξεις του ν. 1705/1951."
8. Στην παράγραφο 2 του άρθρου 20 η λέξη "ορίζεται" του τέταρτου
στίχου και οι λέξεις "εκκαθαριστής" του τέταρτου, πέµπτου και έκτου
στίχου αντικαθίστανται από τις λέξεις "ορίζονται" και "εκκαθαριστές",
αντίστοιχα.
9. Στο δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 20 µετά τη
λέξη "συνδροµή" προστίθεται η φράση "αν απαιτηθεί".
10. Στα µέλη της επιτροπής απογραφής και στους εκκαθαριστές της
παραγράφου 2 του άρθρου 20 από την ανάληψη των καθηκόντων
τους και µέχρι του πέρατος της απογραφής και εκκαθάρισης,
καταβάλλεται αµοιβή και δαπάνες µετακίνησης εκτός έδρας για
εκτέλεση υπηρεσίας, εφαρµοζοµένων ανάλογα των διατάξεων του
ν. 2685/1999 (ΦΕΚ 35 Α'). Η αµοιβή και οι δαπάνες µετακίνησης
εκτός έδρας του προηγούµενου εδαφίου καταβάλλονται και στα
µέλη του διαχειριστικού συµβουλίου της περίπτωσης β' της
παραγράφου 3 του άρθρου 20 από την ανάληψη των καθηκόντων
τους µέχρι την 21η ∆εκεµβρίου 1998.
Το ύψος της αµοιβής τους καθορίζεται µε απόφαση των Υπουργών
Οικονοµικών και Γεωργίας και µε κριτήρια το µέγεθος της
παρεχόµενης εργασίας και το χρόνο της απασχόλησης. Με την ίδια
απόφαση καθορίζεται και ο τρόπος καταβολής της αµοιβής, ο
φορέας από την εγγεγραµµένη πίστωση του προϋπολογισµού, του
οποίου πρόκειται να καλυφθεί η προκαλούµενη δαπάνη, καθώς και
κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια.
11. Ο τίτλος "∆ιάλυση της ΣΚΟΠ" του άρθρου 21 αντικαθίσταται ως
εξής: "Θέση της ΣΚΟΠ υπό ειδική εκκαθάριση".
12. α) Η παρ. 1 του άρθρου 21 αντικαθίσταται ως εξής:
"1. Η Κεντρική Κλαδική Συνεταιριστική 'Ενωση Οπωροκηπευτικών,
πρώην Κοινοπραξία Ενώσεων Γεωργικών Συνεταιρισµών
∆ιαχείρισης Νωπών Προϊόντων (ΣΚΟΠ), τίθεται σε καθεστώς
ειδικής εκκαθάρισης του ν. 2000/ 1991 (ΦΕΚ 206 Α') και της
παραγράφου 1 του άρθρου 46 του ν. 1892/1990 (ΦΕΚ 101 Α'),
όπως ισχύουν σή- µερα.
Η υπαγωγή στην ειδική εκκαθάριση θα γίνει µε αίτηση στο αρµόδιο
Εφετείο εκ µέρους της Α.Τ.Ε. Α.Ε., η οποία και θα ζητήσει τον
ορισµό της ως ειδικής εκκαθαρίστριας."
β) Η αίτηση του δεύτερου εδαφίου της παραγράφου 1 του άρθρου
21, όπως αντικαθίσταται µε την προηγούµενη περίπτωση α',
υποβάλλεται εκ µέρους της Α.Τ.Ε. Α.Ε. στο αρµόδιο Εφετείο εντός
προθεσµίας ενός (1) µηνός από την έναρξη ισχύος της παρούσας
διάταξης.
13. Η παρ. 4 του άρθρου 21 αντικαθίσταται ως εξής:
"4. Το ακίνητο, µε τα επ' αυτού ανεγερθέντα κτίσµατα και τις
εγκαταστάσεις, του ΒΚ 352 ∆ηµοσίου Κτήµατος, που
παραχωρήθηκε κατά κυριότητα µε την Κ. 8901/ 1193/27.2.1997
κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και Γεωργίας στη
ΣΚΟΠ για τη δηµιουργία της Περιφερειακής Αγοράς Κορίνθου µε
τον όρο να µην µεταβιβαστεί σε τρίτους, µεταβιβάζεται µετά το
πέρας της εκκαθαρίσεως κατά κυριότητα και κατά ποσοστό 100%
στην Α.Τ.Ε. Α.Ε. έναντι και σε µερική εξόφληση οφειλής της προς

αυτήν εκ δραχµών δύο δισεκατοµµυρίων επτακοσίων ενενήντα
επτά χιλιάδων (2.000.797.000) δραχµών.
Το ακίνητο, επιφάνειας ενενήντα χιλιάδων (90.000) τετραγωνικών
µέτρων, που απαλλοτριώθηκε µε κεφάλαια της Α.Τ.Ε. Α.Ε. υπέρ
του ∆ήµου Ηρακλείου, προκειµένου να µεταβιβασθεί στη συνέχεια
προς τη ΣΚΟΠ, προς δηµιουργία της Περιφερειακής Αγοράς
Ηρακλείου, µεταβιβάζεται κατά κυριότητα απευθείας στην Α.Τ.Ε.
Α.Ε. σε εξόφληση της εκ δραχµών τετρακοσίων ογδόντα επτά
εκατοµµυρίων εκατό χιλιάδων (487.100.000) σχετικής απαίτησής
της.
Οι µεταβιβάσεις των παραπάνω ακινήτων θα πραγµατοποιηθούν µε
κοινές αποφάσεις των Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης
και Αποκέντρωσης, Οικονοµικών και Γεωργίας. Στις αποφάσεις
αυτές, που αποτελούν τίτλους µεταγραπτέους, καθορίζονται και οι
λεπτοµέρειες µεταβίβασης.
Οι παραπάνω µεταβιβάσεις απαλλάσσονται από κάθε φόρο, τέλος,
χαρτόσηµο, προσαύξηση ή δικαίωµα υπέρ του ∆ηµοσίου ή τρίτου."
14. Στο τέλος του άρθρου 21 προστίθεται νέα παράγραφος 5, το
κείµενο της οποίας έχει ως εξής:
"5. Το Ελληνικό ∆ηµόσιο αναδέχεται κάθε υποχρέωση και δικαίωµα
της ΣΚΟΠ κατά της ∆ηµόσιας Επιχείρησης Πολεοδοµίας Στέγασης
(∆.Ε.ΠΟ.Σ.), υπεισερχόµενο από τούδε και στο εξής στη θέση της.
Σε περίπτωση που ήθελε κριθεί τελεσίδικα ότι η ΣΚΟΠ οφείλει στη
∆.Ε.ΠΟ.Σ., τότε το Υπουργείο Γεωργίας θα συµψηφίζει προς την
οφειλή αυτή κάθε τυχόν απαίτησή του κατά της ∆.Ε.ΠΟ.Σ.."
15. Πράξεις απογραφής περιουσιακών στοιχείων και
προπαρασκευαστικές πράξεις εκκαθάρισης µέχρι τη δηµοσίευση
του παρόντος νόµου, κατ' εφαρµογή των διατάξεων της
παραγράφου 5 του άρθρου 22 του ν. 2358/1997, θεωρείται ότι
έγιναν για τις ανάγκες της ειδικής εκκαθάρισης, το δε κόστος τους
βαρύνει τα έξοδα αυτής.
16. Το άρθρο 40 τροποποιείται ως ακολούθως:
α) Οι περιπτώσεις β' , γ' και ζ' , καθώς και το τελευταίο εδάφιο της
παραγράφου 2 καταργούνται.
β) Οι περιπτώσεις δ', ε' και στ' της παραγράφου 2 αναριθµούνται σε
περιπτώσεις β' , γ' και δ' αντίστοιχα.
17. H περίπτωση α' της παραγράφου 1 του άρθρου 47
αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"α) Τον αρµόδιο Λιµενάρχη ή τον αναπληρωτή αυτού ή τον
υπεύθυνο αξιωµατικό αλιείας, ως επικεφαλής του κλιµακίου."
18. Οι λοιποί υπόχρεοι για την εφαρµογή των διατάξεων της
παραγράφου 6 του άρθρου 50 είναι οι εισαγωγείς των κατά την
παράγραφο 2 του ίδιου άρθρου αλιευµάτων προέλευσης
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης ή τρίτων χωρών, τα οποία δεν διακινούνται
µέσω των ιχθυοσκαλών ή ιχθυαγορών, οι υδατοκαλλιεργητές που
διακινούν τα αλιεύµατά τους εντός της χώρας και δεν εµπίπτουν
στις διατάξεις του πρώτου εδαφίου της παραγράφου 2 του ίδιου
άρθρου, καθώς και οι κάτοχοι αλιευτικού σκάφους, αλιείς
επαγγελµατίες και ερασιτέχνες.
Το ειδικό τέλος της παραγράφου 6 του άρθρου 50 του ν.
2538/1997, που καταβάλλεται από τους λοιπούς υπόχρεους του
προηγούµενου εδαφίου υπέρ των ιχθυοσκαλών και ιχθυαγορών του
∆ηµοσίου, διατίθεται για την κάλυψη των αναγκών σε έργα
βελτίωσης και εκσυχρονισµού τους.
19. Η παράγραφος 10 του άρθρου 50 καταργείται.
20. Η παράγραφος 1 του άρθρου 11 του ν. 2612/1998 (ΦΕΚ 112 Α')
αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"1. Η ισχύς των διατάξεων του άρθρου 61 του ν. 2538/1997 αρχίζει
από 1ης Ιανουαρίου 2000."
21. Στο τέλος της παραγράφου 1 του άρθρου 64 που
αντικαταστάθηκε µε την παράγραφο 2 του άρθρου 11 του ν.
2612/1998, προστίθεται δεύτερο εδάφιο που έχει ως ακολούθως:
"Οι  δανειοδοτήσεις  που  προβλέπονται  από  τις  αναφερόµενες
διατάξεις  του  ν.δ.  1277/1972,  από  1ης  Ιανουαρίου  1998  δεν
επιβαρύνονται  µε  τόκους  υπερηµερίας  και  αποτελούν
βραχυχρόνιες  χρηµατοδοτήσεις  όµοιες  µε  αυτές  προς  µεµο-
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νωµένους καλλιεργητές."
22. Η ισχύς της διάταξης της παραγράφου 1 του άρθρου 65 αρχίζει
από την 1.3.1998. Συµβόλαια που έχουν συνταχθεί µέχρι την
28.2.1998 κατά παράβαση της διάταξης αυτής θεωρούνται έγκυρα.

'Αρθρο 4
Τροποποίηση και συµπλήρωση διατάξεων

του ν. 2637/1998 (ΦΕΚ 200 Α')
Στο ν. 2637/1998 επέρχονται οι εξής τροποποιήσεις και
συµπληρώσεις:
1. Το άρθρο 13 αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"'Αρθρο 13
Σύσταση
1. Συνιστάται νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου (Ν.Π.Ι.∆.) µε την
επωνυµία "Οργανισµός Πληρωµών και Ελέγχου Κοινοτικών
Ενισχύσεων Προσανατολισµού και Εγγυήσεων" (Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε.),
µε έδρα την Αθήνα, που λειτουργεί χάριν του δηµόσιου
συµφέροντος, κατά τους κανόνες της ιδιωτικής οικονοµίας και τελεί
υπό την εποπτεία και τον έλεγχο του Υπουργού Γεωργίας.
2. Η διάρθρωση του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. περιλαµβάνει:
α) Την Κεντρική Υπηρεσία και
β) Περιφερειακές Υπηρεσίες.
3. Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µε πρόταση του
Υπουργού Γεωργίας µέσα σε ένα (1) έτος από την κατά το άρθρο
28 του παρόντος νόµου έναρξη λειτουργίας του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε.,
καθορίζεται το περιεχόµενο, ο τρόπος και η διαδικασία άσκησης της
εποπτείας και του ελέγχου που αναφέρεται στην παράγραφο 1,
καθώς και κάθε άλλο συναφές θέµα ή αναγκαία λεπτοµέρεια."
2. Η προβλεπόµενη στην περίπτωση β' της παραγράφου 2 του
άρθρου 14 ανάκτηση των παρανόµως ή αχρεωστήτως
καταβληθέντων ποσών, καθώς και η επιβολή κάθε νόµιµης
κύρωσης, ενεργείται σύµφωνα µε τα οριζόµενα στην παράγραφο 5
του άρθρου 2 του νόµου αυτού.
3. Η παράγραφος 1 του άρθρου 19 αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"1. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο είναι ενδεκαµελές και αποτελείται από:
α) Τον Πρόεδρο, δύο (2) Αντιπροέδρους και ένα (1) Γενικό
∆ιευθυντή, που επιλέγονται από τον Υπουργό Γεωργίας µεταξύ
επιστηµόνων µε κύρος, γνώσεις ή εµπειρία στο αντικείµενο.
β) 'Εναν (1) εκπρόσωπο του Υπουργείου Οικονοµικών, που
προτείνεται από τον Υπουργό Οικονοµικών µε τον αναπληρωτή
του.
γ) ∆ύο (2) εκπροσώπους του Υπουργείου Γεωργίας.
δ) ∆ύο (2) επιστήµονες ή εµπειρογνώµονες που επιλέγονται από
τον Υπουργό Γεωργίας.
ε) 'Εναν (1) εκπρόσωπο του Γεωτεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος,
που προτείνεται από το φορέα µε τον αναπληρωτή του.
στ) 'Εναν (1) εκπρόσωπο των εργαζοµένων στον Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε.,
που εκλέγεται από τη γενική συνέλευση των εργαζοµένων."
4. Στο τέταρτο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 19 η φράση
του τέταρτου και πέµπτου στίχου "...........και των παραγράφων 1
και 4 του άρθρου 24 του παρόντος νόµου" αντικαθίσταται µε τη
φράση ".....και των παραγράφων 1 και 5 του άρθρου 24 του
παρόντος νόµου.". Το τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 2 του
άρθρου 19 καταργείται.
5. Μετά την παράγραφο 6 του άρθρου 19 προστίθεται νέα
παράγραφος 7, που έχει ως ακολούθως:
"7. Ως Πρόεδρος, Αντιπρόεδροι, Γενικός ∆ιευθυντής ή µέλη του
∆ιοικητικού Συµβουλίου του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. επιτρέπεται, κατά
παρέκκλιση κάθε άλλης αντίθετης διάταξης, να ορίζονται και µέλη
των ∆ιοικητικών Συµβουλίων του Οργανισµού Ελέγχου Ενισχύσεων
Ελαιολάδου, του Οργανισµού Βάµβακος και του Εθνικού
Οργανισµού Καπνού, τα οποία εξακολουθούν να παρέχουν τις
υπηρεσίες τους και στους Οργανισµούς αυτούς µέχρι την κατά τις
παραγράφους 3 και 4 του άρθρου 28 του παρόντος νόµου

κατάργησή τους. Σε περίπτωση που Πρόεδρος ή Αντιπρόεδρος των
αναφερόµενων Οργανισµών ορισθεί ως Πρόεδρος ή Αντιπρόεδρος
ή Γενικός ∆ιευθυντής του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε., καταβάλλονται σε αυτόν
µηνιαία αντιµισθία για την απασχόλησή του στον Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε.,
έξοδα παράστασης, οδοιπορικά έξοδα και ηµερήσια αποζηµίωση
για τις εκτός έδρας µετακινήσεις του, το ύψος των οποίων
καθορίζεται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και
Γεωργίας. Με την ίδια απόφαση καθορίζεται και ο φορέας, τον
προϋπολογισµό του οποίου βαρύνει η προκαλούµενη δαπάνη.
6. Η περίπτωση α' της παραγράφου 1 του άρθρου 20
αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"α) Καταρτίζει τους κανονισµούς οργανωτικής διάρθρωσης και
λειτουργίας του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε., κατάστασης προσωπικού,
οικονοµικής διαχείρισης, καθώς και κάθε άλλον κανονισµό που
κρίνεται αναγκαίος για την εύρυθµη λειτουργία του Οργανισµού. Οι
κανονισµοί αυτοί εγκρίνονται µε απόφαση του Υπουργού Γεωργίας
και του κατά περίπτωση συναρµόδιου Υπουργού και δηµοσιεύονται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Με τους κανονισµούς αυτούς
καθορίζονται:
αα) Με τον κανονισµό οργανωτικής διάρθρωσης και λειτουργίας η
οργάνωση, διάρθρωση, λειτουργία, καθώς και οι αρµοδιότητες των
υπηρεσιών του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε..
ββ) Με τον κανονισµό κατάστασης προσωπικού η κατανοµή των
οργανικών θέσεων σε κλάδους ή ειδικότητες και η διάρθρωση
αυτών σε βαθµούς, καθώς και τα τυπικά και ουσιαστικά προσόντα
των υποψηφίων για διορισµό στις θέσεις αυτές. Περαιτέρω
ρυθµίζονται θέµατα που αφορούν τη στελέχωση των υπηρεσιών
του Οργανισµού, τη µετεκπαίδευση και επιµόρφωση του
προσωπικού, τα καθήκοντα και τις ευθύνες, το χρόνο εργασίας του,
τις τακτικές µηνιαίες αποδοχές του, τις κάθε είδους άδειες, τη
µετάθεση, απόσπαση και µετακίνησή του, τη µετάταξη, προαγωγή
και ένταξή του, την αρχαιότητα και τις ηθικές ή υλικές αµοιβές για
την επιβράβευση της καλής απόδοσής του, την πειθαρχική
δικαιοδοσία και διαδικασία, τα πειθαρχικά αδικήµατα και τις ποινές,
τη λύση της υπαλληλικής σχέσης, καθώς και κάθε άλλο θέµα
σχετικό µε την υπηρεσιακή σχέση, κατάσταση και εξέλιξη του
προσωπικού.
γγ) Με τον κανονισµό οικονοµικής διαχείρισης η οικο- νοµική
διαχείριση του Οργανισµού, το λογιστικό του σύστηµα, οι δαπάνες
και ο έλεγχός τους."
7. Η παράγραφος 6 του άρθρου 20 καταργείται και οι παράγραφοι
7, 8 και 9 του ίδιου άρθρου αναριθµούνται σε παραγράφους 6, 7 και
8 αντίστοιχα.
8. Η παράγραφος 3 του άρθρου 21 αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"3. Με απόφαση του Υπουργού Γεωργίας, που εκδίδεται ύστερα
από εισήγηση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. και
δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, καθορίζονται οι
αρµοδιότητες των Αντιπροέδρων και του Γενικού ∆ιευθυντή του
Οργανισµού."
9. Οι παράγραφοι 4 και 5 του άρθρου 21 αντικαθίστανται από την
ακόλουθη παράγραφο 4, που έχει ως εξής:
"4. Στον Πρόεδρο, στους Αντιπροέδρους και στο Γενικό ∆ιευθυντή
του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. καταβάλλονται:
α) Μηνιαία αντιµισθία και έξοδα παράστασης, το ύψος των οποίων
καθορίζεται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και
Γεωργίας.
β) Οδοιπορικά έξοδα και ηµερήσια αποζηµίωση για τις εκτός έδρας
µετακινήσεις τους, που καθορίζονται µε την απόφαση της
προηγούµενης α' περίπτωσης."
10. Η παράγραφος 6 του άρθρου 21 αναριθµείται σε παράγραφο 5.
Οι διατάξεις της εν λόγω παραγράφου εφαρµόζονται και στο Γενικό
∆ιευθυντή του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε..
11. Η περίπτωση α' της παραγράφου 1 του άρθρου 23
αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"α)  Χίλιες  επτακόσιες  (1.700)  θέσεις  τακτικού  προσωπικού  µε
σχέση  εργασίας  ιδιωτικού  δικαίου  αορίστου  χρόνου.  Η
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κατανοµή των θέσεων κατά κλάδους ή ειδικότητες, καθώς και τα
τυπικά και ουσιαστικά προσόντα που απαιτούνται για το διορισµό
στις θέσεις αυτές καθορίζονται µε τον κανονισµό κατάστασης
προσωπικού. Για την πλήρωση των θέσεων εφαρµόζονται κατ'
αρχήν οι διατάξεις του άρθρου 24 του παρόντος νόµου και κατά το
µέρος που δεν πληρωθούν µε τη διαδικασία του άρθρου αυτού,
εφαρµόζονται οι σχετικές περί προσλήψεων διατάξεις που κάθε
φορά ισχύουν."
12. Η προβλεπόµενη από την παράγραφο 1 του άρθρου 24 του ν.
2637/1998 αίτηση µετάταξης στον Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. υποβάλλεται
µέσα σε προθεσµία έξι (6) µηνών από τη δηµοσίευση του παρόντος
νόµου και µπορεί να παρατείνεται µε απόφαση του Υπουργού
Γεωργίας. Αιτήσεις µετάταξης που είχαν υποβληθεί δεν
λαµβάνονται υπόψη.
13. Μετά την παράγραφο 4 του άρθρου 24 προστίθεται νέα
παράγραφος 4α, που έχει ως ακολούθως:
"4.α) Το πάσης φύσεως προσωπικό που µετατάσσεται στον
Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε., σύµφωνα µε την παράγραφο 1 του άρθρου αυτού,
διατηρεί την ίδια σχέση εργασίας που είχε πριν από τη µετάταξή
του, για τη λύση της οποίας εφαρµόζονται οι σχετικές για τη λύση
της υπαλληλικής σχέσης ή της σύµβασης εργασίας αντίστοιχα
διατάξεις, που ίσχυαν πριν από τη µετάταξή του, όπως αυτές κάθε
φορά ισχύουν.
Μετά την κατά τις παραγράφους 3 και 4 του άρθρου 28 του
παρόντος νόµου κατάργηση του Οργανισµού Βάµβακος, του
Εθνικού Οργανισµού Καπνού και του Οργανισµού Ελέγχου
Ενισχύσεων Ελαιολάδου, όπου από τις ισχύουσες διατάξεις για τη
λύση της υπαλληλικής σχέσης ή της σύµβασης εργασίας του
µετατασσόµενου στον Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. προσωπικού των
Οργανισµών αυτών προβλέπεται η έκδοση απόφασης ή
γνωµοδότησης Υπηρεσιακού Συµβουλίου, αρµόδιο είναι το
αντίστοιχο Υπηρεσιακό Συµβούλιο του Υπουργείου Γεωργίας,
ανάλογα µε τον κλάδο ή την ειδικότητα του κρινόµενου υπαλλήλου,
αρµόδιο δε όργανο για την έκ- δοση κάθε προβλεπόµενης πράξης ο
Υπουργός Γεωργίας. Αν δεν υπάρχει αντίστοιχο Υπηρεσιακό
Συµβούλιο στο Υπουργείο Γεωργίας, αρµόδιο είναι το Υπηρεσιακό
Συµβούλιο που ορίζεται µε απόφαση του Υπουργού Γεωργίας.
Σε περίπτωση που καθοιονδήποτε τρόπο παύσει η λειτουργία του
Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε., δεν λύεται η σχέση εργασίας του ως ανωτέρω
προσωπικού και το προσωπικό αυτό µετατάσσεται, µε απόφαση
των Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης και Γεωργίας, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα
της Κυβερνήσεως, στο Υπουργείο Γεωργίας, στις Περιφέρειες ή στις
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις και τοποθετείται σε υπηρεσίες του
ίδιου νοµού όπου υπηρετούσε κατά το χρόνο της µετάταξής του.
Η µετάταξη ενεργείται σε κενές θέσεις, ανάλογα µε τα τυπικά
προσόντα και µε το ίδιο καθεστώς στο οποίο οι µετατασσόµενοι
τελούσαν πριν από τη µετάταξή τους στον Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε.. Αν δεν
υπάρχουν κενές θέσεις, η µετάταξη ενεργείται σε προσωποπαγείς
θέσεις, που συνιστώνται αυτοδικαίως µε την πράξη της µετάταξης
και καταργούνται όταν για οποιονδήποτε λόγο κενωθούν. Ο χρόνος
υπηρεσίας του µετατασσόµενου προσωπικού µέχρι την ηµεροµηνία
εµφάνισής του στη νέα του θέση λογίζεται ως χρόνος πραγµατικής
υπηρεσίας στη νέα του υπηρεσία για όλες τις νόµιµες συνέπειες,
καθώς και για κάθε µισθολογική και βαθµολογική εξέλιξη.
Στο ως ανωτέρω προσωπικό που µετατάσσεται στον
Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. σύµφωνα µε την παράγραφο 1 του άρθρου αυτού,
καταβάλλονται συνολικές µηνιαίες αποδοχές τουλάχιστον ίσες µε τις
καταβαλλόµενες κατά το χρόνο της µετάταξής του, µη
συµπεριλαµβανοµένων των τυχόν υπερωριών και επιδοµάτων που
σχετίζονται µε τη φύση της εργασίας του ή προβλέπονται για την
επιβράβευση της καλής απόδοσής του.
Οι διατάξεις του α.ν. 513/1968 (ΦΕΚ 186 Α') "Περί καταβολής
αποζηµιώσεως εις τους εκ της υπηρεσίας αποχωρούντας λόγω
συνταξιοδοτήσεως υπαλλήλους Ν.Π.∆.∆. αρµοδιότητας Υπουργείου
Γεωργίας", όπως τροποποιήθηκε µε το ν. 303/1976 (ΦΕΚ 94 Α'),

έχουν ανάλογη εφαρµογή και στο µετατασσόµενο στον
Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. προσωπικό, εφόσον δεν καλύπτεται από άλλο
ταµείο ή λογαριασµό πρόνοιας."
14. Στην παράγραφο 5 του άρθρου 24 προστίθενται περιπτώσεις δ'
και ε' που έχουν ως ακολούθως:
"δ) Κατά παρέκκλιση κάθε άλλης αντίθετης διάταξης, για τις ανάγκες
σε προσωπικό του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε., κατά την πρώτη τριετία από τη
συγκρότηση σε σώµα του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, επιτρέπεται µε
απόφαση του Υπουργού Γεωργίας, µετά από πρόταση του
∆ιοικητικού Συµβουλίου, η απόσπαση στον Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε.
υπαλλήλων του Υπουργείου Γεωργίας ή Νοµικών Προσώπων που
εποπτεύονται από αυτό.
ε) Μέχρι την κατά την παράγραφο 1 του άρθρου 29 κατάργηση των
οργανικών µονάδων της ΓΕ.∆Ι.∆.Α.ΓΕ.Π. και των Οργανισµών της
παραγράφου 3 του άρθρου 28 του νόµου αυτού µπορεί, µε
απόφαση του Υπουργού Γεωργίας και του τυχόν συναρµόδιου
Υπουργού και κατά παρέκκλιση κάθε άλλης αντίθετης διάταξης, οι
µεταταγέντες υπάλληλοι της παραγράφου 1 του άρθρου αυτού να
αποσπώνται στις υπηρεσίες στις οποίες ανήκαν πριν από τη
µετάταξή τους για να καλύψουν τις ανάγκες λειτουργίας τους."
15. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 28:
α) Στο πρώτο εδάφιο, η φράση του τρίτου, τέταρτου και πέµπτου
στίχου "και έχει δηµοσιευθεί ...... ο κατά το άρθρο 20 του ν.
2503/1997 Οργανισµός αυτού" καταργείται.
β) Το δεύτερο εδάφιο "Για την έναρξη των ελεγκτικών εργασιών
.........του Οργανισµού." αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"Ειδικότερα η έναρξη των ελεγκτικών εργασιών του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε.,
η κατά τις περιπτώσεις α' και β' της επόµενης παραγράφου 2 του
παρόντος άρθρου µεταφορά στον εν λόγω Οργανισµό της άσκησης
των αρµοδιοτήτων ελέγχου, καθώς και η κατάργηση των πράξεων
µεταβίβασης αρµοδιοτήτων στις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
αντίστοιχα, µπορεί να ενεργηθούν, συνολικά ή τµηµατικά, µε
αποφάσεις του Υπουργού Γεωργίας, που εκδίδονται ύστερα από
πρόταση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. και
δηµοσιεύονται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως."
16. Η παράγραφος 3 του άρθρου 28 αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"3. Ο Οργανισµός Βάµβακος, ο Εθνικός Οργανισµός Καπνού και ο
Οργανισµός Ελέγχου Ενισχύσεων Ελαιολάδου καταργούνται από
την ηµεροµηνία που θα οριστεί µε το προεδρικό διάταγµα της
επόµενης παραγράφου. Μέχρι την κατάργηση των Οργανισµών
αυτών, µετά από απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του
Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε., µπορεί να ανατίθεται µε σύµβαση στους εν λόγω
Οργανισµούς ή και σε τρίτα φυσικά ή νοµικά πρόσωπα η εκτέλεση
για λογαριασµό του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. έργων, υπηρεσιών ή άλλων
δραστηριοτήτων για την εξυπηρέτηση του σκοπού του, τηρουµένων
των διατάξεων της εθνικής και κοινοτικής νοµοθεσίας."
17. Στο τέλος της παραγράφου 4 του άρθρου 28 προστίθενται νέα
εδάφια, που έχουν ως ακολούθως:
"Σε περίπτωση µεταβίβασης της κυριότητας της κινητής και
ακίνητης περιουσίας και των πάσης φύσεως εµπράγµατων
δικαιωµάτων των καταργούµενων Οργανισµών στον
Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε., η µεταβίβασή τους απαλλάσσεται από κάθε φόρο,
τέλος, τέλος χαρτοσήµου, εισφορά και γενικά από κάθε δικαίωµα
υπέρ οποιουδήποτε τρίτου, εκτός του Φόρου Προστιθέµενης Αξίας
(Φ.Π.Α.), εφαρµοζοµένων των διατάξεων του ν.1642/ 1986 (ΦΕΚ
125 Α') όπως ισχύουν. Οι κατά τόπο αρµόδιοι υποθηκοφύλακες
σηµειώνουν, µετά από αίτηση του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε., ατελώς στα
οικεία βιβλία µεταγραφών, βαρών κ.λπ., κάθε εµπράγµατη
µεταβολή επί ακινήτων.
Με το προεδρικό διάταγµα του πρώτου εδαφίου της παρούσας
παραγράφου µεταφέρονται στο Υπουργείο Γεωργίας ή στο Εθνικό
'Iδρυµα Αγροτικής 'Ερευνας (ΕΘ.Ι.ΑΓ.Ε.) ή σε άλλο φορέα
εποπτευόµενο από το Υπουργείο Γεωργίας, τα Ινστιτούτα και
Επιστηµονικά ή Ερευνητικά Εργαστήρια του καταργούµενου
Οργανισµού Βάµβακος και του Εθνικού Οργανισµού Καπνού."
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18. Στα άρθρα 14, 21, 22, 24, 28 διαγράφονται οι ακόλουθες λέξεις
και φράσεις:
α) Στην παράγραφο 1 του άρθρου 14, η φράση του πρώτου και
δεύτερου στίχου "............ο οποίος λειτουργεί χάριν του δηµοσίου
συµφέροντος..........".
β) Στην περίπτωση θ' της παραγράφου 1 του άρθρου 21, η λέξη
"µόνιµους" του τέταρτου στίχου.
γ) Στην παράγραφο 6 του άρθρου 22, η φράση του δέκατου και
ενδέκατου στίχου "........και της παραγράφου 7 του άρθρου 94 του ν.
2127/1993 (ΦΕΚ 48 Α')........".
δ) Στην παράγραφο 1 του άρθρου 24, η φράση του έκτου και
έβδοµου στίχου του πρώτου εδαφίου "....Γάλακτος (ΕΛ.Ο.Γ.).......".
ε) Στην παράγραφο 4 του άρθρου 28, οι λέξεις "...........και
γάλακτος....." του έκτου στίχου.
19. Η παράγραφος 1 του άρθρου 29 αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"1. Μετά την έναρξη λειτουργίας του Οργανισµού Πιστοποίησης
Λογαριασµών (Ο.ΠΙ.ΛΟΓ.) και του Οργανισµού Πληρωµών και
Ελέγχου Κοινοτικών Ενισχύσεων Προσανατολισµού και Εγγυήσεων
(Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε.) καταργούνται η Γενική ∆ιεύθυνση ∆ιαχείρισης
Αγορών Γεωργικών Προϊόντων (ΓΕ.∆Ι.∆.Α.ΓΕ.Π.) του Υπουργείου
Γεωργίας, καθώς και οι οργανικές της µονάδες που ασκούν τις
αντίστοιχες αρµοδιότητες. Η κατάργηση αυτή, που µπορεί να γίνει
και τµηµατικά, ενεργείται µε απόφαση του Υπουργού Γεωργίας που
δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, στην οποία
αναφέρονται οι καταργούµενες οργανικές µονάδες της
ΓΕ.∆Ι.∆.Α.ΓΕ.Π. και οι αντίστοιχες αρµοδιότητες των µονάδων
αυτών, που θα ασκούνται σύµφωνα µε το νόµο αυτόν από τους
Οργανισµούς της παρούσας παραγράφου."
20. Μετά την παράγραφο 3 του άρθρου 29 προστίθεται νέα
παράγραφος 4, που έχει ως ακολούθως:
"4. Με αποφάσεις του Υπουργού Γεωργίας, που δηµοσιεύονται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, µπορεί να ρυθµίζονται θέµατα
εφαρµογής των άρθρων 28 και 29 του νόµου αυτού, καθώς και κάθε
άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια."
21. Κάθε διάταξη των άρθρων 13 µέχρι 29 του ν. 2637/1998 που
είναι ασυµβίβαστη µε τη µορφή του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. ως Ν.Π.Ι.∆. και
µε τις ρυθµίσεις των παραγράφων 1 έως 20 του άρθρου αυτού
καταργείται.
22. Η περίπτωση θ' της παραγράφου 2 του άρθρου 53
αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"θ) 'Εναν (1) εκπρόσωπο της Αγροτικής Τράπεζας της Ελλάδος
(Α.Τ.Ε. Α.Ε.) µε τον αναπληρωτή του.".
Η παράγραφος 3 του άρθρου 53 συµπληρούται και
αναδιατυπώνεται ως εξής:
"3. Ο πρόεδρος και ο διευθύνων σύµβουλος ορίζονται από τον
Υπουργό Γεωργίας, ο οποίος µπορεί να ορίζει και δηµοσίους εν
ενεργεία υπαλλήλους."
22α. Οι προθεσµίες που ορίζονται στις διατάξεις των άρθρων 5
παράγραφος 2, 55 παράγραφος 1 και 56 παράγραφος 1 του ν.
2637/1998, αρχίζουν από τη δηµοσίευση του νόµου αυτού.
23. Μετά την παράγραφο 1 του άρθρου 60 προστίθεται νέα
παράγραφος 1α, που έχει ως ακολούθως:
"1α. Σε περίπτωση έλλειψης υπαλλήλων της υποπερίπτωσης αα' ή
της υποπερίπτωσης ββ' της περίπτωσης β' της προηγούµενης
παραγράφου ως µέλη της ∆ευτεροβάθµιας Επιτροπής
Αναγνώρισης ορίζονται σε αντικατάσταση αυτών αντίστοιχα:
α) ∆ύο (2) προϊστάµενοι υπηρεσιακών µονάδων γεωργίας των
Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων ή Νοµαρχιακών ∆ιαµερισµάτων της
οικείας Περιφέρειας, από τους οποίους ο ένας ορίζεται πρόεδρος
της επιτροπής και ο άλλος αναπληρωτής του.
Προκειµένου για αναγνώριση οµάδων παραγωγών στον τοµέα της
αλιείας ως πρόεδρος της Επιτροπής µε τον αναπληρωτή του
ορίζονται προϊστάµενοι υπηρεσιών αλιείας των Νοµαρχιακών
Αυτοδιοικήσεων ή Νοµαρχιακών ∆ιαµερισµάτων της οικείας
Περιφέρειας, και σε περίπτωση έλλειψης αναπληρωτή από την
παραπάνω υπηρεσία, ως αναπληρωτής του προέδρου ορίζεται ο

νόµιµος αναπληρωτής του στα κύρια καθήκοντά του.
Σε περίπτωση κωλύµατος ή εξαιρέσεως του προέδρου και του
αναπληρωτή του, ως πρόεδρος της επιτροπής µε τον αναπληρωτή
του ορίζονται προϊστάµενοι ∆ιευθύνσεων Αλιείας της Κεντρικής
Υπηρεσίας του Υπουργείου Γεωργίας που προτείνονται από τον
Υπουργό Γεωργίας.
β) 'Ενας (1) υπάλληλος µε τον αναπληρωτή του υπηρεσιακών
µονάδων γεωργίας των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων ή
Νοµαρχιακών ∆ιαµερισµάτων της οικείας Περιφέρειας αντίστοιχων
κλάδων και βαθµών µε τους προβλεπόµενους στην υποπερίπτωση
ββ' της περίπτωσης β' της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου.".
24. Στο τέλος της υποπερίπτωσης γγ' της περίπτωσης β' της
παραγράφου 1 του άρθρου 60 προστίθεται νέο εδάφιο, που έχει ως
ακολούθως:
"Προκειµένου για αναγνώριση οµάδων παραγωγών στον τοµέα της
αλιείας ως τακτικό µέλος της επιτροπής µε τον αναπληρωτή του
ορίζονται υπάλληλοι του κλάδου ΠΕ Ιχθυολόγων των υπηρεσιών
αλιείας των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων ή Νοµαρχιακών
∆ιαµερισµάτων της οικείας Περιφέρειας και εν ελλείψει αυτών
ορίζονται υπάλληλοι του κλάδου ΠΕ4 Ιχθυολόγων ∆ιευθύνσεων
Αλιείας της Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουργείου Γεωργίας που
προτείνονται από τον Υπουργό Γεωργίας."
25. Στο τέλος του τελευταίου εδαφίου της υποπερίπτωσης δδ' της
περίπτωσης β' της παραγράφου 1 του άρθρου 60 προστίθεται νέο
εδάφιο, που έχει ως ακολούθως:
"Σε περίπτωση έλλειψης υπαλλήλων της ∆ιεύθυνσης Γεωργικής
Ανάπτυξης της οικείας Περιφέρειας, ως γραµµατέας της επιτροπής
µε τον αναπληρωτή του ορίζονται µόνιµοι υπάλληλοι Νοµαρχιακών
Αυτοδιοικήσεων ή Νοµαρχιακών ∆ιαµερισµάτων της οικείας
Περιφέρειας."
26. Μεταξύ του τέταρτου και πέµπτου εδαφίου της παραγράφου 3
του άρθρου 60 προστίθεται νέο εδάφιο, που έχει ως ακολούθως:
"Της ∆ευτεροβάθµιας Επιτροπής Αναγνώρισης καθώς και στην
περίπτωση που η επιτροπή αυτή λειτουργεί ως Πρωτοβάθµια
Επιτροπή Αναγνώρισης κατά την παράγραφο 6 του παρόντος
άρθρου, εξαιρούνται τα µέλη αυτής που προέρχονται από
υπηρεσιακές µονάδες γεωργίας ή αλιείας των Νοµαρχιακών
Αυτοδιοικήσεων ή των Νοµαρχιακών ∆ιαµερισµάτων στην
περιφέρεια των οποίων έχουν την έδρα τους οι κρινόµενες προς
αναγνώριση ή ανάκληση αναγνώρισης οµάδες ή οργανώσεις
παραγωγών. Στην περίπτωση της εξαίρεσης αυτής τα εξαιρούµενα
τακτικά µέλη αντικαθίστανται από τους αναπληρωτές τους."
27. Το δεύτερο εδάφιο του άρθρου 66 "Ειδικά η ισχύς ....... του
παρόντος νόµου" αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"Ειδικά η ισχύς του άρθρου 50 αρχίζει δύο (2) µήνες µετά τη
δηµοσίευση στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως των αποφάσεων
που προβλέπονται στην παράγραφο 1 του άρθρου 56 του
παρόντος νόµου."

'Αρθρο 5
Τροποποίηση και συµπλήρωση διατάξεων

του ν. 1564/1985 (ΦΕΚ 164 Α')
1. Το πρώτο εδάφιο της παρ. 2 του άρθρου 6 του ν. 1564/1985
αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"Η εγγραφή ποικιλίας γίνεται µε απόφαση του Υπουργού Γεωργίας,
δηµοσιευοµένης στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, που εκδίδεται
ύστερα από γνώµη της Επιτροπής του άρθρου 20 και ισχύει για
χρονικό διάστηµα που ορίζεται στους τεχνικούς κανονισµούς της
παραγράφου 3 του άρθρου αυτού, του χρόνου ισχύος της εγγραφής
αρχοµένου από την 1η Ιανουαρίου του επόµενου της εγγραφής
έτους."
2. Το δεύτερο εδάφιο της παρ. 1 του άρθρου 7 του ν. 1564/1985,
όπως τροποποιήθηκε µε την παρ. 5 του άρθρου 2 του ν. 2040/1992
(ΦΕΚ 170 Α') αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"∆ιενεργείται  επίσης  και  από  εποπτευόµενους  από  το  ∆ηµόσιο
φορείς  γεωργικού  ενδιαφέροντος,  καθώς  και  από



176 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

κάθε άλλο φυσικό ή νοµικό πρόσωπο, στους οποίους ο Υπουργός
Γεωργίας µπορεί, µε απόφαση αυτού και του τυχόν συναρµόδιου
Υπουργού, να αναθέσει τη διενέργεια, υπό την εποπτεία του, τον
έλεγχο και την ευθύνη των αρµόδιων υπηρεσιών του, του ελέγχου
και της πιστοποίησης πολλαπλασιαστικού υλικού ορισµένων ειδών.
Οι όροι ανάθεσης καθώς και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια
καθορίζονται µε απόφαση του Υπουργού Γεωργίας. Οι αποφάσεις
των προηγούµενων εδαφίων δηµοσιεύονται στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως."

'Αρθρο 6
Τροποποίηση διατάξεων του ν. 1565/1985

(ΦΕΚ 164 Α')
Η παρ. 1 του άρθρου 1 του ν. 1565/1985 αντικαθίσταται ως εξής:
"1. Για την εφαρµογή των διατάξεων του παρόντος νόµου, ως
λιπάσµατα θεωρούνται οι οργανικές και ανόργανες ουσίες που µε
τη χρησιµοποίησή τους στις καλλιέργειες ενισχύουν την ανάπτυξη
των φυτών, αυξάνουν την παραγωγή και βελτιώνουν την ποιότητα
των προϊόντων. Ειδικότερα για την εφαρµογή του νόµου αυτού οι
ακόλουθοι όροι έχουν την έναντι αυτών αναγραφόµενη έννοια:
Α. Κατηγορίες:
α) Λιπάσµατα:
αα) Χηµικά λιπάσµατα: Είναι τα λιπάσµατα τα οποία ανεξάρτητα
από την κατάσταση και την περιεκτικότητά τους σε θρεπτικά
στοιχεία παράγονται βιοµηχανικά µε φυσικοχηµικές διεργασίες.
ββ) Ανόργανα λιπάσµατα: Είναι ανόργανες χηµικές ενώσεις, που
περιέχουν τουλάχιστον ένα από τα απαραίτητα θρεπτικά στοιχεία,
τα οποία απαιτούνται για την κανονική ανάπτυξη των φυτών.
γγ) Οργανικά λιπάσµατα: Είναι προϊόντα βιολογικής ή και χηµικής
επεξεργασίας αυτούσιων υλικών φυτικής ή ζωικής προέλευσης που
περιέχουν τα θρεπτικά στοιχεία σε οργανική µορφή (ζωικής ή
φυτικής προέλευσης) και η κύρια συµβολή τους στην ανάπτυξη των
φυτών είναι η παροχή των στοιχείων αυτών.
δδ) Οργανοχηµικά - Οργανοανόργανα λιπάσµατα: Είναι προϊόντα
βιοµηχανικά παρασκευαζόµενα από ανάµιξη οργανικών και
ανόργανων λιπασµάτων, τα οποία αποδεδειγµένα συντελούν στη
βελτίωση των φυσικοχηµικών ιδιοτήτων του εδάφους και στην
ανάπτυξη των φυτών.
εε) Χουµικά λιπάσµατα: Είναι προϊόντα βιοµηχανικής επεξεργασίας
κυρίως λιγνιτών, λεοναρδίτου και τύρφης, εµπλουτισµένα µε
ανόργανα θρεπτικά στοιχεία στα οποία εξασφαλίζεται σταθερή
σύνθεση.
β) Εδαφοβελτιωτικά ή εδαφοβοηθητικές ουσίες: Είναι ουσίες
φυσικές ή συνθετικές ανόργανες ή οργανικές που δεν περιέχουν
σηµαντικές ποσότητες θρεπτικών συστατικών και η χρήση τους
συντελεί στη βελτίωση των φυσικοχηµικών και βιολογικών ιδιοτήτων
του εδάφους, καθώς και στην αύξηση της αποτελεσµατικότητας των
λιπασµάτων ή της διαθεσιµότητας των θρεπτικών στοιχείων του
εδάφους και διακρίνονται ανάλογα µε την προέλευσή τους σε:
αα) Οργανικά βελτιωτικά: Κοπριές, τύρφεις, αστικά απόβλητα,
κοµπόστες και λοιπά συναφή προϊόντα.
ββ) Ανόργανα βελτιωτικά: Ασβεστόλιθος, θείον, θειικός σίδηρος,
περλίτης, ασβεστόλιθος και λοιπά συναφή προϊόντα.
γ) Υποστρώµατα καλλιεργειών (Εδαφοµείγµατα): Είναι προϊόντα
που κατά κύριο λόγο χρησιµεύουν στη δηµιουργία ενός µέσου
ανάπτυξης των φυτών (ριζόστρωµα) αντί του φυσικού εδάφους (ή
συµπλήρωµα αυτού) µε κατάλληλες φυσικοχηµικές ιδιότητες που
ευνοούν το φύτρωµα, τη ριζοβολία και τη γρήγορη ανάπτυξη των
φυτών, όπως τύρφεις, φυτοχώµατα, µείγµατα µε βάση την τύρφη,
διογκωµένος περλίτης, άµµος, κοπριές, νεότεροι ορυκτοί άνθρακες
και άλλα.
δ) Ουσίες βοηθητικές της ανάπτυξης του φυτού: Είναι ουσίες που
χωρίς να περιέχουν σηµαντικές ποσότητες θρεπτικών συστατικών
επιδρούν, κατά κύριο λόγο, ευνοϊκά στη φυσιολογία των φυτών.
Στις κατηγορίες των περιπτώσεων α' έως δ' της παρούσας

παραγράφου δεν περιλαµβάνονται τα απόβλητα, όπως απόνερα,
ιλύς, περιττώµατα και άλλα παρόµοια προϊόντα, εφόσον δεν έχουν
υποστεί κατάλληλη επεξεργασία και δεν έχουν εµπλουτισθεί µε
θρεπτικά συστατικά.
Β. Κυκλοφορία λιπασµάτων: 'Ενας τύπος λιπάσµατος επιτρέπεται
να τίθεται σε κυκλοφορία, µόνο εφόσον ανταποκρίνεται στις
προδιαγραφές των τύπων λιπασµάτων που φέρουν την ένδειξη
"Λίπασµα Ε.Κ." ή έχει εκδοθεί γι' αυτό άδεια κυκλοφορίας από το
Υπουργείο Γεωργίας, σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 4 παρ.
9 και 11 του ν. 1565/1985, όπως αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 2
του ν. 2326/1995 (ΦΕΚ 153 Α') και των διατάξεων των αποφάσεων
των Υπουργών Οικονοµικών και Γεωργίας που εκδίδονται σε
εφαρµογή των διατάξεων αυτών.
Γ. Αποθήκευση λιπασµάτων: Η αποθήκευση των λιπασµάτων
πρέπει να πραγµατοποιείται σε χώρους µε κατάλληλες συνθήκες,
που να εξασφαλίζουν από τα καιρικά φαινόµενα (εξασφάλιση
ποιότητας), να πληρούν τους όρους ασφαλείας, καθώς και τους
αγροτοπεριβαλλοντικούς, σύµφωνα µε τα ισχύοντα κάθε φορά στο
εθνικό και κοινοτικό δίκαιο."

'Αρθρο 7
Τροποποίηση διατάξεων του ν. 2147/1952

(ΦΕΚ 155 Α')
1. Η παρ. 1 του άρθρου 35 του ν. 2147/1952, όπως
αντικαταστάθηκε µε την παρ. 2 του άρθρου 3 του ν. 2538/1997
(ΦΕΚ 242 Α'), αντικαθίσταται ως εξής:
"1. Οι παραβάτες του παρόντος νόµου και των σε εκτέλεση αυτού
εκδιδόµενων προεδρικών διαταγµάτων και υπουργικών
αποφάσεων τιµωρούνται µε φυλάκιση τουλάχιστον έξι (6) µηνών και
χρηµατική ποινή πεντακοσίων χιλιάδων (500.000) δραχµών
τουλάχιστον."
2. Στο άρθρο 35α του ν. 2147/1952, που προστέθηκε µε την
παράγραφο 3 του άρθρου 3 του ν. 2538/1997, προστίθεται νέα
παράγραφος 1, που έχει ως ακολούθως:
"1. Με προεδρικά διατάγµατα, που εκδίδονται µε πρόταση των
Υπουργών Οικονοµικών και Γεωργίας, µπορεί να καθορίζονται τέλη
φυτοϋγειονοµικών επιθεωρήσεων και ελέγχων, οι υπόχρεοι
καταβολής των τελών, ο χρόνος καταβολής, το ύψος των τελών και
η αρµόδια αρχή είσπραξής τους. Με τα προεδρικά αυτά διατάγµατα
µπορεί να εξουσιοδοτείται ο Υπουργός Γεωργίας να ρυθµίζει µε
απόφασή του ειδικότερα θέµατα µεταξύ των οποίων η
αναπροσαρµογή του ύψους των τελών και η διαδικασία είσπραξής
τους, θέµατα τοπικού ενδιαφέροντος, καθώς και τεχνικά και
λεπτοµερειακά θέµατα των προεδρικών αυτών διαταγµάτων."
3. Η παράγραφος 1 του ως άνω άρθρου 35α του ν. 2147/1952
αναριθµείται σε παράγραφο 2 και το πρώτο εδάφιο αυτής
αντικαθίσταται ως εξής:
"2. Τα τέλη των φυτοϋγειονοµικών επιθεωρήσεων και ελέγχων που
καθορίζονται σύµφωνα µε την παράγραφο 1 του παρόντος άρθρου
αποτελούν."

'Αρθρο 8
Τροποποίηση διατάξεων του ν. 721/1977

(ΦΕΚ 298 Α')
1. Στο τέλος της παρ. 1 του άρθρου 13 του ν. 721/1977, όπως αυτό
αντικαταστάθηκε µε την παρ. 3 του άρθρου 1 του ν. 2538/1997
(ΦΕΚ 242 Α'), προστίθεται νέο εδάφιο, το κείµενο του οποίου έχει
ως εξής:
"Κατ' εξαίρεση, υπό τις προϋποθέσεις του προηγούµενου εδαφίου,
επιτρέπεται η διαφήµιση των προϊόντων που χρησιµοποιούνται για
τους σκοπούς της περίπτωσης 1) του άρθρου 30 του παρόντος
νόµου και από όλα τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης (Μ.Μ.Ε.)."
2. Η περίπτωση ιζ' του άρθρου 14 του ν. 721/1977 αντικαθίσταται
ως εξής:
"ιζ) Τα επιτρεπόµενα όρια υπολειµµάτων φυτοπροστατευτικών
προϊόντων στα προς κατανάλωση ή εξαγωγή προοριζό-
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µενα προϊόντα φυτικής και ζωικής προέλευσης."
3. Μετά την περίπτωση κε' του άρθρου 14 του ν. 721/1977, που
προστέθηκε µε την παρ. 4 του άρθρου 1 του ν. 2538/1997,
προστίθεται νέα περίπτωση κστ', το κείµενο της οποίας έχει ως
εξής:
"κστ) Η καταχώριση των δραστικών ουσιών στον πίνακα των
εγκεκριµένων δραστικών ουσιών φυτοπροστατευτικών προϊόντων,
οι πληροφορίες που πρέπει να περιέχονται στο φάκελο που
υποβάλλεται για να καταχωρηθεί µία δραστική ουσία στον πίνακα
των εγκεκριµένων δραστικών ουσιών, οι πληροφορίες που πρέπει
να περιέχονται στο φάκελο για να εγκριθεί ένα φυτοπροστατευτικό
προϊόν, οι φράσεις R, φράσεις κινδύνου που φέρουν οι
συσκευασίες των φυτοπροστατευτικών προϊόντων, οι φράσεις S,
φράσεις για τον ασφαλή χειρισµό των φυτοπροστατευτικών
προϊόντων, οι ενιαίες αρχές για την αξιολόγηση και την έγκριση
φυτοπροστατευτικών προϊόντων και οι προϋποθέσεις που πρέπει
να πληρούν τα κέντρα ή ιδρύµατα που διεξάγουν δοκιµές
φυτοπροστατευτικών προϊόντων."
4. Στο άρθρο 27 του ν. 721/1977, όπως αντικαταστάθηκε µε την
παρ. 6 του άρθρου 1 του ν. 2538/1997, προστίθεται παρ. 4, το
κείµενο της οποίας έχει ως εξής:
"4. Με απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και Γεωργίας
καθορίζεται η αµοιβή:
α) Των µελών, εισηγητών και γραµµατέων του Ανώτατου
Συµβουλίου Γεωργικών Φαρµάκων (Α.ΣΥ.ΓΕ.Φ.).
β) Των εµπειρογνωµόνων και των υπηρεσιακών παραγόντων που
µετέχουν στην αξιολόγηση φυτοπροστατευτικών προϊόντων, όταν η
Ελλάδα αναλαµβάνει τέτοια καθήκοντα ως εισηγήτρια χώρα ή όταν
τους ανατίθεται εισήγηση επί γενικού ή ειδικού θέµατος σε κοινοτικό
επίπεδο ή γενικότερα, όταν αναλαµβάνουν ως εισηγητές επί παντός
θέµατος αρµοδιότητας ελέγχου και έγκρισης κυκλοφορίας
φυτοπροστατευτικών προϊόντων."

'Αρθρο 9
Ρύθµιση θεµάτων αλιείας

1. Στους παραβάτες των διατάξεων των διαταγµάτων που
εκδίδονται σύµφωνα µε την παρ. 4 του άρθρου 10 του ν.δ.
420/1970 (ΦΕΚ 27 Α'), όπως αντικαταστάθηκε µε την παρ. 2 του
άρθρου 3 του ν. 1740/1987 (ΦΕΚ 221 Α'), επιβάλλεται πρόστιµο
από εκατό χιλιάδες (100.000) µέχρι πεντακόσιες χιλιάδες (500.000)
δραχµές, σύµφωνα µε τη διαδικασία που, κατά περίπτωση, ορίζεται
στο άρθρο 11 του ν.δ. 420/1970, όπως αντικαταστάθηκε µε την
παρ. 2 του άρθρου 9 του ν. 2040/1992 (ΦΕΚ 70 Α'), και στις
παραγράφους 4, 5 και 6 του άρθρου 57ε του ν.δ. 136/1946 (ΦΕΚ
298 Α') "Περί Αγορανοµικού Κώδικος", που προστέθηκαν µε το ν.
1732/1987 (ΦΕΚ 164 Α').
Τα ποσά των προστίµων του προηγούµενου εδαφίου µπορεί να
αναπροσαρµόζονται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Ανάπτυξης
και Γεωργίας, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.
Για τα πρόστιµα της παρούσας παραγράφου που επιβάλλονται µε
τη διαδικασία που ορίζεται στο άρθρο 11 του ν.δ. 420/1970, όπως
αντικαταστάθηκε µε την παρ. 2 του άρθρου 9 του ν. 2040/1992,
ισχύουν οι διατάξεις του άρθρου 49 του ν. 2538/1997.
2. Με αποφάσεις του Υπουργού Γεωργίας, που εκδίδονται ύστερα
από γνώµη του Συµβουλίου Αλιείας και δηµοσιεύονται στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, ρυθµίζονται θέµατα εφαρµογής
κοινοτικών κανονισµών αλιείας.
Οι παραβάτες των διατάξεων των αποφάσεων που εκδίδονται
σύµφωνα µε την παρούσα παράγραφο, τιµωρούνται µε τις
διοικητικές ποινές που προβλέπει το άρθρο 11 του ν.δ. 420/1970
(ΦΕΚ 27 Α'), όπως αντικαταστάθηκε µε την παρ. 3 του άρθρου 3
του ν. 1740/1987 (ΦΕΚ 221 Α') και την παρ. 2 του άρθρου 9 του ν.
2040/1992 (ΦΕΚ 70 Α').
3. Για την εγκατάσταση οποιασδήποτε µονάδας µεταποίησης,
κονσερβοποίησης, παρασκευής, τυποποίησης, συσκευασίας και

καθαρισµού, καθώς και επεξεργασίας γενικά αλιευτικών προϊόντων
απαιτείται έγκριση σκοπιµότητας της ίδρυσής της. Η απαιτούµενη
έγκριση σκοπιµότητας χορηγείται από την αρµόδια ∆ιεύθυνση του
Υπουργείου Γεωργίας, χωρίς να θίγονται οι προβλεπόµενες από τη
νοµοθεσία άδειες εγκατάστασης και λειτουργίας τους. Με την
έγκριση αυτήν καθορίζονται και οι προϋποθέσεις τις οποίες
οφείλουν να πληρούν οι µονάδες αυτές.
4. Επίσπευση πλειστηριασµού ή κάθε µορφής εκκαθάριση
επένδυσης του τοµέα αλιείας, που έχει υπαχθεί στις διατάξεις
διαρθρωτικών κοινοτικών κανονισµών ή κανονισµών παρέµβασης,
πριν από τη συµπλήρωση της δεκαετίας ή του ελάχιστου χρόνου
από την ολοκλήρωση της επένδυσης ή οποτεδήποτε πριν από την
ολοκλήρωσή της, είναι άκυρη, αν η σχετική πράξη κατάσχεσης και
το πρόγραµµα πλειστηριασµού ή η πράξη διορισµού εκκαθαριστή
δεν έχουν κοινοποιηθεί µέσα σε είκοσι (20) ηµέρες από τη σύνταξή
τους στην αρµόδια υπηρεσία αλιείας της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης και στην αντίστοιχη Κεντρική Υπηρεσία του
Υπουργείου Γεωργίας.

'Αρθρο 10
Παροχή υπηρεσιών γεωπόνων και

λοιπών υπαλλήλων
1. Οι γεωπόνοι του Υπουργείου Γεωργίας που υπηρετούν στην
Κεντρική και στις Περιφερειακές Υπηρεσίες, καθώς και οι γεωπόνοι
που υπηρετούν στις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις και ασχολούνται
µε τους ζωοτεχνικούς ελέγχους, τους ελέγχους ζωοτροφών, τους
ποιοτικούς και φυτοϋγειονοµικούς ελέγχους των γεωργικών
προϊόντων και τροφίµων, τους ελέγχους για την πιστοποίηση του
πολλαπλασιαστικού υλικού των καλλιεργούµενων φυτικών ειδών,
τους ελέγχους για τον προσδιορισµό των συντελεστών παραγωγής
των οµοιογενών ελαιοκοµικών ζωνών και µε το πρόγραµµα
δακοκτονίας, καθώς και οι γεωπόνοι και οι υπάλληλοι άλλων
κλάδων που υπηρετούν στις παραπάνω υπηρεσίες και στο Εθνικό
'Ιδρυµα Αγροτικής 'Ερευνας (ΕΘ.Ι.ΑΓ.Ε.) και ασχολούνται σε εθνικά
προγράµµατα ή προγράµµατα της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης (Ε.Ε.)
υποχρεούνται να παρέχουν τις υπηρεσίες τους και πέραν του
κανονικού ωραρίου ή τις Κυριακές και ηµέρες αργίας, εφόσον τούτο
επιβάλλεται από υπηρεσιακές ανάγκες.
2. Οι διατάξεις του παρόντος άρθρου ισχύουν από 1.1.1998.

'Αρθρο 11
Αποσπάσεις

1. Το προσωπικό του Υπουργείου Γεωργίας, που κατά τη
δηµοσίευση του ν. 2503/1997 (ΦΕΚ 107 Α') στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως, προσέφερε υπηρεσίες µε απόσπαση στο Εθνικό
'Ιδρυµα Αγροτικής 'Ερευνας (ΕΘ.Ι.ΑΓ.Ε.), κατά παρέκκλιση των
κείµενων διατάξεων ως προς το χρόνο της απόσπασης ή µε εντολή
της ∆ιοίκησης, το οποίο είχε τοποθετηθεί σε υπηρεσίες του
Υπουργείου Γεωργίας, οι οποίες καταργήθηκαν µε την παράγραφο
2 του άρθρου 115 του π.δ. 30/1996 (ΦΕΚ 21 Α') και την παράγραφο
1 του άρθρου 2 του ν. 2503/1997 ή εξαιρέθηκαν της καταργήσεως
µε την παράγραφο 6 του άρθρου 1 του ν. 2503/1997 εξακολουθεί
να προσφέρει τις υπηρεσίες του στο ΕΘ.Ι.ΑΓ.Ε., ως αποσπασµένο
προσωπικό του Υπουργείου Γεωργίας όσον αφορά το προσωπικό
των καταργούµενων και µη καταργούµενων υπηρεσιών του
Υπουργείου Γεωργίας των παραγράφων 2 και 6 του άρθρου 115
του π.δ. 30/1996 και της παραγράφου 6 του άρθρου 1 του ν.
2503/1997 ή ως αποσπασµένο προσωπικό της οικείας Περιφέρειας
όσον αφορά το προσωπικό των καταργούµενων υπηρεσιών του
ίδιου Υπουργείου της παραγράφου 1 του άρθρου 2 και της
παραγράφου 4 του άρθρου 3 του ν. 2503/1997, κατά παρέκκλιση
των κείµενων διατάξεων ως προς το χρόνο της απόσπασης.
2.  Η  ανάκληση  των  αποσπάσεων  του  προσωπικού  της
προηγούµενης  παραγράφου  στο  ΕΘ.Ι.ΑΓ.Ε.  για  την  επιστροφή
αυτού  στην  οργανική  του  θέση  επιτρέπεται  µόνο  ύστερα  από
αίτηση  του  ενδιαφεροµένου.  Η  ανάκληση  ενεργείται  µε
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απόφαση του Υπουργού Γεωργίας για το προσωπικό του
Υπουργείου αυτού ή του Υπουργού Γεωργίας και του Γενικού
Γραµµατέα της οικείας Περιφέρειας για το προσωπικό της
Περιφέρειας κατά τις στην προηγούµενη παράγραφο διακρίσεις.

'Αρθρο 12
Λειτουργία Εργαστηρίων Ελέγχου Ποιότητας
Γάλακτος και Γαλακτοκοµικών Προϊόντων

1. Με απόφαση, που µπορεί να ανακληθεί οποτεδήποτε, του
Υπουργού Γεωργίας, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως, µπορεί να ανατίθεται στον Ελληνικό Οργανισµό
Γάλακτος (ΕΛ.Ο.Γ.) η λειτουργία των Εργαστηρίων Ελέγχου
Ποιότητας Γάλακτος και Γαλακτοκοµικών Προϊόντων της
παραγράφου 8 του άρθρου 94 του ν. 2127/1993 (ΦΕΚ 48 Α'), που
προστέθηκε µε την παράγραφο 8 του άρθρου 3 του ν. 2332/1995
(ΦΕΚ 181 Α'), για τη διενέργεια ελέγχων της ποιότητας του
γάλακτος και των γαλακτοκοµικών προϊόντων µέχρι να δηµοσιευθεί
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως το προεδρικό διάταγµα του
δεύτερου εδαφίου της αναφερόµενης παραγράφου 8 του άρθρου 94
του ν. 2127/1993. Με την ίδια απόφαση καθορίζεται η έδρα και η
περιοχή αρµοδιότητας κάθε εργαστηρίου, η κατά χρήση
παραχώρηση στον ΕΛ.Ο.Γ. κάθε απαραίτητου µέσου για τη
λειτουργία των εργαστηρίων, τα όργανα και η διαδικασία
παράδοσης και παραλαβής των µέσων αυτών, καθώς και κάθε
άλλη λεπτοµέρεια που κρίνεται αναγκαία για τη λειτουργία των
εργαστηρίων. Με όµοια απόφαση, που εκδίδεται µετά τη
δηµοσίευση του αναφερόµενου προεδρικού διατάγµατος, τα µέσα
που παραχωρήθηκαν στον ΕΛ.Ο.Γ. για τη λειτουργία των
εργαστηρίων, επανέρχονται στο Υπουργείο Γεωργίας.
2. Με την απόφαση του πρώτου εδαφίου της προηγούµενης
παραγράφου, καθορίζεται και το είδος των αναλύσεων, δοκιµών και
εξετάσεων, ο τρόπος κατοχύρωσης των αποτελεσµάτων αυτών
µέσω εφαρµογής της ορθής εργαστηριακής πρακτικής του
Οργανισµού Οικονοµικής Συνεργασίας και Ανάπτυξης (G.L.P.) ή
της εφαρµογής του πρότυπου ΕΝ 45001.
Η εποπτεία και ο έλεγχος της κατά το παρόν άρθρο λειτουργίας των
εργαστηρίων από τον ΕΛ.Ο.Γ. ανήκει στον Υπουργό Γεωργίας και
ασκείται από τη Γενική ∆ιεύθυνση Ζωϊκής Παραγωγής.

'Αρθρο 13
Ρύθµιση συµβατικών υποχρεώσεων Ελληνικού

∆ηµοσίου προς την Α.Τ.Ε. Α.Ε.
1. Το Ελληνικό ∆ηµόσιο αναλαµβάνει να ρυθµίσει τις συµβατικές
υποχρεώσεις του προς την Αγροτική Τράπεζα της Ελλάδος (Α.Τ.Ε.
Α.Ε.), για το χρονικό διάστηµα από 1.1.1994 µέχρι 31.12.1998,
ύψους ενός δισεκατοµµυρίου διακοσίων πενήντα δύο εκατοµµυρίων
(1.252.000.000) δραχµών, που αφορούν προµήθεια αυτής από την
παροχή εργασιών της, σύµφωνα µε τις διατάξεις της περίπτωσης α'
της παραγράφου 3 και του εδαφίου δδ' της περίπτωσης β' της
παραγράφου 8 του άρθρου 22 του ν. 2040/1992 (ΦΕΚ 70 Α'), ως
φορέα εφαρµογής του Καν. (ΕΟΚ) 1096/1988 του Συµβουλίου της
25.4.1988 "σχετικά µε την καθιέρωση κοινοτικού καθεστώτος για
την ενθάρρυνση της παύσης της γεωργικής δραστηριότητας" (ΕΕ
L110).
Στο παραπάνω ποσό συµψηφίζεται και το ποσό που τυχόν
χορηγήθηκε στην Α.Τ.Ε. Α.Ε. ως προµήθεια για την παροχή των
εργασιών της για το ως άνω χρονικό διάστηµα.
2. Η ρύθµιση των υποχρεώσεων της προηγούµενης παραγράφου
θα πραγµατοποιηθεί µε έκδοση από το Ελληνικό ∆ηµόσιο ειδικού
ισόποσου οµολογιακού δανείου (άρθρα 31 και 32 του ν.
1914/1990), οι οµολογίες του οποίου θα διατεθούν στην Α.Τ.Ε.
Α.Ε.. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών θα καθοριστούν οι
όροι έκδοσης, καθώς και κάθε σχετική λεπτοµέρεια του ανωτέρω
οµολογιακού δανείου.

'Αρθρο 14
Μεταβίβαση περιουσίας

1. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης και Γεωργίας µεταβιβάζεται κατά
κυριότητα, νοµή και κατοχή στο ∆ηµόσιο, η κινητή και ακίνητη
περιουσία των καταργούµενων µε το άρθρο 2 του ν. 2503/1997
(ΦΕΚ 107 Α') υπηρεσιών του Υπουργείου Γεωργίας, που κατά
κυριότητα ανήκει στο Κεντρικό Ταµείο Γεωργίας, Κτηνοτροφίας και
∆ασών (Κ.Τ.Γ.Κ. και ∆ασών). Με την ίδια απόφαση καθορίζονται τα
όργανα παράδοσης και παραλαβής της περιουσίας που
µεταβιβάζεται, ο τύπος και το περιεχόµενο του σχετικού
πρωτοκόλλου, οι ειδικότεροι όροι και προϋποθέσεις της
µεταβίβασης και κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια. Η κατά κυριότητα
µεταβίβαση της ακίνητης περιουσίας απαλλάσσεται από κάθε φόρο
ή τέλος, εκτός του Φόρου Προστιθέµενης Αξίας (ΦΠΑ) όπου
εφαρµόζονται οι διατάξεις του ν.1642/1986 (ΦΕΚ 125 Α' ), όπως
ισχύουν. Η µεταγραφή ενεργείται µε µέριµνα του Γενικού Γραµµατέα
της οικείας Περιφέρειας µε βάση την παραπάνω απόφαση, η οποία
εφόσον συνοδεύεται από το πρωτόκολλο παράδοσης και
παραλαβής αποτελεί τίτλο µεταγραπτέο.
2. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και Γεωργίας
µπορεί να παραχωρούνται κατά χρήση ή να µεταβιβάζονται κατά
πλήρη κυριότητα στο ∆ηµόσιο κινητά ή ακίνητα περιουσιακά
στοιχεία που ανήκουν σε νοµικά πρόσωπα εποπτείας Υπουργείου
Γεωργίας, ύστερα από απόφαση του συλλογικού οργάνου
διοίκησης του οικείου νοµικού προσώπου. Κατά τα λοιπά
εφαρµόζονται ανάλογα οι διατάξεις του δεύτερου, τρίτου και
τέταρτου εδαφίου της προηγούµενης παραγράφου.
3. Με απόφαση του Γενικού Γραµµατέα της οικείας Περιφέρειας
είναι δυνατή η παραχώρηση της χρήσης ή η µεταβίβαση της
κυριότητας κινητών περιουσιακών στοιχείων που ανήκουν στο
∆ηµόσιο και διαχειρίζονταν από το Υπουργείο Γεωργίας σε
Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης α' και β' βαθµού καθώς και σε
νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου.
4. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, Οικονοµικών και Γεωργίας
ρυθµίζονται διαχειριστικά θέµατα του Κ.Τ.Γ.Κ και ∆ασών µε τις
οικείες Περιφέρειες, εφόσον δεν αναφέρονται ρητά στο παρόν
άρθρο.
5. Μετά το εδάφιο (6) της περίπτωσης α' της παρ. 1 του άρθρου 82
του π.δ. 30/1996 (ΦΕΚ 21 Α') προστίθεται νέο εδάφιο (7), που έχει
ως ακολούθως:
"(7) Οι κάθε φύσεως επιχορηγήσεις που προέρχονται από το
Κ.Τ.Γ.Κ. και ∆ασών για την υλοποίηση των αγροτικών
προγραµµάτων".

'Αρθρο 15
Συµπλήρωση διατάξεων του ν. 248/1914

(ΦΕΚ 110 Α')
1. Στις διατάξεις του άρθρου 20β του ν. 248/1914, που προστέθηκε
µε την παράγραφο 1 του άρθρου 13 του ν. 2538/1997 (ΦΕΚ 242
Α'), υπάγονται και οι υπάλληλοι των κλάδων ∆Ε1 Γεωργικός και
Κτηνοτροφικός, ∆Ε3 Τεχνητών Σπερµατεγχυτών - Επιζωοτιών και
Πειραµατοζώων, ΥΕ4 Φυλάκων - Νυκτοφυλάκων και ΥΕ5
Βοηθητικού Προσωπικού, που υπηρετούν στα Κέντρα Κτηνιατρικών
Ιδρυµάτων Αθηνών και Θεσσαλονίκης και στα υπαγόµενα σε αυτά
Ινστιτούτα και ασχολούνται µε σταβλικές εργασίες ή τη φύλαξη των
εκτρεφόµενων στις υπηρεσιακές αυτές µονάδες ζώων.
2. Οι διατάξεις της προηγούµενης παραγράφου ισχύουν από τη
δηµοσίευση του ν. 2538/1997 στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.
3.  Στον  πρώτο  στίχο  της  παραγράφου  1  της  περίπτωσης  β'
ποινικές  κυρώσεις του άρθρου 23 του ν. 248/1914, που
αντικαταστάθηκε µε την παράγραφο 2 του άρθρου 13 του ν.
2538/1997, µετά τις λέξεις "του παρόντος νόµου" προστίθεται η
φράση " και των σε εκτέλεση αυτού εκδιδοµένων προεδρικών
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διαταγµάτων και υπουργικών αποφάσεων".

'Αρθρο 16
Τροποποίηση και συµπλήρωση διατάξεων

του ν. 2332/1995 (ΦΕΚ 181 Α')
1. Η παρ. 3 του άρθρου 5 του ν. 2332/1995 αντικαθίσταται ως εξής:
"3. Με κοινές αποφάσεις των Υπουργών Οικονοµικών και Γεωργίας
καθορίζονται είτε σε συµµόρφωση ή εκτέλεση πράξεων οργάνων
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης είτε όχι τέλη για τη διενέργεια
υγειονοµικών κτηνιατρικών επιθεωρήσεων και ελέγχων, το ύψος
αυτών των τελών, οι υπόχρεοι καταβολής τους, η αρµόδια για την
είσπραξή τους αρχή, οι σκοποί για τους οποίους διατίθενται ως και
οι δικαιούχοι, η αναπροσαρµογή τους, η διαδικασία είσπραξης και
διαχείρισής τους, καθώς και κάθε άλλο θέµα ή λεπτοµέρεια για την
εφαρµογή της παρούσας παραγράφου.
Απαγορεύεται η επιβολή κάθε άλλου τέλους ή επιβάρυνσης, άµεσης
ή έµµεσης, πλην των τελών που προβλέπονται στο πρώτο εδάφιο,
για τους ίδιους σκοπούς."
2. Από την έναρξη ισχύος του παρόντος άρθρου καταργείται κάθε
άλλη διάταξη που ρυθµίζει κατά διαφορετικό τρόπο το ίδιο
αντικείµενο.

'Αρθρο 17
Τέλη για την εγγραφή και ανανέωση στο

" Μητρώο εµπόρων νωπών οπωροκηπευτικών"
Για την εγγραφή και την ανανέωση της εγγραφής στο "Μητρώο
εµπόρων νωπών οπωροκηπευτικών" επιβάλλεται τέλος, που
καταβάλλεται από τον ενδιαφερόµενο υπέρ του Κεντρικού Ταµείου
Γεωργίας, Κτηνοτροφίας και ∆ασών και διατίθεται αποκλειστικά για
ελέγχους που διενεργούνται σε νωπά οπωροκηπευτικά, καθώς και
για την κάλυψη του κόστους τήρησης, κατάρτισης και ελέγχου του
µητρώου. Το ύψος του τέλους, ο τρόπος και η διαδικασία
καταβολής και είσπραξης αυτού, καθώς και κάθε άλλη αναγκαία
λεπτοµέρεια καθορίζονται µε απόφαση του Υπουργού Γεωργίας,
που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Με όµοια
απόφαση το τέλος µπορεί να αναπροσαρµόζεται. Η πρώτη
αναπροσαρµογή δεν µπορεί να πραγµατοποιηθεί πριν παρέλθει
διετία από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου.

'Αρθρο 18
Τροποποίηση διατάξεων του ν. 2242/1994

(ΦΕΚ 162 Α')
Η παρ. 2 του άρθρου 6 του ν. 2242/1994 αντικαθίσταται ως εξής:
"2. Μετά το δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 6 του άρθρου 4 του ν.
1650/1986 (ΦΕΚ 160 Α'), προστίθενται τα εξής:
"Σε κάθε άλλη περίπτωση, η απαιτούµενη µε βάση τις διατάξεις του
παρόντος νόµου προέγκριση χωροθέτησης πρέπει να
εναρµονίζεται µε τις γενικές και τις ειδικές κατευθύνσεις της
χωροταξικής πολιτικής που προκύπτουν από τυχόν εγκεκριµένα
χωροταξικά σχέδια και προγράµµατα, καθώς και µε τις χρήσεις και
τις λειτουργίες της ευρύτερης περιοχής που προβλέπονται από τα
εγκεκριµένα ρυθµιστικά και πολεοδοµικά σχέδια ή άλλα σχέδια
χρήσεων γης.
Σε περίπτωση που δεν έχουν εγκριθεί τέτοια σχέδια και
προγράµµατα και µέχρι της εγκρίσεως αυτών, η προέγκριση
χωροθέτησης γίνεται µετά από συνεκτίµηση στοιχείων χωροταξικού
σχεδιασµού της ευρύτερης περιοχής και ιδίως της συµβατότητας
της αιτούµενης εγκατάστασης µε άλλες υφιστάµενες ή
προγραµµατιζόµενες χρήσεις και λειτουργίες, της προστασίας των
ανανεώσιµων ή µη φυσικών πόρων, των κατευθύνσεων των
περιφερειακών και τοµεακών αναπτυξιακών προγραµµάτων και της
ανάγκης προστασίας της απασχόλησης, ούτως ώστε να
τεκµηριώνεται η καταλληλότητα του τόπου εγκατάστασης της
αιτούµενης δραστηριότητας και να διασφαλίζεται η βιώσιµη
ανάπτυξη της ευρύτερης περιοχής."

'Αρθρο 19
Τροποποίηση του ν. 2647/1998 (ΦΕΚ 237 Α')

Το εδάφιο δ' "Εγκαταστάσεων υδατοκαλλιεργειών ..... ..... µέχρι
2.000.000 ατόµων ετησίως" της περίπτωσης 17 της παραγράφου 2
του άρθρου 1 του ν. 2647/1998 αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"δ. Εγκαταστάσεων υδατοκαλλιεργειών ως εξής:
δα) εγκαταστάσεις εκτροφής θαλασσινών ψαριών σε πλωτούς
κλωβούς δυναµικότητας έως και 200 τόννων ετησίως καθώς και
χερσαίες εγκαταστάσεις υποστήριξής τους,
δβ) εγκαταστάσεις εκτροφής υδρόβιων οργανισµών (αλµυρού,
υφάλµυρου και γλυκού νερού) σε χερσαίες εγκαταστάσεις
δυναµικότητας έως και 60 τόννων ετησίως και εγκαταστάσεις
υποστήριξής τους,
δγ) εγκαταστάσεις εκτροφής ψαριών σε πλωτούς κλωβούς σε
λίµνες, δυναµικότητας έως και 60 τόννων ετησίως, καθώς και
χερσαίες εγκαταστάσεις υποστήριξής τους,
δδ) εγκαταστάσεις εκτροφής υδρόβιων οργανισµών σε κλειστό
κύκλωµα κυκλοφορίας νερού σε χερσαίες εγκαταστάσεις
δυναµικότητας έως και 200 τόννων ετησίως, καθώς και
εγκαταστάσεις υποστήριξής τους,
δε) εγκαταστάσεις εκτροφής αµφίβιων, συνολικής δυναµικότητας
έως και 60 τόννων ετησίως,
δστ) εγκαταστάσεις εκτροφής οστρακοειδών δυναµικότητας έως και
160 τόννων ετησίως καθώς και χερσαίες εγκαταστάσεις
υποστήριξής τους,
δζ) εγκαταστάσεις τεχνητής αναπαραγωγής υδρόβιων οργανισµών
δυναµικότητας έως και 5.000.000 ατόµων ετησίως καθώς και
εγκαταστάσεις υποστήριξής τους".

'Αρθρο 20
Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων

Με απόφαση του Υπουργού Γεωργίας, που δηµοσιεύεται στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, ορίζεται η αρµόδια διεύθυνση της
Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουργείου Γεωργίας για την
παρακολούθηση της εφαρµογής των διατάξεων του άρθρου 1 του ν.
2332/1995 "Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκµεταλλεύσεων"
(ΦΕΚ 181 Α') και των κατ' εξουσιοδότηση αυτών εκδιδοµένων
υπουργικών αποφάσεων και καθορίζονται οι αρµοδιότητές της.

'Αρθρο 21
Τροποποίηση της σύνθεσης του Ανωτάτου

Συµβουλίου Γεωργικών Φαρµάκων
Μετά την περίπτωση ζ' της παραγράφου 10 του άρθρου 1 του
ΚΕΦΑΛΑΙΟΥ Α' της αριθµ. 393155/ 22.9.1992 απόφασης των
Υπουργών Προεδρίας της Κυβέρνησης, Γεωργίας και Οικονοµικών
"Περιορισµός συλλογικών οργάνων του Υπουργείου Γεωργίας"
(ΦΕΚ 579 Β'), προστίθεται νέα περίπτωση η' που έχει ως
ακολούθως:
"η. 'Ενας εκπρόσωπος της ∆ιεύθυνσης Νοµοπαρασκευαστικού
'Εργου και Νοµικών Υποθέσεων µε εξειδίκευση και εµπειρία σε
θέµατα Εθνικής και Κοινοτικής νοµοθεσίας για τα
Φυτοπροστατευτικά Προϊόντα, µε αναπληρωτή από την ίδια
∆ιεύθυνση".

'Αρθρο 22
Ισχύς αποφάσεων του άρθρου 18 του ν. 2470/1997 (ΦΕΚ 40 Α')

1. Οι αποφάσεις της παρ. 4 του άρθρου 18 του ν. 2470/1997, που
αντικαταστάθηκε µε την παράγραφο 1 του άρθρου 15 του ν.
2592/1998 (ΦΕΚ 57 Α'), για την υπερωριακή απασχόληση των
γεωπόνων των υπηρεσιών του Υπουργείου Γεωργίας και των
Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων, που ασχολούνται µε τους
ποιοτικούς και φυτοϋγειονοµικούς ελέγχους των γεωργικών
προϊόντων και τροφίµων, τους ελέγχους για την πιστοποίηση του
πολλαπλασιαστικού υλικού των καλλιεργούµενων φυτικών ειδών,
τους ελέγχους για τον προσδιορισµό των συντελεστών
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παραγωγής των οµοιογενών ελαιοκοµικών ζωνών και µε το
πρόγραµµα δακοκτονίας, για το πρώτο εξάµηνο του 1999 έχουν
αναδροµική ισχύ από 1.1.1999.
2. Οι µε αριθµούς 2080649/8768/0022/2.11.1998 (ΦΕΚ 1321 Β'),
2078838/8619/0022/22.12.1998 (ΦΕΚ 1315 Β') και 2054011
/5822/0022/2.10.1998 (ΦΕΚ 1091 Β') αποφάσεις των Υπουργών
Οικονοµικών και Γεωργίας ισχύ- ουν από 1ης Ιουλίου 1998.

'Αρθρο 23
Μεταβίβαση περιουσιακών στοιχείων

Τα πάγια περιουσιακά στοιχεία, ο εξοπλισµός και τα αυτοκίνητα των
Εργαστηρίων Ελέγχου Ποιότητας Γάλακτος Λάρισας, Ηπείρου (Ν.
Ιωαννίνων), Θράκης (Ν. 'Εβρου), Ανατ. Μακεδονίας (Ν. ∆ράµας),
Κεντρικής Μακεδονίας (Ν. Πέλλας), Λέσβου και Κρήτης (Ν.
Ρεθύµνης), που αποκτήθηκαν από κοινοτικές ενισχύσεις στα
πλαίσια των Κανονισµών ΕΟΚ 272/82, 593/83, 283/84, 615/85,
1153/86, 567/87, 1931/88 (ΠΒΠΓ/90, ΠΒΠΓ/91 και ΠΒΠΓ/94),
µεταβιβάζονται στο Υπουργείο Γεωργίας απαλλαγµένα από
οποιονδήποτε φόρο που θα προκύψει, όπως αυτό προβλέπεται
στην από 4/11/1991 υπογραφείσα σύµβαση µεταξύ της
ΚΤΗΝΟΤΡΟΦΙΚΗΣ και του Υπουργείου Γεωργίας.

'Αρθρο 24
Τροποποίηση του α.ν. 1539/1938 (ΦΕΚ 488 Α')

Η παράγραφος 1 του άρθρου 8 του α.ν. 1539/1938 αντικαθίσταται
ως εξής:
"1. Οποιοσδήποτε αξιώνει δικαίωµα κυριότητας ή άλλο, εκτός της
νοµής, εµπράγµατο δικαίωµα επί ακινήτου έναντι του Ελληνικού
∆ηµοσίου, ανεξάρτητα αν αυτό κατέχεται από το ∆ηµόσιο ή τον ίδιο,
οφείλει, πριν υποβάλει σχετική αγωγή στο αρµόδιο, κατά τις
κείµενες διατάξεις, δικαστήριο, να κοινοποιήσει µε δικαστικό
επιµελητή προς το ∆ηµόσιο αίτηση, η οποία θα περιλαµβάνει τις
αξιώσεις του, δηλαδή το δικαίωµά του, το είδος, την έκταση, την
ακριβή θέση όπου κείται το ακίνητο, και τα όριά του, µετά
τοπογραφικού διαγράµµατος, συνταγµένου από µηχανικό, και τους
τίτλους στους οποίους στηρίζει το δικαίωµά του, ως και τα ονόµατα
και την ακριβή διεύθυνση κατοικίας των µαρτύρων, οι οποίοι
µπορούν να καταθέσουν υπέρ αυτού.
Αγωγή, που ασκείται χωρίς να έχει τηρηθεί η ως άνω προδικασία,
κηρύσσεται απαράδεκτη από το αρµόδιο δικαστήριο."

'Αρθρο 25
Τα ποσά των λογαριασµών "∆ηµόσιο - Κεφάλαια ∆ηµοσίων
Επενδύσεων για χορηγήσεις δανείων", που προβλέπεται από την
παρ.1 του άρθρου 5 του ν. 888/ 1979 (ΦΕΚ 70 Α'), όπως
αντικαταστάθηκε µε την περ. α' της παρ. 1 του άρθρου 33 του
ν.1845/1989 (ΦΕΚ 102 Α'), και "∆ηµόσιο - Κεφάλαια ∆ηµοσίων
Επενδύσεων για ανέγερση κτιρίων", που προβλέπεται από την περ.
δ' της παρ.1 του άρθρου 33 του ν.1845/1989, τα οποία
εισπράχθηκαν ή εισπράττονται µε τη διαδικασία της παρ. 1 του
άρθρου 33 του ν. 1845/1989 αποτελούν έσοδα ενιαίου λογαριασµού
µε τίτλο "∆ηµόσιο - Κεφάλαιο ∆ηµοσίων Επενδύσεων για
χορηγήσεις δανείων και ανέγερση κτιρίων Υπουργείου Γεωργίας,
καθώς και για εκτέλεση προγραµµάτων εποικισµού - αναδασµού".
Η κατανοµή των αναγκαίων πιστώσεων ενεργείται µε πράξη του
Υπουργού Γεωργίας.

'Αρθρο 26
1. Η διανοµή και παραχώρηση στους δικαιούχους των εκτάσεων
Καµάριζας, Λεγραινών, Ξυλοκέριζας, Νέας Μάκρης και Βουρβά
Σπάτων Νοµού Αττικής, Φερρών και Καβησσού Νοµού 'Εβρου
περιοχής Αλεξανδρούπολης, Σαγήνης Κλεισσών και Οινόης Νοµού
'Εβρου περιοχής Ορεστιάδας, Κάτω Γραµµατικού, Αρχαγγέλου,
Γαρεφίου, Λουτρακίου, 'Αγρας, Αγίου Αθανασίου, Ξανθογείων,

Λιθαριάς και Μαργαρίτας περιοχής 'Εδεσσας, Μυλοτόπου και
∆ήµου Γιαννιτσών περιοχής Γιαννιτσών Νοµού Πέλλας, Αγίου
Θωµά και Κλεισούρας Νοµού Πρέβεζας, Σκάρπα Λαχίδια Γκρώµαν
Νοµού Κορινθίας, Γρατινής Νοµού Ροδόπης, Γενησέας Νοµού
Ξάνθης, Αγίου Νικολάου και Συκιάς Νοµού Χαλκιδικής, 'Ανω και
Κάτω Χριστός Νοµού Σερρών, Κακοπλευρίου Νοµού Τρικάλων,
Νέας Περάµου και Νέας Ηρακλείτσας Νοµού Καβάλας, Νέας
Φιλιππούπολης - Μεγάλου Λειβαδίου, Αγιονερίου Ελασσόνας,
Χαλκιάδων και Σουφλαρίων Νοµού Λάρισας, Ηγουµενίτσας και
Λωρίδας Σαγιάδας Νοµού Θεσπρωτίας, Βαλτοτοπίου Νοµού Κιλκίς,
Οινούσσες Νοµού Χίου, Μέλανες Νάξου Νοµού Κυκλάδων,
Πολυκάρπου - Μακρυπλαγίου και Καλλιφύτου Νοµού ∆ράµας,
Πούρλια - Κοσάρι Πλαταµώνα, Βροντούς Κονταριώτισσας, Αγίου
∆ηµητρίου και Λεπτοκαρυάς Νοµού Πιερίας, Ποντοκώµης,
Σταυρωτής, Κλείτους και Μαυροδενδρίου Νοµού Κοζάνης,
Πελασγίας Νοµού Φθιώτιδας, Μανωλάδας Νοµού Ηλείας, Κόνιαρι
Χλόης Νοµού Μαγνησίας, Αµπελιάς Νοµού Ιωαννίνων και
Μπασταινουχικών κτηµάτων Ηπείρου ενεργείται κατά παρέκκλιση
των διατάξεων της κείµενης αγροτικής νοµοθεσίας.
Το αρµόδιο για την παραχώρηση όργανο, το µέγεθος της
παραχωρούµενης έκτασης, το οφειλόµενο τίµηµα και η διαδικασία
καθορισµού και πληρωµής του, οι όροι και οι προϋποθέσεις
παραχώρησης, καθώς και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια για την
εφαρµογή της παρούσας παραγράφου καθορίζονται µε απόφαση
του Υπουργού Γεωργίας, που εκδίδεται µία φορά µόνο για κάθε
κτήµα και δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.
2. Στο άρθρο 60 του ν. 2637/1998 (ΦΕΚ 200 Α') προστίθεται
παράγραφος 7, το κείµενο της οποίας έχει ως εξής:
"7. Προκειµένου για Οµάδες Παραγωγών (Ο.Π.) ακατέργαστου
καπνού του Κανονισµού (ΕΟΚ) 2075/92 (EE L 215), όπως
τροποποιήθηκε και ισχύει, οι προσφυγές κατά των αποφάσεων των
Πρωτοβάθµιων Επιτροπών Αναγνώρισης κρίνονται από
∆ευτεροβάθµια Επιτροπή Αναγνώρισης που λειτουργεί στην
κεντρική υπηρεσία του Υπουργείου Γεωργίας. Η Επιτροπή αυτή
συνιστάται µε απόφαση του Υπουργού Γεωργίας, που δηµοσιεύεται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Με την ίδια απόφαση
καθορίζεται η συγκρότηση, σύνθεση, αρµοδιότητες και λειτουργία
της Επιτροπής, καθώς και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια."
3. Οι ερευνητές των παραγράφων 1, 2, 3 και 4 του άρθρου 28 του ν.
2538/1997 (ΦΕΚ 242 Α'), που δεν υπέβαλαν αίτηση µέσα στην
οριζόµενη προθεσµία 31η Μαρτίου 1998 για την ένταξή τους στον
κλάδο των Ειδικών Επιστηµόνων Εφαρµογών του ΕΘ.Ι.ΑΓ.Ε. ή τη
µεταφορά τους σε προσωποπαγείς θέσεις του Υπουργείου
Γεωργίας, παραµένουν στο ΕΘ.Ι.ΑΓ.Ε. και στον κλάδο των
ερευνητών που ανήκουν. Αιτήσεις που υποβλήθηκαν κατ' εφαρµογή
των αναφεροµένων διατάξεων, µπορεί να ανακληθούν µέσα σε ένα
(1) µήνα από την έναρξη ισχύος του νόµου αυτού, εξαιρουµένων
των αιτήσεων των ερευνητών, που κατ' εφαρµογή των διατάξεων
της παρ. 3 του άρθρου 28 του ως άνω νόµου µεταφέρθηκαν σε
προσωποπαγείς θέσεις του Υπουργείου Γεωργίας και ανέλαβαν
υπηρεσία.
4. Η παρ. 5 του άρθρου 28 του ν. 2538/1997 καταργείται και η παρ.
6 του ίδιου άρθρου αναριθµείται σε παρ. 5.

'Αρθρο 27
1. Με αιτιολογηµένη απόφαση του Υπουργού Γεωργίας µπορεί να
ανατίθεται, µε απευθείας διαπραγµάτευση, στην Πανελλήνια
Συνοµοσπονδία Ενώσεων Γεωργικών Συνεταιρισµών
(ΠΑ.Σ.Ε.ΓΕ.Σ.) το έργο της διεκπεραίωσης του Ολοκληρωµένου
Συστήµατος ∆ιαχείρισης και Ελέγχου (Ο.Σ.∆.Ε.), καθώς και η
εκπόνηση και διαχείριση άλλων έργων, προγραµµάτων και µελετών
για τη συνεταιριστική και γενικότερα αγροτική ανάπτυξη, όταν λόγοι
εµπειρίας ή ειδικών τεχνικών γνώσεων ή επείγοντος το επιβάλλουν.
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2. Το τρίτο εδάφιο της παρ. 3 του άρθρου 2 του π.δ. 346/1998
(ΦΕΚ 230 Α') αντικαθίσταται ως εξής:
"Ως εταιρείες νοούνται οι εταιρείες του αστικού ή του εµπορικού
δικαίου, συµπεριλαµβανοµένων των συνεταιρισµών και άλλων
νοµικών προσώπων δηµοσίου ή ιδιωτικού δικαίου."
3. Στο τέλος του άρθρου 8 του ν. 2637/1998 (ΦΕΚ 200 Α')
προστίθεται παράγραφος 3, που έχει ως εξής:
"3. Οι εκπρόσωποι των Υπουργείων Οικονοµικών και Γεωργίας,
που ορίζονται ως µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Ο.ΠΙ.ΛΟΓ.
σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 3 του παρόντος και έχουν την
ιδιότητα του τακτικού υπαλλήλου και οι τακτικοί υπάλληλοι των
ίδιων Υπουργείων, καθώς και του Ελεγκτικού Συνεδρίου, που
αποσπώνται στον Ο.ΠΙ.ΛΟΓ. σύµφωνα µε τις διατάξεις της
προηγούµενης παραγράφου, λαµβάνουν κατ' εξαίρεση των
κειµένων διατάξεων από την Υπηρεσία από την οποία προέρχονται
το σύνολο των αποδοχών τους, συµπεριλαµβανοµένων σε αυτές
και των πρόσθετων απολαβών (∆ΙΒΕΕΤ, έξοδα κινήσεως κ.λπ.),
που απορρέουν από το βαθµό τους και τη θέση που κατέχουν σε
αυτήν.

'Αρθρο 28
'Εναρξη ισχύος

Η ισχύς των διατάξεων του παρόντος νόµου αρχίζει από τη
δηµοσίευσή του στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν
ορίζεται διαφορετικά στις επί µέρους διατάξεις του."
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ το Τµήµα να
εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ' ευθύνη του επικύρωση
των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης, ως προς την ψήφιση
και στο σύνολο του ως άνω νοµοσχεδίου.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρεσχέθη η ζητηθείσα
εξουσιοδότηση.
Επανερχόµαστε στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής
Οικονοµίας.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Σύσταση Νέας Χρηµατιστηριακής Αγοράς
(ΝΕ.Χ.Α.), ρυθµίσεις γενικότερων θεµάτων της Κεφαλαιαγοράς, των
∆ηµοσίων Επιχειρήσεων και Οργανισµών, της Ανώνυµης Εταιρείας
∆ιώρυγας Κορίνθου και άλλες διατάξεις".
Το νοµοσχέδιο αυτό θα συζητηθεί σε τρεις συνεδριάσεις. Επί της
αρχής απόψε και σε δύο συνεδριάσεις, αύριο και µεθαύριο, τα
άρθρα και οι τροπολογίες που έχουν κατατεθεί.
Κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία ορίζει ως Κοινοβουλευτικό
της Εκπρόσωπο στο συζητούµενο νοµοσχέδιο τον Βουλευτή
Αρκαδίας κ. ∆ηµήτριο Κωστόπουλο.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος ορίζει ως Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο τη Βουλευτή κ. Μαρία Μπόσκου.
Ο Συνασπισµός της Αριστεράς και της Προόδου ορίζει ως
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο το Βουλευτή κ. Ευάγγελο
Αποστόλου.
Ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Ιωάννης Γιαννακόπουλος έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο χωρίζεται σε πέντε
ουσιαστικά κεφάλαια και περιλαµβάνει τα εξής: Το πρώτο κεφάλαιο
την αναγκαιότητα δηµιουργίας της ΝΕ.Χ.Α., δηλαδή της Νέας
Χρηµατιστηριακής Αγοράς, το δεύτερο ρυθµίζει την εισαγωγή των
Ελληνικών Πιστοποιητικών στη ΝΕ.Χ.Α. και θέµατα της Επιτροπής
Κεφαλαιαγοράς, το τρίτο επιχειρεί να διορθώσει κάποια
προβλήµατα που είχαν δηµιουργηθεί µε τις δηµόσιες επιχειρήσεις
και ιδιαίτερα µε τα καταστατικά τους, το τέταρτο ασχολείται µε την
Ανώνυµη Εταιρεία ∆ιώρυγας Κορίνθου και το νοµικό πλαίσιο που τη
διέπει και το πέµπτο κεφάλαιο, εκτός των άλλων, ασχολείται µε την
πρόληψη και την καταστολή νοµιµοποίησης εσόδων από
εγκληµατικές ενέργειες, τη ρύθµιση δανείων στη γουνοποιία και
άλλες διατάξεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ανάγκη δηµιουργίας της ΝΕ.Χ.Α.
προέκυψε από το διαµορφωµένο πλέον οικονοµικό περιβάλλον
τόσο σε ευρωπαϊκό επίπεδο όσο και σε ελληνικό, γιατί πράγµατι,
ιδιαίτερα την τελευταία πενταετία, διαπιστώνεται σε όλη τη ∆υτική
Ευρώπη, ιδιαίτερα θα έλεγε κανείς η τάση δηµιουργίας νέων
χρηµατιστηριακών αγορών που απευθύνονται σε µικρές και µεσαίες
επιχειρήσεις, καθώς και σε νέες και γρήγορα αναπτυσσόµενες
δραστηριότητες που αναζητούν για την χρηµατοδότησή τους
µακροπρόθεσµα, αλλά και υγιή κεφάλαια για να υλοποιήσουν τους
επενδυτικούς τους στόχους.
Οπωσδήποτε σηµαντική εξέλιξη στον τοµέα αυτό αποτέλεσε η
δηµιουργία της ευρωπαϊκής νέας αγοράς µε πέντε µέλη που
σηµατοδοτεί συγχρόνως τις όποιες προσπάθειες ενοποίησης των
ευρωπαϊκών αγορών στον τοµέα αυτόν.
Οι µικροµεσαίοι επιχειρηµατίες και οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι στη χώρα µας, είναι γνωστό ότι
αποτελούν τη ραχοκοκαλιά της οικονοµικής ανάπτυξης και της
οικονοµίας, ενώ η συµβολή τους στον περιορισµό της ανεργίας και
γενικά την απασχόληση είναι πολύ µεγάλη και το γνωρίζουµε όλοι
αυτό. Εποµένως κατά την άποψή µου πρέπει να τους χορηγηθεί
βοήθεια σε µέσα, σε χρηµατοοικονοµικές υπηρεσίες και σε
τεχνολογία, έτσι ώστε να έχουν ένα σωστό ξεκίνηµα σε µια νέα
επιτυχηµένη πορεία.
'Ετσι µε το παρόν νοµοσχέδιο πιστεύουµε ότι επιχειρείται µια τοµή
και πιστεύουµε ακόµη ότι αποτελεί µια µικρή, µια καλή θα έλεγε
κανείς τοµή στην ανάπτυξη της ελληνικής οικονοµίας, αφού στόχος
αυτού του νοµοσχεδίου, ιδιαίτερα του πρώτου κεφαλαίου του, που
αφορά τη Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά, είναι να βοηθήσει
πραγµατικά τις νέες, τις καινοτόµες και δυναµικές µικροµεσαίες
επιχειρήσεις, µε υγιή όπως προανέφερα και µακροπρόθεσµα
κεφάλαια, στην υλοποίηση των επενδυτικών τους σχεδίων.
Με τις διατάξεις του νοµοσχεδίου αυτού, της σύστασης δηλαδή
Νέας Χρηµατιστηριακής Αγοράς στο Χρηµατιστήριο Αθηνών,
προσδιορίζονται και οι προϋποθέσεις εισαγωγής των µικροµεσαίων
αυτών επιχειρήσεων στην ΝΕ.Χ.Α., στη Νέα Χρηµατιστηριακή
Αγορά, ως προς το ύψος των ιδίων κεφαλαίων, τη δηµοσίευση των
αιτήσεων οικονοµικών καταστάσεων και του φορολογικού τους
ελέγχου, του τρόπου διάθεσης των µετοχών και αύξησης του
µετοχικού τους κεφαλαίου, την υποχρέωση επαρκούς διασποράς
των µετοχών, τον ανάδοχο έκδοσης και τις υποχρεώσεις και τις
ευθύνες τόσο του αναδόχου έκδοσης και του συµβούλου, αλλά και
διατάξεις που αφορούν τον ειδικό διαπραγµατευτή κάθε εταιρείας,
αλλά και τις προϋποθέσεις και τα προσόντα που απαιτούνται για
την απόκτηση της ιδιότητας του ειδικού διαπραγµατευτή.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
Αναλυτικότερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σηµειώνουµε ότι στη
Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά τα ίδια κεφάλαια της εκδότριας
εταιρείας πρέπει να ανέρχονται σε διακόσια εκατοµµύρια δραχµές
(200.000.000) τουλάχιστον, για την οικονοµική χρήση προ της
αίτησης εισαγωγής, ποσό που µπορεί βεβαίως να
αναπροσαρµόζεται µε απόφαση του Υπουργείου Εθνικής
Οικονοµίας ύστερα απο γνώµη του ∆.Σ. του χρηµατιστηρίου και της
Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς.
∆εύτερον, η εκδότρια εταιρεία που υποβάλλει αίτηση εισαγωγής
των µετοχών της για πρώτη φορά στη ΝΕ.Χ.Α. στη Νέα, δηλαδή,
Χρηµατιστηριακή Αγορά, πρέπει να έχει ελεγχθεί φορολογικά για
όλες τις χρήσεις που έχουν υποβληθεί οι ετήσιες οικονοµικές
καταστάσεις και αυτό είναι η δεύτερη και ουσιαστική θα έλεγα
προϋπόθεση.
Η  τρίτη  προϋπόθεση  είναι  η  δέσµευση  των  µετόχων.  Κάθε
µέτοχος  που  κατέχει  τουλάχιστον  το  5%  του  κεφαλαίου  πριν
την  υποβολή  της  αίτησης  εισαγωγής  της  εταιρείας,
απαγορεύεται  να  διαθέσει  το  80%  των  µετοχών  του  για  τρία
χρόνια,  µε  εξαίρεση  που  προβλέπεται  από  τις  διατάξεις  του  Α'
Κεφαλαίου  όπως  προείπα,  την  κληρονοµική  διαδοχή,  την
αναγκαστική  µεταβίβαση,  τη  µεταβίβαση  µεταξύ  µετόχων  ή
µεταβίβαση  σε  στρατηγικό  επενδυτή,  στο  γενικό  διαπραγµα-
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τευτή για να µπορέσει να κάνει τη δουλειά του και τη µεταβίβαση
µετοχών λόγω συγχώνευσης.
Κύριε Υπουργέ, στο σηµείο αυτό στο συγκεκριµένο άρθρο, λέγεται
κάπου µεταξύ συµφωνία των µετόχων. Θα έλεγε κανείς ότι η
καλύτερη διατύπωση θα είναι "των συναλλασσοµένων µετόχων".
Γιατί για το µυαλό κάποιου που το διαβάζει µπορεί να σηµαίνει
"όλων των µετόχων". Θα έλεγε κανείς "των συναλλασσοµένων" ,
αυτού που πουλάει και αυτού που αγοράζει και όχι των µετόχων
εκείνων που πιθανότατα να έχει γίνει διασπορά και θα είναι πάρα
πολλοί κ.ο.κ. Αν δεν κάνω λάθος, νοµίζω πως χρειάζεται µία
καλύτερη διατύπωση στο σηµείο αυτό.
Η τέταρτη προϋπόθεση είναι η διάθεση των µετοχών και η αύξηση
του µετοχικού κεφαλαίου, η οποία γίνεται µε δηµόσια εγγραφή και
πρέπει να διατεθούν εκατό χιλιάδες µετοχές ποσού διακοσίων
πενήντα εκατοµµυρίων (250.000.000) δραχµών, όπου το 80%
προέρχεται από αύξηση κεφαλαίου. Η διάθεση µετοχών µε ιδιωτική
τοποθέτηση επιτρέπεται µόνο κατά τις διατάξεις του παρόντος
νοµοσχεδίου στους εργαζοµένους στην εταιρεία.
Η διασπορά. Μέχρι την έγκριση της απόφασης του ∆.Σ. του
Χρηµατιστηρίου Αθηνών για την εισαγωγή, πρέπει να έχει γίνει
ικανοποιητική διασπορά των µετοχών, στο επενδυτικό κοινό
βεβαίως, στη χώρα µας ή σε οποιοδήποτε άλλο κράτος της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης σε ποσοστό τουλάχιστον 20% του συνόλου
και σε εκατόν πενήντα νοµικά ή φυσικά πρόσωπα το καθένα από τα
οποία δεν µπορεί να κατέχει πάνω από 2% των µετοχών αυτών.
Προβλέπεται επίσης ότι οι µετοχές που εισάγονται στη Νέα
Χρηµατιστηριακή Αγορά, είναι µετοχές άϋλες εξαρχής και νοµίζω ότι
αυτό είναι προωθηµένη θα έλεγε κανείς κίνηση, αφού γίνεται
προσπάθεια ήδη να αποϋλοποιηθούν όλες οι µετοχές στο
Χρηµατιστήριο Αθηνών και ότι είναι δυνατή υπό προϋποθέσεις η
µετάταξη των µετοχών από τη ΝΕ.Χ.Α., από τη Νέα
Χρηµατιστηριακή Αγορά στην κύρια ή στην παράλληλη αγορά του
Χρηµατιστηρίου Αθηνών, υπό τις πρόσθετες προϋποθέσεις που
θέλει µία εταιρεία για να µπει στην κύρια αγορά.
Ορίζονται επίσης οι υποχρεώσεις των εταιρειών σχετικά µε την
πληροφόρηση του επενδυτικού κοινού και του Χρηµατιστηρίου
Αθηνών µετά την εισαγωγή στους στη Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά
και ρυθµίζονται θέµατα σχετικά µε την εκκαθάριση των
χρηµατιστηριακών συναλλαγών.
Στο Β' Κεφάλαιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ρυθµίζονται θέµατα
που αφορούν την εισαγωγή των ελληνικών πιστοποιητικών στο
Χρηµατιστήριο Αθηνών, τόσο στην κύρια όσο και στην παράλληλη
αγορά καθώς και η υποχρέωση επαρκούς διασποράς των µετοχών
τόσο των ήδη εισηγµένων όσο και των εισηγµένων µε
συµπληρωµατική αίτηση.
Προβλέπεται ακόµη η αύξηση των οργανικών θέσεων της
Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς κατά τριάντα πέντε άτοµα, αύξηση που
θεωρήθηκε άκρως αναγκαία και απαραίτητη για την αντιµετώπιση
των αναγκών εποπτείας της Χρηµατιστηριακής Αγοράς αλλά και για
την έναρξη της λειτουργίας του Χρηµατιστηρίου Παραγώγων
Αθηνών.
Επίσης ορίζεται ακόµη ο τρόπος πρόσληψης του προσωπικού
αυτού που είναι για µεν το διοικητικό προσωπικό ο ν.2190 -οι
συνήθεις δηλαδή διαδικασίες- για δε το επιστηµονικό προσωπικό
και τους δικηγόρους που προβλέπεται ότι προσλαµβάνονται το
προεδρικό διάταγµα 194/88.
Ρυθµίζονται ακόµη στο δεύτερο κεφάλαιο θέµατα χρηµατιστηριακών
εκπροσώπων, συµµετοχής, διενέργειας και εκκαθάρισης
συναλλαγών στο Χρηµατιστήριο Παραγώγων Αθηνών. Προβλέπεται
επίσης κατ' εξαίρεση η εισαγωγή στο Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών
µετοχών που είναι ήδη εισηγµένες σε άλλη οργανωµένη αγορά του
εξωτερικού των οποίων η κτήση υπόκειται σε έγκριση ή σε
περιορισµούς, σύµφωνα µε το δίκαιο που διέπει την εκδότρια
εταιρεία.
Στο τρίτο κεφάλαιο του νοµοσχεδίου προβλέπεται η δυνατότητα
προσαρµογής των καταστατικών των δηµοσίων επιχειρήσεων
στους νόµους 2414 και 2190 χωρίς να ισχύει πλέον η εξάµηνη

προθεσµία. Ορίζεται ακόµη ότι ο αριθµός των µελών του διοικητικού
συµβουλίου των δηµοσίων επιχειρήσεων δεν µπορεί να υπερβαίνει
τα δεκατρία από έντεκα που ήταν και δεν µπορεί να είναι
µικρότερος από επτά.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, όπου το δηµόσιο διαθέτει σε
επενδυτές σηµαντικό µέρος του µετοχικού του κεφαλαίου και
ιδιαίτερα από 25% µέχρι 49% που έγινε, οι επιχειρήσεις αυτές
πρέπει να διακρίνονται και να αποκτήσουν την ευελιξία εκείνη που
θα συµβάλει στην αποτελεσµατικότερη λειτουργία τους, χωρίς όµως
από τις όποιες τροποποιήσεις να θίγονται τα δικαιώµατα που είναι
κατοχυρωµένα είτε µε προηγούµενα νοµοθετήµατα είτε από τα
καταστατικά, αλλά να µη θίγονται και τα δικαιώµατα -εννοείται- των
καταναλωτών και των εργαζοµένων.
Ρυθµίζονται επίσης θέµατα συµµετοχής των εργαζοµένων και του
εκπροσώπου της ΟΚΕ στα διοικητικά συµβούλια των επιχειρήσεων,
που εξακολουθούν να υπάγονται στον ν. 2414/96.
Ακόµη προβλέπεται ότι το συµβόλαιο διαχείρισης των θυγατρικών
εταιρειών του ΟΣΑ συνάπτεται µεταξύ του προέδρου του
διοικητικού συµβουλίου και του διευθύνοντος συµβούλου του ΟΣΑ
αφ' ενός και αφ' ετέρου των αντιστοίχων προσώπων της θυγατρικής
εταιρείας.
Συνιστάται µε τις διατάξεις του νοµοσχεδίου αυτού ειδικό γραφείο
αποκρατικοποίησης, ως αυτοτελής υπηρεσία. Επανέρχεται η
εποπτεία των αποκρατικοποιήσεων -και πολύ σωστά- στο
Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας από το Υπουργείο Ανάπτυξης.
Καταργείται η Γραµµατεία Αποκρατικοποιήσεων του Υπουργείου
Ανάπτυξης και το προσωπικό µεταφέρεται στο ΥΠΕΘΟ µε την ίδια
σχέση εργασίας που είχε. Και δίνεται η δυνατότητα η σύνταξη των
αναγκαίων µελετών και προγραµµάτων πλέον για τις
αποκρατικοποιήσεις, να ανατίθεται µε σύµβαση έργου σε ειδικούς
επιστήµονες.
Το τέταρτο κεφάλαιο του νοµοσχεδίου αυτού ασχολείται µε τις
διατάξεις που αφορούν τη διώρυγα της Κορίνθου, την ΑΕ∆ΙΚ όπως
θα λέµε από εδώ και πέρα. Ακούστηκαν στην επιτροπή ότι
ξεπουλιέται, ιδιωτικοποιείται, απολύεται το προσωπικό της κ.ο.κ.
Τίποτα απ' αυτά δεν συµβαίνει. Απλά τροποποιείται το καθεστώς
της διώρυγας, της Ανώνυµης Εταιρείας ∆ιώρυγα της Κορίνθου,
αλλά διέπεται πάντα από τις διατάξεις του συγκεκριµένου αυτού
νοµοσχεδίου και του ν. 2120, αλλά και συµπληρωµατικά από το ν.
2414/96.
'Ολες αυτές οι προσπάθειες που γίνονται για την ΑΕ∆ΙΚ, γίνονται
για τον εκσυγχρονισµό της, για να λειτουργήσει καλύτερα η
διώρυγα, γιατί είναι γνωστό σε όλους µας ότι ακόµα και τώρα που
µιλάµε υπάρχει η παλιά και η νέα εταιρεία, η οποία επιτέλους θα
τελειώσει φέτος και πιστεύουµε ότι µε το νέο αυτό καθεστώς θα
λειτουργήσει καλύτερα και αποδοτικότερα.
Καθορίζονται δηλαδή τα δικαιώµατα και ο σκοπός λειτουργίας της
ΑΕ∆ΙΚ. Παραχωρούνται από το ελληνικό δηµόσιο στην ΑΕ∆ΙΚ τα
δικαιώµατα της άσκησης και εκµετάλλευσης της διώρυγας, αλλά
παρέχεται και η δυνατότητα στην ΑΕ∆ΙΚ να αναθέτει µετά από
δηµόσιο διαγωνισµό -το τονίζω αυτό- τα δικαιώµατα εκµετάλλευσης
σε τρίτους. Προσδιορίζονται ακριβώς οι όροι και οι προϋποθέσεις
που θα αναφέρονται στις συµβάσεις µεταξύ της ΑΕ∆ΙΚ και των
τρίτων, δίνεται η δυνατότητα να καταβάλλονται στην ΑΕ∆ΙΚ οι
επιχορηγήσεις του δηµοσίου και της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης µέσω
του προγράµµατος δηµοσίων επενδύσεων, µετά από κοινή
υπουργική απόφαση.
Βεβαίως ρυθµίζεται και αναφέρεται µέσα στο νοµοσχέδιο ότι τα τέλη
θα καθορίζονται από τον παραχωρησιούχο, καθώς και ότι ο
παραχωρησιούχος, ο τρίτος δηλαδή που θα αναλάβει κάποιες
δραστηριότητες της Α.Ε.∆Ι.Κ. θα είναι υποχρεωµένος να καταθέτει
το 1% των ακαθάριστων εσόδων του υπέρ των ΟΤΑ που είναι η
γέφυρα.
Στο  πέµπτο  κεφάλαιο,  µεταξύ  άλλων,  επανακαθορίζεται  η
σύνθεση  της  επιτροπής  του  άρθρου  7  του  ν.  2331/95,  που  ως
έργο  του  έχει  τη  συγκέντρωση,  αξιολόγηση  και  διερεύνηση
πληροφοριών  για  ύποπτους  συναλλαγών  νοµιµοποίησης  χρη-
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µάτων από εγκληµατικές ενέργειες, άλλως τα λεγόµενα πλυντήρια.
Και προστίθεται από ένας εκπρόσωπος του Υπουργείου
Εσωτερικών και της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς. Πιστεύω ότι η
πρόσθεση αυτών των ατόµων θα συµβάλει στην καλύτερη
λειτουργία και αυτής της επιτροπής.
Ρυθµίζονται χρέη επιχειρήσεων γουνοποιίας σύµφωνα µε τις
διατάξεις µέχρι ποσού δεκαπέντε εκατοµµυρίων (15.000.000)
δραχµών στους Νοµούς Καστοριάς, Φλώρινας, Κοζάνης και
Γρεβενών.
Επ' αυτού του άρθρου τοποθετήθηκαν, αν δεν κάνω λάθος, όλες οι
πτέρυγες της Βουλής στην Επιτροπή και θα έλεγε κανείς ότι υπήρξε
µία οµοφωνία σε ό,τι αφορά τη ρύθµιση αυτών των χρεών.
Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα θερµά να σας παρακαλέσω -όπως είπα
και στην επιτροπή, τα δεκαπέντε εκατοµµύρια (15.000.000) δεν
καλύπτουν αυτές τις επιχειρήσεις που πραγµατικά είναι
παραδοσιακές επιχειρήσεις και που έχουν γίνει προβληµατικές
επιχειρήσεις, λόγω της οικονοµικής κρίσης προπαντός στη Ρωσία
στην οποία εξήγετο το 95% αυτών των προϊόντων από αυτές τις
βιοτεχνίες που είναι παραδοσιακές οικογενειακές επιχειρήσεις- θα
ήθελα επαναλαµβάνω να σας παρακαλέσω να είναι πιο γενναία η
ρύθµιση σε ό,τι αφορά το ρυθµιζόµενο κεφάλαιο. Οι επιχειρήσεις
αυτές ζητούν το ποσό να ανέλθει στα πενήντα εκατοµµύρια
(50.000.000). 'Εχω δε την εντύπωση, όπως κατέθεσαν και όλες οι
πτέρυγες στη Βουλή στην επιτροπή, ότι ο διπλασιασµός των
ρυθµιζοµένων κεφαλαίων θα έβγαζε από µία πάρα πολύ δύσκολη
θέση τις επιχειρήσεις που πρωτίστως υπάρχουν στο Νοµό
Καστοριάς, στο Νοµό Κοζάνης κυρίως στη Σιάτιστα και σε λιγότερο
βαθµό στη Φλώρινα και στα Γρεβενά.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): Μου επιτρέπετε να σας απαντήσω αυτήν τη στιγµή;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως, αρκεί να µου κρατηθεί ο
χρόνος.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): Είµαι στην ευχάριστη θέση να σας ανακοινώσω ότι
συµφωνώ µε την πρόταση των πτερύγων της Βουλής για
διπλασιασµό του ορίου από δεκαπέντε σε τριάντα εκατοµµύρια
(30.000.000). Ευχαριστώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό µε χαροποιεί ιδιαίτερα, κύριε
Υπουργέ και είναι αίτηµα όλων των πτερύγων της Βουλής.
Πραγµατικά αυτή η ρύθµιση θα δώσει µία ανάσα στους
γουνοποιούς και των τεσσάρων νοµών στην περιοχή.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Μόνο για τους γεωργούς δεν γίνεται
τίποτα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά κάποιο τρόπο οι
καλλιεργητές γουνοφόρων ζώων, κύριε συνάδελφε, είναι γεωργοί.
Ακόµη προβλέπεται η µετάταξη των υπαλλήλων που θα
στελεχώσουν τις υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονοµικών, όπως η
Τράπεζα Φορολογικών ∆εδοµένων, η έρευνα ελέγχου και τις
µονάδες επιστηµονικής τεκµηρίωσης και ανάλυσης που γίνεται σε
κενές θέσεις µε την ίδια σχέση εργασίας.
∆ιευρύνεται η επιτροπή εποπτείας και ελέγχου της λειτουργίας των
βασικών διαπραγµατευτών αγοράς µε ένα ακόµα µέλος από την
'Ενωση Ελληνικών Τραπεζών.
Καθορίζεται µε πράξη του διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος ο
οργανισµός λειτουργίας της Η.∆.Α.Τ., της Ηλεκτρονικής δηλαδή
∆ευτερογενούς Αγοράς Τίτλων, η συγκρότηση της επιτροπής που
θα εποπτεύει και άλλα.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι. Κύριο χαρακτηριστικό της ΝΕ.Χ.Α. της
Νέας Χρηµατιστηριακής Αγοράς είναι από τη µία µεριά οι χαλαρές
ποσοτικές προϋποθέσεις, έτσι ώστε να µπορούν να µπουν στη Νέα
Χρηµατιστηριακή Αγορά οι περισσότερες εταιρείες, αλλά από την
άλλη και οι αυστηρές προϋποθέσεις για την ποιοτική αναβάθµιση.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, φρονώ ότι το νοµοσχέδιο αυτό τόσο
για τη ΝΕ.Χ.Α. όσο για την κύρια χρηµαταγορά και την Α.Ε.∆Ι.Κ.,
δηλαδή για την Ανώνυµη Εταιρεία ∆ιώρυγα της Κορίνθου, αλλά και
για τις ρυθµίσεις των βιοτεχνών γουνοποιίας, που µε πολύ χαρά

άκουσα ότι έγινε ο διπλασιασµός τους, είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση, διότι πιστεύω ότι δίνεται η δυνατότητα σε νέες,
δυναµικές και καινοτόµες επιχειρήσεις να αντλούν υγιή και
µακροπρόθεσµα κεφάλαια από τη συγκεκριµένη αγορά.
Πιστεύω, κύριοι συνάδελφοι, ότι το νοµοσχέδιο αυτό είναι προς τη
σωστή κατεύθυνση.
Ακούστηκαν πολλά στην επιτροπή όπως ότι πρόκειται για
πολυνοµοσχέδιο, ότι είναι ασύνδετο µεταξύ τους κ.ο.κ. Πιστεύω ότι
ούτε ασύνδετο είναι ούτε πολυνοµοσχέδιο είναι. Από τη µία µεριά
γιατί δεν µπορούσε κανένα από αυτά να έλθει ως αυτοτελές
νοµοσχέδιο και από την άλλη γιατί η Κυβέρνηση επιχειρεί να
ρυθµίσει και να διορθώσει -γιατί όχι- την οικονοµική πολιτική της
στην κεφαλαιαγορά.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Γιατί µε τους τέσσερις νόµους που υπάρχουν, που ψήφισε την
τελευταία πενταετία, γνωρίζετε πάρα πολύ καλά και το γνωρίζουµε
όλοι ότι υπάρχει µια σωστή ρύθµιση προς τη σωστή κατεύθυνση και
το χρηµατιστήριο που είναι από τη µία µεριά ο καθρέφτης της
ελληνικής οικονοµίας -και όχι µόνο- λειτουργεί µε ικανοποιητικούς
ρυθµούς και από οκτακόσιες, εννιακόσιες µονάδες έχει φθάσει στις
τέσσερις χιλιάδες µονάδες. Και δεν µπορούµε να κατηγορούµε την
οικονοµική πολιτική όταν πηγαίνει καλά. 'Οταν δηλαδή δεχόµαστε
ότι το χρηµατιστήριο είναι ο καθρέφτης της οικονοµίας, δεν
µπορούµε από τη µία να λέµε ότι εντάξει, υπάρχουν οι τέσσερις
χιλιάδες µονάδες και αυτό αντικατοπτρίζει τη δυναµικότητα της
ελληνικής οικονοµίας και από την άλλη αν ήταν σε χαµηλά επίπεδα
ο γενικός δείκτης να λέγαµε ότι η οικονοµία δεν τα πάει καλά. Θα
πρέπει να δούµε µε πραγµατικά αντικειµενικό µάτι τους
ικανοποιητικούς ρυθµούς λειτουργίας τόσο του χρηµατιστηρίου,
αλλά και γενικότερα της κεφαλαιαγοράς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ
ολοκληρώστε, δεν έχετε άλλο χρόνο. Ο χρόνος που σας
αφαιρέθηκε µε την παρέµβαση του κυρίου Υπουργού, ήταν
ελάχιστος. 'Αλλωστε αποζηµιώθηκε µε τη γαλαντόµο προσφορά
του.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Και αυτό επετεύχθη, αγαπητοί συνάδελφοι, µε διοικητικές και
νοµοθετικές ρυθµίσεις, έτσι ώστε πραγµατικά να µπορούµε να
διαφυλάξουµε το επενδυτικό κοινό.
Κανείς δεν είπε ότι το χρηµατιστήριο δεν είναι και τζόγος. Κάθε
φορά όµως, µε κάθε νέο νοµοσχέδιο επεκτείνουµε τις ασφαλιστικές
εκείνες δικλείδες, έτσι ώστε να διασφαλίζεται το επενδυτικό κοινό.
Εποµένως το νοµοσχέδιο για τη ΝΕ.Χ.Α. και τις άλλες διατάξεις που
περιλαµβάνει, είναι προς τη σωστή κατεύθυνση και σας καλώ να το
ψηφίσετε.
Ευχαριστώ.
(Xειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Πρόεδρος του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. ∆ηµήτριος Τσοβόλας ορίζει
ως ειδικό αγορητή το Βουλευτή Θεσσαλονίκης κ. Γεώργιο Ρόκο.
Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Θεόδωρος
Σκρέκας Βουλευτής Τρικάλων.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, το παρόν νοµοσχέδιο για τη σύσταση της Νέας
Χρηµατιστηριακής Aγοράς, ρυθµίσεις γενικότερων θεµάτων της
κεφαλαιαγοράς, των δηµοσίων επιχειρήσεων και οργανισµών, της
Ανωνύµου Εταιρείας ∆ιώρυγας Κορίνθου και άλλες διατάξεις,
θεωρούµε ότι είναι επίκαιρο, αναγκαίο και σηµαντικό για την
οικονοµία µας ως προς τα δύο πρώτα κεφάλαια. Ιδιαίτερα το
πρώτο, γιατί αφορά τον κλάδο των µικροµεσαίων επιχειρήσεων για
τις οποίες όλοι γνωρίζουµε πόσο σηµαντική είναι η συµβολή τους
στον τοµέα της οικονοµίας και της απασχόλησης και πόσο
επιτακτική είναι η ανάγκη το κράτος να εξασφαλίζει σε αυτές
σταθερό, υγιές αλλά και ασφαλές οικονοµικό περιβάλλον.
Προσδοκούµε, κύριοι συνάδελφοι, ότι µε τη σύσταση της
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Νέας Χρηµατιστηριακής Αγοράς ανοίγει η διαδικασία, η οποία θα
διαµορφώσει το αναγκαίο σταθερό οικονοµικό περιβάλλον για τις
επιχειρήσεις αυτές, οι οποίες θα έχουν πλέον τη δυνατότητα, βάσει
των προβλεποµένων προϋποθέσεων, να εισαχθούν στη Νέα
Χρηµατιστηριακή Αγορά και να αντλούν απ' αυτή
µεσοµακροπρόθεσµα κεφάλαια για την κάλυψη των επενδυτικών
τους αναγκών.
Παρά τη θετική µας θέση επί της αρχής των κεφαλαίων α' και β' του
νοµοσχεδίου, είµαι υποχρεωµένος να επισηµάνω για άλλη µία φορά
τη βασική αδυναµία που έχει η Κυβέρνηση να φέρνει δηλαδή στη
Βουλή νοµοσχέδια πρόχειρα, αόριστα, ελλιπή και αποσπασµατικά.
Απόδειξη αυτού του ισχυρισµού είναι το παρόν νοµοσχέδιο, το
οποίο αποτελείται από πέντε κεφάλαια εκ των οποίων τα δύο
αφορούν το χρηµατιστήριο και τα άλλα τρία αφορούν
τροποποιήσεις και συµπληρώσεις άρθρων προηγούµενων
νοµοσχεδίων.
Επιµένω, κύριοι συνάδελφοι, στην παρατήρηση αυτή και ιδιαίτερα
την τονίζω, γιατί η αδυναµία της Κυβέρνησης στον τοµέα αυτό έχει
πάρει διαστάσεις επιδηµικού χαρακτήρα, φαινόµενο επικίνδυνο για
τη σωστή λειτουργία του κράτους.
Το δεύτερο που θέλω να επισηµάνω είναι το γεγονός ότι σε κάθε
νοµοσχέδιο που έρχεται στη Βουλή, οι Υπουργοί ζητούν την
εξουσιοδότησή µας για έκδοση προεδρικών διαταγµάτων και
υπουργικών αποφάσεων για την εφαρµογή των νόµων. Αυτός είναι
ο ρόλος του νοµοθετικού σώµατος, αντί νόµων να ψηφίζουµε
εξουσιοδοτήσεις για έκδοση προεδρικών διαταγµάτων και
υπουργικών αποφάσεων αγνώστου περιεχοµένου; Πιστεύω ότι οι
νέοι θεσµοί στην οικονοµία απαιτούν προσεκτική µελέτη από
εξειδικευµένα άτοµα, ακριβή προσδιορισµό των στόχων και
ανάλογο σχεδιασµό νοµοθετικών πλαισίων τα οποία να
προβλέπουν και να εξασφαλίζουν τις προϋποθέσεις για σωστή
εφαρµογή, σωστή οργανωτική δοµή, αλλά και τα αναγκαία µέσα για
την επίτευξη αυτού του σκοπού. Αντί αυτού, η Κυβέρνηση φέρνει
στη Βουλή νοµοσχέδια πρόχειρα, αόριστα και εµπλουτισµένα από
εξουσιοδοτήσεις για έκδοση προεδρικών διαταγµάτων και
υπουργικών αποφάσεων, µε αναρίθµητες τροπολογίες, οι οποίες
διορθώνουν και συµπληρώνουν άρθρα άλλων νοµοσχεδίων, µία
διαδικασία στη λογική του ράβε-ξήλωνε.
Κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, το σηµερινό νοµοσχέδιο
έρχεται στο Τµήµα υπό το βάρος ενός πολύ σοβαρού γεγονότος,
την εισαγγελική επέµβαση στο Χρηµατιστήριο Αθηνών, ενέργεια η
οποία κατά την αποψή µας οδηγεί στην ποινικοποίηση της
επενδυτικής δραστηριότητας µε σαφή τον κίνδυνο µεταφοράς των
ξένων κεφαλαίων από τη χώρα µας και το φόβο να υποστεί σοβαρό
πλήγµα η οικονοµία µας και µάλιστα σε µια περίοδο ιδιαίτερα
κρίσιµη για την Ελλάδα, λόγω της επικείµενης ένταξής µας στην
ΟΝΕ.
Η επέµβαση του εισαγγελέα, σε συνδυασµό και µε τον κίνδυνο
ποινικοποίησης της ελληνικής χρηµατιστηριακής αγοράς,
φανερώνει την αδυναµία της Κυβέρνησης να θωρακίσει και να
προστατεύσει τη χρηµατιστηριακή αγορά µε ένα ολοκληρωµένο και
αυστηρό νοµοθετικό πλαίσιο. Η απουσία ενός ολοκληρωµένου
νοµοθετικού πλαισίου µας οδήγησε στο γνωστό πρόβληµα, µε
αποτέλεσµα αντί να ελεγκτικά όργανα του χρηµατιστηρίου να
παραπέµπουν τους παραβάτες στη δικαιοσύνη, έχουµε το
φαινόµενο της αυτεπάγγελτης επέµβασης της δικαιοσύνης για την
ανακάλυψη και την πάταξη των παρανοµιών.
∆υστυχώς η καθηµερινή επίκληση των Ελλήνων πολιτών για
παρέµβαση εισαγγελέα σε κάθε τοµέα του εθνικού µας βίου, είναι
δικαιολογηµένη. Γιατί όλα, κύριοι συνάδελφοι, έχουν διαβρωθεί.
Για όλους αυτούς τους λόγους προκύπτει αδήριτη η ανάγκη να
προχωρήσει η Κυβέρνηση σε συνεργασία και µε τα όργανα του
χρηµατιστηρίου στην προώθηση όλων εκείνων των ενεργειών αλλά
και των µέσων για την ολοκλήρωση του εκσυγχρονισµού, του
ηλεκτρονικού συστήµατος των συναλλαγών, την αποϋλοποίηση
των τίτλων και το κυριότερο την ενίσχυση της επιτροπής
Κεφαλαιαγοράς, ώστε να αποκτήσουµε ένα χρηµατιστήριο υγιές,
ανταγωνιστικό και ικανό να προσελκύσει επιχειρήσεις και

επενδυτικό κοινό από την Ελλάδα και το εξωτερικό.
Ζητήσαµε, κύριε Υπουργέ, κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου στην
επιτροπή, να µην το φέρετε αµέσως στο Σώµα για ψήφιση, για να
υπάρξει ο απαιτούµενος χρόνος βάσει και των τελευταίων
γεγονότων, δηλαδή την επέµβαση του εισαγγελέα, ώστε να γίνουν
οι απαιτούµενες διορθώσεις και προσθήκες που είναι αναγκαίες για
την απρόσκοπτη λειτουργία του χρηµατιστηρίου. ∆εν µας ακούσατε.
Την άποψή µας αυτή αναγνώρισε και ο πρόεδρος της Επιτροπής
Κεφαλαιαγοράς στην Επιτροπή, ο οποίος µας είπε ότι η Επιτροπή
Κεφαλαιαγοράς ετοιµάζει κώδικα συµπεριφοράς των εισηγµένων
στο χρηµατιστήριο και θέτει ως στόχο τον εκσυγχρονισµό, ως
απαραίτητο στοιχείο για την αναβάθµιση στο επίπεδο των
ανεπτυγµένων χωρών των χρηµατιστηριακών εταιρειών, των
εισηγµένων εταιρειών, αλλά και το ίδιο το χρηµατιστηριακό
σύστηµα. ∆ηλαδή οµολόγησε ότι σήµερα υπάρχει αδυναµία από
πλευράς χρηµατιστηρίου να ανταποκριθεί στις ελεγκτικές
απαιτήσεις εντοπισµού των υπευθύνων χειραγώγησης µετοχών και
να απαντήσει σε ερωτήµατα που συνδέονται µε τη διαπραγµάτευση
µετοχών εταιρειών υπερχρεωµένων ή και αδρανών, καθώς και την
ανάγκη αλλαγής του συστήµατος προσδιορισµού της τιµής
κλεισίµατος των µετοχών.
Το κεφάλαιο Β' αφορά και αυτό θέµατα της κεφαλαιαγοράς.
∆ιορθώνει, αντικαθιστά ή καταργεί άρθρα προηγούµενων νόµων
βάσει των οποίων λειτουργεί το Χρηµατιστήριο Αθηνών. 'Εχουµε,
δηλαδή, µεταβολές σε επτά περίπου νόµους και είναι σχετικές µε
την εισαγωγή των ελληνικών πιστοποιητικών στο Χρηµατιστήριο
Αξιών Αθηνών, την εισαγωγή µετοχών στο Χ.Α.Α., τη σύσταση
τριάντα πέντε νέων θέσεων προσωπικού στην Επιτροπή
Κεφαλαιαγοράς, θέµατα χρηµατιστηριακών εκπροσώπων και
διαδικασία για την απόκτηση του δικαιώµατος, θέµατα συµµετοχής
διενέργειας και εκκαθάρισης συναλλαγών στο Χρηµατιστήριο
Παραγώγων Αθηνών, θέµατα εξωχρηµατιστηριακών συναλλαγών
και µία σειρά άλλων θεµάτων.
Στο κεφάλαιο Γ' αναφέρονται θέµατα των δηµοσίων επιχειρήσεων
και οργανισµών. Το κεφάλαιο αυτό αφορά θέµατα των
επιχειρήσεων του ν. 2414/96, τη µετατροπή δηλαδή των δηµοσίων
επιχειρήσεων σε ανώνυµες εταιρείες µε καταστατικά που να είναι
σύµφωνα µε το ν. 2190/20.
Ο ισχυρισµός µας και ο ισχυρισµός σχεδόν όλων των συναδέλφων
για τη νοµοθετική προχειρότητα επιβεβαιώνεται από το ν. 2414/96,
ο οποίος θα µείνει στην ιστορία ως ο νόµος που δεν άφησε η
Κυβέρνηση άρθρο που να µην το έχει τροποποιήσει.
Με το σηµερινό νοµοσχέδιο ολοκληρώνεται το έγκληµα και αφήνετε
από τον αρχικό νόµο µόνο τον τίτλο.
Η πρότασή µας, κύριε Υπουργέ, είναι να τον καταργήσετε και να τον
ξανασχεδιάσετε, ώστε να συµπεριλάβετε τις µεταβολές που έχετε
πραγµατοποιήσει µέχρι σήµερα για να γίνει ο νόµος λειτουργικός.
Στο κεφάλαιο ∆' αναφέρονται θέµατα της Ανωνύµου Εταιρείας
∆ιώρυγας Κορίνθου. Η περίπτωση αυτή δεν µπορούµε να
αντιληφθούµε τι κοινό µπορεί να έχει µε το υπό συζήτηση
νοµοσχέδιο και δεν µπορούµε να κατανοήσουµε τι σκοπεύετε, κύριε
Υπουργέ, να κάνετε. Θα τη µετοχοποιήσετε;
∆εν απαντάτε σε µία σειρά ερωτηµάτων, όπως είναι α) : Τι
προβλέπεται στην αλλαγή αυτή από το νοµοσχέδιο από πλευράς
διοδίων των δηµοτών που µετακινούνται από τη µία πλευρά στην
άλλη της διώρυγας. β) ∆εν απαντάτε αν ολοκληρώθηκε η επί είκοσι
χρόνια επιχειρούµενη αµαρτωλή εκκαθάριση. γ) ∆εν απαντάτε αν
συνεχίζουν ακόµα να πληρώνονται µε τους παχυλούς µισθούς οι
εκκαθαριστές.
Το κεφάλαιο Ε', κύριοι συνάδελφοι, αφορά ένα σηµαντικό τοµέα της
εθνικής µας οικονοµίας. Αφορά τον κλάδο των γουνοποιών, έναν
κλάδο ο οποίος δραστηριοποιείται στην παραµεθόριο περιοχή της
δυτικής Μακεδονίας. 'Ενας κλάδος δυναµικός, ένας κλάδος ο
οποίος λόγω της κρίσης περνά αυτήν την περίοδο µια µεγάλη
δοκιµασία.
Οι άνθρωποι αυτοί των συνόρων είναι επιχειρηµατίες.



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ζ' - 6 ΙΟΥΛΙΟΥ 1999 185

Ζητούν από την Κυβέρνηση να ρυθµίσει υποχρεώσεις προς τις
τράπεζες και προς το δηµόσιο, γιατί σήµερα δεν µπορούν να
ανταποκριθούν σ'αυτές τις υποχρεώσεις.
∆ήλωσε ο κύριος Υπουργός πριν από λίγο ότι δέχεται η ρύθµιση
από δεκαπέντε εκατοµµύρια (15.000.000) να ανέλθει στο ποσό των
τριάντα εκατοµµυρίων (30.000.000). Ο εχθρός του καλού, κύριε
Υπουργέ, είναι το καλύτερο. Οι άνθρωποι της περιοχής εκείνο που
ζητούν, ώστε να συµπεριληφθεί το µεγαλύτερο κοµµάτι αυτών που
σήµερα είναι µέσα στο πρόβληµα είναι το ποσό αυτό να το
ανεβάσετε στο ύψος των πενήντα εκατοµµυρίων (50.000.000).
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: 'Ολοι στην επιτροπή ζητήσαµε
τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000).
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Κάνετε λάθος, κύριε συνάδελφε. Το
τριάντα ειπώθηκε από ορισµένους. Εµείς υποστηρίξαµε αυτό που
ζήτησαν και ζητούν οι φορείς της περιοχής, τα πενήντα εκατοµµύρια
(50.000.000).
Εδώ πρέπει να επισηµάνω κάτι που πρέπει όλοι µας να το
γνωρίζουµε.
Στην περιοχή αυτή η πολιτεία για να στηρίξει αυτό τον κλάδο, έχει
επενδύσει εδώ και πολλά χρόνια πολλά χρήµατα, για να
δηµιουργήσει τις υποδοµές εκείνες, ώστε ο κλάδος αυτός
απρόσκοπτα να συνεχίσει τη δραστηριότητά του. Χρήµατα τα οποία
είχαν σχέση µε τον εκσυγχρονισµό και την επέκταση του
αεροδροµίου, την απόκτηση εκθεσιακού χώρου, τη βελτίωση
γενικότερα του οδικού δικτύου και µια σειρά άλλων επεµβάσεων, οι
οποίες κινούντο προς την κατεύθυνση στήριξης αυτού του
δυναµικού κλάδου στη δυτική Μακεδονία.
Φαίνεται ότι η ρύθµιση αυτή είναι ένα πολύ µικρό κοµµάτι, µια µικρή
προσφορά στους κατοίκους της περιοχής τόσο της Καστοριάς όσο
και των άλλων περιοχών, όπως είναι η Σιάτιστα, τα Γρεβενά, αλλά
και η Φλώρινα.
Είναι ανάγκη να το κάνετε κύριε Υπουργέ. Και είναι ανάγκη γιατί οι
άνθρωποι στην περιοχή αυτή ασχολούνται αποκλειστικά µε τη
γούνα και πίσω από τη γούνα υπάρχει µια αλυσίδα άλλων
δραστηριοτήτων που έρχονται και υποστηρίζουν αυτόν τον κλάδο.
'Ολους αυτούς τους κλάδους, πρέπει να τους προσέξουµε, γιατί ήδη
αυτήν τη στιγµή βρίσκονται σε κατάσταση µαρασµού και οδηγούνται
προς τον αφανισµό. ∆εν είναι σηµαντικό. 'Εγινε µια ρύθµιση το
1992. Μπορούµε να κάνουµε µια ακόµα ρύθµιση, για να
µπορέσουµε να βοηθήσουµε αυτούς τους ανθρώπους, γιατί απ'ό,τι
φαίνεται η κρίση οδηγείται προς το τέλος της.
Θα προσφέρουµε µια µεγάλη υπηρεσία σ'αυτούς τους ανθρώπους,
µια µεγάλη υπηρεσία, η οποία πρώτον, θα είναι θετική για την
εθνική οικονοµία, από τη δραστηριότητα αυτού του κλάδου, φέρνει
σηµαντικό συνάλλαγµα στη χώρα. ∆εύτερον, απασχολεί ένα
σηµαντικό αριθµό ανθρώπων και τρίτον, θωρακίζει την περιοχή µας
κρατώντας αυτούς τους ανθρώπους στην εσχατιά αυτήν της
Ελλάδος, τη δυτική Μακεδονία.
Σας ευχαριστώ πολύ.
( Χειροκροτήµατα απ' την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η κ. Μαρία Μπόσκου,
Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος, έχει το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Βουλευτές, µε το πρώτο
κεφάλαιο του προτεινόµενου νοµοσχεδίου, επιχειρείται η ενίσχυση
του χρηµατιστηριακού θεσµού µέσω της σύστασης µιας Νέας
Χρηµατιστηριακής Αγοράς εντός του Χρηµατιστηρίου Αξιών
Αθηνών, η οποία θα απευθύνεται σε µετοχές µικροµεσαίων
επιχειρήσεων κυρίως, µε στόχο, όπως αναφέρεται στην εισηγητική
έκθεση, τη χρηµατοδότηση της ανάπτυξής τους.
'Εχουµε επανειληµµένα τονίσει ότι ο χαρακτήρας του ελληνικού
χρηµατιστηρίου, όπως άλλωστε και όλων ανά τον κόσµο
χρηµατιστηρίων, δεν µπορεί να χαρακτηριστεί ως παραγωγικός,
αλλά καθαρά κερδοσκοπικός.
Το χρηµατιστήριο συνεπώς αποτελεί ένα κερδοσκοπικό κέντρο που
δεν έχει σχέση µε παραγωγικές διαδικασίες. Σύµφωνα µε έρευνες

που κατά καιρούς έχουν δει τα φώτα της δηµοσιότητας, µόνο ένα
ελάχιστο ποσοστό των αντλούµενων από το χρηµατιστήριο
κεφαλαίων χρησιµοποιείται για πάγιες επενδύσεις που θα
συνέβαλαν στην παραγωγική διαδικασία, στην παραγωγική
ανάπτυξη, το δε υπόλοιπο για διάφορες χρήσεις όπως εξαγορές,
συγχωνεύσεις, µείωση δανειακών υποχρεώσεων, κεφάλαια
ενίσχυσης θυγατρικών και άλλα. Αυτά λένε τα στοιχεία.
Εµείς δεν µπορούµε να κατανοήσουµε τη θέση όλων εκείνων που
υποστηρίζουν ότι το χρηµατιστήριο µπορεί να λειτουργεί
αναπτυξιακά.
Το παρόν νοµοσχέδιο -ειδικότερα το πρώτο του κεφάλαιο- κάνει
σαφώς µια κίνηση ενίσχυσης του χρηµατιστηριακού θεσµού στα
πρότυπα της ευρωπαϊκής Νέας Χρηµατιστηριακής Αγοράς, που
κινείται στα πλαίσια των προσπαθειών ενοποίησης των
ευρωπαϊκών αγορών, όπως αναφέρεται και στην εισηγητική έκθεση.
Στόχος βέβαια είναι, σε συνδυασµό και µε άλλους παράγοντες,
όπως η έλλειψη του πόθεν έσχες, οι φορολογικές απαλλαγές, η
ανωνυµία των κατόχων των µετοχών, οι ιδιωτικοποιήσεις των
δηµοσίων επιχειρήσεων, να καταστεί ευνοϊκότερη η είσοδος στα
ξένα κυρίως "επενδυτικά" κεφάλαια µε καθαρά κερδοσκοπικά
κριτήρια.
Η ενίσχυση του χρηµατιστηριακού θεσµού µε την εισαγωγή και των
µικροµεσαίων σε αυτό δεν µας εκπλήσσει. 'Αλλωστε είναι ένα από
τα πολλά νοµοσχέδια που η κυβέρνηση έχει φέρει σ' αυτήν την
Αίθουσα σε ένα πολύ µικρό χρονικό διάστηµα µε θέµα το
χρηµατιστήριο. Αν θέλετε αποτελεί τη φυσική συνέχεια της πολιτικής
της Κυβέρνησης. Μιας πολιτικής ανάπτυξης των κερδών των
µεγάλων επιχειρήσεων, των τραπεζών, σε βάρος των εισοδηµάτων
και των κοινωνικών κατακτήσεων των εργαζοµένων. Μιας πολιτικής
από την οποία µε κάθε τρόπο και µέσο ευνοείται η κερδοσκοπία, η
αποκόµιση υψηλής κερδοφορίας του κεφαλαίου σε σύντοµο
χρονικό διάστηµα. Μιας πολιτικής στο στόχαστρο της οποίας έχει
µπει η πλειοψηφία των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, οι οποίες µε
µαθηµατική ακρίβεια οδηγούνται σε κλείσιµο.
Η ενίσχυση, λοιπόν, της αποκαλούµενης χρηµατικής οικονοµίας,
ενός καθαρά κερδοσκοπικού τοµέα, αποτελεί ανασταλτικό
παράγοντα παραγωγικής ανάπτυξης της οικονοµίας. ∆εν είναι
άγνωστα τα τεράστια χρηµατοοικονοµικά προβλήµατα που
αντιµετωπίζουν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, τα οποία σε
συνδυασµό µε άλλους παράγοντες όπως για παράδειγµα η εισβολή
των πολυεθνικών επιχειρήσεων, η πτώση της ζήτησης εξ αιτίας της
ακολουθούµενης αντιλαϊκής πολιτικής, έχουν οδηγήσει σε
πτωχεύσεις πάρα πολλές µικροµεσαίες επιχειρήσεις µε άµεσες
επιπτώσεις την ουσιαστική µείωση της απασχόλησης.
Το χρηµατοδοτικό πρόβληµα των µικροµεσαίων επιχειρήσεων
όµως δεν λύνεται µε τη Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά και την είσοδο
κάποιων πολύ λίγων σε σχέση µε το σύνολο των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων. 'Ισα-ίσα που µε αυτό τον τρόπο ενισχύεται µε ένα
ακόµη εργαλείο επιλεκτικά µια µικρή κατηγορία µικροµεσαίων
επιχειρήσεων, η οποία έτσι και αλλιώς τύγχανε της στήριξης και της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, αλλά και των ελληνικών κυβερνήσεων.
Η µεγάλη µάζα των µικροµεσαίων επιχειρήσεων αφήνεται στην τύχη
της, όπως ακριβώς γίνεται και µέχρι σήµερα. Τα προβλήµατά τους
µάλιστα θα ενταθούν, όπως τονίζεται και από κυβερνητικούς
παράγοντες, εν όψει της ένταξης της χώρας στην ΟΝΕ και της
έλευσης του ευρώ.
Τα περί ανάδειξης της νέας γενιάς επιχειρηµατιών νοµίζουµε ότι
αποτελούν και το πολιτικό µήνυµα της Κυβέρνησης, αλλά και της
επιτροπής των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων για την δηµιουργία µιας
νέας νοοτροπίας του αποκαλούµενου "επιχειρείν" στην Ευρώπη,
όπως αναφέρεται και στη σχετική ανακοίνωση της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής.
Το επιχείρηµα ότι η εισαγωγή αυτών των επιχειρήσεων στη ΝΕ.Χ.Α.
θα φέρει και αύξηση των θέσεων εργασίας, δεν αντέχει την
παραµικρή κριτική εάν δει κανείς τι συµβαίνει σήµερα µε τις άλλες
επιχειρήσεις που είναι εισηγµένες στο χρηµατιστήριο και µε το
επίπεδο της ανεργίας, η οποία έχει φθάσει στο υψηλότερο ποσοστό
των τελευταίων χρόνων µε παραπέρα τάση επιδείνωσης.
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Κατά συνέπεια η ΝΕ.Χ.Α. δεν αποτελεί τοµή στην ανάπτυξη της
ελληνικής οικονοµίας, όπως αναφέρει η εισηγητική έκθεση. Ισως να
αποτελεί τοµή της λεγόµενης χρηµατικής οικονοµίας, η οποία όµως
δεν έχει καµία σχέση µε την οικονοµική ανάπτυξη της χώρας και την
ανακούφιση των λαϊκών στρωµάτων.
Να σηµειώσουµε ότι και στην περίπτωση της Νέας
Χρηµατιστηριακής Αγοράς, όπως και στο χρηµατιστήριο, το
επενδυτικό κοινό και κυρίως οι µικροµέτοχοι, σε καµία περίπτωση
δεν διασφαλίζονται από τις διάφορες κερδοσκοπικές εξάρσεις, οι
οποίες άλλωστε είναι χρήσιµες για µία µεγάλων διαστάσεων
µεταφορά εισοδήµατος από τους µικροεπενδυτές προς αυτούς που
ελέγχουν την αγορά, τους αποκαλούµενους θεσµικούς επενδυτές,
παρά τις όποιες δικλείδες ασφαλείας που αναφέρονται στις
επιµέρους διατάξεις του νοµοσχεδίου.
Στη συζήτηση επί της αρχής θα θέλαµε να σταθούµε και στο Γ'
Κεφάλαιο του νοµοσχεδίου που αφορά τις ρυθµίσεις για τις ∆ΕΚΟ.
Με τις ρυθµίσεις που φέρνει η Κυβέρνηση σ' αυτό το κεφάλαιο,
ουσιαστικά διευκολύνεται η διαδικασία µετατροπής των δηµοσίων
επιχειρήσεων σε ανώνυµες εταιρείες. Γίνεται προσπάθεια
ολοκλήρωσης της ιδιωτικοποίησης του δηµόσιου πλούτου της
χώρας µε συνοπτικές διαδικασίες. Το γεγονός της δυνατότητας
διεύρυνσης του αριθµού των µελών του διοικητικού συµβουλίου
µιας ∆ΕΚΟ, που είναι ανώνυµη εταιρεία, που εισάγεται µε το 21ο
άρθρο του νοµοσχεδίου, δίνει τη δυνατότητα στους ιδιώτες
µετόχους να αποκτήσουν ακόµα και την πλειοψηφία του διοικητικού
συµβουλίου από τη µία και από την άλλη υποβαθµίζει ακόµα
περισσότερο, καθιστά ουσιαστικά διακοσµητικό το ρόλο, την
παρουσία των δύο εκπροσώπων των εργαζοµένων στο ∆.Σ. της
εταιρείας, αφού θα είναι δύο στους δεκατρείς, εάν το ∆.Σ.
αποτελείται από δεκατρία µέλη.
Με την κατάργηση δε της ρητής αναφοράς που είχε ο 2414 στο
άρθρο 6, ως προς τη σύνθεση του διοικητικού συµβουλίου περί
συµµετοχής εκπροσώπων του δηµοσίου και την αναφορά ότι
εκπροσωπούνται στο ∆.Σ. οι µέτοχοι είναι δυνατόν µε συµφωνία
κυβέρνησης και ιδιωτών µετόχων, να διευρυνθεί ακόµα
περισσότερο η συµµετοχή των ιδιωτών µετόχων στο ∆.Σ.
Με το 22ο άρθρο του νοµοσχεδίου επιχειρείται η πλήρης
ανεξαρτοποίηση απο κάθε κυβερνητικό και κοινοβουλευτικό, όποιος
ακόµα υπάρχει, έλεγχο των ∆ΕΚΟ, των οποίων οι µετοχές σε
ποσοστό από 25% έως 49% δίνονται σε ιδιώτες. 'Ετσι ανοίγει
διάπλατα πια ο δρόµος για να αλλοιωθεί ο χαρακτήρας των
εταιρειών αυτών που ασκούν δραστηριότητα κοινής ωφέλειας,
όποιος βέβαια αποµενει µετά τη µετοχοποίησή τους.
Νοµίζω ότι είναι περιττό να αναφερθούµε στις τεράστιες αρνητικές
επιπτώσεις που αυτό συνεπάγεται στον τρόπο και το κόστος
παροχής υπηρεσιών προς τους πολίτες, αφού πλέον θα
θεωρούνται αµιγώς εµπορικές επιχειρήσεις.
Επιπτώσεις θα υπάρχουν και ως προς τον έλεγχο στρατηγικής
σηµασίας επιχειρήσεων από το κράτος.
Στο ∆' Κεφάλαιο του νοµοσχεδίου που αναφέρεται στη διώρυγα της
Κορίνθου, θέλω να πω ότι προσπάθησε ο κύριος Υφυπουργός στη
συζήτηση του νοµοσχεδίου στην επιτροπή να µας πείσει πως η
λειτουργία της διώρυγας είναι ζηµιογόνα και οι δραστηριότητές της
φθίνουσες.
Από όσα όµως και οι εκπρόσωποι των εργαζοµένων είπαν,
απέδειξαν πως οι ισχυρισµοί του κυρίου Υφυπουργού δεν
ευσταθούν. Κατ' αρχήν η επιχείρηση έδειξε ζηµίες τα δύο τελευταία
χρόνια, όχι λόγω της λειτουργίας της, αλλά λόγω κακής διαχείρισης,
αφού αναγκάστηκε να πληρώσει πρόστιµα ΦΠΑ, δεδουλευµένα σε
εργαζόµενους, καθώς επίσης ο πόλεµος στη Γιουγκοσλαβία,
επηρέασε αρνητικά τον αριθµό των διελεύσεων µιας και ο κύριος
προορισµός των πλοίων είναι η Αδριατική, η οποία δεν πρέπει να
ξεχνάµε πως όλο το προηγούµενο διάστηµα ήταν σε εµπόλεµη
κατάσταση, ήταν µία εµπόλεµη ζώνη.
Ο σηµαντικότερος όµως λόγος για τη µείωση της δραστηριότητας
της διώρυγας είναι η έλλειψη έργων εκσυγχρονισµού,
διαπλάτυνσης, αλλά ακόµα και αυτών των έργων συντήρησης της

διώρυγας, καταστώντας την έτσι επικίνδυνη για τη διέλευση.
Η Κυβέρνηση αντί να πάρει όλα εκείνα τα µέτρα που θα
καταστήσουν τη διώρυγα ασφαλή, αντί να χρηµατοδοτήσει έργα
εκσυγχρονισµού και διαπλάτυνσης, ετοιµάζει µε το νοµοσχέδιο αυτό
την παράδοση µίας ακόµα δηµόσιας επιχείρησης στους ιδιώτες µε
τη µορφή των συµβάσεων παραχώρησης των λειτουργιών της
διώρυγας.
Είναι σοβαρές και δικαιολογηµένες οι ανησυχίες των εργαζοµένων
για την τύχη αυτής της επιχείρησης, αλλά και όλων των θέσεων
εργασίας που τελικά έχουν αποµείνει. Αξίζει νοµίζω να
σηµειώσουµε ότι η διώρυγα λειτουργεί σήµερα µε το µικρότερο
αριθµό προσωπικού των τελευταίων ετών.
∆ικαιολογηµένες και οι ανησυχίες των εκπροσώπων της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης για τις επιπτώσεις στους κατοίκους της περιοχής,
που θα φέρει η παραχώρηση των λειτουργιών της διώρυγας σε
ιδιώτες.
'Οσον αφορά το πέµπτο κεφάλαιο, θα ήθελα να σταθώ στο 29ο
άρθρο, που αφορά τη ρύθµιση των χρεών προς τους γουνοποιούς.
Κατά τη διάρκεια της συζήτησης του νοµοσχεδίου στην επιτροπή
είχε επισηµανθεί από όλους η µεγάλη κρίση που διέρχεται αυτήν
την περίοδο ο κλάδος της γούνας.
Σαν βασική αιτία από τους περισσότερους Βουλευτές, ιδιαίτερα της
Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑ.ΣΟ.Κ, θεωρήθηκε και θεωρείται το
χάσιµο της αγοράς της Ρωσίας. Πιστεύουµε πως οι κύριες αιτίες της
κρίσης βρίσκονται αλλού και σκόπιµα αποσιωπούνται.
Η πορεία της χώρας µας στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση επηρέασε
αρνητικά την εξέλιξη της γούνας. Η λεγόµενη ελεύθερη αγορά
έδρασε καταστροφικά για τους γουνεργάτες και τους
µικρογουνοποιούς συνολικά για τον κλάδο και για ολόκληρη τη
δυτική Μακεδονία. ∆εν πάρθηκαν ούτε από τις κυβερνήσεις της
Νέας ∆ηµοκρατίας ούτε από τις κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ µέτρα για
την καθετοποίηση του κλάδου, την εισαγωγή φθηνής πρώτης ύλης
χωρίς τους µεσάζοντες, την παραγωγή της πρώτης ύλης, την
προώθηση των προϊόντων, τη δηµιουργία όλης εκείνης της
απαραίτητης υποδοµής, οδικής, σιδηροδροµικής, αεροπορικής, για
να υποδεχθεί τους πελάτες από τις ανατολικές χώρες αλλά και από
αλλού.
Τα αποτελέσµατα αυτής της πολιτικής αδιαφορίας από πλευράς
των κυβερνήσεων και του ΠΑ.ΣΟ.Κ και της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν
και είναι ο καταποντισµός ιδιαίτερα των µικρών γουνοποιών της
περιοχής.
Το άρθρο 29, το οποίο ρυθµίζει τα χρέη των επιχειρήσεων, κατά τη
γνώµη µας, δεν αρκεί για να λύσει αυτό το τεράστιο πρόβληµα.
Νοµίζω ότι δεν είναι ανάγκη να επιχειρηµατολογήσω για την αύξηση
του κεφαλαίου, αφού ο κύριος Υπουργός αποδέχθηκε αυτήν την
αύξηση στα τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000) δραχµές.
Πιστεύουµε ότι ως ένα βαθµό θα λυθούν κάποια προβλήµατα που
έχουν να κάνουν µε χρέη, τα οποία έχουν ήδη πληρώσει οι
γουνοπαραγωγοί, αλλά λόγω ακριβώς των τοκογλυφικών επιτοκίων
και ό,τι άλλο ζητούσαν οι τράπεζες έχουν σήµερα ανέλθει σε
υπέρογκα ποσά δυσβάστακτα.
Επίσης αυτό που κατά τη γνώµη µας θα έπρεπε και πρέπει να λυθεί
είναι το πρόβληµα των τριτεγγυητών.
'Οπως είπαµε και στην επιτροπή, παρά το γεγονός ότι έµπαινε σε
αυτά τα δάνεια εγγυητής το δηµόσιο, οι τράπεζες ζητούσαν
εγγυήσεις και από τρίτους. 'Ετσι ο ένας γουνοποιός έµπαινε
τριτεγγυητής για να πάρει δάνειο ο άλλος, µε αποτέλεσµα να
δηµιουργείται ένας φαύλος κύκλος, ο οποίος βάζει στο στόχαστρο
όλους τους γουνοποιούς συνολικά.
'Οσον αφορά τα πολλά υπόλοιπα άρθρα του νοµοσχεδίου θα
τοποθετηθούµε στην κατ'άρθρον συζήτηση. Πιστεύουµε πως στην
επί της αρχής συζήτηση ο εντοπισµός αυτών των πιο κύριων
ζητηµάτων αρκεί. ∆ηλώνουµε ότι καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι
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Υπουργοί Εθνικής 'Αµυνας, Εξωτερικών, Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών και ∆ικαιοσύνης κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Κύρωση
του Συµφώνου για την Πολυεθνική Ειρηνευτική ∆ύναµη
Νοτιοανατολικής Ευρώπης και του Προσθέτου Πρωτοκόλλου στο
Σύµφωνο".
Θα παραπεµφθεί στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή της Ολοµέλειας.
Ο ειδικός αγορητής του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ.
Γεώργιος Ρόκος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι αλήθεια ότι ζούµε σε παγκόσµιο επίπεδο ένα κλίµα που έχει
ιδιαίτερα χαρακτηριστικά.
Το χαρακτηριστικό που υπάρχει σήµερα είναι ότι οδηγούνται οι
πολιτικές γνώµες από τους κανόνες της αγοράς και όχι η αγορά
από τους κανόνες της πολιτικής. Αυτό έχει ως αποτέλεσµα κυρίως
την επικράτηση αντιλήψεων πολιτικοϊδεολογικού χαρακτήρα, την
εδραίωση του νεοφιλελευθερισµού παγκοσµίως και ό,τι αυτό
συνεπάγεται. Οι πολιτικές δυνάµεις έχουν αποδεχθεί στην
πραγµατικότητα αυτήν την εξέλιξη. Κάποιοι την έχουν ονοµάσει
παγκοσµιοποίηση της οικονοµίας, διεθνοποίηση της αγοράς. Ποια
είναι όµως τα αποτελέσµατα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, κατά συνέπεια
και στη χώρα µας;
Κάποτε το κεφάλαιο επεδίωκε την κερδοφορία, εκ των πραγµάτων
φυσικά, µέσα από τον έλεγχο των παραγωγικών επενδύσεων, µέσα
από τον έλεγχο της βιοµηχανίας και του ορυκτού πλούτου. Σήµερα
έχει µεταφέρει το ενδιαφέρον του και δεν επιδιώκει πια την
κερδοφορία µέσα από τον έλεγχο των µέσων παραγωγής, αλλά
µέσα από τον έλεγχο του τραπεζικού κεφαλαίου και του διεθνούς
χρηµατιστηριακού κεφαλαίου.
Αυτό για την Ευρώπη έχει µία αρνητική εξέλιξη. Την ανεργία.
∆ιαπιστώνει κανείς πως οικονοµικοί κολοσσοί όπως η Γερµανία, µία
βιοµηχανική χώρα, σήµερα έχει πέντε εκατοµµύρια ανέργους, στη
δε την Ευρώπη συνέπεια αυτής της εξέλιξης είναι είκοσι
εκατοµµύρια άνεργοι. Στη δε χώρα µας, δηµοσιοποιηµένο και
αποδεδειγµένο πια ποσοστό ανεργίας, καταγεγραµµένο είναι ότι
έχει ξεπεράσει το 11%. Αυτή είναι µία θετική εξέλιξη; Οι
προσπάθειες που πρέπει να κάνουµε εµείς είναι προσαρµογής
προς αυτήν την κατεύθυνση ή βήµατα ελέγχου αυτής της εξέλιξης
µε προσπάθειες εθνικού χαρακτήρα;
Φοβάµαι πως στην πράξη δεν κάνουµε κάτι τέτοιο και αυτό φαίνεται
µε τον τρόπο που νοµοθετούµε. Σε ελάχιστα χρόνια, σε τρία χρόνια,
στην προσπάθεια προσαρµογής στη διεθνή χρηµατιστηριακή
πραγµατικότητα, η Κυβέρνηση αναγκάστηκε να φέρει απανωτά
πέντε νοµοσχέδια προσαρµογής. Αλλά όσα νοµοσχέδια κι αν φέρει,
η απαιτούµενη ταχύτητα προσαρµογής δηµιουργεί µεγαλύτερη
σύγχυση στην αγορά παρά έλεγχό της. Με αποτέλεσµα συνεχή
συρρίκνωση της παραγωγικής βάσης της χώρας µας. Και αν αυτό
για τη Γερµανία είναι κάτι που µπορεί να ξεπεραστεί µε ανοίγµατα
σε διεθνείς αγορές, για τη χώρα µας είναι µοιραίο.
Αν αυτό θελήσεις να το προσαρµόσεις στο σηµερινό νοµοσχέδιο
που έχει αναφορά τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, θα διαπιστώσει
κανείς πως τουλάχιστον σε αυτόν το χώρο όπου είναι και
προνοµιακός για τη δική µας οικονοµία, µπαίνουµε σε µία νέα
περιπέτεια. 'Οταν τα πέντε µέχρι σήµερα νοµοθετήµατα έδειξαν
αναποτελεσµατικότητα ελέγχου, παρακολούθησης των εξελίξεων,
όταν επιβεβαιώθηκε ότι κανείς στη χώρα µας χρηµατιστηριακά δεν
επενδύει στο χρηµατιστήριο, αλλά παίζει στο χρηµατιστήριο,
φανταστείτε τι µπορεί να γίνει, όσον αφορά τον κλάδο της
µικροµεσαίας επιχείρησης, το µέγεθος των οποίων προδικάζει την
αποτυχία. Και αυτό σε µία µικροµεσαία επιχείρηση που εκ των
πραγµάτων έχει χτυπηθεί µε βάση την άσκηση µίας συγκεκριµένης
οικονοµικής πολιτικής, όπου το συνεχώς συρρικνούµενο εισόδηµα
των ευρύτερων λαϊκών στρωµάτων αντανακλά στη συρρίκνωση της
παραγωγικής βάσης της µικρής και µεσαίας επιχείρησης που
παράγει κατά τη φύση της προϊόντα ευρείας λαϊκής κατανάλωσης.
Αυτές οι επιχειρήσεις πώς µπορούν σήµερα και ελεγχόµενα και
προγραµµατισµένα πράγµατι να µπουν σε µία τέτοια περιπέτεια, µε

ένα χρηµατιστήριο το οποίο δεν είναι έτοιµο;
Οµολόγησε προχθές ο κ. Σαµαράκης στην επιτροπή πως όσον
αφορά τις τριακόσιες επιχειρήσεις που βρίσκονται ήδη στο
χρηµατιστήρο, έχουν διαπιστωθεί εβδοµήντα οκτώ παραβάσεις και
έχουν αποδοθεί ευθύνες και πολλές δε βρίσκονται ήδη σε εκδίκαση
ποινικού χαρακτήρα.
Aν ακολουθήσουµε κάτι τέτοιο, χωρίς να έχουµε συνείδηση
επενδυτικού χαρακτήρα, παρά λογική µόνο του τζόγου, φαντασθείτε
πού θα οδηγήσει. Θα τιµωρηθούν, είπε ο κ. Σαµαλάκης, όσοι
µπαίνουν µε λογική τζόγου στο χρηµατιστήριο, σαν τζογαδόροι.
Αλήθεια, ποια είναι τα χαρακτηριστικά των υποτιθέµενων
επενδυτών στο χρηµατιστήριο σήµερα, όταν αυτοί έχουν περάσει το
ενάµισι εκατοµµύριο άτοµα; Ποια είναι η δυνατότητα αντικειµενικής
πληροφόρησης, που δίνεται σήµερα στον επενδυτή; Ποιοι έλεγχοι
γίνονται και ποια συνεργασία υπάρχει µε την ΕΣΗΕΑ, που θα ήταν
απαραίτητη, για να δίνονται πραγµατικά στοιχεία σε δηµοσιότητα
και να µη δηµιουργούν φρούδες ελπίδες και παραστατικές εικόνες,
που δεν αντανακλούν πραγµατικότητα; 'Ολα αυτά τα αιωρούµενα
δηµιουργούν µία αβεβαιότητα ότι αν συνεχίσουµε και στις
µικροµεσαίες µεταποιητικές επιχειρήσεις µε αυτήν την τακτική, θα
αποτύχουµε και θα βάλουµε σε µεγάλο κίνδυνο τους επενδυτές,
που τους έχει επιβληθεί επί πολλά χρόνια µε άµεσους και έµµεσους
τρόπους η λογική του τζόγου, µε την ίδια ασκούµενη πολιτική των
καζίνο, των επίσηµων τζόγων, του ΞΥΣΤΟ, του ΠΡΟ-ΤΟ και του
ΛΟΤΤΟ κλπ., µία αντίληψη η οποία είναι εξωφρενική, η οποία δεν
αντιµετωπίζεται και δεν φρενάρεται µε τίποτα. 'Οταν υπάρχει αυτή η
αντίληψη, χωρίς να γίνεται έλεγχος και χωρίς τις προτάσεις της
Επιτροπής Θεσµών και ∆ιαφάνειας που υπάρχει εδώ και δύο
χρόνια και δεν έχει υλοποιηθεί, πού µπορεί να οδηγήσει;
'Ελεγαν ότι το χρηµατιστήριο βοηθάει την ανάπτυξη, γιατί είναι µία
µέθοδος άντλησης υγιούς κεφαλαίου για τις επενδύσεις. 'Εχει φανεί
τέτοιο πράγµα στη χώρα µας; ∆υστυχώς, δεν έχει φανεί. Και
αρχίζοντας από τον πρώτο έλεγχο, όταν διαπιστώνει κανείς ότι
επιχειρήσεις κατασκευαστικές, που έχουν σαν περιουσιακά στοιχεία
εκατό απαξιωµένα µηχανήµατα -και αυτό φαίνεται από τη
χρησιµοποίησή τους σε έργα, που τους έχουν δοθεί- ιδιώτες της
περιοχής και διαβάζει κανείς πού έχει φτάσει το µετοχικό τους
κεφάλαιο, τροµοκρατείται. Αυτό δεν οδηγεί πουθενά. ∆εν
µεταφέρθηκαν κεφάλαια σε πραγµατικές επενδύσεις και
εκσυγχρονισµό των επιχειρήσεων αυτών. Και είναι γνωστό, άσχετα
αν µόνο, όπως ισχυρίστηκε ο κ. Σαµαλάκης, έντεκα επιχειρήσεις
δείχνουν να έχουν υπερδιπλασιασµό των µετοχικών τους
κεφαλαίων. Αυτό φαίνεται µε την πρώτη µατιά, αλλά στην
πραγµατικότητα είναι πάµπολλες αυτές, που έτσι έχουν αντλήσει
κεφάλαια. Και δεν είναι τυχαίο ότι αυξάνει παρ' όλα ταύτα η ανεργία,
αντί να περιορίζεται. Αν δει κανείς τον τετραπλασιασµό της αξίας
στο χρηµατιστήριο, που έχει γίνει τα τελευταία χρόνια, και το
παραλληλίσει µε τις πραγµατικές επενδύσεις και την απόδοση
κεφαλαίου, που θα αντανακλούσε στη µείωση της ανεργίας, θα
διαπιστώσει στην πραγµατικότητα ότι τίποτε από αυτά δεν έχει γίνει.
Να, γιατί όλοι λένε ότι το χρηµατιστήριο είναι ένας αέρας, που δεν
ανταποκρίνεται σε καµία οικονοµική πραγµατικότητα. Ασφαλώς
υπάρχει ανάγκη προσαρµογής, όταν κανείς από την αρχή έχει
υιοθετήσει κάποιες ιδεολογικές και πολιτικές εξελίξεις σε παγκόσµιο
επίπεδο. ∆ηλαδή η λογική του κέρδους που επιβάλλεται, και της
αγοράς που επιβάλλεται και από την ίδια τη Συνθήκη του Μάαστριχτ
άρθρα 3 και 102, που υποχρεώνει τις πολιτικές δυνάµεις να
προσαρµόσουν την οικονοµική τους πολιτική µε βάση τους κανόνες
της ελεύθερης οικονοµίας της αγοράς.
Αυτό που έδειξε κατ' αρχήν ένα στοιχείο ότι ενισχύθηκε σε πρώτη
φάση το τραπεζικό κεφάλαιο µε την υπερκερδοφορία, την αύξηση
κατά 400% των κερδών στις τράπεζες που ήταν ουσιαστικά το
µακρύ χέρι του χρηµατιστηριακού κεφαλαίου που σήµερα
επιβεβαιώνεται  µε  µεγάλη  ταχύτητα  στη  χώρα  µας,  θα
διαπιστώσει  κανείς ότι όλα είναι επισφαλή, είναι όλα αιωρούµενα
και στην πραγµατικότητα υπονοµεύεται κάθε µέρα που
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περνάει η παραγωγική βάση της χώρας.
Μ' αυτήν την εξέλιξη είναι τυχαίο το ότι στις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις έχει σαν αποτέλεσµα αυτή η άσκηση της πολιτικής, το
κλείσιµο εκατόν είκοσι χιλιάδων επιχειρήσεων; Με δανεικά χρήµατα
ή χρήµατα του τζόγου, χωρίς ουσιαστική εξέταση περιεχοµένου των
επενδύσεων µε απλά επενδυτικά προγράµµατα τα οποία δεν
µπόρεσε µέχρι στιγµής να τα ελέγξει ούτε το σφιχτό τραπεζικό
σύστηµα, πιστεύετε πως το ελεύθερο κεφάλαιο που θα κινείται από
τα χρηµατιστήρια θα µπορεί να ελέγχει την πράξη των επενδύσεων;
Με ποια υποδοµή, όταν το ίδιο τραπεζικό σύστηµα δεν κατάφερε
µέχρι σήµερα αυτές τις επενδύσεις να τις ελέγξει και οδήγησε σαν
εξέλιξη στο κλείσιµο πολλών επιχειρήσεων αµέσως µετά το άνοιγµά
τους;
∆εν είναι, λοιπόν, εύκολο να προσαρµόζεσαι µε τα στοιχεία της
ελληνικής οικονοµίας σ' αυτήν την παγκόσµια πραγµατικότητα που
όσον αφορά την Ευρώπη οδηγεί στην ύφεση του παραγωγικού
κεφαλαίου, όσο δε αφορά τις ανατολικές αγορές στην αύξηση του
παραγωγικού κεφαλαίου. Γιατί τι έχει γίνει στην πραγµατικότητα;
Αυτή η πολιτική, όσον αφορά την Ευρώπη, έχει οδηγήσει στον
περιορισµό των παραγωγικών επενδύσεων και τη χρήση αγοράς
εργασίας και τη µεγάλη ανεργία στην Ευρώπη µε την ανακάλυψη
νέων παραδείσων παραγωγικού κεφαλαίου, Ταϊβάν, Σιγκαπούρη
κλπ. Είναι τα στοιχεία της παγκοσµιοποίησης της οικονοµίας και της
αγοράς.
Αν δεν τα δούµε αυτά όσες φορές και αν νοµοθετήσουµε εδώ, κάτω
από το άγχος που µας οδηγεί η εξέλιξη, δεν θα µπορέσουµε να
δώσουµε απαντήσεις. Θα πρέπει, λοιπόν, να κάνουµε κατ' αρχήν
µια ανάλυση των πραγµατικών δεδοµένων της ελληνικής οικονοµίας
και µε σταδιακό έλεγχο του χρηµατιστηρίου να βρεθούν υγιή
κεφάλαια για επενδύσεις. Για να µην αγχώνονται κάθε φορά οι
διωκτικές αρχές µε το αν πρέπει ή δεν πρέπει να παρεµβαίνουν, σε
ποιο µέγεθος και µε ποια διαδικασία πρέπει να παρεµβαίνουν στη
σκανδαλώδη εξέλιξη του ελληνικού χρηµατιστηρίου.
Κατά συνέπεια, αυτή η νέα πέµπτη νοµοθετική ρύθµιση δείχνει
ουσιαστικά την αγχωτική κατάσταση της Κυβέρνησης, η οποία δεν
µπορεί εκ των πραγµάτων να ελέγξει τις εξελίξεις έχοντας ήδη εθίσει
το ελληνικό κοινό µέσα από την αγωνία που ζει στη λογική του
τζόγου και όχι την επενδυτική πρωτοβουλία που θα ήταν συνέπεια
της ίδιας της οικονοµίας της αγοράς.
Αυτές οι αποσπασµατικές κινήσεις δεν µας δίνουν τη βεβαιότητα ότι
θα µπορέσουν να βοηθήσουν και να δώσουν απάντηση στα
πραγµατικά προβλήµατα της οικονοµίας και θα τις καταψηφίσουµε.
Πάµε στο ξήλωµα του 2414. Μετά από συνεχείς παρεµβάσεις δεν
έχει µείνει πια τίποτα. Μετά δε την τελευταία ρύθµιση πράγµατι
οδηγείται στον πλήρη έλεγχο του δηµόσιου τοµέα στην ηγετική
πρωτοβουλία. Γιατί µη µου πείτε ότι θα περιοριστεί η συµµετοχή
στη διοίκηση των ιδιωτών µε βάση τα ποσοστά όταν είναι γνωστό
ότι η ίδια η δική σας προδιάθεση µε τις δικές σας επιλογές και
προτάσεις στη διοίκηση που θα γίνουν από το περιβάλλον της
Κυβέρνησης, θα ευθυγραµµίζονται πια απόλυτα µε µία επιλογή και
µε µια κατεύθυνση που θα οδηγεί στον έλεγχο από το µέρισµα, ας
πούµε το 49% που θα αντιπροσωπεύεται στη διοίκηση µε πλήρη
επικράτηση µε βάση τις δικές σας επιλογές.
Αυτή είναι και ουσιαστικά η κατεύθυνσή σας. Το ξεκινάτε µε µία
µεθοδικότητα ποσοστιαία για να το ολοκληρώσετε µε βάση τη δική
σας πολιτική βούληση. Γιατί διαφορετικά θα είχατε εκπροσωπήσεις
από οµοσπονδίες εργαζοµένων και όχι τυχαία από δύο
εκπροσώπους, από φορείς οργανωµένους, οι οποίοι έχουν και
ιστορία και έχουν και εµπειρία σε διοικήσεις κλπ. Τις αφήνετε,
λοιπόν, απρόσωπα και αφήνετε τον εαυτόν σας µε υπουργικές
αποφάσεις να ελέγξει στο µέλλον τη διοίκηση.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
Ως εδώ αφορά το θέµα του Ισθµού της Κορίνθου. Μας έχει
ξαναπασχολήσει στο παρελθόν. Είχε από τότε διαφανεί η διάθεσή
σας για πλήρη ιδιωτικοποίηση, αυτό που θα προσπαθήσετε να

κάνετε τώρα µέσω θυγατρικών εταιρειών που δεν διασφαλίζουν
στην πράξη διότι δεν οριοθετούν σε καµία περίπτωση. Αλλά τα
αφήνετε και αυτά αφηρηµένα στο 49% που θα έχει την εξέλιξη που
σας είπα στο προηγούµενο άρθρο του ν. 2414 χωρίς προστασία
των εργαζοµένων, οι οποίοι εργαζόµενοι δεν είναι απλά εργαλεία
στο επιχειρηµατικό κοµµάτι σε τέτοιες εξειδικευµένες δουλειές που
έχουν σχέση µε την εµπειρία τη διαχρονική. Θα ξηλωθεί και αυτή η
εµπειρία, θα µπουν υπό την αναζήτηση της κερδοφορίας ιδιωτικοί
φορείς, θα έχουν ξηλωθεί σιγά-σιγά γιατί αυτό γίνεται κιόλας µε το
να µην επαναπροσλαµβάνετε έγκαιρα τους ήδη απολυόµενους και
να συρρικνώνεται κάθε φορά το προσωπικό -και έχει ήδη
περιοριστεί την τελευταία δεκαπενταετία στο µεγαλύτερο βαθµό- και
έτσι τις µέχρι σήµερα εισηγήσεις που σας έχουν γίνει από τους
φορείς των εργαζοµένων για ένα πραγµατικά αναπτυξιακό ρόλο
που θα µπορούσε να παίξει ο Ισθµός της Κορίνθου µε παρεµβάσεις
και έλεγχο σε παράλληλες δραστηριότητες που υφίσταται σήµερα,
έλεγχο λιµανιών και παντρέµατος αυτών των δραστηριοτήτων µε
αυτό καθ' εαυτό το διαχειριστικό κοµµάτι του Ισθµού, τις αποπνέετε,
τις ξηλώνετε κοµµάτι-κοµµάτι και τις οδηγείτε στη µόνιµη φιλοσοφία
σας ότι οι εκ Θεού προερχόµενοι ιδιωτικοί επενδυτές θα σας
δώσουν τη λύση.
∆εν αφήνετε τίποτε ακόµη και αυτά που έχουν και ένα στρατηγικό
χαρακτήρα. Και ο Ισθµός της Κορίνθου έχει ένα στρατηγικό
χαρακτήρα και όχι µόνο τοπικό χαρακτήρα όπως επικαλούνται οι
τοπικοί φορείς.
Για να πάµε στους γουνοποιούς. Είναι θετικό ότι δεχθήκατε την
αύξηση από δεκαπέντε εκατοµµύρια σε τριάντα εκατοµµύρια.
Κάπου υπήρξε προσέγγιση των πενήντα εκατοµµυρίων που είχε
εισηγηθεί ο Πρόεδρός µας. Είναι εν τοιαύτη περιπτώσει σε θετική
κατεύθυνση, αλλά δεν διευκρινίζετε για µια ακόµη φορά και το
επαναλαµβάνω τι γίνεται µε το θέµα, του πώς θα δοθούν αυτά και
αν αφορά όλες τις επιχειρήσεις ή αν αυτό θα δοθεί σαν έλεγχο στις
∆ΟΥ ή στα διάφορα παράλληλα όργανα για να βρεθούν έτσι εκτός
ρύθµισης κάποιες επιχειρήσεις. Πρέπει αυτό να το απαντήσετε.
Αφορά όλες τις επιχειρήσεις των τριών νοµών ή θα µπουν και αυτές
κάτω από τον έλεγχο όπως έγινε και µε τις ρυθµίσεις των αγροτών,
των ∆ΟΥ, κλπ.; Με µία λέξη µπορείτε να το διευκρινίσετε για να
µπορέσουµε οµόφωνα και εµείς να στηρίξουµε αυτήν τη ρύθµιση
γιατί είναι πράγµατι και δική µας διάθεση να στηριχθεί αυτός ο
κλάδος, ο οποίος συρρικνώνεται µε αποτέλεσµα σ' αυτούς τους
νοµούς να υπάρχει ο µεγαλύτερος βαθµός ανεργίας. ∆ιευκρινίστε το
και αυτό για να µπορέσουµε και εµείς να σταθούµε θετικά σ' αυτήν
την πρωτοβουλία ιδιαίτερα µετά και τη σηµερινή σας διορθωτική
παρέµβαση.
Απέφυγα να πω επιµέρους κοµµάτια σήµερα. Είναι πάρα πολλά
αυτά τα οποία έχουµε επισηµάνει και σας λέµε ότι τα περισσότερα
που έχουµε επισηµάνει -και έµεινα σήµερα µόνος στην
ιδεολογοπολιτική προσέγγιση νοµοθετήµατος- είναι επισηµάνσεις
που έχουν γίνει από τους φορείς τους οποίους εσείς διορίζετε, αλλά
ως φαίνεται τους διορίζετε για να τους διαχειρίζεστε και όχι για να
τους συµβουλεύετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Ρόκο.
Ο κ. Παπαδηµόπουλος έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, παίρνω το
λόγο κατ'αρχήν για να τονίσω ότι η ψήφιση ενός τέτοιου
νοµοσχεδίου βρίσκει τη Νέα ∆ηµοκρατία σύµφωνη, ως θεσµού
βέβαια,  διότι  δεν  ήταν  δυνατόν  µέσα  στο  µεγάλο
Χρηµατιστήριο  Αξιών  Αθηνών  να  χωρέσουν  όλες  αυτές  οι
µικρές  επιχειρήσεις,  οι  οποίες  έχουν  τάση  και  επιθυµία  να
εισαγάγουν  τις  µετοχές  τους  στο  χρηµατιστήριο.  Αλλά
επιχειρήσεις  µε  τόσο  µικρό  τζίρο  θα  ήταν  αστείο  να  δεχθούµε
ότι  θα  µπορούσαν  να  επιβιώσουν  ή  εν  πάση  περιπτώσει  να
δηµιουργήσουν  εκείνες  τις  προϋποθέσεις  στο  επενδυτικό  κοινό
που θα τις καθιστούσε και αξιόπιστες, αλλά και εταιρείες  δυνάµενες
να προσφέρουν στην ανάπτυξη της οικονοµίας της πατρίδας
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µας. Μέχρι εδώ δεν υπάρχει καµία αµφιβολία.
Το θέµα είναι ότι αν θωρακίζουµε σωστά αυτό το νέο χρηµατιστήριο
που πρόκειται µε το παρόν νοµοσχέδιο να ιδρύσουµε και αν
µπορέσουµε κατά το χρόνο της λειτουργίας του να έχουµε πράγµατι
αυτό το κλίµα, το οποίο απαιτείται για µία σωστή επενδυτική
πολιτική και για ένα σωστό παιχνίδι -θα έλεγα- που µπορεί κανείς
να παίξει σε αυτό που λέγεται θεσµός χρηµατιστηρίου.
Η µέχρι τώρα τακτική ή µεθοδολογία που εφαρµόζεται στο ισχύον
χρηµατιστήριο δεν µας έχει δώσει ακόµη στοιχεία που να δεχθούµε
ότι όντως το χρηµατιστήριο µπορεί να επιτελέσει το µεγάλο ρόλο για
τον οποίο προορίζεται και µπορεί όντως να συµβάλει στην
εξυγίανση και ανάπτυξη γενικότερα της ελληνικής οικονοµίας από
πάσης πλευράς. 'Οµως είναι θεσµός, ο οποίος πράγµατι δηµιουργεί
εκείνες τις προϋποθέσεις που απαιτούνται για την εξεύρεση πόρων,
µια και η εξεύρεση και άντληση πόρων από δανεισµό, λόγω της
µείωσης των επιτοκίων, δεν είναι πολύ εύκολη. Θα ήταν βέβαια
ευχής έργο, όταν ζητάει κανείς κεφάλαια για την ανάπτυξη
οποιασδήποτε επιχείρησης να τα αναζητεί µέσω του ενός ή του
άλλου χρηµατιστηρίου.
Κύριε Υπουργέ, είναι γεγονός ότι ο θεσµός αυτός καθ'εαυτός δεν
είναι θωρακισµένος σήµερα σε τέτοιο σηµείο, ώστε να µην έχουµε
αυτά τα φαινόµενο και αυτήν την έλλειψη εµπιστοσύνης, η οποία
θίγει το όλο σύστηµα του χρηµατιστηρίου.
Θα έπρεπε να υπάρχει εδώ ένας νόµος-πλαίσιο, ο οποίος να
εµπεδώνει την εµπιστοσύνη µεταξύ του θεσµού του χρηµατιστηρίου
και των αναρίθµητων επενδυτών, οι οποίοι θέλουν µέσω του
χρηµατιστηρίου να αντλήσουν αφ'ενός µεν πόρους για τα
αναπτυξιακά τους σχέδια, αλλά αφ'ετέρου να κερδοσκοπήσουν
ενδεχοµένως. Να µην το αποκλείουµε αυτό, γιατί πολλοί
εκλαµβάνουν το χρηµατιστήριο ως µία ευκαιρία κερδοσκοπήσεως.
Μέχρι ενός σηµείου το κέρδος µέσα σε µία ανοιχτή οικονοµία δεν
είναι κάτι το οποίο πρέπει κανείς να το βάζει στον πάγκο του
κατηγορουµένου, δεν είναι κάτι το οποίο µπορεί να το κατηγορήσει
κανείς έµµεσα ή άµεσα, αλλά, όπως λειτουργεί, δηµιουργεί την
εντύπωση στο ευρύτερο επενδυτικό κοινό ότι εδώ πρόκειται για ένα
θεσµό που µπορεί κανείς να κερδοσκοπεί εύκολα. ∆ηµιουργεί την
εντύπωση ότι είναι ένα κέντρο τζόγου, χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι
είµαι υπέρ της άποψης να περιστείλουµε τις δυνατότητες περαιτέρω
διεύρυνσης του χρηµατιστηρίου.
Γιατί το λέω αυτό; Γιατί πράγµατι ακούω έξω στις επαρχίες ότι πάρα
πολλοί άνθρωποι που εισήλθαν στο χρηµατιστήριο, που παίζουν
στο χρηµατιστήριο -που είναι εκατοντάδες χιλιάδες και δεν υπήρχαν
στα πρώτα βήµατα του χρηµατιστηρίου- νοµίζουν ότι είναι ευκαιρία
να κερδοσκοπήσουν. Εάν δούµε έτσι το θεσµό αυτό, αλίµονό µας.
Πρέπει να καταλάβει ο καθένας ότι µπορεί να παίζει µε ορισµένους
κανόνες στο χρηµατιστήριο, να κερδίζει χρήµατα, αν θέλετε, αυτό
είπα ότι δεν είναι κακό, αλλά τηρώντας πάντοτε ορισµένους
κανόνες, οι οποίοι δίνουν στο χρηµατιστήριο έναν υψηλό βαθµό
αξιοπιστίας. 'Οµως, αυτός ο βαθµός αξιοπιστίας τον τελευταίο καιρό
ετρώθη σε µεγάλο ποσοστό, διότι -όπως είπαµε και στην επιτροπή-
αναµείχθηκε η εισαγγελική αρχή.
Θα µου πείτε "∆εν είναι συντεταγµένη εξουσία η δικαστική εξουσία
σε ένα δηµοκρατικό πολίτευµα; ∆εν πρέπει δηλαδή να ελέγχει;"
Τους πάντες θα ελέγχει. ∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι χρέος της
δικαστικής εξουσίας είναι να επεµβαίνει και να κολάζει όλες αυτές
τις τάσεις του αθέµιτου -θα έλεγα- ανταγωνισµού ή και γενικότερα
τις αθέµιτες τάσεις και έξεις που θα έχουν πάρα πολλοί από τους
επενδυτές.
Από το σηµείο όµως αυτό, δηλαδή του ελέγχου κάθε έκνοµης
ενέργειας, µέχρι που να αφήσουµε το χρηµατιστήριο να αναπτυχθεί
µε πολύ αέρα, µε πολύ οξυγόνο, για να µην το συνθλίψουµε, να µην
το καταπνίξουµε, υπάρχει µία µεγάλη διαφορά.
Είχα υποστηρίξει στην επιτροπή -και το λέω και τώρα- ότι, ναι µεν
είναι θεµιτή η ανάµειξη οποιασδήποτε δικαστικής αρχής προς
κολασµό αξιοποίνων πράξεων, αλλά όµως, προς Θεού, να µη
γενικεύσουµε την ποινικοποίηση όλων των δραστηριοτήτων του
Χρηµατιστηρίου.

Εδώ παρουσιάστηκε -επιτρέψτε µου να το πω και το πιστεύω αυτό
και θέλω να πιστεύω ότι πολλοί επενδυτές αποδέχονται το ίδιο, η
όλη ανάµειξη της ∆ικαιοσύνης ως γενικευµένη κάθαρση, που
ζηµίωσε αφάνταστα το θεσµό του χρηµαστιστηρίου.
∆εν παύει όλη αυτή η ανάµειξη να δηµιουργεί οπωσδήποτε ταραχή
στο Χρηµατιστήριο και δεν µπορεί να ωφελήσει κανέναν ούτε το
θεσµό, αυτόν καθ' εαυτόν, αλλά ούτε και όλους τους άλλους που
θέλουν να δραστηριοποιούνται στο χώρο αυτό, που λέγεται
χρηµατιστήριο.
Υπάρχει όντως µία τάση στους Νεοέλληνες να ποινικοποιούν τα
πάντα. Και την καληµέρα ακόµη, καµιά φορά, την οδηγούµε στην
ποινικοποίηση. Προς Θεού, να αποφύγουµε αυτού του είδους, τις
αναµείξεις, που µπορεί να είναι επιβεβληµένες καθό µέρος αφορούν
τον κολασµό αξιοποίνων πράξεων, αλλά πρέπει να γίνονται µε
πολύ λεπτό τρόπο και αφού εξαντληθεί προηγουµένως ένας
αυστηρός έλεγχος της Επιτροπής της Κεφαλαιαγοράς αλλά και της
διοίκησης αυτού τούτου του Χρηµατιστηρίου, ώστε να µην
προκαλείται ο θόρυβος ο οποίος προκαλείται σήµερα και
δηµιουργεί χωρίς αµφιβολία ένα σωρό δυσµενή αποτελέσµατα,
διότι είναι πια παραδεκτό, είναι πιστευτό από όσους παίζουν στο
Χρηµατιστήριο, ότι η τελευταία ανάµειξη έβλαψε.
Θα ευχόµουν στο µέλλον, όσες φορές επιχειρείται ανάµειξη της
δικαστικής εξουσίας, να είναι κατόπιν αυστηράς επιτήρησης και
αυστηρού ελέγχου της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς -επαναλαµβάνω-
και της Επιτροπής ∆ιοίκησης του Χρηµατιστηρίου, ώστε να µη
δηµιουργείται αυτός ο θόρυβος ο οποίος θα βλάψει το
Χρηµατιστήριο και θα του δώσει τέτοια µοµφή, που όταν πράγµατι
χάσει την αξιοπιστία την οποία πρέπει να έχει, είναι βέβαιο ότι δεν
θα εκπληρώσει τους σκοπούς, για τους οποίους ετάχθη.
Συνεπώς ζητώ, κύριε Υπουργέ, να λάβετε όλα εκείνα τα µέτρα της
αυστηράς επιτήρησης και του αυστηρού ελέγχου του
χρηµατιστηρίου, ώστε να προχωρήσει σαν θεσµός στην
εκπλήρωση του σκοπού του χωρίς περαιτέρω παρενέργειες.
Εύχοµαι δε ο νέος θεσµός του νέου αυτού χρηµατιστηρίου των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων να προχωρήσει.
Κύριε Υπουργέ, µε αυτές τις λίγες σκέψεις κατέρχοµαι του Βήµατος
κάνοντας έκκληση να δώσετε αυστηρές οδηγίες για αυστηρότερο
έλεγχο στο Χρηµατιστήριο.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κονταξής έχει το
λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, έχω το προνόµιο να
είµαι από τους παλαιοτέρους Βουλευτές -εξελέγην το πρώτον το
1974- και πραγµατικά, κύριε Υπουργέ, η Κυβέρνησή σας µου
θυµίζει κυβέρνηση αναχωρητών ...
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): Είµαστε νέοι ακόµα.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Φεύγετε και καταβάλλετε µια
προσπάθεια να διορθώσετε λάθη και παραλείψεις.
Το σχέδιο νόµου, το οποίο συζητούµε σήµερα, έχει πέντε κεφάλαια.
Το πρώτο κεφάλαιο επιγράφεται ως "Σύσταση Νέας
Χρηµατιστηριακής Αγοράς" και το δεύτερο ως "Θέµατα
Κεφαλαιαγοράς". ∆ηλαδή και τα δύο κεφάλαια αφορούν στο
Χρηµατιστήριο. Το τρίτο κεφάλαιο αφορά άσχετο θέµα, "θέµατα
∆ηµοσίων Επιχειρήσεων και Οργανισµών", το τέταρτο αφορά
"θέµατα της ανωνύµου εταιρείας ∆ιώρυγας Κορίνθου Α.Ε." και το
πέµπτο αφορά "άλλες διατάξεις" και εκεί µπαίνουν πολλά θέµατα
µαζί.
Θυµάµαι  παλαιότερα  -βεβαίως  και  επί  Νέας  ∆ηµοκρατίας-  ότι
παρά  τη  συνταγµατική  απαγόρευση  σε  νοµοσχέδια  ενός
θέµατος  έµπαιναν  και  διατάξεις  άσχετες  και  έλεγαν  "και  άλλες
τινές  διατάξεις".  Τότε  όµως  ήταν  σαράντα-πενήντα  τα  άρθρα
του  σχεδίου  νόµου  και  υπήρχαν  κι  ένα-δύο  άρθρα  που
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αφορούσαν σε άλλα θέµατα. Τώρα είναι το αντίστροφο.
Προσπαθείτε δηλαδή, να ρυθµίσετε όλες τις ατέλειες, επειδή
αναχωρείτε. Βεβαίως είναι και αυτό κάτι.
Θα αναφερθώ -γιατί είναι λίγος ο χρόνος και µπορεί να µην τον
εξαντλήσω όλο- σε δύο θέµατα.
Πρώτον, στο θέµα του χρηµατιστηρίου. Υπάρχει πλήρης έλλειψη
ελέγχου στα του Χρηµατιστηρίου, γι' αυτό και οι επεµβάσεις των
εισαγγελέων είναι επανειληµµένες. Υπάρχει η τελευταία επέµβαση
των εισαγγελέων τώρα. ∆εν ξέρω, αν θα µπορέσουν να βρουν
τίποτε ή θα κουκουλώσουν τα πάντα, όχι γιατί δεν υπάρχουν -γιατί
υπάρχουν- αλλά γιατί δεν θα µπορέσουν να βρουν τίποτα, γιατί
χρειάζονται πολύ ειδικές γνώσεις.
Πρέπει, κύριε Υπουργέ, να υπάρχει ένας έλεγχος των εταιρειών,
που είναι εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο, ποια περιουσιακά στοιχεία
έχουν.
Να σας κάνω το ερώτηµα, αν γνωρίζετε, ότι πολλές εταιρείες,
εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο, έχουν µηδέν περιουσιακά στοιχεία;
Είναι εταιρείες, οι οποίες είναι "φαλιρισµένες" και όµως έχουν
εισαχθεί στο χρηµατιστήριο και εισπράττουν δισεκατοµµύρια.
∆εν θέλω να αναφερθώ συγκεκριµένα σε µια οµάδα εταιρειών, οι
οποίες είναι εισηγµένες στο χρηµατιστήριο που έχουν -θα το πω
γενικότερα- ελάχιστα µηχανήµατα και αντλούν δισεκατοµµύρια. Πώς
προστατεύετε τον κόσµο, ο οποίος -δυστυχώς- "παίζει" τώρα στο
Χρηµατιστήριο;
Το Χρηµατιστήριο, κύριε Υπουργέ, το καταντήσατε τζόγο, καζίνο,
παιχνίδι, από επένδυση, που πρέπει να είναι πραγµατικά το
Χρηµατιστήριο. Πολλά παιχνίδια παίζονται και τώρα, κύριε
Υπουργέ, και παλαιότερα επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και
εξετράφησαν πολλά τέτοια φαινόµενα.
∆ηµιουργήσατε µια νέα τάξη "τζογαδόρων" κυρίως στελεχών του
ΠΑΣΟΚ -είναι πραγµατικότης, έστω κι αν αρνείσθε, που δεν
δικαιούσθε εσείς να αρνείσθε εδώ στη Βουλή, είσθε αµέτοχος
πλήρως, ο Υπουργός µόνον- τα οποία έχουν περιουσία
δισεκατοµµυρίων χωρίς να εργαστούν ποτέ στη ζωή τους.
Υπάρχουν ποινικά αδικήµατα, κύριε Υπουργέ, υπάρχουν
παρανοµίες.
Πώς αυτά θα µπορέσουν να ερευνηθούν και να τιµωρηθούν οι
ένοχοι και οι υπεύθυνοι, όταν οι εισαγγελείς, που ενεργούν τις
ανακρίσεις, δεν έχουν τις ειδικές γνώσεις, που απαιτούνται, και όταν
δεν έχουν τη βοήθεια και συµπαράσταση της διοικήσεως του
χρηµατιστηρίου;
Πότε θα εφαρµοστεί στον τοµέα αυτό κυρίως, αλλά και σε άλλους
τοµείς, το πραγµατικό "πόθεν έσχες", για να εξακριβώνεται, πού
βρήκε τα χρήµατα ένας, που δεν έχει εργαστεί ποτέ στη ζωή του;
Εκτός αν δεν θέλετε να βρεθούν αυτοί, που αυτό σηµαίνει ότι εσείς
τους εκτρέφετε.
Υπάρχει παράνοµος πλουτισµός, κύριε Υπουργέ, σε βάρος άλλων,
από ανθρώπους τυχοδιώκτες και ανίκανους, που δυστυχώς όµως
υποθάλπτονται και εκτρέφονται από την Κυβέρνησή σας.
∆εν είναι βαριά αυτά τα λόγια, που λέω, γιατί είναι πραγµατικότης.
Παιχνίδια και µεθοδεύσεις είναι σε ηµερησία διάταξη σε κάθε
συνεδρίαση του χρηµατιστηρίου και όποιος έχει τη δυνατότητα να
έχει την πληροφόρηση, αυτός πλουτίζει εύκολα.
Θυµάµαι, κύριε Υπουργέ -γιατί ήµουν και τότε Βουλευτής- όταν
έγινε η προσπάθεια για την πρώτη πώληση µετοχών του ΟΤΕ επί
κυβερνήσεως Μητσοτάκη. Θυµάµαι τότε τι έλεγε το ΠΑΣΟΚ, τι
έλεγαν οι συνδικαλιστές του ΠΑΣΟΚ στον ΟΤΕ. Το πολιτικό µου
γραφείο είναι σε µια πολυκατοικία, που στον ίδιο όροφο ήταν τότε
και τα γραφεία της ΟΜΕ-ΟΤΕ. Θυµάµαι µια αφίσα, όπου η ΠΑΣΠ
του ΟΤΕ έλεγε τότε ότι η µετοχή του ΟΤΕ είναι µια και αυτή ανήκει
στο δηµόσιο. ∆εν άφηνε περιθώρια για πώληση ούτε για το 1%, το
2%, πολύ δε περισσότερο για το 49%, το 52%. Μια ήταν η µετοχή
του ΟΤΕ.
Πουλήσατε όµως κοµµάτι-κοµµάτι τον ΟΤΕ και πάµε τώρα για να
τον πουλήσουµε ολόκληρο, αν και έχει ήδη πουληθεί και πιστεύω
απόλυτα ότι κυρίαρχος του ΟΤΕ από τώρα είναι κάποιος -δεν
χρειάζεται ν'αναφέρω το όνοµά του- ο οποίος ελέγχει τα πάντα. Οι

ανώτατοι υπάλληλοι του ΟΤΕ είναι µισθοδοτούµενοι από τον κύριο
αυτό. Υπάρχουν εταιρείες "µαϊµούδες" στο Χρηµατιστήριο,
λειτουργούν παρατράπεζες, υπάρχουν επανειληµµένα φαινόµενα.
Κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ προστατέψτε τον κόσµο. Το ξέρετε
ότι θα καταστραφεί κόσµος. Θα πρέπει αυτό να σας ενδιαφέρει.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): Στη Βουλή απευθύνεσθε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Εσείς όµως λαµβάνετε την απόφαση.
'Ενα δεύτερο θέµα, το οποίο θέλω να θίξω, είναι το θέµα της
ρυθµίσεως χρεών επιχειρήσεων γουνοποιίας. ∆εν αναφέροµαι
ειδικώς στη γουνοποιία, ούτε στρέφοµαι κατά της γουνοποιίας, αλλά
επειδή γίνεται η ρύθµιση των χρεών επιχειρήσεων γουνοποιίας, λέω
το εξής: 'Η πρέπει να γίνονται οι ρυθµίσεις όλων των χρεών ή
κανενός. Οι αγρότες έχουν χρέη, γιατί δεν γίνεται σωστή ρύθµιση
των χρεών τους, γίνεται όµως των επιχειρήσεων γουνοποιίας. Γιατί
οι ρυθµίσεις των χρεών των αγροτών δεν γίνονται µε τέτοιο τρόπο,
ούτως ώστε να µπορέσουν να ανταπεξέλθουν στις δυσµενείς
καιρικές συνθήκες, στα µεγάλα και βαριά επιτόκια; Αν κάποιος
αναγκαστεί να δανειστεί από την Αγροτική Τράπεζα, είναι βέβαιο ότι
οπωσδήποτε δεν θα µπορέσει να ανταπεξέλθει.
Εποµένως, στο άρθρο 29 που ρυθµίζει τα χρέη επιχειρήσεων
γουνοποιίας, είµαι αντίθετος και θα το καταψηφίσω.
∆εν θέλω να επεκταθώ και σε άλλο θέµα, γιατί και ο χρόνος δεν
επαρκεί. Πάντως, κύριε Υπουργέ,τουλάχιστον στη δύση της
Κυβερνήσεως του ΠΑ.ΣΟ.Κ. κοιτάξτε να ρυθµίσετε ορισµένα θέµατα
σωστά. Προστατεύστε τους επενδυτές και τους τζογαδόρους έστω
του χρηµατιστηρίου. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.Σαρρής;
Ο κ.Βεζδρεβάνης έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, κάθε προσπάθεια
που γίνεται για την επιβοήθηση των µικροµεσαίων επιχειρήσεων,
δεν µπορεί παρά να µας βρίσκει σύµφωνους. Βέβαια, τα
προβλήµατα των µικροµεσαίων επιχειρήσεων είναι πάρα πολλά και
ήταν ευκαιρία, κύριε Υπουργέ, µε αυτό το νοµοσχέδιο να βρείτε τον
τρόπο µε κάποιες διατάξεις να ανακουφίσετε αυτήν τη µεγάλη τάξη
της ελληνικής οικονοµίας, τη ραχοκοκκαλία της ελληνικής
οικονοµίας που τόσο συµβάλλει στην εθνική οικονοµία αλλά και
στην απασχόληση.
Αλλωστε, όλα τα µηνύµατα από τη διεθνή οικονοµία δείχνουν, µας
κατευθύνουν προς αυτήν την τάξη των µικροµεσαίων επιχειρήσεων.
Αυτές λειτουργούν κατά τρόπο τέτοιο, που και µε υγιείς κινήσεις
δραστηριοποιούνται µέσα στο οικονοµικό γίγνεσθαι αλλά και µε
µεγάλη προσφορά ιδιαίτερα στην απασχόληση.
Θα µπορούσατε αυτές τις άλλες διατάξεις των τριών κεφαλαίων
µετά το πρώτο και το δεύτερο, να τις είχατε αφήσει για κάποια άλλη
νοµοθετική σας πρωτοβουλία και να ησχολείστο µε τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις,µια και δηµιουργείτε Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά.
Εµείς κύριε Υπουργέ, έχουµε αποδείξει απ' αυτό το Βήµα ως
Αξιωµατική Αντιπολίτευση, ότι δεν αντισταθήκαµε ποτέ σε σωστές
ρυθµίσεις. Και γι' αυτό πολλές φορές απ' αυτήν τη θέση έχω πει ότι
η κυβέρνηση και οι Υπουργοί της θα πρέπει, όταν βλέπουν την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση να αντιτίθεται σε ένα νοµοσχέδιο, να
προβληµατίζεται. Γιατί; Γιατί είµαστε ένα υπεύθυνο κόµµα και όταν
αντιτιθέµεθα σε ένα νοµοσχέδιο έχουµε σοβαρούς λόγους που
πρέπει να λαµβάνονται υπόψη.
Στη ρύθµιση αυτή, κύριε Υπουργέ, εµείς όχι µόνο δεν έχουµε
αντίρρηση, συµφωνούµε, την ψηφίζουµε και κάνουµε αυτή µας την
παρέµβαση για να σας επισηµάνουµε ότι έχετε µεγάλες
εκκρεµότητες και στο θέµα των µικροµεσαίων επιχειρήσεων µε τις
οποίες κάποτε πρέπει να ασχοληθεί η Κυβέρνηση.
Βέβαια,  κύριε  Υπουργέ,  έχετε  µια  συνήθεια  σαν  Κυβέρνηση  να
"δηλητηριάζετε"  τα  νοµοσχέδιά  σας.  Και  εκεί  όπου  η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση συµφωνεί να παρεισφρέετε διατά-
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ξεις µέσα στο νοµοσχέδιο που αναγκάζουν την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση να παίρνει άλλη θέση. Βέβαια εδώ δεν θα µας
παρασύρει το έλασσον. Θα κρατηθούµε στο µείζον. Και το µείζον
είναι η Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά που δηµιουργείτε και ορθώς τη
δηµιουργείτε.
Βέβαια, µια και µιλάµε για το χρηµατιστήριο θα ήθελα να σας πω
µια άποψη την οποία διδάχθηκα από τους πανεπιστηµιακούς µου
δασκάλους. Μας έλεγαν στα φοιτητικά µας χρόνια οι
πανεπιστηµιακοί µας διδάσκαλοι:
"Να λαµβάνετε υπόψην όχι τον αριθµό των συναλλαγών στο
χρηµατιστήριο, αλλά το χρόνο παραµονής των µετοχών στα χέρια
των αγοραστών." Εκεί, κύριοι συνάδελφοι, θα διαπιστώσει κανείς άν
πρόκειται περί τζόγου ή αν πρόκειται περί επενδύσεως. Αν οι
µετοχές αλλάζουν χέρια ταχύτατα, σηµαίνει ότι πρόκειται περί
τζόγου. Αν οι µετοχές παραµένουν στα χέρια των επενδυτών, τότε
πρόκειται περί επενδύσεως.
Εν πάση περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, εσείς χειρίζεσθε τα θέµατα
της οικονοµίας τόσα χρόνια και εγώ δεν θα σας αδικήσω, θα πω ότι
µε φρόνηση τις περισσότερες φορές κινείσθε, γι' αυτό και η στάση
µας πολλές φορές στα θέµατα που χειρίζεσθε, είναι και υπεύθυνη
και προσεκτική και αντιπολιτευτικά ανεκτική. Γιατί εκείνο που
ενδιαφέρει τη Νέα ∆ηµοκρατία είναι που πάει ο τόπος και όχι τι
ωφελούµεθα από την κριτική την οποία ενδεχοµένως κάνουµε.
Αυτή λοιπόν την άποψη που διετύπωσα και που δεν είναι δική µου,
είναι είπα των σοφών πανεπιστηµιακών µου δασκάλων, λάβετέ την
υπόψιν και µην ενθουσιάζεσθε αν βλέπετε ότι ανεβαίνει ο δείκτης σε
χρηµατιστηριακές συναλλαγές.
Είπα όµως προηγουµένως ότι έχετε την τάση να "δηλητηριάζετε" τα
νοµοσχέδιά σας. Ο 2414/96 κατέστη κόσκινο. Τροποποιήσεις επί
τροποποιήσεων. Τελικά θα αφήσετε µόνο τον τίτλο αυτού του
νόµου. ∆ικός σας είναι ο νόµος, κύριε Υπουργέ, της Κυβερνήσεώς
σας είναι, δεν είναι δικός µας, και δεν είµαστε εµείς εκείνοι οι οποίοι
θα υποστηρίξουµε την ισχύ του νόµου σας, αλλά δεν µπορούµε να
βλέπουµε αυτήν την προχειρότητα του τρόπου µε τον οποίο
νοµοθετείτε. Και έχουµε καταγγείλει κατ' επανάληψη απο το Βήµα
αυτήν την προχειρότητα και εσείς την αποδεικνύετε καθηµερινά.
Κύριοι συνάδελφοι, την περασµένη εβδοµάδα, όπως γνωρίζετε
συζητιόταν στο Τµήµα της Εθνικής Αντιπροσωπείας το νοµοσχέδιο
για τις ∆ιεπαγγελµατικές Οργανώσεις των αγροτών. Εκεί είδαµε,
κύριε Υπουργέ, το νοµοσχέδιο να αποτελείται απο είκοσι τέσσερα
άρθρα και οι ∆ιεπαγγελµατικές Οργανώσεις να απασχολούν το
νοµοσχέδιο µόνο στο πρώτο άρθρο. Τα δε υπόλοιπα ήταν
τροποποιήσεις προσφάτως ψηφισθέντων νόµων. Και όταν εµείς
από αυτό το Βήµα λέγαµε στον κύριο Υπουργό της Γεωργίας ότι τα
νοµοσχέδιά του είναι ελλιπή, είναι αόριστα, είναι µη εφαρµόσιµα, ο
κύριος Υπουργός της Γεωργίας κατά τρόπον αλαζονικόν, αγνοούσε
και τις παρατηρήσεις ακόµη και των συναδέλφων της κυβερνητικής
παρατάξεως και προχωρούσε στην υπερψήφιση των οικείων
άρθρων των νόµων του. 'Ηρθε λοιπόν την περασµένη εβδοµάδα µε
έναν ορυµαγδό τροποποιήσεων. Συγκεκριµένα, κύριε Υπουργέ,
τροποποιήσατε έντεκα νόµους εκ των οποίων οι εννέα ήταν
ψηφισθέντες την πρόσφατη τετραετία και µάλιστα δύο-τρείς του
περυσινού καλοκαιριού. ∆εν πρόλαβαν να χρονίσουν. Γι' αυτό λέµε
για τον 2414/96 νόµο τον οποίο τροποποιείτε σήµερα ότι τον κάνατε
κόσκινο και τελικά θα αφήσετε µόνο τον τίτλο του.
∆εν θα µπω σε λεπτοµέρειες των άλλων άρθρων, θα σταθώ µόνο
στο τελευταίο κεφάλαιο, κύριε Υπουργέ, που αφορά τις ρυθµίσεις
των γουνοποιών. Και εδώ έχετε και εσείς µια απαράδεκτη
προχειρότητα.
Κάθε ρύθµιση που αφορά τις παραµεθόριες περιοχές -το έχω πει
πολλές φορές- είναι εθνική ανάγκη και ορθά την κάνετε. Αλλά είδα
ότι, όταν ο εκλεκτός συνάδελφος εισηγητής της Πλειοψηφίας
πρότεινε τα δεκαπέντε εκατοµµύρια (15.000.000) να γίνουν τριάντα
(30.000.000), αµέσως το αποδεχθήκατε.
Σας λέω, καλά κάνετε. Αλλά δεν δείχνει αυτό µία προχειρότητα,
κύριε Υπουργέ, αν δεν είναι "σικέ" η υπόθεση και ο κύριος
συνάδελφος δεν είχε συνεννοηθεί µαζί σας, να κάνει την πρόταση
το δεκαπέντε να γίνει τριάντα και σεις να το αποδεχθείτε αµέσως;

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΡΡΗΣ: Είναι Καλαµατιανός, δεν είναι από την
Καστοριά ο κύριος συνάδελφος.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Είπα, αν δεν είναι "σικέ" η υπόθεση
µεταξύ Υπουργού και εισηγητού της Πλειοψηφίας, κύριε Σαρρή. Αν
δεν είναι "σικέ", είναι προχειρότης.
Και γιατί δεν δεχθήκατε, κύριε Υπουργέ, τις σωστές παρατηρήσεις
στη ∆ιαρκή Επιτροπή, ανθρώπων που ζουν το πρόβληµα, όπως ο
κ. Σκρέκας, που σας είπε ότι η ρύθµιση των δεκαπέντε
εκατοµµυρίων δεν λύνει το πρόβληµα.
ΜΟΣΧΟΣ ΓΙΚΟΝΟΓΛΟΥ: Γιατί ο Πετσάλνικος δεν το ζει το
πρόβληµα;
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Τουτ' αυτό και για τον συνάδελφο το κ.
Πετσάλνικο, αγαπητέ µου. Ανέφερα τον κ. Σκρέκα γιατί είναι
εισηγητής της παρατάξεώς µας. Το ίδιο, µε τον ίδιο σεβασµό και την
ίδια αγάπη για κάθε συνάδελφο που υπερασπίζεται τα προβλήµατα
των παραµεθορίων περιοχών.
ΜΟΣΧΟΣ ΓΙΚΟΝΟΓΛΟΥ: 'Αρα, µην κατηγορείτε τον Υπουργό για
πράξεις που κάνετε και σεις.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Είπα λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, ότι
έπρεπε να αποδεχθείτε τις σωστές παρατηρήσεις των συναδέλφων
όλων όσοι τοποθετήθηκαν κατ' αυτήν την έννοια, ότι τα δεκαπέντε
εκατοµµύρια δεν είναι ρύθµιση η οποία λύνει τα προβλήµατα των
γουνοποιών της ∆υτικής Μακεδονίας, έναν κλάδο, κύριε Υπουργέ,
που έχει προσφέρει τα µέγιστα στην εθνική οικονοµία και κρατάει
έναν κόσµο στην παραµεθόριο, έναν κόσµο που φυλάει
Θερµοπύλες. Και αυτές τις Θερµοπύλες θα πρέπει να τις βοηθούµε
µε κάθε τρόπο.
∆ώστε, λοιπόν, τη λύση την αρµόζουσα, διότι όσοι γνωρίζουν από
παραµεθόριο, έχουν ειδικούς λόγους να υπεραµύνονται αυτών,
αλλά έχουν και την αξίωση απ' όλους εσάς του κέντρου, κύριε
Υπουργέ, να βλέπετε µε κατανόηση και να ανταποκρίνεσθε στα
αιτήµατα. ∆εν είναι υπόθεση ότι σεις βρίσκεσθε κάτω από τα
σύνορα και δεν έχετε πρόβληµα. Τα παιδιά των Ελλήνων είτε στα
σύνορα κατοικούν είτε στη Νότιο Ελλάδα, την ώρα της κρίσεως
βρίσκονται στα σύνορα. Είναι λοιπόν υπόθεση όλων των Ελλήνων
τα σύνορα.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Παπαδόπουλος
έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, είµαι υποχρεωµένος να δηλώσω ότι η Νέα
Χρηµατιστηριακή Αγορά είναι βασικός θεσµός της οικονοµίας της
αγοράς, αποτελεί όντως µοχλό ανάπτυξης της οικονοµίας και
ιδιαίτερα των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και ως εκ τούτου κατ'
αρχήν το στηρίζουµε και δηλώνουµε ότι επί Κυβερνήσεώς µας, που
θα είναι σε πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα, θα ανθίσει πιστεύω ο
θεσµός ακόµη περισσότερα.
Πιστεύω ότι όντως η Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά αγκαλιάζει κατ'
εξοχήν τις µικροµεσαίες δυναµικές ή καινοτόµες εταιρίες, που
περιµένουν σηµαντική αύξηση των εργασιών τους από άντληση
των απαιτουµένων κεφαλαίων τους για τη χρηµατοδότηση της
ανάπτυξής τους από τη νέα χρηµατοοικονοµική αγορά.
Για να έχουµε όµως µεγαλύτερη ανάπτυξη µέσω των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων, των δυναµικών ή καινοτόµων, κύριε Υπουργέ, θα
πρέπει επιτέλους να αντιληφθεί η Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη ότι
απαιτούνται και άλλα µέτρα και ιδιαίτερα η κατάργηση του τρόπου
φορολόγησής τους, ήτοι η κατάργηση των αντικειµενικών κριτηρίων
φορολόγησης.
Με την κατάργηση των αντικειµενικών κριτηρίων φορολόγησης, θα
έχουµε, όπως είναι γνωστό, κύριε Υπουργέ, µεγαλύτερους ρυθµούς
ανάπτυξης, ήτοι ανάπτυξη που θα υπερβαίνει κατά 2% του µέσου
ορίου ανάπτυξης της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και κατά συνέπεια
καταπολέµηση της ανεργίας.
Υπάρχει  ανεργία  στις  παραµεθόριες  ιδιαίτερα  περιοχές,  όπως
στον τόπο µου, στη ∆ράµα, κύριε Υπουργέ, όπου είναι
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τουλάχιστον στο 25% και ιδιαίτερα αυξηµένη είναι η ανεργία των
νέων. Συνεχώς οι παραµεθόριος αυτές περιοχές αποψιλούνται και
απερηµούνται και δεν έµεινε τίποτε όρθιο και θα πω παρακάτω τι
ακριβώς έγινε στο δικό µου νοµό.
Υπάρχουν, κύριοι συνάδελφοι, πεντακόσιες πενήντα χιλιάδες
ασφαλισµένοι στο ΤΕΒΕ, διακόσιες πενήντα χιλιάδες περίπου
ασφαλισµένοι στο ΤΑΕ. Αν είχαν καταργηθεί τα αντικειµενικά
κριτήρια φορολόγησης, πιστεύω ότι τουλάχιστον οι τετρακόσιες
χιλιάδες, αν όχι οι επτακόσιες πενήντα χιλιάδες που είναι το σύνολο
αυτών των ασφαλισµένων, θα είχε προσλάβει από ένα νέο
εργαζόµενο.
'Οταν λέτε εσείς ότι σ' αυτόν τον τόπο οι άνεργοι πλησιάζουν τις
πεντακόσιες χιλιάδες, αν είχαν εξασφαλιστεί θέσεις εργασίας για τις
τετρακόσιες χιλιάδες, να, κύριε Υπουργέ, πώς µπορούσε µε ένα
απλό µέτρο να λυθεί ακριβώς το πρόβληµα της ανεργίας, το οποίο
είναι οξύ και το αντιµετωπίζει η Κυβέρνησή σας µε µεγάλη
προχειρότητα.
Γι' αυτό, λοιπόν, καλούµε την Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει τη Νέα
Χρηµατιστηριακή Αγορά µε µεγαλύτερη σοβαρότητα, να
εκσυγχρονίσει και να εποπτεύσει καλύτερα το θεσµό και να
δηµιουργήσει µηχανισµούς ταχύτατης επίλυσης των
παρουσιαζοµένων διαφορών µε διαφάνεια µακράν των
εισαγγελικών παρεµβάσεων, που δηµιουργεί αρνητικές προοπτικές
στο θεσµό.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν είµαι αντίθετος µε τη ρύθµιση των χρεών
των επιχειρήσεων της γουνοποιίας και ο Νοµός Καστοριάς είναι
ένας ακριτικός νοµός, αλλά εκτός από τον παραµεθόριο Νοµό της
Καστοριάς υπάρχουν και άλλες παραµεθόριες περιοχές, υπάρχει η
Θράκη, υπάρχει η Φλώρινα, υπάρχουν τα νησιά µας, υπάρχει η
ιδιαίτερη πατρίδα µου η ∆ράµα, όπου έχουµε κι εµείς εκεί τους
βιοτέχνες. Το πρόβληµα νοµίζω ότι το γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ.
'Εχουµε τους βιοτέχνες ετοίµου ενδύµατος, που χρειάζονται και
αυτοί συµπαράσταση στα πολλά προβλήµατα που αντιµετωπίζουν
και τα οποία προέρχονται από τα τεράστια χρέη, που
δηµιουργήθηκαν µετά την κατάρρευση του υπαρκτού σοσιαλισµού,
όταν είναι γνωστό ότι οι περισσότερες βιοτεχνίες από το Νοµό
∆ράµας έχουν φύγει και έχουν εγκατασταθεί στη γειτονική
Βουλγαρία και στη Ρουµανία.
Κάποτε στη ∆ράµα εργαζόταν στις βιοτεχνίες ετοίµου ενδύµατος
πάνω από οκτώµισι χιλιάδες άτοµα. Σήµερα εργάζονται µόνο χίλιοι
διακόσιοι. Και αυτοί όµως σε λίγο θα είναι άνεργοι, εξαιτίας των
τεράστιων χρεών που έχουν οι βιοτεχνίες και ιδιαίτερα των χρεών,
που έχουν προς το ΙΚΑ.
Θα ήθελα λοιπόν να ρυθµιστούν ανάλόγα και τα χρέη όλων των
βιοτεχνών σε όλες τις παραµεθόριες περιοχές και ιδιαίτερα στην
πατρίδα µου, που υπάρχει οξύ πρόβληµα οικονοµικό και ανεργίας.
Γιατί µε το κλείσιµο και των ελάχιστων αυτών βιοτεχνιών, που
απέµειναν και µε την υποβάθµιση και την υπολειτουργία αυτήν τη
στιγµή της "SOFTEX", µιας τεράστιας εταιρίας, που ήταν µέσα στις
εκατόν πενήντα µεγάλες επιχειρήσεις σε όλον τον κόσµο και ήταν,
όπως λένε και τα δικά σας στελέχη, στη δική µας περιοχή οι µόνοι
οικονοµικοί πνεύµονες στο Νοµό ∆ράµας, αυτοί λοιπόν οι
οικονοµικοί πνεύµονες έχουν πάθει πνευµονικό οίδηµα και σε λίγο
θα πάθει έµφραγµα ολόκληρος ο ∆ραµινός λαός.
Κύριοι συνάδελφοι, είναι άξιο απορίας πώς είναι δυνατόν να
υπάρχουν χρήµατα για διαγραφές χρεών προς τον Οργανισµό
Ανασυγκρότησης Επιχειρήσεων 63,6 δισεκατοµµύρια, προς την
Ολυµπιακή Αεροπορία µια φορά εξακόσια δισεκατοµµύρια, την
άλλη επτακόσια δισεκατοµµύρια και τώρα 41,5 δισεκατοµµύρια,
προς τους Κολλάδες των αστικών συγκοινωνιών πάνω από ένα
τρισεκατοµµύριο και δεν υπάρχουν ελάχιστα χρήµατα για τους
απόµαχους της αγροτικής γης, τους συνταξιούχους του ΟΓΑ που
τους δίνετε ψίχουλα, τριάντα χιλιάδες δραχµές το µήνα, µείον
δυόµισι χιλιάδες για παρακράτηση για την περίθαλψή τους.
Αν δεν υπάρχει κάποιο φιλότιµο παιδί, κύριε Υπουργέ, για να
φροντίσει και συντηρήσει αυτούς τους απόµαχους της αγροτικής
γης, για να µπορέσουν να ζήσουν ή θα πρέπει να πάνε στα

σκουπίδια ή θα πρέπει να ζητιανεύουν, αλλιώς µε µαθηµατική
ακρίβεια θα πεθάνουν από την πείνα.
Χρειάζεται, κύριε Υπουργέ, τόλµη και αρετή για να µπορέσουµε να
κρατήσουµε τον πληθυσµό µας σε εκείνη την περιοχή. Χρειάζεται
να παρθούν ορισµένα µέτρα για τις παραµεθόριες περιοχές γιατί και
ο Υπουργός Εθνικής Αµύνης, αλλά και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός
δήλωσαν ότι στις παραµεθόριες περιοχές θα εφαρµόσουµε την
παλλαϊκή άµυνα και παλλαϊκή άµυνα, κύριε Υπουργέ, σηµαίνει
λαός. Και στη δική µας την περιοχή, στις παραµεθόριες περιοχές,
στην περιοχή ∆ράµας, η περιοχή του Νευροκοπίου κάποτε είχε
πάνω από είκοσι τρεις χιλιάδες κόσµο και αυτήν τη στιγµή έχει οκτώ
χιλιάδες τριακόσιες εννενήντα τέσσερις µε την απογραφή του 1991.
Και είµαι σίγουρος ότι τώρα είναι ακόµη χαµηλότερος ο αριθµός.
Να, λοιπόν γιατί χρειάζεται τόλµη και αρετή για να µπορέσουµε να
κρατήσουµε την Ελλάδα ζωντανή. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Αργύρης έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ: Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να κάνω δύο
επισηµάνσεις και δύο παρατηρήσεις στο υπό ψήφιση νοµοσχέδιο.
Κατ' αρχήν να ξεκινήσω µε ένα παράπονο. Υπήρξε µια προσπάθεια
στο ν. 2601/98 να υπάρξει µια εναρµόνιση των κινήτρων στις
παραµεθόριες περιοχές και στην περιοχή των Ιωαννίνων, µάλιστα
και µε έναν περιορισµό, ότι οι επενδύσεις που θα γίνονται µέσα στις
ΒΙΠΕ θα τυγχάνουν της ίδιας επιχορήγησης µ' αυτές των
υπολοίπων παραµεθορίων περιοχών και ιδιαίτερα της Θράκης και
του 'Εβρου. Νοµίζω ότι εδώ θα πρέπει να υπάρξει µια ισορροπία
για να µη δηµιουργήσουµε, αν θέλετε, ένα αντικίνητρο και µία
γκρίνια. Και όπου υπάρχει γκρίνια, δεν υπάρχει επένδυση.
Το άλλο έχει να κάνει µε το µεγάλο βήµα που γίνεται για την
εξυγίανση και τον εκσυγχρονισµό της ΑΤΕ. Θα έλεγα ότι θα ήταν
πολύ πιο θετικό αν πράγµατι είχαµε στα χέρια µας ένα
ολοκληρωµένο σχέδιο εξυγίανσης της ΑΤΕ. ∆εν υπάρχει
νοµοσχέδιο, κύριε Υπουργέ της Εθνικής Οικονοµίας, που να
συζητείται στη Βουλή και να µην αναφέρεται κάτι για την ΑΤΕ.
Νοµίζω ότι αυτές οι συνεχείς ρυθµίσεις δηµιουργούν τεράστιο
πρόβληµα ακόµα και στην ίδια την υπεράσπιση της ΑΤΕ γιατί
ξέρουµε πολύ καλά ότι όταν οι αγρότες έχουν τεράστια
προβλήµατα, οι επιχειρήσεις των αγροτών και οι επαγγελµατικές
τους οργανώσεις ακόµη περισσότερα, αυτό έχει αντίκτυπο και στην
ΑΤΕ. ∆εν έχουµε έτσι ένα ολοκληρωµένο σχέδιο. Κάτι παρόµοιο
είχαµε και µε την ΕΤΒΑ και σήµερα η ΕΤΒΑ είναι σε µια πολύ
καλύτερη µοίρα.
Είπα κάποτε ότι η ΑΤΕ και οι συνεταιρισµοί είναι σαν τα σιαµαία. Αν
δηλαδή δεν πάνε µαζί και αρχίζει να ξεχωρίζει το ένα από το άλλο,
στο τέλος είναι σίγουρο ότι θα πεθάνουν και τα δύο. Και αυτό
κινδυνεύουµε να πάθουµε τώρα. Προσπαθεί να αποχωριστεί των
ευθυνών που έχει η ίδια, αλλά και της κοινής λειτουργίας µε τους
συνεταιρισµούς και τις επαγγελµατικές οργανώσεις των αγροτών,
µε αποτέλεσµα να έχουµε τεράστιο πρόβληµα.
Λέγει εδώ στο άρθρο 35 ότι η ΑΤΕ µπορεί να ιδρύει µε οποιαδήποτε
θυγατρική της εταιρεία ανώνυµη εταιρεία συµµετοχών, µε σκοπό,
εκτός των άλλων, την εξαγορά µετοχών µη εισηγµένων στο
Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών και εταιρικών µερίδων ή µεριδίων
εταιρειών του οµίλου της ΑΤΕ.
Εγώ έχω ένα παράδειγµα αλλά και µια αγωνία. Στην 'Ηπειρο είχαµε
φτιάξει µια ανώνυµη εταιρεία µαζί µε την ΑΤΕ µε ένα µετοχικό
κεφάλαιο τρία εκατοµµύρια της ΑΤΕ και δύο εκατοµµύρια των
συνεταιρισµών τη λεγόµενη και γνωστή ∆Ω∆ΩΝΗ. Μπορεί λοιπόν
τώρα εδώ η ΑΤΕ, αφού της δίνεται η δυνατότητα, να κάνει δύο
πράγµατα. 'Ενα να παρακάµψει το ν. 2190, να κάνει δηλαδή αυτό
που έκανε µε το ν. 2000 ο κ. Μητσοτάκης µε τη Νέα ∆ηµοκρατία,
που έγραφε σε ένα νόµο κάτι πολύ παράδοξο το "αν άλλως ορίζουν
τα καταστατικά τους". ∆ηλαδή, ξεκινάω εγώ µε ένα συνέταιρο,
φτιάχνω ένα καταστατικό που είναι το δεσµευτικό για το πώς θα
ξεκινήσουµε µαζί και µετά κάνω ένα νόµο και λέγω "και αν άλλως
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ορίζουν τα καταστατικά". 'Ετσι µπορεί να ανατρέπεται και µάλιστα
να ανατρέπεται χαριστικώς προς την ΑΤΕ. Γιατί µπορεί να πάρει τις
µετοχές της ∆Ω∆ΩΝΗΣ, δηλαδή το 60% που έχει και να χάσει την
οποιαδήποτε αξία του άλλου 40%, που είναι οι αγροτικοί
συνεταιρισµοί.
Θα πρέπει εδώ να είναι δεσµευτικό ότι αυτό δεν αφορά
συγκεκριµένες τέτοιες εταιρείες οι οποίες έχουν ειδικό σκοπό και
ειδική λειτουργία.
Αν πάµε λοιπόν σε µία γενική οριζόντια ρύθµιση, θα έχουµε
απαξίωση των υπολοίπων, δηλαδή των µετοχών που έχουν οι
συνεταιρισµοί, ή, αν θέλετε, οι συνεταιρισµένοι αγρότες µέσω των
επαγγελµατικών οργανώσεων.
Και επειδή έτυχα τις µεγάλες προσπάθειες που κάναµε τότε και στις
εταιρείες της Θράκης όπου εκεί είχαν άλλη λειτουργία και άλλο
σκοπό, είχα πει τότε στον κ. Κεφαλογιάννη και στη Νέα ∆ηµοκρατία
ότι "µόνο εθνικοί µειοδότες και εθνικά ανεγκέφαλοι θα
προσπαθούσαν να κάνουν µία τέτοια υπόθεση". Και το ξέρει πολύ
καλά και ο Προεδρεύων σήµερα...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Θα παρακαλούσα
χαρακτηρισµούς οξείς να τους απαλύνουµε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ: Λέω ότι τότε φθάσαµε σ' αυτούς τους
οξείς χαρακτηρισµούς. Και επειδή πρέπει να έχουν µία συνέχεια
στα λεγόµενα οι πολιτικοί και να έχουν µία συνέχεια και σ' αυτά που
υπερασπίζονται, θεωρώ ότι ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Αυτά είναι σαν το πιγκ-
πόγκ, όπου το µπαλάκι πάει και έρχεται από το ένα τερέν στο άλλο!
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ: Θεωρώ ότι εδώ πρέπει να υπάρξει
διευκρίνιση, ότι δεν αφορά τέτοιες εταιρείες και µάλιστα ειδικού
σκοπού, ειδικής λειτουργίας, όπως είναι. Πρέπει να υπάρξει η
εξαίρεση, ότι δεν θα παραβιάσουµε καταστατικά και τον 2190 για να
δώσουµε τη δυνατότητα στην Αγροτική Τράπεζα να βάλει τα χλωρά
µαζί µε τα ξερά, να πάρει δηλαδή το πακέτο της ∆ωδώνης να το
βάλει µε της "ΕΛΒΙΖ" και να πει ότι "θα πουλήσω και την "ΕΛΒΙΖ"
γιατί έχω τη ∆ωδώνη", να φτιάξουµε δηλαδή καλύτερο προφίλ.
Θεωρώ ότι είναι ένα πράγµα που πρέπει να διευκρινιστεί.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Σαρρής έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΡΡΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το παρόν
σχέδιο νόµου µε τίτλο "Σύσταση Νέας Χρηµατιστηριακής Αγοράς,
ρυθµίσεις γενικότερα των θεµάτων της κεφαλαιαγοράς κλπ.",
θεσµοθετεί τη Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά και καθορίζει τις
προϋποθέσεις που απαιτούνται για την εισαγωγή σ' αυτή µετοχών
υγιών επιχειρήσεων.
Η θεσµοθέτηση της Νέας Χρηµατιστηριακής Αγοράς προέκυψε από
το γεγονός ότι το επιχειρηµατικό περιβάλλον τόσο στην Ευρώπη
όσο και στην Ελλάδα τα τελευταία πέντε χρόνια έχει αλλάξει ριζικά.
Οι διαρθρωτικές αλλαγές που έγιναν, οφείλονται σε τρεις κύρια
λόγους. Πρώτον, στην παγκοσµιοποίηση της οικονοµικής
δραστηριότητας και των αγορών, δεύτερον στην απελευθέρωση
των αγορών χρήµατος και κεφαλαίων, τρίτον στην ίδια την πορεία
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Η εισαγωγή του ευρώ, η ολοκλήρωση της εσωτερικής αγοράς και η
χρήση των νέων τεχνολογιών είναι γεγονός ότι έδωσαν νέα ώθηση
στην κεφαλαιαγορά της Ευρώπης. Οι χρηµατιστηριακές αγορές
παίζουν ιδιαίτερα σηµαντικό ρόλο στη χρηµατοδότηση των
δυναµικών επιχειρήσεων. Ενισχύουν την πρόσβαση σε
επιχειρηµατικά κεφάλαια που διασφαλίζουν χρηµατοδοτική
σταθερότητα στις επιχειρήσεις.
Η χρηµατοδότηση των ευρωπαϊκών επιχειρήσεων σήµερα
εξαρτάται κύρια από το βραχυχρόνιο τραπεζικό δανεισµό. 'Ετσι
βρίσκονται σε δυσµενέστερη θέση έναντι των αµερικανικών
επιχειρήσεων.
Η αύξηση τα τελευταία χρόνια του αριθµού των εισηγµένων στο
χρηµατιστήριο εταιρειών, βοηθά στην αποδέσµευση των τραπεζών,
του τραπεζικού συστήµατος από τη µονοδιάσταση από αυτό
χρηµατοδότηση των εταιρειών.
∆ηµιουργείται µε τον τρόπο αυτό για τις επιχειρήσεις, καλύτερη
κεφαλαιουχική διάρθρωση και για τις τράπεζες υγιέστερο

χαρτοφυλάκιο. Με τον τρόπο αυτό, διασφαλίζεται η πρόσβαση των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων σε χρηµατιστηριακά κεφάλαια.
Μεταξύ των άλλων ωφεληµάτων οι εταιρείες αυτές δηµιουργούν
αναλογικά τις περισσότερες θέσεις εργασίας και έτσι καταπολεµάται
η ανεργία που αποτελεί τη µάστιγα της εποχής.
Κεντρικός στόχος είναι η ανάπτυξη ενός δικτύου κεφαλαιαγορών,
ειδικά για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και τις επιχειρήσεις νέων
τεχνολογιών.
'Ηδη οι συναλλαγές στα Ευρωπαϊκά Χρηµατιστήρια γίνονται σε
ευρώ. Ο ρόλος των κεφαλαιαγορών έχει ενισχυθεί καθώς οδήγησε
η εισαγωγή του ευρώ σε µεγαλύτερη διαφάνεια και
αποτελεσµατικότητα.
Η Ευρώπη σήµερα χρειάζεται µια νέα γενιά επιχειρηµατιών.
Επιχειρηµατίες µε όραµα, µε κατάρτιση, που θα βασίζεται σε νέες
µεθόδους διακίνησης και θα αξιοποιούν τη συνεργασία µεταξύ
πανεπιστηµίων, ερευνητικών ιδρυµάτων και επιχειρήσεων.
Οι επιχειρήσεις βρίσκονται στο επίκεντρο της προσπάθειας για την
ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας και της ανάπτυξης της
ευρωπαϊκής οικονοµίας για τη δηµιουργία θέσεων απασχόλησης και
συνθήκες γενικότερης ευηµερίας των κατοίκων της Ευρώπης και όχι
βέβαια ευηµερία των 2/3.
Στη χώρα µας το χρηµατιστήριο έχει αποδειχθεί ότι είναι ένας
θεσµός που παρά τις όποιες ατέλειές του έχει να προσφέρει πολλές
δυνατότητες στην ελληνική οικονοµία.
Αποτελεί επιτυχία της Ελληνικής Κυβέρνησης το ότι από το 1994
στήριξε συνεχώς το Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών, το οποίο
αναπτύχθηκε µε γρήγορους ρυθµούς µέσα από τη συνεχή αύξηση
των κεφαλαίων.
Η κεφαλαιοποίηση της αγοράς του Χρηµατιστηρίου Αθηνών
αυξήθηκε από το 26% του ΑΕΠ το 1990 στο 30% του ΑΕΠ το 1997.
Βέβαια υστερεί σηµαντικά του µέσου κοινοτικού όρου που το 1997
έφθασε στο 69% του ΑΕΠ από το 32% το 1990.
Ο ρόλος του χρηµατιστηρίου, όµως, είναι οριοθετηµένος και φυσικά
δεν πρέπει να υπερεκτιµάται ο ρόλος του αυτός. Πρέπει δε να
εδραιωθεί περισσότερο τόσο σε βάθος, όσο και πλάτος για να είναι
πιο ανθεκτικό στις όποιες κερδοσκοπικές επιθέσεις κάποιων
ραντιέρηδων τυχοδιωκτών. Πρέπει να αντανακλά καλύτερα την
ευρωστία και το δυναµισµό των επιχειρήσεων και να συµπεριλάβει
όσο γίνεται περισσότερους κλάδους της οικονοµίας. Η ποντοπόρος
παραδείγµατος χάρη εµπορική ναυτιλία δεν πρέπει και δεν είναι
δυνατόν να απουσιάζει από το ελληνικό χρηµατιστήριο.
Το ελληνικό χρηµατιστήριο πρέπει να θωρακιστεί ακόµα ώστε να
δηµιουργεί αίσθηµα σιγουριάς και ασφάλειας για τους επενδυτές.
Μόνο έτσι θα διεκδικήσει αποτελεσµατικά το µεγάλο κοµµάτι των
αποταµιεύσεων των πολιτών, καθώς και των επενδυτικών
κεφαλαίων του εξωτερικού.
Η προστασία των επενδυτών πρέπει να αποτελεί πρώτη
προτεραιότητα. Και σε αυτό το σηµείο υπάρχει µεγάλη ευθύνη των
εποπτικών αρχών του χρηµατιστηρίου, οι οποίες πρέπει σαφώς να
ενισχυθούν παραπέρα.
Η διάδοση της χρηµατιστηριακής συνείδησης, ως µοχλός
ανάπτυξης της υγιούς οικονοµίας και κατ'επέκταση βελτίωσης της
ευηµερίας της χώρας, είναι καλοδεχούµενη. Καθήκον, όµως, της
πολιτείας είναι η πλήρης και υπεύθυνη ενηµέρωση των
αποταµιευτών προκειµένου να έχουν πλήρη συναίσθηση των
πιθανών αποδόσεων, αλλά και των κινδύνων των επενδύσεών τους
σε µετοχές.
Η άνθιση του ελληνικού χρηµατιστηρίου δεν προήλθε σαφώς από
παρθενογένεση. Είναι αποτέλεσµα της θετικής πορείας της
ελληνικής οικονοµίας και του υγιούς και σταθερού οικονοµικού
περιβάλλοντος που η ελληνική Κυβέρνηση πέτυχε.
Πρώτος  όρος  για  τη  σταθερή  και  ανοδική  πορεία  του
χρηµατιστηρίου  είναι  η  µακροοικονοµική  σταθερότητα  της
χώρας.  Η  ευρωπαϊκή  κατεύθυνση  της  οικονοµίας  µας  µε  την
ένταξή  µας  στην  ΟΝΕ,  στον  προθάλαµο  της  οποίας
βρισκόµαστε,  αποτελεί καθοριστικό παράγοντα για την προστασία
της µέσα σε ένα ασταθές µακροοικονοµικό και χρηµατοοικονοµικό
διεθνές περιβάλλον. Πάντα βέβαια υπάρχει ο κίνδυνος
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που µπορεί να προέλθει από µία διεθνή χρηµατιστηριακή
αναταραχή, που γνωρίζουµε ότι µπορεί να επηρεάσει. Μία
αναταραχή στο Χονγκ-Κονγκ µπορεί να επηρεάσει, µε την αρχή του
πετάγµατος της "πεταλούδας", το ελληνικό χρηµατιστήριο και
κατ'επέκταση την ελληνική οικονοµία.
∆εύτερος όρος είναι η σταθερή πορεία ανάπτυξης των εισηγµένων
στο Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών εταιρειών, γεγονός που θα
διασφαλίσει τη σταθερή χρηµατιστηριακή πορεία. Προϋπόθεση είναι
η ύπαρξη οράµατος, στρατηγικής και βέβαια επενδύσεις σε
συνδυασµό µε σκληρή δουλειά, αποφασιστικότητα και φαντασία.
Τρίτος όρος είναι η ύπαρξη πολιτικής σταθερότητας και κοινωνικής
συνοχής της χώρας που αυτή η Κυβέρνηση πραγµατικά έχει
πετύχει κατά τον καλύτερο δυνατό τρόπο σε ένα περιβάλλον
ταραγµένο, όπως είναι αυτό των Βαλκανίων. Και είδαµε ότι
πραγµατικά η χώρα µας αποτελεί όαση ειρήνης, ασφάλειας,
οικονοµικής ανάπτυξης και ευηµερίας.
Η διεθνής εµπειρία µας διδάσκει ότι η ραγδαία άνοδος των εθνικών
χρηµατιστηρίων, έχει πολλές φορές προκαλέσει κοινωνικές
εκρήξεις. Ο γρήγορος πλουτισµός µέσω του χρηµατιστηρίου
δηµιούργησε νέες τάξεις νεόπλουτων και διεύρυνε τις κοινωνικές
ανισότητες. Η όξυνση αυτή των κοινωνικών αντιθέσεων οδηγεί σε
δοκιµασία την οικονοµία και πολλές φορές έχει σαν αποτέλεσµα την
αυτοαναίρεσή της, δηλαδή, τη χρηµατιστηριακή κρίση.
Ισχυρό χρηµατιστήριο στην Ελλάδα προϋποθέτει δυναµικές
επιχειρήσεις. ∆υναµική επιχείρηση είναι όχι µόνο η δυναµική
επενδυτικά, αλλά και εκείνη που διαθέτει αντίληψη κοινωνικής
ευθύνης. Μία ισόρροπη ανάπτυξη του χρηµατιστηρίου και του
τραπεζικού συστηµατος διασφαλίζει την καλύτερη δυνατή
πρόσβαση των επιχειρήσεων στις πηγές χρηµατοδότησής τους.
Το χρηµατιστήριο µπορεί να συµβάλει στην καλύτερη αξιοποίηση
των επενδυτικών ευκαιριών τόσο στον ελληνικό όσο και στον
ευρύτερο βαλκανικό, µεσογειακό αλλά και στο χώρο του Ευξείνου
Πόντου.
'Οπως όλοι ευελπιστούµε, το 2001 η Ελλάδα θα είναι µέλος της
ΟΝΕ µε το σπαθί της, καθώς τα κριτήρια ένταξης είναι δεδοµένα και
απαραβίαστα και µε κανέναν τρόπο παρακάµψιµα µε οποιαδήποτε
πολιτική συµφωνία, όπως λένε κάποιοι και τα οποία βέβαια
ευτυχώς τα έχουµε επιτύχει. Η συµµετοχή δε της Ελλάδας στο
ευρωπαϊκό γίγνεσθαι, από τη θέση του ισότιµου εταίρου θα
συµβάλει στην επίτευξη µεγαλύτερης οικονοµικής σταθερότητας,
γεγονός που θα οδηγήσει στην ενίσχυση της εµπιστοσύνης των
ιδιωτών και θεσµικών επενδυτών, Ελλήνων και ξένων, στο ελληνικό
χρηµατιστήριο του οποίου το µέλλον, εφόσον υπάρξουν οι
προϋποθέσεις που ανέφερα, είναι πραγµατικά ανθηρό και ευοίωνο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου που συζητάµε
σήµερα αποτελεί σηµαντική τοµή στην ανάπτυξη της ελληνικής
οικονοµίας, αφού σκοπός του είναι να βοηθήσει τις µικρές και
µεσαίες κατά περίπτωση δυναµικές επιχειρήσεις, ώστε µέσα από
έναν υγιή, µακροπρόθεσµο δανεισµό και µία υγιή χρηµατοδότηση
από την κεφαλαιαγορά, να επιτύχουν την υλοποίηση των στόχων
τους.
Στη συζήτηση κατ'αρθρον θα έχουµε την ευκαιρία να µπούµε σε
λεπτοµέρειες. Με τις διατάξεις δε του νοµοσχεδίου προσδιορίζονται
οι προϋποθέσεις εισαγωγής των µικροµεσαίων επιχειρήσεων στη
νέα χρηµατιστηριακή αγορά.
Το νοµοσχέδιο ασχολείται ακόµα µε τη λειτουργία και εκµετάλλευση
της Ανώνυµης Εταιρείας ∆ιώρυγας Κορίνθου, καθώς και µε τη
ρύθµιση των χρεών των επιχειρήσεων γουνοποιίας των Νοµών
Καστοριάς και Κοζάνης.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή το παρόν νοµοσχέδιο επιλύει
σηµαντικά θέµατα για την οικονοµία και συναφή προς αυτή
ζητήµατα, καλώ όλους τους κυρίους συναδέλφους να το
υπερψηφίσουµε. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Γιάννος
Παπαντωνίου Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, έχει
το λόγο για είκοσι λεπτά.

ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, θέλησα να ακούσω όλες τις εισηγήσεις και
παρεµβάσεις σας σε ό,τι αφορά το νοµοσχέδιο αυτό, διότι ο σκοπός
της καταθέσεως αυτού του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου- το οποίο
δεν αποτελεί ένα ενιαίο σύνολο, αλλά αποτελεί ένα άθροισµα
παρεµβάσεων σε κρίσιµους τοµείς της οικονοµίας, όπως είναι η
κεφαλαιαγορά και όπως είναι οι δηµόσιες επιχειρήσεις- ήταν να
δοθεί άπλετος χρόνος για συζήτηση και ανάλυση µεταξύ µας, ώστε
να είµαστε βέβαιοι ως Εθνική Αντιπροσωπεία ότι νοµοθετούµε σε
µία σωστή κατεύθυνση.
Μια εναλλακτική προσέγγιση την οποία θα µπορούσαµε να
ακολουθήσουµε ως Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας, θα ήταν να
καταθέσουµε τα τέσσερα κεφάλαια τα οποία συνθέτουν το
νοµοσχέδιο αυτό ως ξεχωριστές τροπολογίες σε άλλα επιµέρους
νοµοσχέδια. 'Οµως, αποκλείσαµε τη διέξοδο αυτή. Θεωρήσαµε ότι
αυτά τα τέσσερα κεφάλαια µπορούν να συνθέσουν µία γενική,
συνολική προσέγγιση σε δύο κρίσιµους τοµείς, για να δοθεί µέσα
από την κανονική νοµοθετική διαδικασία επαρκής και άπλετος
χρόνος για συζήτηση στην Εθνική µας Αντιπροσωπεία. Και
χαίροµαι πραγµατικά και για τους εισηγητές, αλλά και για τις
παρεµβάσεις των συναδέλφων, οι οποίες υπήρξαν ουσιαστικές και
σε µεγάλο βαθµό συναινετικές σε ό,τι αφορά το περιεχόµενο αυτού
του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου.
Κατά συνέπεια, δε θέλω να αντιδικήσω, δε θέλω να µιλήσω επί
µακρό χρόνο. Θα σχολιάσω κυρίως ορισµένες πτυχές των
παρεµβάσεων, οι οποίες θίγουν το περιεχόµενο αυτού του
νοµοσχεδίου.
Τα πρώτα δύο κεφάλαια αφορούν το χρηµατιστήριο, τα επόµενα
δύο τις επιχειρήσεις και τέλος το πέµπτο κεφάλαιο αφορά µία σειρά
από επιµέρους ρυθµίσεις σε επίσης κρίσιµους τοµείς, όπως είναι ο
τοµέας της γουνοποιϊας και ο τοµέας των τραπεζών.
Θα ξεκινήσω όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, µε το επίµαχο ζήτηµα, το
ζήτηµα του ελληνικού χρηµατιστηρίου.
Κατ'αρχήν, θα ήθελα να θυµίσω αυτό το οποίο είπα και στη ∆ιαρκή
Επιτροπή, ότι το χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών επί ηµερών του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. -και πρέπει να το σηµειώσουµε αυτό- γνώρισε ηµέρες
δόξας, ηµέρες πολύ ουσιαστικής ανόδου.
Θα αναφέρω τρία στοιχεία που τεκµηριώνουν αυτήν την άποψη. Το
πρώτο και κύριο στοιχείο είναι το εξής: Λέγεται ότι το χρηµατιστήριο
είναι τζόγος, είναι κερδοσκοπία. Αναµφίβολα, ένα στοιχείο
κερδοσκοπίας ενυπάρχει στη λειτουργία του χρηµατιστηρίου και
εδώ και σε οποιαδήποτε άλλη χώρα της Ευρώπης ή του κόσµου.
∆εν υπάρχει εξάλλου συµµετοχή µετόχων σε ένα χρηµατιστήριο εάν
δεν υπάρχει η επιδίωξη του κέρδους, ακόµα και του βραχυχρονίου
κέρδους. Αυτός είναι ένας παγκόσµιος κανόνας. Και οποιαδήποτε
ηθική αντίληψη εάν έχει κανείς για τα θέµατα της κερδοσκοπίας,
νοµίζω ότι είναι άκρως ανεύθυνο να σκεφθεί ότι θα µπορούσε η
Ελλάδα, η ελληνική οικονοµία, να αποκοπεί από τον κορµό των
παγκοσµίων οικονοµιών και να κλείσει τις πόρτες της στις διεθνείς
κινήσεις κεφαλαίων.
'Αρα, µετέχουµε και εµείς στο παγκόσµιο οικονοµικό σύστηµα,
µετέχουµε και εµείς στις διεθνείς κεφαλαιαγορές. Το σηµαντικό
όµως στο σηµείο αυτό είναι να συνειδητοποιήσουµε, ότι την
τελευταία τριετία από το 1996 µέχρι σήµερα οι ελληνικές
επιχειρήσεις και οι δηµόσιες όπως ο ΟΤΕ ή η Εθνική αλλά και οι
ιδιωτικές, όπως πλειάδα ιδιωτικών επιχειρήσεων, άντλησαν,
αγαπητοί συνάδελφοι, 2,8 τρισεκατοµµύρια δραχµές φρέσκο χρήµα,
νέα κεφάλαια, υγιέστατα κεφάλαια για αύξηση του δικού τους
µετοχικού κεφαλαίου και πραγµατοποίηση σηµαντικότατων
επενδύσεων ανάπτυξης και εκσυγχρονισµού.
Αν  σήµερα  έχουµε  καλά  τηλέφωνα,  αυτό  το  οφείλουµε  στο
ελληνικό  χρηµατιστήριο.  Αν  σήµερα  η  Εθνική  Τράπεζα  έχει
αυτήν  τη  θετικότατη  πορεία,  το  οφείλει  εν  µέρει  και  ουσιαστι-
κότατα  στο  ελληνικό  χρηµατιστήριο.  Αν  µία  πλειάδα  ιδιωτικών
επιχειρήσεων  σε  κρίσιµους  τοµείς  όπως  είναι  τα  τσιµέντα  και
άλλοι  τοµείς  έχουν  µία  υγιή  πορεία,  το  οφείλουν  ουσια-
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στικότατα στο Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών. 'Αρα, το ελληνικό
χρηµατιστήριο δεν αποτέλεσε απλώς µία µορφή κερδοσκοπίας.
Υπήρξε ένα υγιές εργαλείο αναπτυξιακής πολιτικής.
Θέλω επίσης, να κάνω µία σύγκριση. Τα 2,8 τρισεκατοµµύρια
δραχµές που αντλήθηκαν την τελευταία τριετία του ΠΑ.ΣΟ.Κ. είναι
δεκαπλάσια έως και εικοσαπλάσια από όλα τα χρήµατα, που
αντλήθηκαν ως νέα κεφάλαια από επιχειρήσεις ελληνικές τα
προηγούµενα δέκα ή είκοσι χρόνια λειτουργίας του ελληνικού
χρηµατιστηρίου.
Επί των δικών µας ηµερών το Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών
επιτέλεσε τον ουσιαστικό αναπτυξιακό του ρόλο. Εξεπλήρωσε την
αναπτυξιακή του αποστολή. Τις προηγούµενες δεκαετίες το
χρηµατιστήριο ήταν ένα καζίνο το οποίο αφορούσε ελάχιστους
χρηµατιστές και συναλλασσόµενους, ένα µικρό κλάµπ που
διαχειριζόταν τα κεφάλαια µε τρόπο αδιαφανή. Επί των δικών µας
ηµερών έγινε πραγµατικά µία λαϊκή υπόθεση, στο µέτρο ότι
εκατοντάδες χιλιάδες οικογενειών πλέον είναι µέτοχοι του ελληνικού
χρηµατιστηρίου. Κυρίως όµως επιτέλεσε ένα ουσιαστικό
αναπτυξιακό ρόλο, υποκαθιστώντας τον τραπεζικό δανεισµό ως
βασική πηγή ανάπτυξης και εκσυγχρονισµού στην ελληνική
οικονοµία.
Θέλω να σηµειώσω ότι η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. είναι
υπερήφανη για την ανάδειξη του χρηµατιστηρίου σε ένα ουσιαστικό
εργαλείο αναπτυξιακής πολιτικής που συνέβαλε ουσιαστικά στην
επιτάχυνση του ρυθµού ανάπτυξης της ελληνικής οικονοµίας.
Σε ό,τι αφορά τους δείκτες του χρηµατιστηρίου το µόνο που θα
σηµειώσω είναι ότι ο όγκος των συναλλαγών πολλαπλασιάστηκε
επί τριάντα ή σαράντα φορές από πέντε έως δέκα δισεκατοµµύρια
την ηµέρα περίπου το 1993-1994 σε διακόσια και πλέον
δισεκατοµµύρια την ηµέρα σήµερα. Ο δείκτης από οκτακόσιες
µονάδες ανέβηκε στις τέσσερις χιλιάδες και πλέον µονάδες σήµερα.
'Ολα αυτά είναι θετικά στοιχεία, τα οποία, νοµίζω, αναδεικνύουν ένα
πολύ απλό γεγονός, ότι η ελληνική οικονοµία πήγε καλά. Ουδείς το
αµφισβητεί.
Είναι φυσικό ότι το χρηµατιστήριο σε κάποιο βαθµό, πέρα από
βραχυχρόνιες διακυµάνσεις που επηρεάζονται από βραχυχρόνια
γεγονότα, είναι ο καθρέπτης µιας οικονοµίας. Εάν δείτε την
αµερικανική οικονοµία και την ευρωστία του αµερικανικού
χρηµατιστηρίου τα τελευταία χρόνια, είναι βέβαιο ότι αντανακλά ένα
µεγάλο δυναµισµό της αµερικανικής οικονοµίας, η οποία έχει
επικρατήσει στο παγκόσµιο οικονοµικό στερέωµα τη δεκαετία του
'90. Αντίστοιχες εξελίξεις έχουν χαρακτηρίσει και άλλες οικονοµίες
και άλλα χρηµατιστήρια.
Το γιατί η ελληνική οικονοµία πάει καλά, νοµίζω ότι δεν χρειάζεται
να παραβιάσουµε ανοικτές θύρες. 'Ολος ο κόσµος το ξέρει και είµαι
βέβαιος ότι οι αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας έχουν
πάψει πλέον να το αµφισβητούν. Αλλού στρέφουν τα πυρά τους και
όχι στην οικονοµία. Η οικονοµία είναι στο απυρόβλητο γιατί είναι
βέβαιο ότι η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. έλυσε το ελληνικό οικονοµικό
πρόβληµα.
Θυµάµαι, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, πως όταν
πριν από δύο ή τρία χρόνια µιλούσα για την ισχυρή δραχµή
ορισµένοι ειρωνεύονταν ότι είχα µπερδέψει το ρόλο µου, και δεν
ήµουν 'Ελληνας, αλλά Ολλανδός Υπουργός Οικονοµικών. 'Οµως
απεδείχθη, ιδιαίτερα µετά τις τελευταίες διεθνείς κρίσεις, ότι η
ελληνική δραχµή είναι εξίσου ισχυρή µε οποιοδήποτε ισχυρό
ευρωπαϊκό νόµισµα. Η απόδειξη είναι ότι η δραχµή σήµερα είναι
πάνω από την κεντρική της ισοτιµία. ∆εν αντιµετωπίζει κανένα
απολύτως πρόβληµα. Ούτε Ασία ούτε Ρωσία ούτε Κόσοβο, έθιξαν
τη δραχµή της Ελλάδας και αυτό αντανακλά τη δύναµη, την ισχύ,
την ανταγωνιστικότητα της ελληνικής οικονοµίας.
Να µιλήσω για πληθωρισµό, για επιτόκια, για έλλειµµα, για
ανάπτυξη; Νοµίζω ότι όλα αυτά είναι λόγια που περιττεύουν, γιατί
έχει γίνει κτήµα του ελληνικού λαού ότι αυτή η Κυβέρνηση πέτυχε
στο χώρο της οικονοµίας και αυτό αντανακλάται στη γενικότερη
πορεία όλων των δεικτών και όλων των µεγεθών.
Επιπλέον, η πορεία του χρηµατιστηρίου αντανακλά και την πορεία

των εταιρειών που συνθέτουν το δείκτη. 'Οταν η Εθνική Τράπεζα
είχε ζηµιές, ήταν φυσικό να είναι χαµηλά η µετοχή της. Τώρα που η
Εθνική Τράπεζα έχει τριακόσια δισεκατοµµύρια κέρδη, είναι φυσικό
να πηγαίνει καλά η µετοχή της. 'Ολα αυτά αποδεικνύουν για µια
ακόµα φορά, για όσους αµφισβητούσαν, τους απλούς κανόνες της
οικονοµίας, τον τρόπο που λειτουργούν οι οικονοµίες και η
οικονοµική λογική, σε ό,τι αφορά και εταιρείες, αλλά και την εθνική
µας οικονοµία.
Το ερώτηµα είναι: Πέρα από την πορεία της οικονοµίας τι άλλο
συνέβαλε στην εξέλιξη του χρηµατιστηρίου; Θέλω να σηµειώσω,
κύριοι συνάδελφοι, και να σας ευχαριστήσω γι' αυτό και ιδιαίτερα
την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και τις άλλες πτέρυγες
της Βουλής, ότι όλοι συµβάλαµε, ολόκληρη η Εθνική
Αντιπροσωπεία, σε ένα πολύ σηµαντικό νοµοθετικό εκσυγχρονισµό
τα τελευταία πέντε χρόνια. Περάσαµε µαζί, οφείλω να το πω, µε
σύµφωνη γνώµη στα περισσότερα σηµεία -και ο κ. Κωστόπουλος
θα µε διαψεύσει αν απατώµαι, αλλά δε νοµίζω ότι απαιτώµαι-
τέσσερις µεγάλους νόµους σε ό,τι αφορά το χρηµατιστήριο: Τον ν.
2396/96, τον ν. 2533/97, τον ν. 2324/95 και τον ν. 2579/98.
Με βάση αυτό το νοµοθετικό πλαίσιο, το οποίο είναι πλήρες, είναι
απόλυτα σύγχρονο και συµβατό µε όσα συµβαίνουν στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση, έχουµε πλήρως εναρµονιστεί. Αν έχετε
παρατηρήσει όλες οι παρεµβάσεις που κάνουµε τώρα είναι για
συµπληρωµατικά στοιχεία, για νέες αγορές, για παράδειγµα αγορά
παραγώγων, για παράδειγµα η Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά. 'Ολα
αυτά όµως είναι εποικοδοµήµατα. Η βασική δοµή είναι πλήρης. ∆εν
χρειάζεται καµια απολύτως συµπλήρωση.
Το ερώτηµα βεβαίως είναι: Εφαρµόστηκαν αυτοί οι νόµοι; Απαντώ:
Βεβαίως εφαρµόστηκαν. Γιατί µε βάση αυτούς τους νόµους
διοικητικά η Κυβέρνηση προχώρησε σε µια σειρά από
εκσυγχρονιστικές πρωτοβουλίες, οι οποίες µπορεί να συνοψιστούν
στα εξής έξι σηµεία:
Το πρώτο είναι ότι ενισχύθηκε σηµαντικά η λειτουργία της
Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, έγινε µια αυτόνοµη διοικητική αρχή.
Στελεχώθηκε µε ένα σηµαντικό αριθµό ικανών στελεχών και τώρα
µέσα στο κεφάλαιο Β' του νοµοσχεδίου αυτού υπάρχουν διατάξεις
που ενισχύουν περαιτέρω το επιστηµονικό προσωπικό, το
ελεγκτικό δυναµικό της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, ώστε να ασκεί
πλήρως τον εποπτικό της ρόλο.
Το δεύτερο είναι το γνωστό, ότι µετατράπηκε σε ανώνυµη εταιρεία η
εταιρεία "Χρηµατιστήριο Αξιών Α.Ε.", µετοχοποιήθηκε, διότι µπήκαν
ιδιωτικά κεφάλαια. Και αυτή στελεχώθηκε µε σηµαντικό
επιστηµονικό προσωπικό, το οποίο ασκεί σηµαντικό ελεγκτικό έργο
σε ό,τι αφορά την παρακολούθηση των συναλλαγών, την εσωτερική
πληροφόρηση και µια σειρά από άλλα συµπτώµατα του
χρηµατιστηρίου.
Τρίτον, συµφωνήθηκε κώδικας δεοντολογίας των αναδόχων,
δηλαδή των συµβούλων τραπεζών σε όλες τις εταιρείες, οι οποίες
εισάγονται στο χρηµατιστήριο. Και αυτός ο κώδικας πλέον ισχύει,
και βάση αυτού του κώδικα παρακολουθούνται όλες οι συναλλαγές
σε ό,τι αφορά τις εισαγωγές νέων εταιρειών.
Τέταρτον, ολοκληρώνεται µέσα στον Ιούλιο η αποϋλοποίηση των
τίτλων. Θέλω εδώ να σηµειώσω ότι αυτό αποτελεί ένα πολύ
σηµαντικό επίτευγµα της Κυβέρνησης διότι πλέον εξαφανίζεται ο
αέρας. Αποϋλοποίηση των τίτλων σηµαίνει ηλεκτρονικές
συναλλαγές άρα αστραπιαίες µεταβιβάσεις µετοχών, άρα εξαφάνιση
του αέρα. Και αυτό υπήρξε ένα στοιχείο εξυγίανσης του
χρηµατιστηρίου.
Πέµπτον, λειτούργησε αποθετήριο των τίτλων. 'Ενας οργανισµός ο
οποίος έπασχε στο παρελθόν και ο οποίος µε τα αποθεµατικά του
και τις άλλες διαδικασίες πλέον λειτουργεί πολύ αποτελεσµατικά.
Τέλος, ενισχύθηκε το λογισµικό, ο τεχνολογικός εξοπλισµός του
χρηµατιστηρίου, ο οποίος ανανεώνεται µε βάση τις συµβάσεις που
έχουν υπογραφεί. Και όλα αυτά θα ολοκληρωθούν µέχρι το
φθινόπωρο αυτού του χρόνου.
'Αρα,  υπάρχει  θετικό  έργο  νοµοθετικό,  διοικητικό,  εκσυγ-
χρονιστικό,  σε ό,τι αφορά τη λειτουργία του χρηµατιστηρίου,
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το οποίο συνέβαλε, µαζί µε το κυρίαρχο στοιχείο που είναι η
εξυγίανση της οικονοµίας και η θετική της πορεία, στη θετική εξέλιξη
όλων των στοιχείων που απαρτίζουν την εικόνα του ελληνικού
χρηµατιστηρίου.
Ερώτηµα: Πώς λειτουργεί σήµερα όλο αυτό το πλαίσιο; Ως
υπεύθυνος Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών µε
σχετικά µακρά πείρα πλέον στην παρακολούθηση των όσων
συµβαίνουν στο χρηµατιστήριο και γενικότερα στην οικονοµία επί
πεντέµισι περίπου χρόνια, µπορώ να δηλώσω υπεύθυνα στην
Εθνική Αντιπροσωπεία, ότι λειτουργεί ικανοποιητικά. Η Κυβέρνηση
έχει εξασφαλίσει τη σωστή λειτουργία των θεσµών, έχει
τοποθετήσει άριστες διοικήσεις µε άµεµπτο ήθος και µε πολύ
µεγάλες ικανότητες, τον κ. Κουκάκη στο χρηµατιστήριο, τον κ.
Θωµαδάκη στην Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς. Και αυτές οι διοικήσεις
µε την ενίσχυση και της Κυβέρνησης και στηριζόµενες στο θεσµικό
πλαίσιο, το οποίο υπάρχει, ασκούν πλήρως τα ελεγκτικά τους
καθήκοντα και έχουν ως µοναδικό στόχο την εξυπηρέτηση και
προστασία του δηµοσίου συµφέροντος και βεβαίως ειδικότερα την
προστασία των επενδυτών και ακόµα ειδικότερα, την προστασία
των µικροεπενδυτών.
Εφαρµόζουν το νόµο. Εφαρµόζουν πλήρως το νόµο. Και ο νόµος
λέει κυρίως το εξής, ότι πρέπει να εξασφαλίζεται η παροχή όλων
των αναγκαίων πληροφοριών, για να έχουν γνώση οι µέτοχοι όταν
συναλλάσσονται στο xρηµατιστήριο. Η γνώση είναι το βασικό
στοιχείο διαφάνειας σε ό,τι αφορά τη διεξαγωγή χρηµατιστηριακών
πράξεων. Και οι διοικήσεις και της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς και
του χρηµατιστηρίου ασχολούνται κυρίως µε αυτό, να εξασφαλίσουν
την αµερόληπτη και αδιάβλητη µεταβίβαση γνώσεων και διάχυση
γνώσεων και πληροφόρησης σε ό,τι αφορά την κατάσταση των
εταιρειών που µετέχουν στο χρηµατιστήριο. Και βεβαίως όλα αυτά
ελέγχονται σε τριµηνιαία βάση µε πάρα πολύ µεγάλη επιµέλεια.
Ερώτηµα δεύτερο. Η άσκηση ελέγχου µπορεί να αποκλείσει τη
διάπραξη αξιοποίνων αδικηµάτων; Προφανώς όχι.
Χθες διάβασα ότι ολοκλήρωσε την έκτιση της ποινής του ο κ. Λίσον.
Θέλω να θυµίσω ότι ο κ. Λίσον ήταν ένας χρηµατιστής στη
Σιγκαρούπη, ο οποίος µε τις πράξεις και παραλείψεις του, τις
αξιόποινες πράξεις και παραλήψεις του, οδήγησε στην κατάρρευση
µιας ολόκληρης µεγάλης αγγλικής τράπεζας, ηλικίας περίπου
τετρακοσίων ετών, της BARINGS. Τρισεκατοµµύρια δραχµές
χάθηκαν µέσα σε λίγες ώρες από κακούς και κακόπιστους
προφανώς υπολογισµούς του συγκεκριµένου αυτού χρηµατιστή.
Και όλα αυτά συνέβησαν κάτω από το αυστηρό βλέµµα της
Τράπεζας της Αγγλίας, των εποπτικών αρχών του City του
Λονδίνου, οι οποίες έχουν εµπειρία όχι ετών -όπως εµείς που τώρα
φτιάξαµε χρηµατιστήριο και τώρα στήσαµε τους θεσµούς- αλλά
αιώνων σε ό,τι αφορά την παρακολούθηση αυτών των φαινοµένων.
Και βεβαίως παρενέβη η αγγλική δικαιοσύνη για να ελέγξει, να
επιβάλει τις κυρώσεις. Επέβαλε τις ποινές, εξέτισε την ποινή του ο
ένοχος, και τώρα νοµίζω ότι είναι ελεύθερος και απ'ό,τι διαβάζω
µάλιστα εξέφρασε τη µεταµέλειά του για όσα έχει διαπράξει.
'Αρα αξιόποινες πράξεις διαπράττονται παντού και είναι παράλογο
να πιστεύει κανείς ότι σε µία αγορά όπου διεξάγονται εκατοµµύρια
συναλλαγές ηµερησίως είναι δυνατόν εποπτικές αρχές να
αποκλείσουν, να διαγράψουν τη δυνατότητα διάπραξης ποινικών
αδικηµάτων.
'Αρα ορθώς παρεµβαίνει η δικαιοσύνη, για να διαπιστώσει και να
εντοπίσει ποινικά αδικήµατα. Αλλά βεβαίως αυτό δεν σηµαίνει ούτε
υποκατάσταση των ευθυνών και καθηκόντων της εκτελεστικής
εξουσίας, που εκφράζεται µέσα από τις εποπτικές αρχές, δεν
σηµαίνει υποκατάσταση του ελέγχου που ασκούν µε θαυµάσιο και
άριστο τρόπο οι ελεγκτικές αρχές, ούτε βεβαίως σηµαίνει
ποινικοποίηση γενικώς των συναλλαγών, διότι αυτό θα µας
παρέπεµπε σε τριτοκοσµικές καταστάσεις. Σηµαίνει µία ορθολογική
παρέµβαση της δικαιοσύνης εκεί που είναι το δικό της καθήκον, εκεί
που είναι ο εντοπισµός αξιοποίνων αδικηµάτων ή πράξεων, που,
όπως προείπα, δεν µπορούν λογικώς να αποκλειστούν -
συµβαίνουν παντού δυστυχώς- και επιβολή, αν υπάρχει θέµα, των
καταλλήλων κυρώσεων.
Σε ό,τι αφορά τώρα τα άρθρα του νοµοσχεδίου για το

χρηµατιστήριο, τα πράγµατα έχουν λεχθεί από όλους και δεν έχω
να προσθέσω σηµαντικά νέα στοιχεία. Η νέα χρηµατιστηριακή
αγορά αποτελεί ένα σηµαντικό νέο βήµα για την ενίσχυση της
µικρής και µεσαίας επιχείρησης. Η φιλοσοφία είναι πολύ απλή.
Χαλαρώνουµε τα ποσοτικά κριτήρια, τα κεφάλαια, τους άλλους
όρους και ενισχύουµε τα ποιοτικά κριτήρια, ώστε µικρές και µεσαίες
επιχειρήσεις, χωρίς να έχουν ιστορία µεγάλης κερδοφορίας, χωρίς
να έχουν υψηλά κεφάλαια, αλλά διαθέτοντας µία θετική προοπτική
η οποία εκφράζεται σε ένα αξιόπιστο επιχειρησιακό πρόγραµµα, το
οποίο βλέπει προς το µέλλον, να είναι σε θέση να εισαχθούν στο
χρηµατιστήριο και να αντλήσουν νέα κεφάλαια.
Πιστεύω ότι ολόκληρη η Εθνική Αντιπροσωπεία συµφωνεί ότι αυτό
είναι ένα πολύ θετικό, εξυγιαντικό, εκσυγχρονιστικό µέσο και
ευχαριστώ όλους τους συναδέλφους οι οποίοι το στήριξαν µε όλες
τις παρεµβάσεις τους. Είµαι βέβαιος ότι αυτά τα άρθρα τουλάχιστο
θα έχουν την οµόφωνη στήριξη της Εθνικής µας Αντιπροσωπείας.
'Ερχοµαι τώρα στο θέµα των ∆ΕΚΟ. Και θέλω λίγο να εξηγήσω
ορισµένα πράγµατα για το ν. 2414.
Ο ν. 2414, αγαπητοί συνάδελφοι, τον οποίο πράγµατι πέρασε η
Κυβέρνησή µας και εγώ προσωπικά το 1996, πιστεύω ότι
αποτέλεσε µία από τις µεγαλύτερες και σηµαντικότερες θεσµικές
τοµές στο χώρο των δηµοσίων επιχειρήσεων.
Ο ν. 2414 έβγαλε τις ∆ΕΚΟ από την εποχή του 19ου αιώνα µε τις
πελατειακές σχέσεις και την αρχαϊκή δοµή και οργάνωση και τις
έφερε στον σύγχρονο κόσµο. Τί έκανε; Τρία πράγµατα ουσιαστικά,
όχι πολλά.
Το πρώτο είναι ότι τις µετέτρεψε όλες σε ανώνυµες εταιρείες,
διαφάνεια, οικονοµικός έλεγχος, ορθολογική οικονοµική λειτουργία.
Είναι προφανές.
Το δεύτερο είναι ότι εξασφάλισε όρους λειτουργίας σύγχρονης
επιχείρησης µε επιχειρησιακά σχέδια. Ως τότε οι δηµόσιες
επιχειρήσεις, µε εξαίρεση τη ∆ΕΗ είναι αλήθεια, δεν είχαν σχέδιο,
λειτουργούσαν τυφλά. Με το ν. 2414 επιβάλαµε την κατάρτιση
σχεδίων και επιβάλαµε διαδικασίες υλοποίησης αυτών των
επιχειρησιακών σχεδίων, όπως συµβαίνει σε κάθε άλλη εταιρεία ή
επιχείρηση.
Τέλος, κατάργησε το πελατειακό σύστηµα σε ό,τι αφορά τον ορισµό
διοικήσεων και επέβαλε αδιάβλητες διαδικασίες µέσα από την
προκήρυξη θέσης, µε αποτέλεσµα σήµερα οι Υπουργοί να
γνωρίζουµε τους διοικητές αφού διορισθούν, όχι πριν. Αυτό ήταν
µία επανάσταση για την Ελλάδα.
'Ολα αυτά τα έκανε ο ν. 2414. Τα έκανε µε µία εξαίρεση, τη ∆ΕΗ.
Και εκεί δεν εφαρµόστηκε όχι γιατί δεν υπήρχε πρόθεση, αλλά γιατί,
όπως γνωρίζετε, ο νόµος για την απελευθέρωση της ηλεκτρικής
ενέργειας και τον τελικό καθορισµό του εταιρικού σχήµατος θα έλθει
το καλοκαίρι.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Για το λόγο αυτό ζητήσαµε, µε τρεις πράγµατι τροποποιήσεις -και
αυτό αποτέλεσε, αν θέλετε, ένα εύλογο αντικείµενο κριτικής από
ορισµένους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας- παράταση της
προθεσµίας. Αλλά η παράταση ήταν καλόπιστη όχι κακόπιστη, διότι
ακριβώς προέκυπτε από αυτόν το χρόνο που χρειαζόµασταν για να
καταλήξουµε οριστικώς, µαζί µε τους εργαζοµένους, σε ένα κοινά
αποδεκτό εταιρικό σχήµα της ∆ΕΗ.
Με εξαίρεση, λοιπόν, τη ∆ΕΗ, που αποτέλεσε µία ειδική περίπτωση,
όλες οι άλλες δηµόσιες επιχειρήσεις λειτουργούν σήµερα σύµφωνα
µε το ν. 2414 και στα τρία στοιχεία του, και στο θέµα ανώνυµη
εταιρεία και στο θέµα τρόπος λειτουργίας και επιχειρησιακά σχέδια
και τέλος τρίτον στο θέµα επιλογή διοικήσεων. Ο ν. 2414 έχει
εφαρµοσθεί πλήρως.
'Οµως, έρχοµαι και προσθέτω το εξής, διότι η Κυβέρνηση πρέπει να
βλέπει µπροστά, όχι πίσω.
'Οταν    εγώ    ψήφιζα    εγώ,    ο    έχων    την    τιµή    να    σας
οµιλεί,  τον  ν. 2414,  είχα  συνείδηση  του  γεγονότος  ότι  ήταν
ένας  µεταβατικός  νόµος,  ένας  νόµος  ο  οποίος  έπαιρνε  µία
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κατάσταση από το παρελθόν και την έφερνε προς το µέλλον. Αλλά
όταν το µέλλον έγινε παρόν, τότε θα πρέπει να ξανακοιτάξουµε και
το νόµο και είµαι σύµφωνος να τον κοιτάξουµε κάποια στιγµή στο
συνολό του.
Η παρέµβαση που κάναµε σήµερα είναι η εξής και είναι απλή
παρέµβαση. Η µετατροπή των δηµοσίων επιχειρήσεων σε
ανώνυµες εταιρείες είναι προφανές ότι ανοίγει το δρόµο στη
µετοχοποίησή τους, στην εισαγωγή τους στο χρηµατιστήριο. Και
ήδη πέντε επιχειρήσεις, ο ΟΤΕ, τα Ελληνικά Πετρέλαια, τα ΚΑΕ, το
χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών και η "OLYMPIC CATERING" είναι
µέσα στο χρηµατιστήριο.
Ερώτηµα: 'Οταν ο ιδιώτης ή οι ιδιώτες µπαίνουν σε µία εταιρεία σε
ποσοστό πάνω από ένα 25%, σε ένα ισχυρό ποσοστό, είναι
δικαιολογηµένες οι βαρειές, οι ειδικές διαδικασίες εποπτείας και
ελέγχου από το κράτος που περιλαµβάνονται στον ν. 2414 ή
µπορούµε πλέον να απελευθερώσουµε αυτές τις µετοχοποιηµένες
εταιρείες από αυτές τις βαριές διαδικασίες και να τους επιτρέψουµε
να προσεγγίσουν τον τρόπο λειτουργίας µιας οποιασδήποτε
ελεύθερης ανώνυµης εταιρείας σύµφωνα µε το ν. 2190/20 περί
ανωνύµων εταιρειών;
Πιστεύω ότι η Κυβέρνηση ορθώς έκρινε ότι µπορούµε να
προχωρήσουµε σε αυτήν την απεµπλοκή από τις βαριές
διαδικασίες ελέγχου και αυτό κάνει αυτός ο νόµος.
'Οσες εταιρείες δεν έχουν µετοχοποιηθεί, παραµένουν στο ισχύον,
βαρύ σχετικά, σύστηµα ελέγχου, διότι όταν το κράτος είναι πλήρης
και αποκλειστικός µέτοχος, δικαιούται να παρεµβαίνει στη διοίκηση
των επιχειρήσεων µε έναν ιδιαίτερο τρόπο, διότι υπάρχει µία ευθύνη
εκεί, ευθύνη της Κυβέρνησης, της πολιτείας, του Υπουργού. 'Οταν,
όµως, συµµετέχει και ο ιδιώτης µέτοχος µέσα από τη γενική
συνέλευση, νοµίζω ότι µπορεί το κράτος να πάρει µία απόσταση,
και να προσεγγίσει η λειτουργία το πάγιο πλαίσιο του ν. 2190/20.
Αυτή, λοιπόν, είναι η παρέµβαση που κάνουµε στο Γ' κεφάλαιο σε
ό,τι αφορά το ν. 2414, παράλληλα µε κάποιες µικροβελτιώσεις σε
κάποια σηµεία άνευ µεγάλης σηµασίας, όπως ο αριθµός των µελών
του διοικητικού συµβουλίου και κάποια άλλα, τα οποία δεν αξίζει
εδώ να αναφέρω.
Τέλος, στο κεφάλαιο 4 αναφερόµαστε στη διώρυγα Κορίνθου. Τα
πράγµατα είναι και εκεί σχετικά απλά. Τα εξηγήσαµε στη ∆ιαρκή
Επιτροπή. Ούτε πρόκειται να γίνουν απολύσεις, ούτε άλλες
παρεµβάσεις αυτού του τύπου. Απλώς διευκρινίζεται το νοµικό
καθεστώς, αίρονται κάποιες υποθήκες του παρελθόντος.
Παραχωρούνται όλα τα δικαιώµατα της διώρυγος στην εταιρεία
"ΑΕ∆ΙΚ". Εκκαθαρίζεται, λοιπόν, αυτό το βάρος του παρελθόντος,
ένα πλέγµα νοµικών ρυθµίσεων θα έλεγα από γενέσεως του
ελληνικού κράτους, διότι εδώ αγαπητοί συνάδελφοι, αναφερόµαστε
στην αρχαιότερη ∆ΕΚΟ, η οποία ως αρχαιότερη ∆ΕΚΟ έφερε και τα
µεγαλύτερα αµαρτήµατα.
Εκκαθαρίζουµε, λοιπόν, όλες αυτές τις αµαρτίες του παρελθόντος
και την αποδίδουµε καθαρή ας το πω έτσι στην κοινωνία, στη
σύγχρονη οικονοµία βάζουµε και µια διάταξη η οποία επιτρέπει
µέσα από συµβάσεις παραχώρησης ορισµένα από τα δικαιώµατα
και εκµετάλλευσης της διώρυγος να παραχωρηθούν σύµφωνα µε το
δίκαιο περί παραχωρήσεων σε τρίτους ιδιώτες.
Τέλος,στα άρθρα του κεφαλαίου 5 που είναι οι λοιπές διατάξεις,
θέλω ιδιαίτερα να αναφερθώ σε τρία άρθρα. Πρώτον στις ρυθµίσεις
για τη γουνοποιία. Πράγµατι µε ικανοποίηση είδα ότι όλες οι
πτέρυγες της Βουλής συµφωνούν σε µια αύξηση του ορίου, στο
οποίο συναίνεσα απαντώντας στην παρέµβαση του κ.
Γιαννακόπουλου γνωρίζοντας βεβαίως, ότι αυτό είναι κοινός τόπος
απ' όλες τις πτέρυγες της Βουλής. Είναι γνωστό γιατί πρέπει να
στηρίξουµε τη γουνοποιία. ∆ιότι έχουν καταρρεύσει οι αγορές, διότι
υπήρχαν τα προβλήµατα της Γιουγκοσλαβίας. Για πολλούς λόγους
πρέπει να στηρίξουµε τους γουνοποιούς µας, και η Κυβέρνηση στο
σηµείο αυτό θα είναι όσο γενναιόδωρη επιτρέπουν οι
δηµοσιονοµικές συνθήκες.
Η άλλη διάταξη την οποία θέλω να σηµειώσω είναι η διάταξη που
δίνει αυξηµένα κίνητρα στο τρίγωνο του 'Εβρου. Το τρίγωνο του
'Εβρου είναι µια περιοχή, όπως γνωρίζετε, στο άκρο
βορειοανατολικό τµήµα της εθνικής µας επικράτειας, όπου υπάρχει

κίνδυνος ερήµωσης. Ο χώρος έχει τεράστια γεωπολιτική και
γεωστρατηγική σηµασία, και η Κυβέρνηση έκρινε σκόπιµο να
διασπάσει τη γενική λογική του νόµου περί κινήτρων και να δώσει
αυξηµένα κίνητρα για το τρίγωνο του 'Εβρου. Είναι µια εθνική
πράξη, µια κίνηση εθνικής σηµασίας, την οποία θα ήθελα να
υπογραµµίσω.
Και βεβαίως δίνουµε περαιτέρω κίνητρα και για επιχειρήσεις
γουνοποιίας στην Καστοριά, συµπληρωµατικά προς τις κινήσεις
ρυθµίσεως χρεών στις οποίες αναφέρθηκα προηγουµένως.
Και τέλος οι ρυθµίσεις για την ΑΤΕ στις οποίες θα αναφερθεί
ειδικότερα ο κ. Χριστοδουλάκης, όταν έρθει η σειρά των άρθρων,
είναι µια κίνηση που συµβαδίζει µε την γενικότερη πορεία
εξυγίανσης και εκσυγχρονισµού της ΑΤΕ, η οποία έχει δυο
κεντρικούς στόχους: Να µετατρέψει την τράπεζα σε µια σύγχρονη
τράπεζα η οποία θα λειτουργεί όπως και οι άλλες εµπορικές
τράπεζες, οι άλλες µεγάλες τράπεζες, η Εθνική, η Πίστεως, η
Εµπορική Τράπεζα -άρα γίνεται µια γενικότερη προσπάθεια
ανασυγκρότησης της ΑΤΕ- και, επιπλέον, να την οδηγήσει στο
χρηµατιστήριο. Με αυτές τις ρυθµίσεις ενισχύεται η κεφαλαιακή
βάση της τράπεζας, δηµιουργούνται συνθήκες κερδοφορίας,
συντοµότατα, οι οποίες θα αποτελέσουν και το εφαλτήριο για την
εισαγωγή της τραπέζης αυτής στο χρηµατιστήριο και την
προσέλκυση υγιών ιδιωτικών κεφαλαίων που θα συµπληρώσουν
την κεφαλαιακή της βάση.
Πιστεύω ότι είναι ένα σηµαντικό µέτρο το οποίο θα εξασφαλίσει
µακροχρόνια και τους 'Ελληνες αγρότες, διότι όλοι
αντιλαµβανόµαστε κάτι πολύ απλό. 'Οσο πιο ισχυρή γίνεται η
Αγροτική Τράπεζα, τόσο φθηνότερο θα είναι το χρήµα στους
αγρότες. Είναι µια απλή εξίσωση. Ενισχύουµε την Αγροτική
Τράπεζα για να δώσουµε φθηνότερα δάνεια στους αγρότες µας.
Αυτός είναι ο µοναδικός στόχος αυτής της πολιτικής.
Αυτά είχα να πω, κύριοι συνάδελφοι, σε ό,τι αφορά το νοµοσχέδιο,
το οποίο βεβαίως δεν είναι το µεγάλο νοµοσχέδιο όπως αυτά τα
οποία έχουν περάσει στο παρελθόν. Είναι ένα άθροισµα, όµως,
διατάξεων που πραγµατοποιούν θετικές παρεµβάσεις σε κρίσιµους
τοµείς της εθνικής µας οικονοµίας.
Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωστόπουλος έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
πρέπει να θυµίσω, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία το χρηµατιστήριο το
θεωρεί βασικό θεσµό της ελεύθερης οικονοµίας, της οικονοµίας της
αγοράς, είναι µέσα στην ιδεολογία της, στο πρόγραµµά της και
συνεπώς το θεωρεί µοχλό ανάπτυξης. Το στήριζε πάντοτε και το
στηρίζει. Και πρέπει να θυµίσω αυτό που είπε ο Υπουργός ότι στα
τέσσερα νοµοσχέδια -αυτό είναι το πέµπτο- νοµίζω ότι ουσιαστικά
βοηθήσαµε πάρα πολύ ...
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): 'Οντως.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: 'Ετσι.
Και σήµερα θα βοηθήσουµε, κύριε Υπουργε, ανεξάρτητα και αν
είµαστε λίγο πικροί.
Ζητήσαµε πάντοτε απο την Κυβέρνηση να στηρίζει το
χρηµατιστήριο, να το εκσυγχρονίσει, να το εποπτεύει. ∆εν µας
άκουσε πάντοτε και είχαµε εκείνα τα λάθη, τα οποία είχαµε τον
τελευταίο καιρό.
Κύριε Υπουργέ, πριν αναφερθώ στο χρηµατιστήριο θα κάνω µία επί
τροχάδην κριτική σ' αυτά τα οποία είπατε.
Κατ'  αρχήν  ξεκινήσατε  και  είπατε  για  τη  δραχµή,  τη  σκληρή
δραχµή  και  ότι  είσαστε  περήφανοι  γι'  αυτή.  Θα  θυµίσω  όµως
ότι  αυτά  µας  λέγατε  και  πριν  από  δεκαπέντε  µήνες  και  µας
κοπανήσατε  µία  υποτίµηση  της  τάξεως  του  14%.  Και  δεν
προλάβαµε  να  κάνουµε  την  υποτίµηση  και  την  επόµενη  µέρα
άρχισε  η  ανατίµηση  και  σήµερα  έχουµε  ανατιµηµένη  δραχµή
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8%. Λάθος κάνατε; Κάνατε λαθος υπολογισµούς; Σας υποχρέωσαν;
Τι συνέβη; Εγώ δεν µπόρεσα να το καταλάβω και µάλιστα όχι µόνο
δεν µπόρεσα να το καταλάβω, τι θα γίνει και τους επόµενους µήνες
που θα κάνετε την ανατίµηση. ∆ιότι εκεί παίζεται και το παιχνίδι των
κριτηρίων σύγκλισης, που δεν ξέρω µε την ανατιµηµένη δραχµή τι
θα µπορέσετε να κάνετε ή που θα είναι ο πληθωρισµός το 2000 και
το 2001.
Πρέπει να σας θυµίσω και κάτι άλλο. ∆εν το είπατε σήµερα το
διαβάσατε προχθές. Μου διαβάσατε το κοµµάτι το ωραίο που λέει
το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, αλλά δεν µου διαβάσατε τα
υπόλοιπα κοµµάτια που προβλέπουν οι δύσκολες ηµέρες, θέλουν
αυστηρή λιτότητα, θέλουν διαρθρωτικές αλλαγές, βλέπουν
πληθωρισµό ανερχόµενο το 2000 και το 2001 κλπ. Και το λένε
συνεργάτες σας, δεν το λέω εγώ. Αν διαβάσει κανείς τον Οικονοµικό
Τύπο της Κυριακής, θα δει ότι συνεργάτες σας τα λένε αυτά, διότι
προκύπτουν βεβαίως απο την έκθεση του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού
Ταµείου.
Είπατε ότι η οικονοµία για άλλη µια φορά πάει καλά και δεν µπορεί
να το αµφισβητήσει κανένας. Εµείς, κύριε Υπουργε, το
αµφισβητούµε. 'Οχι διότι το βλέπουµε από άλλη οπτική γωνία, αλλά
διότι στην ουσία οι δείκτες σας δεν είναι αυτό που λένε. Ούτε ο
δείκτης της αγοράς εργασίας. Ειναι χωρίς δουλειά πεντακόσιες
πενήντα χιλιάδες νέοι άνθρωποι. Οι αγρότες εγκαταλείπουν τα
χωράφια τους και έρχονται προς την πόλη. Οι µικροµεσαίοι
υποφέρουν. Στους γέροντες, κυρίως στους συνταξιούχους τα 2/3
στο ένα εκατοµµύριο οκτακόσιες χιλιάδες -στατιστικά στοιχεία του
Υπουργείου σας- δηλαδή το ένα εκατοµµύριο διακόσιες χιλιάδες
έχει κάτω από εκατόν είκοσι χιλιάδες (120.000) δραχµές σύνταξη.
Το 1/3 των Ελλήνων είναι κάτω από τα όρια φτώχειας.
Επίσης το θέµα των φόρων. 'Εχετε επιβαρύνει -µε στοιχεία της
στατιστικής υπηρεσίας- τα τελευταία χρόνια µε 300,26% µέσον όρο
φόρο τον κάθε 'Ελληνα. ∆εν ξερω αν είναι ογδόντα ή εβδοµήντα
οκτώ αλλά επιβαρύνατε µε δεκάδες φόρους τους νεοέλληνες.
Σήµερα λοιπόν έρχεσθε και θέλετε να κάνετε και µείωση του φόρου
και εντυπωσιάζοµαι, κύριε Υπουργε, διότι πριν απο κάποιους µήνες
σας φέραµε πρόταση νόµου και τότε κάνατε πως δεν την ξέρατε.
Επίσης, πέρυσι το Σεπτέµβριο µίλησε ο Αρχηγός µας, ο Κώστας
Καραµανλής στη Θεσσαλονίκη και είπε για µείωση φόρων και τον
ειρωνευόσαστε, τον λοιδωρούσατε. Λέγατε ότι δεν γίνετε. Εµάς είναι
στο πρόγραµµά µας να κάνουµε µείωση φόρων, διότι µέσα απο τη
µείωση φόρων και θα ελαφρύνουµε τους 'Ελληνες, αλλά θα
δώσουµε και την δυνατότητα αναπτύξεως σε τούτον εδώ τον τόπο.
Να προχωρήσω, κύριε Υπουργέ. Μου είπατε για τον πληθωρισµό
κλπ. Ο πληθωρισµός είναι σήµερα 2,4%. Είναι δυόµισι φορές
µεγαλύτερος απο τον µέσο ευρωπαϊκό. Ξέρετε ότι το 1993 που
παραλάβατε, ήταν δύο φορές µεγαλύτερος απο το µέσο ευρωπαϊκό;
Και να πω και κάτι άλλο. Υπάρχουν δικά σας δηµοσιεύµατα,
δηµοσιεύµατα δικού σας στελέχους και µάλιστα της εφηµερίδας
"ΕΠΕΝ∆ΥΤΗΣ", ο οποίος λέει, σταµατήστε εν πάση περιπτώσει
αυτήν την καραµέλα. ∆ιότι όταν κάποτε τα επιτόκια ήταν 20,5%
στην Ελλάδα, ο πληθωρισµός ήταν 20,4%. Τα επιτόκια σήµερα
είναι 17,2% -είναι δηµοσίευµα του ΕΠΕΝ∆ΥΤΗ, δεν είναι δικά µου-
και έχουµε πληθωρισµό 2,5%.
Είπατε ότι µειώθηκαν τα επιτόκια. Ναι, κύριε Υπουργε, αλλά
µειώθηκαν τα επιτόκια καταθέσεων και την πληρώνουν οι
φουκαράδες οι φτωχοί. Τα επιτόκια χορηγήσεων εξακολουθούν να
είναι πανύψηλα, εξακολουθούν να είναι πολλαπλάσια, οκτώ φορές
παραπάνω απο τον πληθωρισµό, εξακολουθεί η Αγροτική Τράπεζα
-µια και το είπατε και θα επανέλθω- να λέει, ελάτε να πάρετε µε
16% επιτόκιο. Ο πληθωρισµός 2,5% και η Αγροτική Τράπεζα δίνει
µε 16%. Τρείς µονάδες περισσότερο, κύριε Υπουργε, απο τις
εµπορικές τράπεζες και περιµένετε να κάνετε αγροτική πολιτική; Τί
άλλο;
Να πάµε στο χρηµατιστήριο. Είναι ο µόνος δείκτης για τον οποίο
καµαρώνατε. Καµαρώνατε λοιπόν ότι ο δείκτης πάει καλά και µας
είπατε προχθές -δεν το είπατε σήµερα- ότι, ναι απαντώ ότι εκφράζει
την αύξηση της παραγωγικότητας της παραγωγής και είναι δείκτης

καλής οικονοµίας. Και δεν απαντώ εγώ.
Σε ερώτηση του κ. Τσοβόλα απάντησε ο κ. Θωµαδάκης και δεν είπε
τα ίδια πράγµατα. Είναι πολλοί οι παράγοντες για να
προσδιορίσουν το δείκτη του χρηµατιστηρίου. Και θα σας θυµίσω
έναν. Τα χαµηλά επιτόκια καταθέσεων, κύριε Υπουργέ. Λάκισαν οι
καταθέτες από τις Τράπεζες και πήγαν στο χρηµατιστήριο, το οποίο
διαφηµίσατε πολύ, ότι υπάρχουν κέρδη, ότι υπάρχουν πολλές
δυνατότητες και βεβαίως πιστεύουµε κι εµείς ότι το χρηµατιστήριο
πρέπει να αποτελεί τόπο επενδύσεων και βεβαίως οι 'Ελληνες να
πάνε στο χρηµατιστήριο, όχι για τζόγο και πολιτικά παιχνίδια, αλλά
για να επενδύσουν. Προσοχή λοιπόν µην πάθουµε και καµια ζηµιά.
Το χρηµατιστήριο θέλει προσοχή, θέλει να πάνε τα χρήµατα να
επενδυθούν και πρέπει να θυµίσουµε ότι δεν πάνε όλα τα λεφτά για
επενδύσεις. Μην το παρακάνουµε. Μας είπατε ότι 2,8
τρισεκατοµµύρια µπήκαν στο χρηµατιστήριο. Μπήκαν αλλά δεν
επενδύθηκαν. Γιατί αν είχαν επενδυθεί, κύριε Υπουργέ, θα είχαµε
πολλαπλάσιο αυξηµένο ΑΕΠ. Λένε, ότι το 97,5% είναι τζόγος -έτσι
λένε οι στατιστικές, δεν είναι δικές µου- και το 2,5% πάει για
επενδύσεις. Μακάρι για όλους µας να πήγαιναν όλα. ∆εν πάνε.
Συνεπώς, µην καµαρώνουµε για το χρηµατιστήριο. 'Εγινε και ένα
λάθος προεκλογικά. Πήγατε να το εκµεταλλευθείτε και γύρισε σε
βάρος σας.
Κύριε Υπουργέ, το δηµόσιο χρέος: Εγώ πιστεύω ότι θέλει µεγάλη
προσοχή. Παίζουµε µε το δηµόσιο χρέος και κάποια στιγµή θα το
βρούµε µπροστά µας. Και θα το βρούµε µπροστά µας, όταν θα
ελευθερωθούν τα πάντα και δεν θα έχουµε ανάγκη κριτηρίων και
όταν δούµε το αφανές χρέος τι ύψους είναι και τι είναι ουσιαστικά το
δηµόσιο χρέος. Εδώ παρουσιάζουµε 100,5% του ΑΕΠ, γύρω στα
37 τρισεκατοµµύρια. Λυπάµαι, αλλά φοβάµαι ότι τα πράγµατα δεν
είναι έτσι. Παρακάτω θα πω τι κάνετε σήµερα και πόσο το
µεγαλώνετε σήµερα µε το παρόν νοµοσχέδιο. Βαράτε κάποιες
εκατοντάδες, για να µην πω ένα τρισεκατοµµύρια πάλι αύξηση του
δηµόσιου χρέους, τα οποία και πάλι δεν θα τα παρουσιάσετε.
Η λειτουργία του χρηµατιστηρίου: Λέτε ότι είναι άψογη. Κύριε
Υπουργέ, το ίδιο πιστεύαµε κι εµείς. Και θυµάστε ότι την τελευταία
φορά που ήλθε ο κ. Θωµαδάκης για να περάσει από την Επιτροπή,
τον ρώτησα πώς πάει ο έλεγχος του χρηµατιστηρίου, γιατί είχα
πάντοτε αγωνίες -λόγω αρµοδιότητος το παρακολουθώ- και µου
είπε, µην ανησυχείτε. Πήγαµε στο χρηµατιστήριο και µε τον
Πρόεδρό µας τον κ. Καραµανλή και δεν σας είπαµε τίποτε άλλο. Η
βασική θέση του Κώστα Καραµανλή, όταν βγήκε από το
χρηµατιστήριο, ήταν καλύτερη εποπτεία, για να προστατευθούν οι
επενδυτές. Θέλαµε να πιστεύουµε ότι όλα πάνε καλά και πλάκωσαν
εισαγγελείς, σκάνδαλα, παραπληροφόρηση. Βγαίνουν στην
επιφάνεια οργανωµένα "παπαγαλάκια", µετοχές "πέτσινες" -τις λέω
εγώ- "φούσκες" τις γράφουν οι εφηµερίδες. ∆εν αντιπροσωπεύουν
τίποτα. Κάποιος συνάδελφος από εδώ είπε ότι πήγαν δέκα, είκοσι
φορές επάνω. Υπήρξαν άνθρωποι που τα "'κονόµησαν", κατά το
κοινώς λεγόµενο, και είδαµε κάποια στιγµή προχθές, µετά τη
συνεδρίασή µας στην επιτροπή, να αποκλεισθεί η πρώτη. ∆εν
µπορούσε να έχει αποκλεισθεί εδώ και κάποιον καιρό; Βεβαίως
κάποιοι τα "'κονόµησαν", αλλά και κάποιοι άλλοι φουκαράδες θα
χάσουν τις περιουσίες τους. Τι έχουµε να πούµε σ' αυτούς; Ο κ.
Θωµαδάκης είπε "βρε αδερφέ, στις διακόσιες εβδοµήντα έξι
εταιρείες, δεκαπέντε είναι αυτές". ∆εν κατάλαβα. Οι δεκαπέντε
καταστρέφουν κάποιες δεκάδες χιλιάδες, για να µην πω
εκατοντάδες χιλιάδες νοικοκυραίους.
Να πάµε και στο νοµοσχέδιο. Μπορεί, κύριε Υπουργέ, κάποιος να
µιλάει µε τις ώρες, αλλά, εν πάση περιπτώσει, αυτή είναι η δική µας
ουσιαστική πλευρά του θέµατος. ∆εν συµφωνούµε µαζί σας. ∆εν
είναι τυχαίο σήµερα ότι η οικονοµία έχει "καθίσει". ∆εν είναι τυχαίο
ότι ο µικροµεσαίος σήµερα µπαίνει στο µαγαζί του και κλαίγεται.
Κάτι συµβαίνει, κύριε Υπουργέ, εκτός αν δεν βλέπετε. Και καµιά
φορά κυκλοφορούµε στους δικούς µας κύκλους και νοµίζουµε ότι
όλα πάνε καλά. Υπάρχουν και άλλοι 'Ελληνες που ζουν στην
επαρχία, στα βουνά, στους κάµπους και υποφέρουν.
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Ας έλθω, λοιπόν, τώρα στο νοµοσχέδιο. 'Εχει διάφορα κεφάλαια.
Εγώ, όπως σας είπα και στην επιτροπή δεν είµαι αντίθετος στο ότι
τα κάνατε όλα µε νοµοσχέδιο, καλά κάνατε, αλλά είµαι αντίθετος µε
τις τροπολογίες στις οποίες βάλατε µέσα άρθρα. Εκεί έχω τις
αντιρρήσεις µου.
Το πρώτο κεφάλαιο αναφέρεται στη νέα χρηµατιστηριακή αγορά και
στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Είναι σωστή η κατεύθυνση, είναι
τµήµα του προγράµµατός µας, θα το ψηφίσουµε πέρα από τις
λεπτοµέρειες των άρθρων, διότι η µικροµεσαία επιχείρηση, όπως
ξέρουµε όλοι, αποτελεί τη σπονδυλική στήλη, τη βάση της ελληνικής
οικονοµίας. 'Οταν το 97% περίπου είναι µικροµεσαίες επιχειρήσεις,
εκεί βέβαια θα στηριχθούµε. 'Εχει ανάγκη υποστήριξης η
µικροµεσαία επιχείρηση και µπράβο σας που το κάνετε προς τη
σωστή κατεύθυνση.
Αυτό που δεν κάνατε καλά, κύριε Υπουργέ, ήταν ότι όταν βγήκατε
να το εκµεταλλευθείτε πολιτικά, παραµονές ευρωεκλογών, πετάξατε
την ποµφόλογα και είπατε "επτάµισι χιλιάδες επιχειρήσεις στο
χρηµατιστήριο".
Κύριε Υπουργέ, µακάρι να µπουν και οι επτάµισι χιλιάδες που
έχουν δικαίωµα, αλλά όπως ξέρετε, όπως είναι δοµηµένο το
χρηµατιστήριο -και παρά τις διαβεβαιώσεις που µου έκανε προχθές
ο πρόεδρος της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς και ο πρόεδρος του
ΣΜΕΧΑ- για να υλοποιηθεί αυτό και να µπουν κάποιες εκατοντάδες
επιχειρήσεις στο χρηµατιστήριο θέλουµε χρόνια, όταν στο κεντρικό
χρηµατιστήριο, το οποίο λειτουργεί δεκαετίες, µε την κύρια αγορά
και την παράλληλη, φθάσαµε να έχουµε εκατόν πενήντα
δισεκατοµµύρια (150.000.000.000) και εκατόν εβδοµήντα
δισεκατοµµύρια (170.000.000.000) την ηµέρα, µε διακόσιες
εβδοµήντα έξι επιχειρήσεις όλες και όλες. Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν,
τι χρόνο θα χρειαστεί η µικροµεσαία επιχείρηση µε την κακή
οργάνωση.
'Ολοι βέβαια πρέπει να επιταχύνουµε τις διαδικασίες για να µπουν
στο χρηµατιστήριο και να βρουν χρήµατα να επεκταθούν, γιατί
είπαµε ότι πάνω εκεί θα στηρίξουµε το µέλλον της ελληνικής
οικονοµίας. Επτά στις δέκα θέσεις εργασίας µας τις δίνουν
µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Αυτές είναι που θα µας δώσουν την
ανάπτυξη, θα µας ενισχύσουν τις εξαγωγές και γενικά θα
απορροφήσουν την ανεργία. Θα το ψηφίσουµε και θα το
παλαίψουµε για να υλοποιηθεί το συντοµότερο δυνατόν.
Κύριε Υπουργέ, δεν είναι δική σας αρµοδιότητα, αλλά είστε
Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και έχετε µία εποπτεία, ξέρετε ότι
από το πρόγραµµα της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης για ενίσχυση ύψους
εκατόν ενός δισεκατοµµυρίων (101.000.000.000) δραχµών των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων µέχρι πριν από δύο µήνες δεν είχαν
πάρει φράγκο; Μάλιστα πρέπει να σας πω ότι και τα πρώτα λεφτά
που δόθηκαν, δόθηκαν µε δόλιο τρόπο.
'Εχω στα χέρια µου τις πρώτες δέκα εγκρίσεις και θα το πω στην
Εθνική Αντιπροσωπεία. Μικροµεσαία επιχείρηση: ∆εκαεπτά
εκατοµµύρια (17.000.000) σε πρόγραµµα, εβδοµήντα λογισµικό
κόστος, είκοσι εκατοµµύρια (20.000.000) κάποιο συνέδριο, τρία
εκατοµµύρια (3.000.000) ο εξοπλισµός. ∆εν κατάλαβα, η
µικροµεσαία επιχείρηση έχει ανάγκη από συνέδρια, από λογισµικό
και από µελέτες; ∆ιότι είναι και δεκαπέντε µε είκοσι εκατοµµύρια
(15.000.000 - 20.000.000) µελέτη του µελετητού. Αυτή είναι η
ενίσχυση που θα κάνουµε στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις ή θα τους
δώσουµε λεφτά να πάρουν καινούρια µηχανήµατα, να χτίσουν
καµία παραπάνω αίθουσα, να κάνουν παραγωγή, να
απορροφήσουν ανέργους; Το λέω µε καηµό, γιατί έχω κάνει δύο
ερωτήσεις και ντρέποµαι για τις απαντήσεις που πήρα.
'Ερχοµαι τώρα στα θέµατα κεφαλαιαγοράς, κύριε Υπουργέ. Θα τα
βοηθήσουµε, παρ'όλο που στα επί µέρους άρθρα έχω κάποιες
ενστάσεις. ∆εν θα τις πω απόψε, θα τις ακούσετε αύριο, διότι
πρέπει να τις ακούσετε. Με φοβίζει ότι κάτι υποκρύπτει.
Θα πούµε "ναι" στα πιστοποιητικά, "ναι" στις προσλήψεις για το
προσωπικό της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς. Το είχαµε πει και την
άλλη φορά. ∆ώσαµε στην Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς ό,τι καλύτερο
είχε η ελληνική οικονοµία, πληρώνει χωρίς πλαφόν, αλλά δεν είδα
να έχουµε αποτέλεσµα. Να πάρουµε και τους άλλους υπαλλήλους
και ελπίζω να έχουµε καλύτερο αποτέλεσµα.

'Ερχοµαι τώρα στο τρίτο κεφάλαιο, κύριε Υπουργέ. Σας άκουσα να
δίνετε µετά µανίας µεγάλη βάση στον 2414 και καλά κάνατε. Να σας
θυµίσω ότι όταν τον ψηφίζατε σας είχαµε πει ότι είναι προς τη
σωστή κατεύθυνση, αλλά είναι αναποτελεσµατικός. Τώρα, σε κάθε
νοµοσχέδιο που έρχεται υπάρχει διαφοροποίηση και τροπολογία
για τον 2414. Με ποιο στόχο, κύριε Υπουργέ; Μου είπατε ότι
πήρατε τις επιχειρήσεις από πίσω και τις φέρατε µπροστά και τις
ξαναπαίρνετε εδώ για να τις ξαναπάτε πίσω. ∆εν καταλαβαίνω αυτό
το σκεπτικό. Ο 2414 έπρεπε να υλοποιηθεί και θα έκανε κάποια
καλή προσφορά στη σύγχρονη επιχείρηση. Εσείς, λοιπόν, έρχεστε
να τον καταργήσετε.
Κατ' αρχήν εµείς διαφωνούµε στη µετοχοποίηση. Ανώνυµες εταιρίες
και µετοχοποίηση. ∆εν προχωράει µπροστά έτσι η επιχείρηση.
Και η "ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ ΑΕΡΟΠΟΡΙΑ" έχει τα χάλια της. ∆εν µπορώ να
καταλάβω τι πράξεις κάνατε και το είπα προχθές. 'Εχετε οκτώ µήνες
χωρίς διευθύνοντα σύµβουλο. Ποιος διηύθυνε; Βασικό όργανο του
2414, κύριε Υπουργέ -και το θυµόσαστε-είναι ο διευθύνων
σύµβουλος. Ποιος έκανε τις πράξεις; Εγώ φοβάµαι ότι όλες οι
πράξεις είναι άκυρες.
'Εχετε και άλλες εκκρεµότητες, δεν σας τις είπα προχθές. Τις έχω
καταγράψει. Πολλοί διευθύνοντες σύµβουλοι δεν έχουν περάσει
από την επιτροπή της Βουλής, που σηµαίνει ότι δεν έχουν
ανανεώσει τη θητεία τους και φοβάµαι ότι και αυτοί κάνουν άκαιρες
πράξεις.
Αλλά σας ερωτώ σχετικά µε το να κάνουµε όλες τις εταιρείες
ανώνυµες εταιρείες. Είναι ένα βήµα προς τη σωστή κατεύθυνση.
∆εν συµφωνούµε βέβαια, γιατί εµείς λέµε για αποκρατικοποίηση
στον ιδιωτικό τοµέα, όχι µεσοβέζικα πράγµατα. Και εµείς µέσα και ο
ιδιώτης και ποιος έχει το πάνω χέρι. Το δηµόσιο το έχει και αυτό
κάνει ό,τι καταλαβαίνει.
Μήπως εκεί, κύριε Υπουργέ, παίζονται διάφορα µικροπαιχνίδια, τα
οποία τα βλέπουµε στην πορεία; Πουλάτε το 8% και στην ουσία
δίνετε το µάνατζµεντ του 51%; Μήπως εκεί υποκρύπτονται αυτά
που βλέπουµε τώρα; Και ρωτάµε να µας δώσουν την προκήρυξη,
την πρόσκληση ενδιαφέροντος εταιρειών στην "ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ
ΑΕΡΟΠΟΡΙΑ". Και τις καταστήσατε απόρρητες, όπως µας απαντάει
ο Υπουργός.
Μήπως το 8% που πάτε να πουλήσετε -και το πουλήσατε- µπορεί
τυπικά να µην τελείωσε, αλλά στην πράξη, στην ουσία τελείωσε; Και
δεν µας λένε ποιος αγόρασε; Αυτό δεν το κατάλαβα. Ο
προµηθευτής θα καταστεί το αφεντικό;
Για προσέξτε, το κύριε Υπουργέ, διότι εδώ αρχίζει και δεν λειτουργεί
καλά και η δηµοκρατία. ∆εν µας δίνουν στοιχεία στην Τοπική
Αυτοδιοίκηση. Τώρα δεν θα µας δίνουν και στοιχεία στις
επιχειρήσεις τις κρατικές. ∆ηλαδή τι κάνει το ελληνικό Κοινοβούλιο;
Καταργείται; Πού είναι τα απόρρητα στο ελληνικό Κοινοβούλιο; Και
είναι πράξεις υπευθυνότητας της Κυβέρνησης, κύριε Υπουργέ και
σας εφιστώ την προσοχή, διότι είναι θέµα λειτουργίας της
δηµοκρατίας.
Θα πάω παρακάτω, στο τέταρτο κεφάλαιο, κύριε Υπουργέ, για τις
αποκρατικοποιήσεις. Κάποια στιγµή πράγµατι είπατε ότι
προχωράτε στις αποκρατικοποιήσεις. Είπατε να καταργήσετε
εταιρείες, προχωράµε, υπηρεσίες, προχωράµε. Μας είπατε για
εκατό εβδοµήντα εννέα υπηρεσίες στον Προϋπολογισµό του '98 το
∆εκέµβριο του '97. Σταµατήσατε στις έξι στα χαρτιά. Καµία δεν
κλείσατε, καµία δεν απορροφήσατε. ∆εν το επαναλάβατε στον
επόµενο.
Μας είπατε πριν από ένα µήνα, κύριε Υπουργέ, και σας άκουσα
στην τηλεόραση ότι: "Aποκρατικοποιήσεις τέλος. Τις υπόλοιπες στο
προεκλογικό πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ". 'Ετσι είπατε, αν δεν
απατώµαι.
Γιατί αλλάξατε µετεκλογικά; Γιατί βλέπω ότι κάτι πάτε να
ξαναφτιάξετε. Τι άλλαξε; Σταµατήσατε µε τις αποκρατικοποιήσεις;
∆ηλαδή λύσατε το πρόβληµα, δώσατε µία ή δύο εταιρείες και
τελείωσε το κράτος το πολύ, το σπάταλο, το αδιαφανές;
Κύριε Υπουργέ, είχαµε τη Γραµµατεία Αποκρατικοποιήσεων το
1990 µε το ν. 2000 -αν δεν απατώµαι- και µε το τάδε
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προεδρικό διάταγµα. Ιδρύθηκε η Γραµµατεία Αποκρατικοποιήσεων
στο σηµερινό Υπουργείο Ανάπτυξης. Πέρασαν τα χρόνια, έκανε ό,τι
έκανε -θα τα πω αυτά και στα άρθρα- και σήµερα έρχεσθε και την
παίρνετε αυτήν τη γραµµατεία και την πάτε στο Υπουργείο Εθνικής
Οικονοµίας. Υποκρύπτει κάτι; Τι γίνεται; ∆εν είναι ικανή εκεί η
γραµµατεία υπό τον κύριο Υπουργό Ανάπτυξης και θα αποδώσει
στο δικό σας Υπουργείο;
Προχωρώ παρακάτω. Στο Λουτράκι, στη διώρυγα, υπάρχουν
κάποιες ενστάσεις από το δήµαρχο εκεί σχετικά µε το αν θα
µπορούν να πληρώνουν οι άνθρωποι. Θα το δούµε στην κατ'
άρθρον συζήτηση.
Κύριε Υπουργέ, εµείς δεν έχουµε καµιά υπηρεσία σχετικά µε τη
διώρυγα. ∆εν είδαµε τίποτε να διαφοροποιείται. ∆εν ξέρω γιατί το
κάνετε αυτό. Λέτε όµως για παραχώρηση αντικειµένου εν όλω ή εν
µέρει και µας λέτε στην εισηγητική έκθεση ότι το αντικείµενο
µειώθηκε. Τι πάτε να κάνετε; Κάποιες τουριστικές επιχειρησούλες;
Κάτι τέτοιο διαπιστώνω.
Το πέµπτο κεφάλαιο είναι για τις ρυθµίσεις χρεών γουνοποιών.
Κύριε Υπουργέ, κατ'αρχήν πρέπει να κάνετε µία διευκρινιστική
διάταξη. Ανεξάρτητα του τι χρωστάνε, µέχρι τριάντα εκατοµµύρια
(30.000.000) ισχύει ή ισχύει για χρέη µέχρι τριάντα εκατοµµύρια
(30.000.000), αν είναι παραπάνω; ∆έχθηκα ένα τηλεφώνηµα και
αυτό πρέπει να το διευκρινίσω.
Εµείς συµφωνούµε να πάει στα πενήντα εκατοµµύρια (50.000.000).
∆εν θέλουν χάρισµα οι άνθρωποι, ζητούν ρύθµιση γιατί περνούν µια
δύσκολη εποχή, πρέπει να τους ενισχύσουµε και είναι και εθνικό το
θέµα, γιατί είναι σε εκείνη την περιοχή.
Στην ενίσχυση του τριγώνου, συµφωνούµε.
Κύριε Υπουργέ, τώρα έρχοµαι σε δύο άλλα θέµατα. Επί τροχάδην
θα τα διεξέλθω και θα τα συζητήσουµε κατά κόρον στα άρθρα.
'Οσον αφορά τον ΟΑΕ, είδα σε ένα δηµοσίευµα και το έχω εδώ, ότι
ο ΟΑΕ διαλύεται εν µέσω προβληµάτων. Και αυτό το λέει ο
Γραµµατέας Αποκρατικοποιήσεων και άµεσος προϊστάµενος του
ΟΑΕ. ∆ιαλύεται λοιπόν ο ΟΑΕ εντός των προσεχών ηµερών, αφού
φτιάχτηκε το 1983. Ο ΟΑΕ τίποτε δεν έκανε, αλλά επιβάρυνε µε ένα
τρισεκατοµµύριο (1.000.000.000.000) τον ελληνικό λαό. Και
ερχόµαστε και τον διαλύουµε εν µέσω προβληµάτων. Γιατί έρχεσθε
σήµερα και λέτε πως ό,τι χρωστάει το αναλαµβάνει το ελληνικό
δηµόσιο;
∆εύτερον, για άλλη µια φορά ο κορβανάς και το δηµόσιο χρέος
αναλαµβάνει εξήντα τρία δισεκατοµµύρια (63.000.000.000) από τον
ΟΑΕ, από τις διάφορες τράπεζες, Εθνική, Εµπορική. Ξαναβλέπω
ότι διαγράφουµε χρέη του ΟΑΣΑ, χρέη του ΝΑΤ και χρέη κάποιων
άλλων οργανισµών, δεν θυµάµαι. 'Ολα µαζί είναι 63,5
δισεκατοµµύρια.
Πάλι ο κορβανάς του ελληνικού δηµοσίου, πάλι η τσέπη του
φτωχού του 'Ελληνα θα πληρώσει;
'Εχω και κάτι άλλο να πω. Ο κ. ∆ρυς, ο Υφυπουργός σας στο
Υπουργείο Οικονοµικών, µε µία απόφασή του προχθές -είναι και
πρωτόγνωρο αυτό- διέγραψε σαράντα ένα και µισό δισεκατοµµύρια
(41.500.000.000) δραχµές της Ολυµπιακής Αεροπορίας. Σε
δηµοσίευµα το είδα και πήρα και το ΦΕΚ που τα διέγραψε.
Πρώτα-πρώτα, είναι νόµιµη η διαγραφή; 'Εχει δηλαδή ο
Υφυπουργός δικαίωµα να διαγράφει και µάλιστα σαράντα ένα και
µισό δισεκατοµµύρια (41.500.000.000) δραχµές; ∆εν το έχω
ξανακούσει αυτό, µπορεί να είναι νόµιµο. Το ρωτάω πάντως.
∆εύτερον, καλά, κύριε Υπουργέ, δεν δεσµευτήκαµε στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση µε το πρώτο πρόγραµµα εξυγίανσης που
κάναµε ότι φράγκο ξανά η Ολυµπιακή Αεροπορία; Πως, λοιπόν,
τους χαρίζουµε σαράντα ένα και µισό δισεκατοµµύρια
(41.500.000.000) δραχµές;
Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα χθες και καπελώσατε την καινούρια
διοίκηση, το καινούριο µάνατζµεντ. Είπατε ότι κανένας δεν
απολύεται. ∆εν κατάλαβα. Αυτοί -υποτίθεται- οι άνθρωποι σε
δεκατρείς βδοµάδες θα κάνουν επιχειρησιακό σχέδιο ...
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)

'Ενα λεπτό θέλω, κύριε Πρόεδρε.
... και θα πουν κάποια στιγµή προς την Ολυµπιακή Αεροπορία -γιατί
έτσι µας λέγατε ότι δεν ήταν δικό σας θέµα, αλλά της Ολυµπιακής-
ότι αυτό είναι το πρόγραµµα, θα κόψουµε όλες τις ζηµιογόνες -
φαντάζοµαι- διαδροµές και τα ταξίδια, θα πάψει η Ολυµπιακή να
είναι των πέντε ηπείρων και θα απολύσουµε και το µισό
προσωπικό. Εσείς ήρθατε χθες και λέτε ότι όχι το προσωπικό δεν
απολύεται κλπ. Πώς το κάνατε αυτό; Νοµίζω ότι ήταν λάθος αυτό
που κάνατε.
Και τελειώνω, κύριε Υπουργέ -τα υπόλοιπα θα τα πούµε στο
άρθρο- µε την Αγροτική Τράπεζα. Λάθος η τροπολογία, η οποία
έγινε άρθρα.
Η Αγροτική Τράπεζα πρέπει να εξυγιανθεί, πρέπει να οργανωθεί για
να παίξει το ρόλο προσφοράς στην αξιοποίηση, στην αξιολόγηση,
στην ανάπτυξη της γεωργίας. Να πάψει ο αγρότης να δανείζεται µε
16% που δεν µπορεί να το σηκώσει, να µείνει ο αγρότης στο χωριό
του, να µείνει στο χωράφι του για να παράγει.
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, τώρα έρχεται µε ένα τρισεκατοµµύριο
(1.000.000.000.000) δραχµές αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου µε
διάφορα τερτίπια. Να διακόσια αύξηση, να εκατόν εβδοµήντα
αύξηση, να εγγυήσεις στις ζηµιές, να holding για να εκµεταλλεύεται
µετοχές κλπ. βγαίνει ένα τρισεκατοµµύριο (1.000.000.000.000)
δραχµές. Μας στοίχισε ένα τρισεκατοµµύριο (1.000.000.000.000)
δραχµές µέχρι σήµερα η Αγροτική Τράπεζα, µας επιβαρύνετε µε
άλλο ένα τρισεκατοµµύριο (1.000.000.000.000) δραχµές από τον
προϋλογισµό -διότι ανεξάρτητα αν δεν παρουσιάζεται άµεσα, κύριε
Υπουργέ, πάλι δηµόσιο χρέος είναι και αυτό- και µας φέρνετε χωρίς
µελέτη, κύριε Υπουργέ ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Τελειώνετε, παρακαλώ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: ... χωρίς επιχειρησιακό σχέδιο
να εξυγιάνουµε την Αγροτική Τράπεζα. Είναι λάθος, µεγάλο λάθος.
Πάρτε το πίσω. για να µπορέσετε να κάνετε ουσιαστική δουλειά.
Και έπρεπε εδώ να είναι και ο Υπουργός Γεωργίας. Μόνο έτσι
µπορούµε να εξυγιάνουµε την Αγροτική Τράπεζα, να
συµφωνήσουµε όλοι µαζί, να δούµε µία τράπεζα σύγχρονη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Τελειώσατε, κύριε
Κωστόπουλε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα)
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριε Τσοβόλα, δεν έχει
ακουστεί καθόλου µέχρι τώρα ο Συνασπισµός, ο κ. Αποστόλου. Θα
σας παρακαλούσα να µην επιµείνετε.
Ο κ. Αποστόλου έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Aγαπητοί συνάδελφοι, το υπό
συζήτηση νοµοσχέδιο καλύπτει πέντε θέµατα βασικά εντελώς
ετερόκλητα µεταξύ τους, πράγµα που δείχνει για µία ακόµη φορά
πως η Κυβέρνηση αντιλαµβάνεται τη νοµοθετική διαδικασία της
Βουλής.
Θα αρχίσω από τη Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά βάζοντας ένα
βασικό ερώτηµα. Ποια είναι η σκοπιµότητα δηµιουργίας της;
Γνωρίζει η Κυβέρνηση ότι θα οδηγηθούµε µία µέρα σε µία
κατάσταση που θα έχουµε δηµόσιες εγγραφές ή αυξήσεις
κεφαλαίων για δύο, τρεις, πέντε επιχειρήσεις; Είναι προετοιµασµένο
το Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών, και οι φορείς της αγοράς για µία
τέτοια εποχή; Εµείς πιστεύουµε ότι δεν είναι.
Τα τελευταία προβλήµατα που οδήγησαν την επέµβαση των
εισαγγελικών αρχών, την αµφισβήτηση αυτής της παρέµβασης από
όλους τους φορείς της κεφαλαιαγοράς και τέλος την επιβεβαίωση
της ορθότητας αυτής της παρέµβασης µε τη διαγραφή από τις
διαπραγµατεύσεις των συναλλαγών της εταιρείας "ΘΕΣΣΑΛΙΚΗ",
δείχνει ότι το χρηµατιστήριο και η αγορά έχουν πολύ ακόµη δρόµο
να καλύψουν για να µπορέσουν να υποδεχθούν την Νέα
χρηµατιστηριακή Αγορά.
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Από το 1988, αγαπητοί συνάδελφοι, που συστήθηκε η επιτροπή
Καρατζά και ύστερα από τη γνωστή της έκθεση για την
αναµόρφωση του θεσµού του χρηµατιστηρίου και τον
εκσυγχρονισµό µε βάση τα νέα δεδοµένα της παγκόσµιας αγοράς
και των απαιτήσεων της οικονοµίας έχουν περάσει πάνω από δέκα
χρόνια.
Στο διάστηµα αυτό το χρηµατιστήριο και η κεφαλαιαγορά
αντιµετωπίστηκαν από την κυβέρνηση µε προχειρότητα,
αποσπασµατικότητα και κυρίως µε έλλειψη στρατηγικού
σχεδιασµού. Πέρασαν περισσότερα από πέντε αυτοτελή
νοµοσχέδια, πάρα πολλές τροπολογίες, έγιναν προσπάθειες µε
θεσµικές παρεµβάσεις, ώστε να αποκτήσει το ελληνικό
χρηµατιστήριο όλα εκείνα τα χαρακτηριστικά που θα το κατατάξουν
στις ανεπτυγµένες αγορές και όχι στις αναδυόµενες, αλλά
δυστυχώς αυτά που καταγράφουµε σήµερα, αγαπητοί συνάδελφοι,
είναι τα εξής:
Πρώτον, την αντίφαση ανάµεσα σε ένα παντοδύναµο διοικητικό
συµβούλιο του χρηµατιστηρίου και σε ένα µη ισχυρό διοικητικό
συµβούλιο της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, ενώ θα έπρεπε να
ισχύει το αντίθετο ή τουλάχιστον να ήταν ισοδύναµα.
∆εύτερον, το γεγονός ότι ενώ στο χρηµατιστήριο έγινε
αποκρατικοποίηση, την ίδια στιγµή η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς
παραµένει σε µια ιδιότυπη και ξεπερασµένη από την αποστολή της
θέση, αυτή της επιτροπής του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας, υπό
την εποπτεία του οποίου λειτουργεί και στο γενικό γραµµατέα του
οποίου αναφέρεται.
Τρίτον, το γεγονός ότι τη νοµοθετική πρωτοβουλία την έχει το
ΥΠΕΘΟ και όχι τα δύο όργανα, η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς και το
διοικητικό συµβούλιο του χρηµατιστηρίου, δηλαδή το γεγονός ότι τα
θεσµικά όργανα λειτουργίας, εποπτείας και ελέγχου της
κεφαλαιαγοράς και του χρηµατιστηρίου δεν έχουν θεσµική
ανεξαρτησία που έχει η Τράπεζα Ελλάδος για τη λειτουργία της
χρηµαταγοράς.
Τέταρτον, το γεγονός ότι οι ρυθµίσεις που συνήθως γίνονται
έπονται των προβληµάτων και επιχειρούν να τα λύσουν και όχι να
δηµιουργήσουν ένα σταθερό, που να έχει και ισχύ σε χρόνο
πλαίσιο, που διορατικά και έχοντας τη διεθνή εµπειρία να παράγει
αποτελέσµατα πριν από τα προβλήµατα.
Πέµπτον, το γεγονός ότι η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς και η εποπτεία
του χρηµατιστηρίου δεν έχουν ακόµη, µε ευθύνη της Κυβέρνησης,
αποκτήσει το κύρος, τη δύναµη και την εξουσία, ώστε να αποτελούν
τον κέρβερο της αγοράς, εξασφαλίζοντας στην πράξη διαφάνεια,
αποφυγή ξεπλύµατος χρήµατος, αποτροπή στηµένων
κερδοσκοπικών παιχνιδιών.
'Εκτον, το γεγονός ότι το χρηµατιστήριο και η κεφαλαιαγορά δεν
έχουν σταθεί αυτοτελώς και αυτοδύναµα στα δικά τους πόδια, αφού
το κράτος και η Κυβέρνηση ακολουθούν απέναντι σ'αυτούς τους
δύο θεσµούς πατερναλιστική συµπεριφορά που χαρακτηρίζεται από
έντονα σηµεία κρατικοκοµµατικής κυβερνητικής παρέµβασης για
κάθε είδους σκοπιµότητα.
Είναι χαρακτηριστικό ότι το Χρηµατιστήριο των Αξιών Αθηνών είναι
το µοναδικό χρηµατιστήριο στην Ευρώπη και στις χώρες του ΟΟΣΑ
που ισχύει και εφαρµόζεται ηµερήσιο όριο διακύµανσης των
µετοχών συν, πλην 8%. Αυτό και µόνο δείχνει ότι το ελληνικό
χρηµατιστήριο και η κεφαλαιαγορά δεν έχουν ξεφύγει από τις
ανώριµες αγορές. Γι'αυτό και επιβάλλονται αυξηµένα κρατικά µέτρα
ρύθµισης που να επιτρέπουν τις µεγάλες διακυµάνσεις, είτε προς τα
πάνω είτε προς τα κάτω.
Αυτή η ρύθµιση, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι που µετέτρεψε το
χρηµατιστήριο από λειτουργία αγοράς σε λειτουργία καζίνο και
διαµόρφωσε αντίστοιχα ψυχολογία, νοοτροπία και λογική σε όλους
τους εµπλεκόµενους στην κεφαλαιαγορά και στο χρηµατιστήριο.
Με όλα αυτά που καταγράφονται επισηµαίνουµε τα κοµβικά σηµεία
που πρέπει να λυθούν για να γίνει το χρηµατιστήριο και η
κεφαλαιαγορά ένα ισότιµο σύστηµα µε τη χρηµαταγορά και το
τραπεζικό σύστηµα προς όφελος και της εθνικής οικονοµίας και των
επενδύσεων και γενικά της χώρας µας.

∆υστυχώς στα χέρια των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και της Νέας
∆ηµοκρατίας το χρηµατιστήριο και η κεφαλαιαγορά κακόπαθαν.
Χρησιµοποιήθηκαν για ποικίλες κυβερνητικές σκοπιµότητες, π.χ.
ΑΓΕΤ-ΗΡΑΚΛΗΣ, Ιονική Τράπεζα, Καταστήµατα Αφορολογήτων
Ειδών κλπ. και όχι για τη συνολική ανάπτυξη της οικονοµίας και των
επιχειρήσεων.
Το χρηµατιστήριο κακόπαθε από κυβερνητικές ρυθµίσεις, όπως
παραδείγµατος χάρη αυτή για την ονοµαστικοποίηση των µετοχών
µέχρι φυσικού προσώπου, που ενώ είχε ως στόχο τη διασφάλιση
της διαφάνειας και την αποτροπή διαπλεκοµένων καταστάσεων,
τελικά λειτούργησε σε βάρος όλων των εµπλεκοµένων εταιρειών
των επενδυτών, των αµοιβαίων κεφαλαίων και των συλλογικών
επενδύσεων, ενώ ούτε η διαφάνεια ούτε η αξιοπιστία των θεσµών
και των λειτουργιών ενισχύθηκαν.
Στο πλαίσιο της οικονοµίας της αγοράς το χρηµατιστήριο και η
κεφαλαιαγορά έχουν ρόλο και θέση να παίξουν στην οικονοµία,
στην ισχύ της χώρας και στην αποδοτική λειτουργία των
επιχειρήσεων. Αρκεί να µην ταυτίζεται ο χρηµατιστηριακός δείκτης
µε το κυβερνητικό έργο, όπως έγινε µε τις ευρωεκλογές. Και το
κυβερνητικό έργο να µην περιορίζεται και να µην ταυτίζεται στη
χρηµατιστηριακή διαχείριση της οικονοµίας, όπως γίνεται µέχρι
σήµερα.
Το Συνασπισµό, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν τον ενδιαφέρει άµεσα το
µέγεθος και η ποσότητα του χρηµατιστηρίου. Αυτά θα τα βρει η
αγορά. Εκείνο που τον ενδιαφέρει είναι να υπάρξει και να
λειτουργήσει η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς ως το απόλυτο, κυρίαρχο
και πλήρες καθεστώς ανεξάρτητης διοικητικής αρχής, όργανο
εποπτείας και ελέγχου της κεφαλαιαγοράς και του χρηµατιστηρίου
και σ' αυτόν τον τοµέα έχουν γίνει ελάχιστα. Το προσωπικό δεν
επαρκεί. Με τα ψίχουλα δίνονται οι εγκρίσεις και µε τη
γραφειοκρατία που υπάρχει οι καθυστερήσεις γίνονται χρονοβόρες
για την πρόσληψη του αναγκαίου προσωπικού.
Τη δύναµη, την ισχύ, την εξουσία και το σεβασµό, η Επιτροπή
Κεφαλαιαγοράς θα τα κατακτήσει µόνον όταν αποκτήσει
ανεξαρτησία έναντι του κράτους και των κυβερνήσεων, αλλά βέβαια
µε διοικήσεις, οι οποίες θα βγουν µέσα από απόλυτα διαφανείς και
συγκεκριµένες διαδικασίες.
Η αξία αυτής της άµεσης αλλαγής προς την κατεύθυνση της
πλήρους ανεξαρτητοποίησης της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς θα
έδινε αµέσως δείγµα αξιοπιστίας και φερεγγυότητας στην αγορά και
µάλιστα την ώρα και τη στιγµή που είναι απολύτως αναγκαίο,
δηλαδή στην περίοδο της κρίσης, όπως προκύπτει και πάλι σήµερα
από την εισαγγελική και ανακριτική έρευνα.
Μέσα σ'αυτές τις συνθήκες η νέα αγορά περισσότερο έρχεται να
καλύψει ανάγκες πολιτικού στόχου της Κυβέρνησης παρά την υγιή
λειτουργία µιας νέας αγοράς.
Η Κυβέρνηση, αγαπητοί συνάδελφοι, επενδύει στον τζόγο. Στον
τζόγο της χρηµατιστηριακής εξασφάλισης του γρήγορου και
εύκολου κέρδους. Βέβαια, την ίδια στιγµή κωφεύει και δεν κάνει
απολύτως τίποτα για την επίλυση χρόνιων προβληµάτων των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων και της οικονοµίας γενικότερα. Επιλέγει
τη χρηµατιστηριακή οικονοµία για να κερδοσκοπεί πολιτικά. Με
αυτήν την πολιτική, που διαπραγµατεύεται αξίες υπερτιµηµένες και
είναι προσανατολισµένη στους ονοµαστικούς δείκτες και όχι στην
πραγµατική οικονοµία, δεν επιλύονται προβλήµατα.
Η  νέα  χρηµατιστηριακή  αγορά,  που  απευθύνεται  στις
µικροµεσαίες  επιχειρήσεις,  είναι  αγορά  υψηλού  κινδύνου.
Φέρνει  µεγάλα  ρίσκα  και  συνεπώς  και  τζόγο.  Από  τη  στιγµή
που  έχει  αποτυπωθεί  στην  κοινή  γνώµη  η  εντύπωση  ότι  η
υπάρχουσα  άνοδος  του  Χρηµατιστηρίου  Αξιών  Αθηνών  δεν
συνοδεύεται  µε  αντίστοιχη  αναπτυξιακή  άνοδο,  πόσο  µάλλον
δεν  θα  επιτευχθούν  τα  αποτελέσµατα  τα  οποία  αναφέρονται
στην  εισηγητική  έκθεση  για  τη  νέα  χρηµατιστηριακή  αγορά.
∆ηλαδή,  εµείς  φοβόµαστε,  αγαπητοί  συνάδελφοι,  µη  φθάσουµε
στο  σηµείο  να  τρέχουν  να  µπουν  στο  χρηµατιστήριο  ακόµη  και
τα  περίπτερα  της  γειτονιάς,  λειτουργώντας  µε  τη  λογική  του
εύκολου  τρόπου  προσέγγισης  χρήµατος.  Είναι  προτιµότερο  να
προχωρήσουµε  στη  δηµιουργία  αµοιβαίων  κεφαλαίων



202 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

µε εξειδίκευση την επένδυση υψηλού κινδύνου στις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις, όπου ο ενδιαφερόµενος θα αγοράζει µερίδια και θα
έχει τη διασπορά του ρίσκου. ∆εν συµφωνούµε µε τις συγκεκριµένες
διατάξεις που αφορούν τη νέα χρηµατιστηριακή αγορά.
'Ερχοµαι στο τρίτο κεφάλαιο που αναφέρεται στο ν. 2414/96. Την
προπερασµένη εβδοµάδα είχαµε ψηφίσει πάλι τροποποίηση του
ίδιου νόµου. ∆εν µπορούµε να αντιληφθούµε γιατί το συγκεκριµένο
θέµα, που αντιµετωπίζουµε τώρα, δεν αντιµετωπίστηκε τότε.
Κάθε φορά που θα ανακύπτει θέµα, θα έχουµε συνεχώς
τροποποιήσεις. Βεβαίως βλέπουµε ότι ο ν. 2414/96 ουσιαστικά
καταργείται, ιδίως όταν µε το άρθρο 21 διευκολύνονται οι
διαδικασίες µετατροπής των ∆ΕΚΟ σε ανώνυµες εταιρείες και
δίνεται η δυνατότητα µετατροπής των καταστατικών τους και κατά
συνέπεια του ιδιοκτησιακού τους καθεστώτος.
Επίσης, µε τις τροποποιήσεις αυτές δεν υποχρεούνται πλέον οι
∆ΕΚΟ να καταθέσουν επιχειρησιακό πρόγραµµα. Εκτός από τις
θέσεις του προέδρου και του διευθύνοντος συµβούλου, όλες πλέον
οι θέσεις είναι δυνατόν να καθορίζονται από το διοικητικό
συµβούλιο, στο οποίο η πλειοψηφία δεν ελέγχεται από το
Υπουργείο. Αυτό φυσικά είναι το τελευταίο στάδιο πριν από την
πλήρη ιδιωτικοποίηση των ∆ΕΚΟ.
Με τις τροποποιήσεις αυτές, που έρχονται ως συνέχεια, όπως
προείπα, άλλων πέφτουν πλέον οι κυβερνητικές µάσκες και
αποδεικνύεται ότι ο ν. 2414/96, που πράγµατι περιείχε µερικά
βήµατα προς τον εκσυγχρονισµό των ∆ΕΚΟ, χρησιµοποιήθηκε
µόνο ως προς το άρθρο 2, που προέβλεπε τη δυνατότητα
µετοχοποίησης των ∆ΕΚΟ. Τώρα που οι µετοχοποιήσεις ή έχουν
ολοκληρωθεί ή βρίσκονται σε πλήρη εξέλιξη, ο νόµος ουσιαστικά
είναι άχρηστος, καταργείται.
Στο τέταρτο κεφάλαιο, που αφορά την εταιρεία ∆ιώρυγα Κορίνθου
γίνονται τροποποιήσεις στην κείµενη νοµοθεσία. Φοβόµαστε, και
αυτό το εκφράσαµε και στη ∆ιαρκή Επιτροπή, µήπως η
συγκεκριµένη τροποποίηση θα αποβεί σε βάρος των συµφερόντων
του δηµοσίου και της τοπικής αυτοδιοίκησης, αφού έτσι όπως
τροποποιείται, φαίνεται ότι γίνεται θελκτική η αγορά ή η
ιδιωτικοποίηση της διώρυγας.
Τέλος, όσον αφορά το τελευταίο κεφάλαιο, στη ρύθµιση των
γουνοποιών της Κοζάνης και της Καστοριάς, συµφωνούµε. 'Οµως,
κύριε Υπουργέ, όπως γίνονται αυτές οι ρυθµίσεις, χωρίς να υπάρχει
µια συγκεκριµένη µελέτη για τον κλάδο, χωρίς να εξετάζεται αν θα
υπάρξει προοπτική και µετά απ' αυτήν τη ρύθµιση για µας απλώς
µια πρόσκαιρη ανακούφιση θα υπάρξει στο πρόβληµα, αλλά δεν
βλέπουµε να υπάρχει προοπτική.
Πριν τελειώσω, αγαπητοί συνάδελφοι, θέλω να σταθώ ειδικά σε µία
τροπολογία, που αναφέρεται στην εξυγίανση του κεφαλαίου της
Αγροτικής Τράπεζας.
Κύριε Υπουργέ, επειδή αυτή η τροπολογία έχει άµεση σχέση µε το
επιχειρησιακό σχέδιο της Αγροτικής Τράπεζας, καλό θα είναι, όταν
θα γίνει η σχετική συζήτηση στο άρθρο, να είναι εδώ ο Υπουργός
Γεωργίας, να µας ενηµερώσει για την πορεία της Αγροτικής
Τράπεζας και επιπλέον επειδή έχει ήδη ανατεθεί σε κάποιο
µελετητικό γραφείο για την οργάνωση της τράπεζας, ας
παρουσιαστούν όλα αυτά τα στοιχεία, για να ξέρουµε κι εµείς
επιτέλους τι ψηφίζουµε, γιατί πρόκειται για µεγάλη επιβάρυνση στον
ελληνικό λαό και επιτέλους αυτή η επιβάρυνση να αποδώσει ένα
ουσιαστικό όφελος για την Αγροτική Τράπεζα, για να γίνει η
Αγροτική Τράπεζα πραγµατικά ένα εργαλείο στα χέρια του 'Ελληνα
αγρότη.
Καταψηφίζουµε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.
κ. Τσοβόλας έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κυρία και
κύριοι συνάδελφοι, παρακολούθησα το πρωί ολόκληρη τη
συνεδρίαση της Βουλής των Εφήβων και συµπτωµατικά άκουσα
απόψε και την οµιλία του Υπουργού Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών. ∆ιαπίστωσα πόσο δίκιο είχαν οι έφηβοι της Βουλής
των Εφήβων, που διατύπωναν µαζικά την άποψη ότι δεν υπάρχει

καµία αντιστοιχία µεταξύ της νεολαίας, της κοινωνίας, της
Κυβέρνησης και της πολιτικής ηγεσίας του τόπου.
Γιατί οι νέοι, περιγράφοντας την κατάσταση που επικρατεί στην
ελληνική οικονοµία και κοινωνία αλλά και ειδικότερα την ερήµωση
της υπαίθρου, τη συρρίκνωση του αγροτικού τοµέα, την εξαθλίωση
των αγροτών, την εξαθλίωση των συνταξιούχων αγροτών αλλά και
των συνταξιούχων όλων των ασφαλιστικών ταµείων,
περιγράφοντας επίσης την τραγική κατάσταση στην οποία έχουν
περιέλθει αυτά τα τελευταία κυρίως έντεκα χρόνια από τις
κυβερνήσεις κυρίως της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ οι
µικροµεσαίοι, τελικά κατέληξαν µερικοί απ' αυτούς στο συµπέρασµα
ότι η οικονοµία της χώρας δεν πηγαίνει καλά και ότι δεν πρέπει να
συνδέεται η οικονοµία, η πραγµατική, µε τις εξελίξεις των µετοχών
στο χρηµατιστήριο.
Αυτά που µε τόση απλότητα περιέγραψαν οι νέοι της Βουλής των
Εφήβων, απηχώντας τις απόψεις της νεολαίας της χώρας, ο κύριος
Πρωθυπουργός αλλά και προηγουµένως ο Υπουργός της Εθνικής
Οικονοµίας και Οικονοµικών θέλησαν να τα αγνοήσουν
ακολουθώντας την τακτική της στρουθοκαµήλου. ∆ιότι είναι κοινώς
γνωστό µε βάση τη διεθνή θεωρία και πρακτική ότι σηµασία για την
ευηµερία ενός λαού αλλά και για την ανωδική πορεία ενός τόπου
έχει όχι η πλασµατική, η αεριτζήδικη οικονοµία των χρηµατιστηρίων
και των τραπεζών, αλλά η πορεία της πραγµατικής οικονοµίας. Και
η πορεία της πραγµατικής οικονοµίας, µε αυτήν την οικονοµική
πολιτική των τελευταίων έντεκα ετών, είναι αρνητική και όχι θετική.
∆εν το διαπιστώνουν µόνο οι νέοι αλλά και οι πολίτες της
περιφέρειας και των αστικών κέντρων. Το δείχνουν τα ίδια τα
στοιχεία. Το δείχνει η ίδια η καθηµερινή ζωή, η καθηµερινή
πραγµατικότητα.
Επισκέφθηκα, κύριοι Υπουργοί, την προηγούµενη εβδοµάδα τη
Σαµοθράκη, που ανήκει στο Νοµό Εβρου. Επισκέφθηκα επίσης τη
Λήµνο. Και τα δύο νησιά είναι ακριτικά, από τα πιο ακριτικά και
διαπίστωσα εκεί τον κόσµο να κλαίει µε µαύρο δάκρυ κυριολεκτικά
για την εκτατάλειψή τους, για την έλλειψη στοιχειώδους
αναπτυξιακής και κοινωνικής υποδοµής.
Σήµερα στις παρυφές του 21ου αιώνα δεν υπάρχει στα νησιά όχι
µόνο στη Λήµνο και στη Σαµοθράκη, αλλά και σε όλη την νησιωτική
Ελλάδα, µια ανθρώπινη συγκοινωνία, αεροπορική και ακτοπλοϊκή.
Και µιλάτε σοβαρά υποτιµώντας τη νοηµοσύνη αυτού του λαού για
επιτυχηµένη οικονοµική πολιτική και προσπαθείτε να
ωραιοποιήσετε τόσο πολύ τα πράγµατα;
Εµείς συµφωνήσαµε στη ∆ιαρκή Επιτροπή για την τροπολογία που
καταθέσατε και θα την ψηφίσουµε, για τις πέντε µονάδες που δίνετε
επιπλέον επιδότηση για τις επενδύσεις στο ∆ήµο Τριγώνων 'Εβρου.
Αλλά ζητάµε ταυτοχρόνως την επέκταση αυτής της ρύθµισης και για
τη Σαµοθράκη. Αντλώ τα επιχειρήµατα απ' αυτά που είπατε εσείς,
κύριε Υπουργέ, προηγουµένως, ότι λόγοι εθνικοί επέβαλαν -και
σωστά- την ενίσχυση των κινήτρων για το Τρίγωνο. ∆εν είναι ίδιοι οι
λόγοι για τη Σαµοθράκη, που είναι ένα νησί ακριτικό ή για τη Λήµνο
ή για το Καστελόριζο ή για τη Σύµη ή για τη Χάλκη και µια σειρά
άλλων νησιών που είναι δίπλα από την Τουρκία; 'Εχουν µείνει τρεις
και ο κούκος σ' αυτά τα µέρη. ∆εν δικαιούνται για λόγους εθνικούς
που είπατε, αλλά και για λόγους οικονοµικούς και κοινωνικούς, οι
άνθρωποι αυτοί, οι άνθρωποι αυτών των περιοχών της
Σαµοθράκης, της Λήµνου, των ∆ωδεκανήσων, της ακριτικής
περιοχής της Ηπείρου, της Μακεδονίας, της Φλώρινας, της
Καστοριάς, της ∆ράµας, δεν δικαιούνται υλοποίησης ταχύρυθµων
εξειδικευµένων αναπτυξιακών προγραµµάτων, ώστε να βελτιωθεί η
πραγµατική οικονοµία των περιοχών, για να συγκρατηθεί ο κόσµος
στην περιφέρεια;
∆εν  δικαιούµαστε  να  απαιτήσουµε  και  δεν  δικαιούται  αυτός  ο
λαός  να  απαιτήσει  µια  άλλη  οικονοµική  πολιτική  που  δεν  θα
φέρνει  µόνο  νοµοσχέδια  για  το  πλασµατικό  κεφάλαιο,  για  τα
χρηµατιστήρια  που  λειτουργούν  µε  τη  λογική  του  τζόγου,  που
δεν  είναι  καν  µηχανισµός  υγιούς  άντλησης  κεφαλαίων  ακόµη
και  στα  πλαίσια  της  νεοκαπιταλιστικής  κοινωνίας  και  εποχής
που  εσείς  ευαγγελίζεστε  και  προωθείτε  και  στηρίζετε;
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∆εν δικαιούνται εκείνοι να απαιτήσουν να γίνουν έργα αναπτυξιακής
και κοινωνικής υποδοµής, να γίνουν στη Σαµοθράκη, στη Λήµνο,
στον 'Εβρο, στην 'Ηπειρο, στη Μακεδονία, στις παραµεθόριες
περιοχές, ∆ωδεκάνησα και αλλού, παραγωγικές επενδύσεις
διαµορφώνοντας µέσα από νοµοθεσία, µέσα από την πολιτική
βούληση, προγράµµατα, προϋποθέσεις τέτοιες ώστε να υπάρξει και
ανθρώπινη ζωή εκεί αλλά και προϋποθέσεις για να µείνει αυτός ο
κόσµος που απέµεινε, αλλά και σταδιακά να γυρίσουν και εκείνοι
που έφυγαν και φεύγουν καθηµερινά λόγω αυτής της αδιέξοδης
οικονοµικής και κοινωνικής πολιτικής που εφαρµόζεται στη χώρα τα
τελευταία κυρίως χρόνια, που ενδιαφέρουν µόνο οι αριθµοί, οι
δείκτες και το µη παραγωγικό κεφάλαιο, που αυτό οδήγησε στην
τροµακτική αύξηση της ανεργίας αλλά και σε µεγάλα προβλήµατα
ένα µεγάλο τµήµα του ελληνικού λαού αλλά και του ευρωπαϊκού
πληθυσµού;
Και επειδή έπιασα αυτό το θέµα, ζητάµε εδώ και τώρα η Κυβέρνηση
να πάρει µέτρα -πέρα από την επέκταση της ρύθµισης που γίνεται
και σωστά γίνεται για το ∆ήµο Τριγώνου- για Σαµοθράκη, για
Λήµνο, για Λέσβο, ∆ωδεκάνησα, 'Ηπειρο και κυρίως Θεσπρωτία,
Γιάννενα, Καστοριά, Φλώρινα και τις άλλες παραµεθόριες περιοχές
της νησιωτικής και ηπειρωτικής Ελλάδας. Πρέπει να παρθούν
ουσιαστικά µέτρα, ώστε να εκσυγχρονισθεί και να αναπτυχθεί ο
αγροτικός τοµέας, να στηριχθεί η µικροµεσαία επιχείρηση που δεν
στηρίζεται µε το χρηµατιστήριο και τη Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά.
Είναι αστεία αυτά τα πράγµατα. Μόνο από κυβερνήσεις και κόµµατα
σκληρά, συντηρητικά και αντιλαϊκά µπορεί να λέγονται τέτοια
πράγµατα, ότι δηλαδή µε αυτό το νοµοσχέδιο και µε τη δηµιουργία
νέας αγοράς ότι τάχα θα στηριχθούν οι µικροµεσαίοι προς όφελος
της ελληνικής εθνικής οικονοµίας και της κοινωνίας.
Μα, εσείς οι ίδιοι είπατε ότι από τις εξακόσιες χιλιάδες µικρούς και
µεσαίους εµπόρους, βιοτέχνες και επαγγελµατίες, µε το νοµοσχέδιο
αυτό και τη Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά θα µπουν επτάµισι
χιλιάδες επιχειρήσεις, στο µάξιµουµ της απόδοσης αυτής της
πολιτικής σας, γιατί εκείνοι που θα µπουν, θα είναι περίπου
τετρακόσιοι µε πεντακόσιοι. Για τους άλλους µικροµεσαίους ποια
είναι τα µέτρα σας, κύριοι της Κυβέρνησης του νέου ΠΑΣΟΚ; Για τις
εκατόν είκοσι χιλιάδες µικροµεσαίες επιχειρήσεις που έκλεισαν
απ'αυτήν την πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας και του νέου ΠΑΣΟΚ
και οδήγησαν στην ανεργία χιλιάδες ανθρώπους αλλά και γι'αυτούς
τους µικροµεσαίους εµπόρους και βιοτέχνες και επαγγελµατίες ποια
είναι η πολιτική σας, αφού ο στόχος σας είναι η βελτίωση µόνο των
αριθµών, αδιαφορώντας για την αναπτυξιακή και παραγωγική
διάσταση της οικονοµίας, που θα πρέπει να φέρνει απασχόληση και
όχι ανεργία; Ποια είναι η πολιτική σας και τα µέτρα για τις άλλες
πεντακόσιες χιλιάδες µικροµεσαίους που εσείς οι ίδιοι λέτε ότι δεν
υπάγονται -που και αν υπάγονται, δεν λύνετε κανένα θέµα- και γι'
αυτούς που θα υπαχθούν, που αντιµετωπίζουν τεράστια
προβλήµατα λόγω των αυξηµένων φορολογικών βαρών που τους
επιβάλλατε αυτά τα δέκα χρόνια και η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας και του νέου ΠΑΣΟΚ;
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Συντελεστής 35% στις προσωπικές εταιρείες επί Νέας ∆ηµοκρατίας,
αντικειµενικό σύστηµα στη φορολογία εισοδήµατος φυσικών και
νοµικών προσώπων, που έπιασε σε πλασµατικά εισοδήµατα και
επέβαλε "ετσιθελικά" φορολογία, ενώ έδωσε µε τη βούλα και την
υπογραφή του νόµου, της πολιτείας, της κυβέρνησης, άφεση
φορολογικών αµαρτιών στις µεγάλες επιχειρήσεις, που εκεί είναι η
µεγάλη φοροδοτική ικανότητα, επιχειρήσεις που στενάζουν -οι
µικροµεσαίες αυτές- από την πολιτική των υψηλών επιτοκίων που
εφαρµόζεται από το '90 µέχρι σήµερα, των υψηλών πραγµατικών
επιτοκίων, αν θέλετε να µιλάµε οικονοµικά και σοβαρά και
υπεύθυνα και όχι αυτά που λέτε, ότι επειδή µειώθηκαν τα
ονοµαστικά επιτόκια, τάχα µειώθηκαν τα επιτόκια. 'Αρα, αυτό γίνεται
προς όφελος των µικροµεσαίων ή των αγροτών για τα πραγµατικά
επιτόκια, παρ' ότι µειώθηκε µε τον τρόπο που µειώθηκε, τον
κοινωνικά άδικα και αντιαναπτυξιακό που έφερε ανεργία,
περιθώριο, ο πληθωρισµός. Τελικά αυτήn τη µείωση του

πληθωρισµού την πλήρωσαν οι εργαζόµενοι µε την ανεργία, την
πλήρωσαν και την πληρώνουν οι µικροµεσαίοι πολλαπλά,
πολύµορφα. Την πληρώνει η περιφέρεια µε την ερήµωση, µε τη
συρρίκνωση και του αγροτικού και του αστικού τοµέα. Την
πληρώνει η νεολαία, την πληρώνει τελικά η Ελλάδα, η εθνική
οικονοµία, µέσα και από τον αφελληνισµό της παραγωγικής βάσης
αλλά και µέσα από τέτοιες ρυθµίσεις που γίνονται µε το νοµοσχέδιο
στο τρίτο κεφάλαιο µε τις κερδοφόρες δηµόσιες επιχειρήσεις και
τους δηµόσιους οργανισµούς, τους οποίους, µε τις µετοχοποιήσεις
ή αποκρατικοποιήσεις που είναι ιδιωτικοποιήσεις, τελικά τους
µεταφέρετε στο πολυεθνικό, στο ξένο γενικά κεφάλαιο. Και µας
µιλάτε για διάρθρωση οικονοµίας. Και όταν λέτε διάρθρωση,
εννοείτε το ξεπούληµα κυριολεκτικά του εθνικού πλούτου και των
κερδοφόρων, στρατηγικής σηµασίας και όχι µη στρατηγικής
σηµασίας για την οικονοµία, για την κοινωνία, επιχειρήσεων.
Απόδειξη τρανή: Ολυµπιακή αεροπορία.
Κύριοι, πώς θέλετε να γίνεται αξιόπιστοι και από τη Βουλή και από
τους εργαζόµενους και από τον ελληνικό λαό; Πριν έναν και πλέον
χρόνο, στις 8 Απριλίου 1998 όταν φέρατε εδώ στη Βουλή το νόµο
για την Ολυµπιακή, µε τον οποίο αφαιρούσατε δικαιώµατα,
µειώνατε αποδοχές των εργαζοµένων, ο Πρωθυπουργός σας
ξέρετε τι είπε εδώ στη Βουλή; Θα σας τα διαβάσω, να τα θυµηθείτε.
Είναι στις σελίδες 7350, 7351 και 7354 των Πρακτικών, της 8ης
Απριλίου.
Πρωθυπουργός της χώρας, Κώστας Σηµίτης: "Οι αποφάσεις µας
σήµερα θα προσδιορίσουν" -δηλαδή αν εγκριθούν οι µειώσεις των
αποδοχών και οι αφαιρέσεις δικαιωµάτων των εργαζοµένων της
Ολυµπιακής- "θα προσδιορίσουν το αν αύριο θα υπάρχει εθνικός
αεροµεταφορέας ή αν τη θέση του πάρουν τρίτες εταιρείες, µε ό,τι
αυτό συνεπάγεται για τη χώρα".
Τώρα, τα πήρατε από τους εργαζόµενους. Απαξιώσατε τον εθνικό
αεροµεταφορέα. Ταλαιπωρήσατε τους επιβάτες και οδηγήσατε σε
µείωση κατά 40%-50% του επιβατικού κοινού και χαρίσατε το
επιβατικό κοινό στις ξένες αεροπορικές εταιρείες και σε κάποιες
ιδιωτικές εσωτερικές.
Και παράλληλα αναθέσατε σε τρίτη εταιρεία -σε αντίθεση µε αυτά
που έλεγε ο κ. Σηµίτης- ξένη, βρετανική, ανταγωνιστική του εθνικού
αεροµεταφορέα, τη διαχείριση για να ετοιµάσει αυτός µετά τη
συρρίκνωσή του από τις κερδοφόρες αποδοτικές γραµµές
εξωτερικού και να περιορίσει ενδεχοµένως την Ολυµπιακή µόνο στο
εσωτερικό, που είναι από τη φύση τους πολλές από αυτές
ελλειµµατικές. Και πρέπει να εκτελούνται οι πτήσεις για λόγους
εθνικούς, για λόγους οικονοµικούς και κοινωνικούς.
Τι άλλο έλεγε στην οµιλία του ο κύριος Πρωθυπουργός την ίδια
ηµεροµηνία; 'Ελεγε: "Εµείς θέλουµε να επιδιώκουµε την εξυγίανση
για µία νέα ανταγωνιστική Ολυµπιακή, η οποία θα εξασφαλίζει
απασχόληση, εισόδηµα και καλές υπηρεσίες στον πολίτη και
συµµετοχή στην αύξηση του εθνικού προϊόντος".
Και παρακάτω απαντώντας στις αιτιάσεις για ταχύτερη ακόµα, απ'
ό,τι εσείς, ιδιωτικοποίηση της Ολυµπιακής, που έθεσε την ίδια
ηµέρα ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο κ.
Καραµανλής, κατακεραυνώνοντάς τον µε τα λόγια τα µεγάλα, τα
ψεύτικα, ο κύριος Πρωθυπουργός επί λέξει απάντησε: "Ακούσαµε" -
εννοεί τον Καραµανλή, όπως φαίνεται από τα παραπάνω- "ότι θα
πρέπει να γίνει διεθνής διαγωνισµός". Αυτή την άποψη τη
διατύπωσε ο κ. Καραµανλής. "Και ερωτώ" -λέει ο κύριος
Πρωθυπουργός- "γιατί διεθνής διαγωνισµός; Για ποιο πράγµα
ακριβώς; Για ποσοστό της εταιρείας; Για τη διοίκηση της εταιρείας;
Γιατί να γίνει διεθνής διαγωνισµός;" Αυτό ρωτάω εγώ, κύριε
Πρωθυπουργέ της χώρας και κύριε Υπουργέ. Γιατί να γίνει διεθνής
διαγωνισµός; Παρ' ότι λέγατε άλλα, τώρα κάνατε διεθνή διαγωνισµό
και δώσατε στην ξένη, αγγλική ανταγωνίστρια εταιρεία τη
διαχείριση.
Σας ερωτώ ευθέως, κύριε Υπουργέ της Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών: Υπάρχει περίπτωση εφόσον σας πει αυτός ο
σύµβουλος -η θυγατρική της γνωστής βρετανικής µεγάλης
αεροπορικής εταιρείας- ότι πρέπει να κόψετε γραµµές
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εξωτερικού, να τις κόψετε; Πάρτε θέση.
∆εύτερον, παρά τις αντίθετες διαβεβαιώσεις του Υπουργού
Μεταφορών -σε εκείνη τη συνεδρίαση εδώ στη Βουλή, που είναι
καταχωρηµένη στα Πρακτικά-ότι δεν πρόκειται να πάει στα χέρια
ιδιωτών και να αλλάξει το ιδιοκτησιακό καθεστώς της Ολυµπιακής,
υπάρχει περίπτωση µέσα από αυτήν τη διαδικασία του συµβούλου
της βρετανικής εταιρείας να πάει εν όλω ή εν µέρει η Ολυµπιακή σε
ιδιώτες;
∆ώστε απάντηση αυτήν τη στιγµή. Το οφείλετε, γιατί αλλιώς οι
χαρακτηρισµοί που πρέπει να σας αποδοθούν, πρέπει να είναι
πολύ σκληροί. Εγώ δεν θα τους πω αυτήν τη στιγµή. Θα τους πω
ανάλογα µε την εξέλιξη. ∆ιότι κάνετε ένα µεγάλο αδίκηµα, που δεν
επιτρέπεται σε κυβερνήσεις, σε κόµµατα, σε ηγεσίες και σε
υπουργούς, δηλαδή να ρίχνετε τα βάρη στους εργαζόµενους άδικα,
όταν η κατάταστη που δηµιουργήθηκε µετά και από αυτά που
πήρατε τον Απρίλιο µήνα από τους εργαζόµενους το 1998 στην
Ολυµπιακή µε τις συγχωνεύσεις πτήσεων, µε τις καθυστερήσεις, µε
την απαξίωση, oφείλεται σε αποκλειστική ευθύνη δική σας και της
διοίκησης της Ολυµπιακής Αεροπορίας.
Για όσους ταξιδεύουν µε την Ολυµπιακή -και εγώ επιµένω ελληνικά,
επιµένω µε την Ολυµπιακή Αεροπορία και θα επιµένω για πάντα-
δώστε απαντήσεις και σταµατήστε αυτήν τη δυσφήµιση των
εργαζοµένων. Είναι κρίµα! Είναι ντροπή! Πείτε ευθέως ότι θέλετε να
αποπροσανατολίσετε το λαό, για να ξεπουλήσετε τα πάντα, γιατί
αυτό σας επιβάλλουν τα διευθυντήρια των Βρυξελλών και εκτός της
Ευρώπης. Αυτή είναι η αλήθεια, κύριοι Υπουργοί. Αυτό είναι πιο
έντιµο. Είναι έντιµο πολιτικά. ∆εν είσθε, όµως, ικανοί. ∆εν µπορείτε
και δεν θέλετε να στηρίξετε ευθαρσώς τη δική σας πολιτική, που
είναι νεοφιλελεύθερη, συντηρητική, αντιλαϊκή, που βάλλει ευθέως
κατά της εθνικής οικονοµίας και του ελληνικού λαού.
∆εν προλαβαίνω να διαβάσω τι είπε εκείνη την ηµέρα ο κ.
Μαντέλης. Και τώρα λέει και κάνει τα τελείως αντίθετα για την
Ολυµπιακή.
Κύριε Πρόεδρε, η διώρυγα της Κορίνθου αποκαλύφθηκε στη ∆ιαρκή
Επιτροπή -και το ξέρω από τότε που ήµουνα Υπουργός
Οικονοµικών- δεν είναι ελλειµµατική, είναι κερδοφόρος. Προέκυψαν
τα δύο τελευταία χρόνια όχι ελλείµµατα χρήσης ή διαχείρισης, αλλά
προέκυψαν γιατί βγήκαν δικαστικές αποφάσεις που επιδίκασαν
στους εργαζόµενους σωρρευτικά διαφορές αποδοχών που δεν
καταβάλονταν ή γιατί όπως αποδείχτηκε από τη διαδικασία των
ακροάσεων, δεν πληρώθηκαν έγκαιρα οι φόροι και επεβλήθηκαν
πρόστιµα. Αυτό όµως, ήταν παροδικό και δεν είναι µόνιµη αιτία.
Η άκρατη ιδιωτικοποίηση δεν είναι πανάκεια. 'Ολες αυτές οι
επιχειρήσεις που πάτε να ιδιωτικοποιήσετε ανήκαν σε ιδιώτες πριν.
Τις έκαναν προβληµατικές και τις πήρε το δηµόσιο επί
κυβερνήσεως της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτά είναι προσχήµατα και
δεν διασφαλίζετε τους εργαζόµενους.
Εµείς είµαστε αντίθετοι µε την ιδιωτικοποίηση της διώρυγας. ∆εν
υπάρχουν ούτε οικονοµικοί ούτε κοινωνικοί λόγοι ούτε λόγοι εθνικής
οικονοµίας που επιβάλλουν κάτι τέτοιο, αλλά αφού επιµένετε -εµείς
καταψηφίζουµε τα άρθρα αυτά- βάλτε ρητή διάταξη, όπως είπα στο
άρθρο 2 του σχετικού νόµου για τη διώρυγα, που τροποποιείται, για
να µη νιώθουν ανασφαλείς οι εργαζόµενοι. Αφού λέτε ότι δεν
παραβιάζονται τα δικαιώµατά τους -το ανέφερα και στη ∆ιαρκή
Επιτροπή- εκεί που λέτε "α', β', γ', δ' Θα περιέχονται στη διακήρυξη
στην ανάθεση στην εταιρεία" βάλτε παράγραφο που να λέει ότι δεν
αλλάζουν καθόλου οι θέσεις, οι εργασιακές σχέσεις και οι αποδοχές
των εργαζοµένων. ∆εν το κάνετε ούτε αυτό; Και µας λέτε µετά ότι
θέλετε τη συναίνεση των εργαζοµένων;
'Οσον αφορά τους γουνοποιούς, δεν πήρα ακόµη απάντηση, κύριε
Υπουργέ των Οικονοµικών. Εσείς οφείλετε να τη δώσετε. Νοµίζω
ότι µε σοβαρότητα αντιµετώπισα το θέµα στην επιτροπή, αυτό που
λέτε "µέχρι είκοσι εξαµηνιαίες δόσεις". Τι πάει να πει "κατά
περίπτωση"; 'Ετσι επιτρέπετε την κοµµατικοποίηση σε εκείνους που
αποφασίζουν σε ποιους θα δίνουν µία δόση και σε ποιους θα
δίνουν πέντε ή δέκα δόσεις, αν δεν βάλετε αντικειµενικό και διάφανο
σύστηµα. ∆εν το καταλαβαίνετε επιτέλους; Τόσο πολύ έξω από την
πραγµατικότητα είσαστε; Ασκείτε µόνο γενική εποπτεία; ∆εν

καταλαβαίνετε ότι µε τέτοιες διατάξεις ανοίγετε διάπλατα το δρόµο
για συναλλαγή και για περαιτέρω διαφθορά κάποιων επιλησµόνων
του έργου τους αλλά και της ίδιας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, που θα
εξαρτάται απ' αυτόν, όπως το λέτε;
Μην κάνετε τον έξυπνο και ότι τα ξέρετε όλα, γιατί σας έχω πει
πολλές φορές διάφορα πράγµατα εδώ, κάνατε ότι τα ξέρετε και
απαντούσατε αρνητικά και αναγκαστήκατε πριν ενοποιήσετε
διατάξεις να φέρετε εδώ τροποποιήσεις.
Πέρα από την επέκταση, που πρέπει να πάει µέχρι τα πενήντα
εκατοµµύρια, ζητάµε για όλους οι δόσεις να είναι οι ίδιες αυτοµάτως
κατά τρόπο αντικειµενικό και ζητάµε να διαγραφούν οι
επιβαρύνσεις, οι προσαυξήσεις από την 1.1.98 και πέρα, που δεν
καλύπτονται και έτσι περιλαµβάνονται, κεφαλαιοποιούνται και µετά
υπάγονται στη ρύθµιση.
Κλείνοντας, θέλω να πω ότι αυτό που έζησα στη Λήµνο και στη
Σαµοθράκη µε άγγιξε πάρα πολύ. Εκεί σπάνια πηγαίνουν πολιτικοί,
πολύ περισσότερο δεν πηγαίνουν Αρχηγοί κοµµάτων, ούτε έχουν
πάει ποτέ, όπως µου έλεγαν και ειδικά στη Σαµοθράκη.
∆είτε χωρίς καµία καθυστέρηση το θέµα των ακτοπλοϊκών και
αεροπορικών µεταφορών. Πρέπει τα δροµολόγια να πυκνώσουν.
Πώς µπορεί η Λήµνος να σταθεί, όταν τώρα σ' αυτήν την περίοδο
αιχµής το καλοκαίρι υπάρχουν τρία την εβδοµάδα και µπαίνει τώρα
ένα τέταρτο; Πώς µπορούµε να µιλάµε για ανάπτυξη της Λήµνου,
της Σαµοθράκης, της ∆ωδεκανήσου, όταν δεν υπάρχει ανθρώπινη
συγκοινωνία; Πώς µπορεί να αναπτυχθεί η µικροµεσαία επιχείρηση
που µας λέτε; Θα υπαχθεί καµία της Λήµνου ή της Σαµοθράκης ή
της Ηπείρου στο χρηµατιστήριο;
Πώς µπορούν να γίνουν επενδύσεις εκεί; Πώς µπορεί να
αναπτυχθεί ο τουρισµός ποιότητας, όταν δεν υπάρχει καθηµερινό
ακτοπλοϊκό δροµολόγιο και όταν τα αεροπλάνα που κάνουν τη
µεταφορά είναι τα τριαντάρια ή τα πενηντάρια ή τα εβδοµηντάρια
ακόµα και σε αυτήν την περίοδο; Το ίδιο συµβαίνει και στη Λέσβο
και σε άλλες περιοχές.
Χρειάζεται, επίσης, να δείτε τα θέµατα, στη Λήµνο ειδικά, που είναι
εκεί στην άκρη. Πρέπει να δείτε το θέµα της κατασκευής
προστατευτικού µώλου. Πρέπει να δείτε το θέµα της παραχώρησης
αρµοδιοτήτων -και είναι γενικό θέµα- των λιµενικών ταµείων στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση, που δηµιουργεί τεράστια προβλήµατα.
Πρέπει να δείτε τα θέµατα των αγροτικών ιατρείων και των κέντρων
υγείας σε όλες αυτές τις παραµεθόριες περιοχές. Πρέπει να δείτε
και τα θέµατα παραγωγικών επενδύσεων, αφού προηγουµένως
λύσετε µε έργα υποδοµής αυτά τα βασικά προβλήµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σφυρίου έχει το
λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να παρατηρήσω ότι η
συζήτηση έχει ανοίξει σε όλα τα µέτωπα της δηµόσιας ζωής του
τόπου επί παντός επιστητού, ξεφεύγοντας από το περιεχόµενο του
συγεκριµένου νοµοσχεδίου. Και βέβαια η αλήθεια είναι ότι όταν
ανοίξει κανείς τους ορίζοντες µιας τέτοιας συζήτησης και όταν έχει
και την προδιάθεση να κάνει εκτεταµένη δηµαγωγία, τότε µπορεί να
"δρέψει δάφνες".
Σε αυτό κατέφυγε προηγουµένως ο Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ., ο κ.
Τσοβόλας, και βέβαια πολλές φορές µε παραλήρηµα
χαρακτηρισµών και θα ήθελα να αναφερθώ σε ορισµένα σηµεία της
τοποθέτησής του.
Με ενδιαφέρει όµως, κύριε Υπουργέ, να ξεκινήσουµε από ορισµένα
θέµατα που αφορούν την ουσία. ∆ιέθεσε αρκετό χρόνο ο Πρόεδρος
του ∆Η.Κ.ΚΙ. αναφερόµενος στην Ολυµπιακή Αεροπορία. ∆εν είπε
όµως µία αλήθεια, ότι έτσι όπως βάδιζε η Ολυµπιακή Αεροπορία,
εάν δεν υπήρχαν οι χειρισµοί που έγιναν από την πλευρά της
Κυβέρνησης του ΠΑ.ΣΟ.Κ., η Νέα ∆ηµοκρατία είχε προγραµµατίσει
-και αυτό είναι γνωστό- ότι µετά τις δηµοτικές εκλογές του 1994, εάν
ήταν κυβέρνηση, την Ολυµπιακή Αεροπορία θα την είχε κλείσει και
θα έκανε άλλους χειρισµούς. ∆ηλαδή αυτό το οποίο ονόµασε ο κ.
Τσοβόλας ξεπούληµα του εθνικού αεροµεταφορέα.
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Από τη µία πλευρά οι µεν µας κατηγορούν γιατί δεν επισπεύσαµε
την ιδιωτικοποίηση και από την άλλη πλευρά οι δε µας κατηγορούν
γιατί προχωρούµε σε "ξεπούληµα" του εθνικού αεροµεταφορέα.
Μιλούµε για ένα παραλληλισµό δύο κριτικών από δύο διαφορετικά
σηµεία, τα οποία ασφαλώς δεν µπορούν να εναρµονιστούν, αλλά
µπορούν να απαντηθούν µε την κοινή λογική.
Σε εκείνο που θα ήθελα ακόµη να παρατηρήσω, κύριε Υπουργέ,
είναι πώς δεν πρέπει να σπεύδουν οι συνάδελφοι -και το έκανε
αυτό και ο εισηγητής και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας ∆ηµοκρατίας, το έκανε και ο κ. Τσοβόλας- να προεξοφλούν
ποιο θα είναι το σχέδιο αναδιοργάνωσης, εξυγίανσης και επιτυχούς
πορείας στα πλαίσια της συµµαχίας την οποία επέλεξε η
Κυβέρνηση να βάλει την Ολυµπιακή Αεροπορία, µέσα στο διεθνές
σύστηµα όπως διαµορφώνεται ανά τον κόσµο και ιδιαίτερα στην
Ευρώπη, των αεροπορικών συγκοινωνιών. Να προεξοφλούν
µείωση κατά το ήµισυ των δροµολογίων, να προεξοφλούν µείωση
κατά το ήµισυ του προσωπικού και άλλα τέτοια ηχηρά, τα οποία
ασφαλώς για δηµαγωγία και για τη δηµιουργία εντυπώσεων
προσφέρονται. Αλλά φοβούµαι ότι σπεύδουν. Και κάνουν κακώς
όταν σπεύδουν, διότι ναι µεν µπορούν εύκολα να δηµαγωγούν
σήµερα, αλλά δεν µπορώ να καταλάβω τι σχέση µπορεί να έχει
αυτό µε την υπευθυνότητα απέναντι στο χειρισµό του όλου
ζητήµατος.
Εκεί που θα ήθελα να σταθώ πάντως, κύριε Υπουργέ, µε την
ευκαιρία αυτής της αναφοράς στον εθνικό αεροµεταφορέα, είναι το
εξής: Πρέπει να σηµειώσω ως νησιώτης Βουλευτής ότι ο εθνικός
αεροµεταφορέας έχει πέρα από τη γενικότερη σηµασία του,
ιδιαίτερη σηµασία για τη νησιωτική Ελλάδα, εκεί που οι αεροπορικές
συγκοινωνίες δεν αφήνουν κέρδη, προκειµένου να σπεύσουν οι
ιδιωτικές επιχειρήσεις να εκτελέσουν δροµολόγια. Και αν θέλουµε
πράγµατι να συνδέονται τα νησιά µε πυκνότητα δροµολογίων που
να βοηθούν την ανάπτυξη, ασφαλώς πρέπει η Κυβέρνηση να
σπεύσει να καθιερώσει ένα σύστηµα µέσα από τις σχετικές
εγκρίσεις που µπορούν και πρέπει να εξασφαλιστούν από την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή, ώστε ο εθνικός αεροµεταφορέας για
επαρκείς -που πρέπει να πυκνώσουν- συγκοινωνίες να έχει τη
στήριξη. Να έχει τη στήριξη είτε από την πλευρά του ελληνικού
δηµοσίου, του ελληνικού κράτους, είτε από την πλευρά της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. ∆εν είναι σωστό να έχουµε περιορισµό της
συγκοινωνιακής εξυπηρέτησης. Και δεν είναι σωστό, διότι
απλούτατα δεν βοηθείται η ανάπτυξη στις νησιωτικές περιοχές.
Εποµένως ναι στη συγκοινωνιακή εξυπηρέτηση µε τον εθνικό
αεροµεταφορέα, µε στήριξή του όµως, ώστε να υπάρχει η
πυκνότητα και η επάρκεια των δροµολογίων που εξασφαλίζει την
ανάπτυξη. Εάν πέρυσι ήταν µε πληρότητα πάνω από 70% διπλάσια
δροµολόγια προς την Κάρπαθο, για παράδειγµα, φέτος όταν είναι
πολύ -που είναι ήδη πολύ- περιορισµένα τα δροµολόγια,
καταλαβαίνετε ότι πολύς κόσµος αποτρέπεται στο να πάει προς τα
κει. Εποµένως επηρεάζει την ανάπτυξη. Και εµείς θεωρούµε
επιβεβληµένο να επανέλθει στην ίδια συχνότητα και µάλιστα να
στηριχθεί η εταιρεία αν θέλουµε να εξυγιανθεί µε τη στήριξη και του
ελληνικού κράτους και της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. ∆εν είναι όµως το
θέµα µας µόνο αυτό. Υπάρχουν και άλλα σηµεία στα οποία έγινε
αναφορά, σε ό,τι αφορά τις παραµεθόριες περιοχές.
Κανείς δεν θα διαφωνήσει για την ανάγκη να υπάρξουν και να
λειτουργούν αποτελεσµατικά και µε ιδιωτική πρωτοβουλία,
αυξηµένα επενδυτικά κίνητρα και σε άλλες περιοχές παραµεθόριες
και ιδιαίτερα στην νησιωτική Ελλάδα. Αλλά αποσιώπησαν οι
συνάδελφοι να τονίσουν ότι το συγκεκριµένο άρθρο 34 που δίνει τις
πέντε επιπλέον ποσοστιαίες µονάδες, δεν αναφέρεται σε κάποιες
επενδύσεις που θα γίνουν εκεί στην περιοχή του ∆ήµου Τριγώνου,
αλλά σε βιοµηχανική περιοχή που θα ιδρυθεί στο συγκεκριµένο
τρίγωνο. Εάν λοιπόν επρόκειτο για βιοµηχανική περιοχή σε νησιά
για παράδειγµα ασφαλώς θα είχαν µία ανάλογη µεταχείριση.
Εγώ λοιπόν υποστηρίζω την ανάγκη να υπάρχουν αυξηµένα και
αποτελεσµατικά κίνητρα για επενδύσεις στα νησιά, πιο αυξηµένα

ίσως από αυτά τα οποία υπάρχουν µε το ν. 2234 και την
τροποποίησή του. Αλλά µην αποσιωπούµε ότι το άρθρο 34 µιλά για
συγκεκριµένη βιοµηχανική περιοχή που ιδρύεται. Εκεί δίνει τις πέντε
ποσοστιαίες µονάδες επιπλέον. Αυτά για να µη δηµιουργούνται
εντυπώσεις και γίνεται σπέκουλα γύρω από το όλο θέµα.
'Εγινε µεγάλη αναφορά σχετικά µε τα γενικότερα θέµατα της
οικονοµίας. Θα ήθελα να κάνω πολύ σύντοµα και εγώ µία αναφορά,
προσπαθώντας να δώσω µερικές απαντήσεις.
Η αλήθεια είναι ότι ο κ. Τσοβόλας -και θα ήθελα να σταθώ ιδιαίτερα
σ' αυτόν- είναι πολύ επιλεκτικός στις σκέψεις του, στους
συλλογισµούς του κατά την προσπάθεια της δηµαγωγίας. Σε αυτήν
την Αίθουσα µας έχει πει πολλές φορές -και το επανέλαβε και
σήµερα- για το νέο ΠΑΣΟΚ, όπως εκείνος συνήθιζε να το ονοµάζει.
Αποσιωπά όµως από την Αίθουσα -όλοι όµως έχουµε µνήµη- ότι το
ΠΑΣΟΚ του Ανδρέα Παπανδρέου εγκατέλειψε ο κ. Τσοβόλας. Tην
πολιτική, που το ΠΑΣΟΚ του Ανδρέα Παπανδρέου εφάρµοζε,
προσέβαλε µε το πιο βάναυσο τρόπο, πρόδωσε κυριολεκτικά και
αποχώρησε χτυπώντας την παραίτησή του στο πρόσωπο του
Ανδρέα Παπανδρέου.
'Ερχεται λοιπόν σήµερα, ουσιαστικά καπηλεύεται το όνοµά του
κατ'επανάληψη και την ίδια στιγµή µας µιλάει για το νέο ΠΑ.ΣΟ.Κ..
∆εν έχει το δικαίωµα να δίνει εκείνος επιθετικούς προσδιορισµούς
στο ΠΑ.ΣΟ.Κ. Το ΠΑ.ΣΟ.Κ. ήταν και είναι ενιαίο και έχει συνέχεια.
Και όταν ερχεται εδώ και µας κριτικάρει γιατί π.χ. εφαρµόστηκε το
σύστηµα των αντικειµενικών κριτηρίων στη φορολόγηση, την ίδια
στιγµή εκθειάζει τον Ανδρέα Παπανδρέου, τον οποίον πρόδωσε,
αλλά αποκρύπτει το γεγονός ότι το '94 επί Ανδρέα Παπανδρέου
καθιερώθηκε το σύστηµα των αντικειµενικών κριτηρίων.
∆ηλαδή οι αντιφάσεις διαδέχονται η µία την άλλη, απλά για να κάνει
πολιτική για τη δηµιουργία εντυπώσεων και βέβαια να δηµαγωγήσει
κυρίως στους οπαδούς του ΠΑ.ΣΟ.Κ., γιατί έτσι στα θολά νερά
πιστεύει ότι µπορεί να "αλιεύσει". Νοµίζω ότι πρέπει να τελειώνουν
αυτές οι αναφορές και να αποδίδονται τα του Καίσαρος τω Καίσαρι.
Η δηµαγωγία έχει τα όριά της και στη συγκεκριµένη περίοδο που
διανύουµε δεν µπορεί µε το αζηµίωτο ο κ. Τσοβόλας να συνεχίζει
αυτήν την τακτική.
∆εν θα ήθελα να συνεχίσω περισσότερο την αναφορά µου σε αυτά
τα ζητήµατα. Θα ήθελα να αναφέρω όµως µερικά πράγµατα σχετικά
µε εκείνα που ειπώθηκαν από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Γιατί φρόντισαν σήµερα όλοι οι οµιλητές να ξεφύγουν από το
περιεχόµενο αυτού του νοµοσχεδίου και να κάνουν προεκτάσεις.
Λένε "αµφισβητούµε πως πάει καλά η οικονοµία". Αναφέρθηκαν
στους ανέργους, στην οικονοµική θέση των αγροτών, στο όριο της
φτώχειας. Ποιος τα είπε αυτά; Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο κ. Κωστόπουλος. Και αυτό για να
αµφισβητήσει τη θετική εξέλιξη της εθνικής οικονοµίας. ∆εν µας είπε
όµως ότι οι άνεργοι ήταν 7% το 1989 όταν πρωτανέβηκε η Νέα
∆ηµοκρατία στην κυβέρνηση και έφθασαν σε τρία χρόνια πάνω από
το 10%. Ποια ήταν η δική τους πολιτική για τη συγκράτηση της
ανεργίας, η οποία συγκρατήθηκε περίπου σε αυτά τα επίπεδα τα
επόµενα χρόνια, από το 1994 και µετά;
Μας µίλησαν για τους αγρότες. Μα, όταν αύξησαν κατακόρυφα το
κόστος της αγροτικής παραγωγής, µε τα λιπάσµατα, µε τη
φορολογία των αγροτών, µε τον ειδικό φόρο κατανάλωσης των
πετρελαίων κλπ., πού ήταν να σκεφθούν για το πώς εξελίσσεται το
αγροτικό εισόδηµα; Τώρα έρχονται να δηµαγωγήσουν ανέξοδα,
διότι έτσι πιστεύουν ότι κάνουν "υπεύθυνη πολιτική". ∆εν έχει καµία
σχέση µε την υπευθυνότητα η πολιτική που κάνουν. Υπάρχουν
προβλήµατα µε τον αγροτικό κόσµο, τα έχουµε συζητήσει
κατ'επανάληψη σ'αυτήν την Αίθουσα. Αλλά δεν µπορούν να
έρχονται να δηµαγωγούν µε γενικές αναφορές. Σοβαρή συζήτηση
µπορεί να γίνει µε συγκεκριµένο τρόπο, σε συγκεκριµένα
προβλήµατα του αγροτικού κόσµου και εκεί να υπάρξει διάλογος και
να δοθούν απαντήσεις επί της ουσίας, για να οδηγηθούµε σε
θετικές λύσεις.
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Για τα όρια φτώχειας κλπ. είναι γνωστό ότι την εποχή που ο
'Ελληνας πολίτης έχανε το εισόδηµά του -ο µισθωτός και ο
συνταξιούχος- όταν ο πληθωρισµός εκινείτο από το 20% το 1989
στο 14,5% στο τέλος του 1993, η απάντηση της παράταξης που
εκπροσωπεί ο κ. Κωστόπουλος ήταν 2% συν 2%, ήταν 1% συν 1%,
ήταν 0% συν 0%. 'Ετσι υπήρξε η µεγάλη απώλεια στο εισόδηµα και
έτσι οδηγήθηκαν πολλοί περισσότεροι στο όριο της φτώχειας. ∆εν
µπορεί εποµένως αυτοί που εξέφραζαν αυτήν την πολιτική να
έρχονται σήµερα και να οµιλούν, και µάλιστα µε περισσή
δηµαγωγία, για το πώς εξελίχθηκε το εισόδηµα των Ελλήνων
πολιτών, όταν έγινε προσπάθεια και µε τη µείωση του
πληθωρισµού και ταυτόχρονα µε την εισοδηµατική πολιτική και τα
διαρθρωτικά ποσά να συγκρατηθεί και σε αρκετές περιπτώσεις να
αυξηθεί η αγοραστική δύναµη των Ελλήνων πολιτών. ∆εν θα µπω
σε περισσότερες λεπτοµέρειες.
Μας παρουσίασε εδώ η Νέα ∆ηµοκρατία ένα στοιχείο που λέει ότι
το 2,5% µόνο από την κεφαλαιαγορά πηγαίνει σε επενδύσεις και το
97,5% είναι τζόγος. Από πού προκύπτουν αυτά τα στοιχεία; ∆εν
είδαµε να φέρουν κάποια επίσηµα στοιχεία και κάποια πηγή. ∆εν
µπορεί να µας εξηγήσει τουλάχιστον πως οι αποδέκτες, οι φορείς,
είτε είναι ο ΟΤΕ είτε είναι η Εθνική Τράπεζα είτε οι ιδιωτικές
επιχειρήσεις, που αντλούν κεφάλαια από την κεφαλαιαγορά δεν
επενδύουν; Στον τζόγο διοχετεύονται αυτά τα κεφάλαια; Προφανώς
σε επενδύσεις διοχετεύονται. Και δεν µπορώ να καταλάβω πώς
παρουσιάζουν στοιχεία. Για να δώσουν την εντύπωση...
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): Θα µου επιτρέψετε να διευκρινίσω κάτι. Ο κ.
Κωστόπουλος ήταν σε σύγχυση πλήρη. ∆ιότι τα 2,8
τρισεκατοµµύρια δραχµές, τα οποία ανέφερα, είναι έκδοση νέων
µετοχών, που δεν είναι τζόγος προφανώς, είναι νέα κεφάλαια που
διευρύνουν τη µετοχική βάση των εταιρειών και πάνε σε
επενδύσεις. Αυτό που υπενόησα και νοµίζω ότι δεν το κατάλαβαν
καλά είναι το εξής: Αν αθροίσει κανείς τον ηµερήσιο όγκο του
χρηµατιστηρίου επί τρία χρόνια, φθάνει πραγµατικά σε εκατόν
πενήντα τρισεκατοµµύρια (150.000.000.000.000) δραχµές την
τριετία, στην οποία τα 2,8 νέων εκδόσεων είναι πράγµατι ένα µικρό
ποσοστό. Αλλά 2,8 τρισεκατοµµύρια δραχµές είναι νέο υγιές χρήµα
που πήγε σε επενδύσεις και σε εκσυγχρονισµό.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: ∆εν είναι όµως εδώ για να συµµετάσχει στο
διάλογο. Φαίνεται ότι µε το µονόλογο και τη δηµαγωγία είναι πιο
καλά συµφιλιωµένοι, γιατί έτσι φαίνεται ότι εξελίσσεται η παρουσία
τους στο Κοινοβούλιο ή µάλλον η απουσία τους αυτήν την ώρα.
Θέλω να κάνω µία αναφορά σε ορισµένα που ειπώθηκαν από την
πλευρά του Συνασπισµού, ο οποίος µίλησε για προχειρότητα, για
αποσπασµατικότητα και για χωρίς στρατηγικό σχέδιο σε ότι αφορά
την ανάπτυξη της κεφαλαιαγοράς. Μάλιστα λίγο ως πολύ έρχεται η
Αντιπολίτευση, τουλάχιστον η µικρή αντιπολίτευση και κατηγορεί
την Κυβέρνηση, γιατί λέει "εξελίχθηκε θετικά το χρηµατιστήριο µε
τον τρόπο που εξελίχθηκε". Θα προτιµούσαν δηλαδή η οικονοµία
να είναι µίζερη, να υπάρχει ελάχιστη έως µηδενική εµπιστοσύνη
στην ελληνική οικονοµία από ξένους και 'Ελληνες επενδυτές, να
υπάρχει ένα κλίµα αποτυχηµένης εθνικής οικονοµίας, ώστε το
χρηµατιστήριο να βρίσκεται στα επίπεδα που το είχαν παραδώσει
τότε µε όγκο συναλλαγών πέντε έως έξι δισεκατοµµύρια δραχµές
την ηµέρα και ο δείκτης στο επίπεδο των επτακοσίων πενήντα
µονάδων; Θα προτιµούσαν να υπάρχει αυτή η κατάσταση; ∆εν
σηµαίνει τίποτα το γεγονός ότι η αγορά και στην Ελλάδα και στο
εξωτερικό δείχνει µεγαλύτερη και πολλαπλάσια εµπιστοσύνη από
τότε; Θυµάµαι τον Πρόεδρο της Νέας ∆ηµοκρατίας, τον κ. 'Εβερτ, ο
οποίος εγκαλούσε την Κυβέρνηση απ' αυτή τη θέση γιατί να µην
είναι στις χίλιες τετρακόσιες µονάδες, όταν ήταν οκτακόσιες ο
δείκτης και γιατί να µην είναι ο όγκος των συναλλαγών όχι πέντε
έως δέκα δισεκατοµµύρια, αλλά είκοσι. Και µας εγκαλούσε τους
πρώτους µήνες του 1995. 'Εσπευσαν να ασκήσουν κριτική. Τώρα
βεβαίως που αυτά τα µεγέθη έχουν ξεπεραστεί προ πολλού και

είναι αποτέλεσµα της θετικής πορείας της οικονοµίας και της
εµπιστοσύνης που έχει αναπτυχθεί, καταφεύγουν σε άλλες
πρακτικές, σε άλλες πολιτικές, για να ασκήσουν την κριτική τους.
∆εν λέει κανείς ότι δεν υπάρχουν προβλήµατα και ότι δεν πρέπει να
ενταθεί η προσπάθεια για περισσότερους ελέγχους και
περισσότερη εποπτεία σε ότι αφορά τον περιορισµό στο ελάχιστο
των πιθανοτήτων για πράξεις παράνοµες και καταδικαστέες. Αυτό
πρέπει να γίνει και καλά κάνει το νοµοσχέδιο και ενδυναµώνει το
µηχανισµό ελέγχου και µε νέο στελεχιακό επιστηµονικό δυναµικό.
Και βεβαίως η όλη εξέλιξη µε την αποϋλοποίηση των τίτλων θα
δώσει άλλες δυνατότητες, για να µπορεί να είναι πιο
αποτελεσµατική η εποπτεία και ο έλεγχος. 'Οµως δεν µπορεί κανείς
να µην πει ότι στα χρόνια αυτά δεν έγιναν σηµαντικές τοµές στο να
υπάρξει η πρόβλεψη, η εναρµόνιση µε τις πιο προηγµένες
οικονοµικά χώρες και ταυτόχρονα ένα στρατηγικό σχέδιο για την
εξέλιξη της ελληνικής κεφαλαιαγοράς. ∆εν µπορεί να έρχεται ο
Συνασπισµός, να λέει ότι δεν υπήρξε σχέδιο και ότι όλα έγιναν µε
προχειρότητα και αποσπασµατικό τρόπο.
Μα εδώ υπάρχουν συγκεκριµένα βήµατα µε συγκεκριµένες
νοµοθετικές πρωτοβουλίες, οι οποίες περιεγράφησαν, που
οικοδόµησαν όλη αυτήν τη δοµή της ελληνικής κεφαλαιαγοράς
σήµερα. Και βέβαια πολύ απέχει από το να χαρακτηρίζεται, να
αγνοείται τελείως ο αναπτυξιακός ρόλος, τον οποίον µπορεί και έχει
ήδη αποδείξει στην πραξη να προωθεί η κεφαλαιαγορά µέσα από
σηµαντικά ποσά, τα οποία µεταφέρονται στην επένδυση και να
χαρακτηρίζεται ότι είναι µόνο καζίνο, για τζόγο, το ελληνικό
χρηµατιστήριο. Είναι απαράδεκτο, είναι υποβάθµιση της
πραγµατικότητας, είναι νοµίζω περισσότερο για δηµαγωγική
παρουσίαση του θέµατος και όχι για υπεύθυνη τοποθέτηση.
Τώρα, το ότι ασκήθηκε κριτική πως η άνοδος στο Χρηµατιστήριο
Αξιών Αθηνών δεν συνοδεύεται από την αντίστοιχη ανάπτυξη. ∆εν
µπορώ να πω ότι είναι πλήρης η αντιστοίχιση. Θα θέλαµε ασφαλώς
υψηλότερους ρυθµούς ανάπτυξης και αυτό θα µας βοηθούσε να
έχουµε πραγµατική σύγκλιση ακόµη πιο γρήγορη και ακόµη πιο
αποτελεσµατική, αλλά δεν µπορούµε να αγνοήσουµε και το γεγονός
ότι ξεκινήσαµε από αρνητικούς ρυθµούς στο τέλος του '93 από το -
1,6% για να φθάσουµε στο +3,5% και µε προοπτικές ταχύτερης
ανάπτυξης µε υψηλότρεους ρυθµούς. Και αυτό δεν είναι µόνο
σύγκλιση των ονοµαστικών δεικτών. Αποτελεί και µια πραγµατική
σύγκλιση της εθνικής µας οικονοµίας σε σχέση µε τον ευρωπαϊκό
µέσο όρο.
Κύριοι συνάδελφοι, θα έχουµε την ευκαιρία να πούµε περισσότερα
πράγµατα, σε ό,τι αφορά τις διατάξεις που περιλαµβάνει αυτό το
νοµοσχέδιο, κατά τη συζήτηση των άρθρων, αλλά βλέπετε έγινε
επέκταση σε πάρα πολλά θέµατα και αναγκάστηκα και εγώ να
παρασυρθώ µιλώντας επί της αρχής του νοµοσχεδίου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η οµιλία του κ. Σφυρίου κάλυψε τα περισσότερα από όσα είχα να
πω και θα είµαι πολύ σύντοµος. Εξάλλου, λείπει βλέπω η Νέα
∆ηµοκρατία, διότι δεν αρέσκεται στο διάλογο και δεν νοµίζω ότι
αυτό χαρακτηρίζει ένα δηµοκρατικό κόµµα, δηλαδή να µιλάει και να
φεύγει. Πραγµατικά, εκφράζω τη λύπη µου για τη στάση όλων των
εκπροσώπων ανεξαίρετα της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Το πρώτο που θέλω να πω είναι, σε ό,τι αφορά τη γενική εικόνα της
οικονοµίας, ότι αυτά που ελέχθησαν είναι αστειότητες. Βεβαίως
αντιλαµβάνοµαι ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν θέλει τις συγκρίσεις, την
ενοχλούν οι συγκρίσεις και βεβαίως την ενοχλεί να συγκρίνουµε το
15% πληθωρισµό το 1993 µε το 2% σήµερα και να συγκρίνουµε
όλους τους άλλους δείκτες και µεγέθη της ελληνικής οικονοµίας.
Θέλω  όµως  να  κάνω  ένα  σχόλιο  για  την  πραγµατική
οικονοµία. Αγαπητοί συνάδελφοι, από το 1993 µέχρι σήµερα
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το Ακαθάριστο Εγχώριο Προϊόν της χώρας αθροιστικά, το εθνικό
εισόδηµα των Ελλήνων, αυξήθηκε περίπου 20% σε πραγµατικούς
όρους. Ρωτάω: Πού πήγαν αυτά τα εισοδήµατα; ∆εν πήγαν σε
Ελληνίδες και 'Ελληνες; Κοινωνικά στρώµατα, ευρέα στρώµατα δεν
καρπώθηκαν, δεν συµµετέσχαν σ'αυτήν την αύξηση του εθνικού
προϊόντος; Είναι προφανές ότι αυτό έχει γίνει. Και αν συγκρίνει
κανείς την Ελλάδα του σήµερα, του 2000, µε την Ελλάδα του 1993
που κληρονοµήσαµε, θα δει ότι πραγµατικά η διαφορά είναι πολύ
µεγάλη. Αυτό βεβαίως δεν υποβαθµίζει τα κοινωνικά προβλήµατα
που εξακολουθούν να υπάρχουν. ∆εν αγνοεί το γεγονός ότι η
Ελλάδα παραµένει µια όχι αναπτυγµένη οικονοµία, αλλά η πρόοδος
είναι ουσιαστική και είναι εντυπωσιακή. Και τα προβλήµατα θα
έλεγα κυρίως εντοπίζονται σε κοινωνικές οµάδες ευάλωτες, όπως
είναι οι συνταξιούχοι, οι αγρότες, ορισµένοι µικροµεσαίοι. Και εκεί
ακριβώς θα στρέψει την προσοχή της η Κυβέρνηση στο πλαίσιο της
κοινωνικής πολιτικής, που πλέον µπορεί να ασκηθεί µε πολύ
περισσότερο γενναιόδωρο τρόπο χάρις ακριβώς στη δύναµη της
εθνικής οικονοµίας, χάρις στην επιτυχία της οικονοµικής µας
πολιτικής.
Το δεύτερο σηµείο αφορά τα χρήµατα του χρηµατιστηρίου, αλλά µε
την παρέµβασή µου στην οµιλία του κ. Σφυρίου το απάντησα αυτό.
Τα 2,8 τρισεκατοµµύρια δραχµές δεν είναι τζόγος. Τζόγος είναι άλλα
τρισεκατοµµύρια. Τα συγκεκριµένα τρισεκατοµµύρια µετατράπηκαν
σε επενδύσεις από ελληνικές επιχειρήσεις δηµόσιες και ιδιωτικές.
Το χρηµατιστήριο υποκατέστησε τον τραπεζικό δανεισµό σαν
βασική πηγή επενδύσεων εκσυγχρονισµού. Είναι βασική αλλαγή
αυτή η οποία συντελέστηκε τα τελευταία πέντε χρόνια µέσα κυρίως
από την υγιή ανάπτυξη του ελληνικού χρηµατιστηρίου.
Το τρίτο σχόλιο αφορά τις αποκρατικοποιήσεις, αν σταµάτησαν να
γίνονται, τι γίνεται µε τις αποκρατικοποιήσεις. Τα πράγµατα είναι
πάρα πολύ σαφή. Η Κυβέρνηση είχε εξαγγείλει ένα πρόγραµµα
είκοσι δύο διαρθρωτικών αλλαγών πέρσι το Μάρτιο του 1998 µε την
ευκαιρία της ένταξης της δραχµής στο Μηχανισµό Συναλλαγµατικών
Ισοτιµιών.
Από αυτές τις είκοσι δύο αλλαγές, δεκατέσσερις έχουν
πραγµατοποιηθεί. Μεταξύ των δεκατεσσάρων αλλαγών πολλές
είναι ιδιωτικοποιήσεις και µετοχοποιήσεις. Τα τιµήµατα είναι
εξαιρετικά υψηλά, όπως της Ιονικής, όπως του ΟΤΕ και όπως µιας
σειράς από άλλες επιχειρήσεις. Είµαστε υπερήφανοι σαν ΠΑΣΟΚ
για τη διαφάνεια και επιτυχία που χαρακτήρισε όλες ανεξαίρετα τις
ιδιωτικοποιήσεις, και θέλω να σηµειώσω ότι δεν υπήρξε καµία
καταγγελία για οποιαδήποτε παρατυπία ή άλλη σκοτεινή πτυχή
σ'αυτές τις ιδιωτικοποιήσεις και µετοχοποιήσεις.
Και, βεβαίως, τα πράγµατα προχωρούν. Την εβδοµάδα αυτή
µετοχοποιείται για τέταρτη φορά ο ΟΤΕ. Μιλάµε για πολλές
εκατοντάδες δισεκατοµµυρίων δραχµών. Ακολουθούν τα
Καταστήµατα Αφορολογήτων Ειδών µέσα στο καλοκαίρι, οι
Εταιρείες Υδάτων Αθηνών και Θεσσαλονίκης, οι Οργανισµοί
Λιµένων Πειραιά και Θεσσαλονίκης έως το τέλος του χρόνου, και
βεβαίως η Κυβέρνηση έχει εξαγγείλει και τη µετοχοποίηση της ∆ΕΗ
στο πλαίσιο της απελευθέρωσης της αγοράς ενέργειας.
Τώρα, σε ό,τι αφορά την Ολυµπιακή, κάποιος είπε ότι καπελώσαµε
τη διοίκηση. Καθόλου. Εµείς εξαγγείλαµε τις γενικές µας θέσεις για
την πορεία της Ολυµπιακής Αεροπορίας. Είναι αυτονόητο ότι η
Κυβέρνηση εγγυάται την απασχόληση των εργαζοµένων, είναι
αυτονόητο ότι η Κυβέρνηση επιµένει στο δηµόσιο χαρακτήρα της
εταιρείας, το οποίο συµβιβάζεται µε µια µετοχοποίηση µειοψηφικού
πακέτου κάποια στιγµή, αλλά κατά τα λοιπά υπεύθυνη είναι η νέα
διοίκηση. Η νέα διοίκηση θα είναι υπεύθυνη για το πώς θα διοικηθεί
αυτή η εταιρεία, πώς θα βγει από το τέλµα του παρελθόντος και θα
εισαχθεί στη σύγχρονη ανταγωνιστική αγορά, και βεβαίως η
διοίκηση σε στενή συνεργασία µε τους εργαζόµενους. Γι'αυτό η
Κυβέρνηση έχει δηλώσει ότι θα στηρίξει ένα δηµιουργικό διάλογο
διοίκησης και εργαζοµένων για την επίτευξη µιας συµφωνίας
µακράς πνοής, που θα στηρίξει την αναπτυξιακή πορεία της
Ολυµπιακής Αεροπορίας.
Τέλος, σε ό,τι αφορά τη ∆ιυπουργική Επιτροπή

Αποκρατικοποιήσεων, πράγµα που παρέλειψα να πω στην πρώτη
µου παρέµβαση, η µεταφορά στο Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας
είναι αυτονόητη στο µέτρο που τελείωσε στο Υπουργείο Ανάπτυξης
η ουσιαστική εκκαθάριση του Οργανισµού Ανασυγκρότησης
Επιχειρήσεων. Πουλήθηκαν ή έφυγαν όλες εκείνες οι βιοµηχανικές
επιχειρήσεις που ήταν στον Οργανισµό. Κατά συνέπεια µεταφέρεται
-θα έλεγα- η Επιτροπή Αποκρατικοποιήσεων στο φυσικό της χώρο,
το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας, που έχει µια συνολική πλέον
ευθύνη και εποπτεία για όλες τις ιδιωτικοποιήσεις και
µετοχοποιήσεις.
Το Υπουργείο Ανάπτυξης ορθώς θα έλεγα είχε µπει επί Νέας
∆ηµοκρατίας ως κύριο Υπουργείο Αποκρατικοποιήσεων, διότι το
κύριο βάρος τότε και για πολλά χρόνια στη συνέχεια, ήταν στις
βιοµηχανικές επιχειρήσεις. Αυτές, όµως, τέλειωσαν και είναι φυσικό
το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας να ανακτήσει την κεντρική
ευθύνη σ'αυτό το ζήτηµα.
Σε ό,τι αφορά την Αγροτική Τράπεζα, θέλω να σηµειώσω ότι αυτές
οι κινήσεις οι οποίες γίνονται είναι εξυγιαντικές, συµβαδίζουν και
ενσωµατώνονται µε ένα πρόγραµµα εξυγίανσης και
εκσυγχρονισµού, το οποίο υλοποιείται εδώ και δώδεκα µήνες από
την Αγροτική Τράπεζα της Ελλάδος. Μια µεγάλη διοικητική
ανασυγκρότηση µε ένα σχέδιο που έχουν εκπονήσει εταιρείες
συµβούλων, τους οποίους έχει προσλάβει η Αγροτική Τράπεζα και
το σχέδιο αυτό προχωρεί κανονικά. Σε αυτό το σχέδιο εντάσσεται η
ενίσχυση, η κεφαλαιακή, για την Αγροτική Τράπεζα της Ελλάδος.
Και έρχοµαι στον κ. Τσοβόλα. Ο κ. Τσοβόλας βλέπω ότι έχει
αποχωρήσει. ∆εν θέλει να ακούσει την απάντηση της Κυβέρνησης.
'Ισως δεν θα του άρεσε να ακούσει τα λόγια που είπε ο κ. Σφυρίου
για την προδοσία του ΠΑΣΟΚ και την καπηλεία του ονόµατος του
Ανδρέα Παπανδρέου. Τον ενοχλούν αυτά τον κ. Τσοβόλα και
δικαιολογηµένα. Πρέπει όµως, να έχει την υποµονή να µας ακούει,
όπως και εµείς είχαµε την υποµονή να ακούσουµε όλα αυτά τα
οποία είπε από του Βήµατος της Βουλής, τα οποία δεν έχουν καµία
σχέση µε την πραγµατικότητα και παραβιάζουν ανοικτές θύρες σε
ό,τι αφορά την Κυβέρνησή µας.
Το πρώτο που θέλω να σηµειώσω είναι πάνω σ'αυτό που ανέφερε
για την Βουλή των Εφήβων. Σύµφωνα µε έρευνες που έγιναν µε
βάση τα αποτελέσµατα των τελευταίων εκλογών, το ΠΑΣΟΚ είναι το
πρώτο κόµµα στις νέες ηλικίες. Στις ηλικίες νέων ψηφοφόρων από
δεκαοκτώ έως είκοσι πέντε ετών το ΠΑΣΟΚ είναι πρώτο κόµµα,
πράγµα το οποίο σηµαίνει ότι οι δικές µας καινοτόµες πολιτικές
συγκινούν τη νέα γενιά. Και η νέα γενιά µας στηρίζει, γιατί βλέπει ότι
σε µας, στην πολιτική που ασκεί το ΠΑΣΟΚ, υπάρχει µέλλον και
προοπτική για τον τόπο αυτόν, υπάρχει µέλλον και προοπτική για
τους ίδιους. Και βεβαίως ασκούν κριτική -και είναι φυσικό η νεολαία
να ασκεί κριτική- αλλά µέσα από την κριτική υπάρχει µια γόνιµη
συµµετοχή.
Σε ό,τι αφορά τα θέµατα που έθεσε -και πιστεύω ορθώς τα έθεσε- ο
κ. Τσοβόλας -ήταν ένα θετικό σηµείο της οµιλίας του- για τις
παραµεθόριες περιοχές και τη στήριξή τους, θέλω να σηµειώσω
δύο πράγµατα. Το πρώτο πολύ εύστοχα το παρατήρησε ο κ.
Σφυρίου. ∆εν µιλάµε για άκριτη στήριξη επενδυτικών κινήτρων σε
όλη τη χώρα, γιατί έτσι δεν θα υπήρχε πλέον επενδυτικός νόµος, θα
υπήρχε µία γενική παροχή κινήτρων χωρίς να υπάρχει
συγκεκριµένος αναπτυξιακός χαρακτήρας.
Σε ό,τι αφορά ακόµη και το Τρίγωνο του 'Εβρου, χρηµατοδοτούµε
ευνοϊκά επενδύσεις σε µία συγκεκριµένη βιοµηχανική περιοχή. Και
ανάλογες ρυθµίσεις βεβαίως υπάρχουν και σε άλλα σηµεία της
εθνικής επικράτειας. Γενικά, όµως, σε ό,τι αφορά τις παραµεθόριες
περιοχές, το κρίσιµο θέµα, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι η στήριξη
των υποδοµών. Και τώρα µε το Γ' Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης
υπάρχει επάρκεια κοινοτικών πόρων, µε τα δεκαπέντε
τρισεκατοµµύρια (15.000.000.000.000) δραχµές, για να στηρίξουµε
αποτελεσµατικά τις υποδοµές, τις µεταφορές, τις επικοινωνίες, στις
παραµεθόριες περιοχές.
Στο προηγούµενο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης τα περισσό-
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τερα χρήµατα, που ήταν και λιγότερα στο σύνολό τους, έπρεπε να
πάνε στα πολύ µεγάλα έργα υποδοµής. Τώρα στο Γ' Κοινοτικό
Πλαίσιο Στήριξης, που τα µεγάλα έργα υποδοµής βρίσκονται στην
ολοκλήρωσή τους, θα έχουµε την άνεση να δώσουµε πολύ
περισσότερα χρήµατα σε όλες τις παραµεθόριες περιοχές και
ιδιαίτερα σε εκείνες που έχουν τη µεγαλύτερη ανάγκη αναπτυξιακής
στήριξης.
Τέλος, για τη γουνοποιϊα:
Ο κ. Χριστοδουλάκης στην κατ'άρθρον συζήτηση θα προτείνει µία
διατύπωση του άρθρου που θα συµβαδίζει µε τις απόψεις οι οποίες
εκτέθηκαν σε ό,τι αφορά την καταβολή των δόσεων και γενικότερα
τον τρόπο υλοποίησης αυτής της σηµαντικής ρύθµισης που, όπως
την αναθεωρήσαµε στα τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000) δραχµές,
πιστεύω ειλικρινά ότι θα εισφέρει σηµαντικά στην ανάκαµψη της
περιοχής.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Και εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε Υπουργέ.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής του
νοµοσχεδίου και ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο
επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το νοµοσχέδιο
του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας: "Σύσταση Νέας
Χρηµατιστηριακής Αγοράς (ΝΕ.Χ.Α.), ρυθµίσεις γενικοτέρων
θεµάτων της Κεφαλαιαγοράς, των ∆ηµοσίων Επιχειρήσεων και
Οργανισµών, της Ανώνυµης Εταιρείας ∆ιώρυγας Κορίνθου και
άλλες διατάξεις" έγινε δεκτό, κατά πλειοψηφία, επί της αρχής.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να αναφερθώ στον τρόπο µε τον οποίο
θα γίνει η κατ' άρθρον συζήτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα το δούµε αύριο αυτό,
κύριε Υφυπουργέ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Γιατί στη ∆ιαρκή Επιτροπή το είχαµε συζητήσει πρακτικά σε δύο
ενότητες. Νοµίζω ότι έχει αποδειχθεί αποτελεσµατικός αυτός ο
χωρισµός και µπορούµε να υιοθετήσουµε τον ίδιον ακριβώς τρόπο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα ληφθεί υπόψη η
πρότασή σας και θα το οριστικοποιήσουµε αύριο.
Σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τρίτης 22 Ιουνίου 1999 και
παρακαλώ για την επικύρωσή τους. Επικυρούνται;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς τα Πρακτικά
της 22 Ιουνίου 1999 επεκυρώθησαν.
Κύριοι συνάδελφοι, θέλετε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 23.15' λύεται η συνεδρίαση
για αύριο ηµέρα Τετάρτη 7 Ιουλίου 1999 και ώρα 10.00' µε
αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία: συνέχιση
της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας: "Σύσταση Νέας
Χρηµατιστηριακής Αγοράς (ΝΕ.Χ.Α.), ρυθµίσεις γενικοτέρων
θεµάτων της Κεφαλαιαγοράς, των ∆ηµοσίων Επιχειρήσεων και
Οργανισµών, της Ανώνυµης Εταιρείας ∆ιώρυγας Κορίνθου και
άλλες διατάξεις", σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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